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«P»

Η
φιλοσοφία της ΔΕΘ τα τελευταία χρόνια έχει αλ-
λάξει. Δεν είναι πλέον επικοινωνιακή φιέστα για
να μοιράζει ο εκάστοτε πρωθυπουργός -αφει-

δώς- χρήματα όπως κατά κόρον συνέβαινε την περίοδο
των παχιών αγελάδων. Άλλωστε τέτοια λεφτά δεν υπάρ-
χουν πια και επιπλέον ο Κυριάκος Μητσοτάκης δεν έχει το
προφίλ του πολιτικού που χαϊδεύει αυτιά για να αποκτήσει
τη συμπάθεια του λαού. Δεν υπόσχεται τα πάντα στους
πάντες, αλλά εκεί που μπορεί να μειώσει αδικίες και στρε-
βλώσεις το κάνει. 

Η επίπλαστη ευημερία των προηγούμενων δεκαετιών
και τα λεφτόδεντα που υπόσχονταν άλλοι πρωθυπουργοί
έχουν τελειώσει και το οικονομικό μοντέλο της χώρας
έχει γυρίσει σελίδα. Χρειάζεται δουλειά και παραγωγή
πλούτου. Όχι άλλα δανεικά από την ΕΕ και τους θεσμούς.
Η Διεθνής Έκθεση Θεσσαλονίκης είναι λοιπόν ένας θε-
σμός πολύ σημαντικός, αλλά δεν προσφέρεται για επικοι-
νωνιακά πυροτεχνήματα τύπου «Μητσοτάκη δώσ’ τα όλα».

Είναι ένα σημείο συνάντησης του επιχειρείν με την πολιτι-
κή, ένα όχημα που δίνει τη δυνατότητα οι επενδύσεις να
συμβάλουν με θετικό πρόσημο στην εθνική οικονομία.
Δεν είναι εργαλείο λαϊκισμού και πλειοδοσίας και αυτό σε
μεγάλο βαθμό το έχει ανατρέψει ο Κυριάκος Μητσοτάκης,
ο οποίος και την πρώτη τετραετία αλλά και τώρα δεν εξε-
λέγη υποσχόμενος «λαγούς με πετραχήλια». 

Η οικονομική πραγματικότητα συχνά είναι πιο σύνθετη
από ό,τι μπορεί να αντιληφθεί ή να ερμηνεύσει η κοινή
γνώμη. Στην Ελλάδα οδηγηθήκαμε πολλές φορές σε τέλ-
μα και αδιέξοδο από λαϊκιστές ηγέτες και κόμματα που
επικαλούνταν απλοποιημένες λύσεις σε σύνθετα οικονο-
μικά προβλήματα και φωνασκούσαν ότι θα βελτίωναν το
κύρος της πατρίδας μας και τη ζωή των φτωχών ανθρώ-
πων… Αυτά τα πληρώσαμε πολύ ακριβά από μαθητευόμε-
νους μάγους όπως για παράδειγμα ο Γιώργος Παπανδρέ-
ου και ο Αλέξης Τσίπρας. Το τρίπτυχο οικονομίας, πραγ-
ματικότητας και λαϊκισμού δεν είναι μια εύκολη εξίσωση

και δεν προσφέρεται για εκδηλώσεις όπως η ΔΕΘ. Η έκ-
θεση της Θεσσαλονίκης δεν είναι πανηγυράκι για πολιτι-
κάντηδες, είναι κάτι πιο σοβαρό. Θα πρέπει κάποτε σε αυ-
τό τον τόπο να κατανοήσουμε ότι κατά την περίοδο των
προγραμμάτων οικονομικής προσαρμογής έχουν πραγ-
ματοποιηθεί δεκάδες διαρθρωτικές μεταρρυθμίσεις στην
ελληνική δημόσια διοίκηση που έχουν επιτύχει τη μείωση
κάθε είδους λαϊκισμού, με αποτέλεσμα να αναπτύσσονται
θετικά αποτελέσματα στη μακροχρόνια οικονομική ανά-
πτυξη και την κοινωνική ευημερία. Ολόκληρη η οικονομία
της ευρωζώνης δοκιμάζεται σκληρά από τα υψηλά επιτό-
κια του ευρώ, τον επίμονο πληθωρισμό και τη διεθνή εμ-
πορική αναταραχή. Και εδώ στην Ελλάδα κάποιοι εξακο-
λουθούν να εξαπατούν τους πολίτες με… μαγικές λύσεις
που έχουν δήθεν στο τσεπάκι τους και με αναφορές σε
«σεισάχθειες», μηδενικές φορολογίες, κατάργηση του
ΦΠΑ, αθρόες προσλήψεις στο Δημόσιο και αστρονομι-
κούς μισθούς σε όλους. 
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της Κ. Αλεξανδρίδου 

Μ
ε προτεραιότητα την αύξηση των
εισοδημάτων μέσα από στοχευμέ-
νες παρεμβάσεις και τη βελτίωση

της καθημερινότητας των πολιτών, ο Κυριά-
κος Μητσοτάκης ανακοινώνει απόψε από
τη Διεθνή Έκθεση Θεσσαλονίκης «πακέτο»
μέτρων με χρονικό ορίζοντα εφαρμογής
τον επόμενο χρόνο. Στις εξαγγελίες του
πρωθυπουργού περιλαμβάνονται μειώσεις
φόρων, αυξήσεις σε επιδόματα και στήριξη
συγκεκριμένων επαγγελματικών κατηγο-
ριών, μέτρα αντιμετώπισης της στεγαστικής
κρίσης και του δημογραφικού, ενώ δίνεται
βάρος σε κρίσιμους τομείς, όπως η υγεία. 

Πρόκειται συνολικά για 36 μέτρα, σύμ-
φωνα με πληροφορίες, που περιλαμβά-
νουν αύξηση του ελάχιστου εγγυημένου
εισοδήματος, αυξήσεις σε γιατρούς και έν-
στολους, μέσω εφημεριών και «νυχτερι-
νών», μέτρα ενίσχυσης του αγροτικού ει-
σοδήματος, αύξηση των επιδομάτων τέ-
κνων από τα 70 στα 110 ευρώ, εξομοίωση
των τριτέκνων με τους πολύτεκνους, αύξη-
ση του στεγαστικού επιδόματος και του
φοιτητικού στεγαστικού επιδόματος, μεί-
ωση των ασφαλιστικών εισφορών κατά
τουλάχιστον 0,5%, κατάργηση του τέλους
επιτηδεύματος για τους ελεύθερους επαγ-
γελματίες, μόνιμη επιστροφή του Ειδικού
Φόρου Κατανάλωσης στους αγρότες, ανα-
στολή του ΦΠΑ στις οικοδομές, αλλά και
αλλαγές στον τρόπο υπολογισμού του επι-
δόματος ανεργίας.

Αύξηση κατώτατου μισθού   
Ο πρωθυπουργός θα προαναγγείλει τη

νέα αύξηση του κατώτατου μισθού από
τους πρώτους μήνες του 2025, με στόχο
να φθάσει τα 950 ευρώ έως το τέλος της
τετραετίας, αλλά και αύξηση συντάξεων
από τον Ιανουάριο, ενώ θα προβλέπεται
και φέτος η καταβολή έκτακτης ενίσχυσης
στους συνταξιούχους που έχουν προσω-
πική διαφορά και δεν λαμβάνουν αυξή-
σεις. Έκτακτο επίδομα τα Χριστούγεννα
αναμένεται να ανακοινωθεί και για τα ευά-
λωτα νοικοκυριά.

Σε ό,τι αφορά τη στεγαστική κρίση, έμ-
φαση θα δοθεί στα κίνητρα προς τους
ιδιοκτήτες, ώστε να διαθέσουν ακίνητα για
μακροχρόνιες μισθώσεις, όπως η μείωση
της φορολογίας ή οι φοροαπαλλαγές και ο
περιορισμός έκδοσης νέων αδειών για
βραχυχρόνιες μισθώσεις σε «κορεσμέ-
νες» περιοχές. 

Παράλληλα, θα ανακοινωθεί το νέο
πρόγραμμα «Σπίτι μου 2», ύψους 2 δισ.
ευρώ, που θα χρηματοδοτηθεί και από ευ-
ρωπαϊκούς πόρους, με διεύρυνση των
ηλικιακών κριτηρίων, που θα φθάνουν
έως τα 49 έτη, καθώς και διεύρυνση των
εισοδηματικών κριτηρίων με μηδενικό

επιτόκιο για τρίτεκνους και πολύτεκνους.
Θα προβλεφθεί, ακόμη, η ανέγερση 3.000
κατοικιών σε οικόπεδα του δημοσίου και
την αξιοποίηση ακινήτων του δημοσίου,
ενώ αυξάνεται η επιδότηση από τα 4.000
στα 6.000 ευρώ και της προκαταβολής στο
50% για το πρόγραμμα «Ανακαινίζω- Νοι-
κιάζω».

Επίδομα 600 σε γιατρούς 
Μεγάλο βάρος ρίχνει η κυβέρνηση στην

ενίσχυση του ΕΣΥ και μετά την ανακοίνω-
ση επιδόματος 200-600 ευρώ σε για-
τρούς, οι οποίοι θα εργαστούν σε νοσοκο-
μεία άγονων και προβληματικών περιο-
χών, αναμένεται και να ανακοινωθούν και
επιπλέον μέτρα ενίσχυσης γιατρών και
νοσηλευτών, την ώρα που προχωρά και η
αναβάθμιση των υποδομών στα νοσοκο-
μεία της χώρας.

Στο «καλάθι» της ΔΕΘ περιλαμβάνονται
και στοχευμένα μέτρα, όπως η επέκταση
της περιμέτρου της έκπτωσης του 50%, που
σήμερα ισχύει για μικρά χωριά και νησιά,
αύξηση της έκπτωσης για τους συνεπείς
φορολογούμενους στο 5%. 

«Κάθε μέρα μετράει» θα είναι το μήνυμα
του Κυριάκου Μητσοτάκη προς τους πολί-

τες, την ώρα που ο πρωθυπουργός θέλει να
δώσει το σύνθημα της επανεκκίνησης της
κυβέρνησης από τη Θεσσαλονίκη. Οι ανα-
κοινώσεις στη ΔΕΘ έρχονται στον απόηχο
των θετικών νέων για την ελληνική οικονο-
μία, καθώς σύμφωνα με τα στοιχεία που
ανακοινώθηκαν, η Ελλάδα είχε τον δεύτε-
ρο υψηλότερο ρυθμό ανάπτυξης στην ΕΕ
κατά το δεύτερο τρίμηνο του έτους, με τον
πρωθυπουργό να κάνει λόγο για «ενθαρ-
ρυντικά νέα». 

Ο ίδιος παρέπεμψε στην σημερινή του
ομιλία, προαναγγέλλοντας σχετικές ανα-
κοινώσεις, υπογραμμίζοντας ότι «η ανά-
πτυξη για να έχει νόημα πρέπει να μετα-
φράζεται σε ακόμα περισσότερες, καλύτε-
ρα αμειβόμενες θέσεις εργασίας, ενίσχυ-
ση διαθέσιμου εισοδήματος και μείωση
των ανισοτήτων». Στο ίδιο μήκος κύματος
και ο υπουργός Οικονομίας Κωστής Χατζη-
δάκης, σημειώνοντας ότι η Ελλάδα μπορεί
να μην έχει διακτινιστεί για να φτάσει στην
κορυφή της Ευρώπης μετά το τεράστιο
πρόβλημα που αντιμετωπίσαμε την περα-
σμένη δεκαετία, είναι, όμως, μία από τις
χώρες με τις υψηλότερες ταχύτητες σε όλη
την Ευρωπαϊκή Ένωση.

Από το βήμα της ΔΕΘ ο Κυριάκος Μη-
τσοτάκης αναμένεται να υπενθυμίσει όλα
όσα η χώρα έχει πετύχει τα τελευταία πέντε
χρόνια, σχετικά με τη μείωση της ανεργίας
και τη δημιουργία περίπου 500.000 θέσε-
ων εργασίας, αλλά και σε ό,τι αφορά την
αύξηση του εισοδήματος μισθωτών και
συνταξιούχων.

O Κυριάκος Μητσοτάκης ανακοινώνει απόψε 
από τη Διεθνή  Έκθεση Θεσσαλονίκης δέσμη μέτρων 
με χρονικό ορίζοντα εφαρμογής τον επόμενο χρόνο

Πακέτο
36 παρεμβάσεων 
για τη βελτίωση 

της ζωής των πολιτών     

ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ-  ΔΕΘ 



Με κεντρικό σύνθημα «ό,τι λέμε 
το κάνουμε», ο πρωθυπουργός Κυριάκος

Μητσοτάκης και τα στελέχη της κυβέρνησης
ανοίγουν την 88η ΔΕΘ και κλειδώνουν 

μια νέα στρατηγική για τα επόμενα χρόνια. 
Μια στρατηγική μακράς διαρκείας, 

με ορίζοντα τις κάλπες του 2027 
και προσανατολισμένη στην καθημερινότητα 
και στην άμεση επίλυση των προβλημάτων 

που έχουν οι πολίτες. Υπουργοί 
της κυβέρνησης, στελέχη της ΝΔ 

και περιφερειάρχες γράφουν σήμερα 
στην «Political» και ξεδιπλώνουν -ο καθένας 

από το θεσμικό του πόστο- τις στοχεύσεις αυτής
της τετραετίας που θα είναι προσανατολισμένες

σε τακτικές, καθημερινές, «μικρές νίκες».

Η ώρα της επανεκκίνησης
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POLITICAL 6

Η Νέα Δημοκρατία εκλέχθηκε για να υλοποιήσει ένα συγκεκριμέ-

νο κυβερνητικό πρόγραμμα σε βάθος τετραετίας και θα κριθεί από

τους πολίτες συνολικά. Βασική προτεραιότητα της δεύτερης τε-

τραετίας μας είναι η αύξηση του εισοδήματος των Ελλήνων πολι-

τών. Το γεγονός ότι πέντε χρόνια πριν η ανεργία ήταν στο 20% και

τώρα βρίσκεται κάτω από το 10% συνεπάγεται αύξηση του διαθέσι-

μου εισοδήματος και δημιουργία εκατοντάδων χιλιάδων νέων θέ-

σεων εργασίας. Μέσα από την αποτελεσματική εκτέλεση του προ-

ϋπολογισμού και την επίτευξη των δημοσιονομικών στόχων κατέ-

στη εφικτό για πρώτη φορά μετά από μία και πλέον δεκαετία να

δοθούν αυξήσεις στους

δημόσιους υπαλλήλους

και στους συνταξιούχους.

Αυξήσαμε τέσσερις φορές

τον κατώτατο μισθό, με

στόχο μέχρι το τέλος της

τετραετίας να έχει ανέβει ο

μέσος μισθός στα 1.500

ευρώ. Ήδη ο μέσος μισθός

από τον πρώτο χρόνο της

δεύτερης θητείας μας

ανήλθε στα 1.250 ευρώ.

Προσελκύσαμε επενδύ-

σεις αξιοποιώντας τους

πόρους του Ταμείου Ανά-

καμψης, του ΕΣΠΑ και του

Προγράμματος Δημοσίων

Επενδύσεων μειώνοντας

τους φορολογικούς συντε-

λεστές, αλλά και το κόστος

των ασφαλιστικών εισφο-

ρών.

Βασική επίσης προτε-

ραιότητα είναι τα έργα υποδομών για την περιφερειακή ανάπτυξη

στην Κεντρική Μακεδονία. Το εν εξελίξει περιφερειακό σχέδιο

ανάπτυξης περιλαμβάνει περισσότερα από 850 έργα, συνολικού

κόστους 13,5 δισ. ευρώ. Στα έργα συγκαταλέγονται η κατασκευή

του μετρό της Θεσσαλονίκης, η λειτουργία του οποίου θα αρχίσει

φέτος στις 30 Νοεμβρίου, μαζί με 45 οδικά και οκτώ σιδηροδρομι-

κά έργα, 17 αναπλάσεις, 16 αντιπλημμυρικές παρεμβάσεις, 25 έρ-

γα πολιτισμού, 37 έργα για την υγεία. Η Θεσσαλονίκη εντός της

επόμενης τετραετίας θα έχει το πιο σύγχρονο αντικαρκινικό νοσο-

κομείο και το πιο σύγχρονο παιδιατρικό νοσοκομείο στη χώρα. Σε

συνδυασμό με σημαντικές παρεμβάσεις οι οποίες γίνονται από το

Ταμείο Ανάκαμψης σε όλες τις κτηριολογικές υποδομές, ουδέπο-

τε είχαμε ένα τέτοιο σχέδιο ανάταξης των υποδομών του ΕΣΥ

όπως αυτό το οποίο υλοποιείται από αυτή την κυβέρνηση. 

Συνεχής και συγκροτημένη
προσπάθεια της κυβέρνησης 
για βελτίωση 
της καθημερινότητας 
και αύξηση του εισοδήματος

Μάκης 
Βορίδης

Υπουργός Επικρατείας

Από το 2019 είναι σε εξέλιξη μια ταχύρρυθμη διαδικασία ενός μεγάλου -αναγκαίου- μετασχηματι-

σμού της Ελλάδας, προκειμένου να πετύχουμε τον στόχο της διπλής σύγκλισης. Να μειώσουμε,

δηλαδή, τη μεγάλη απόσταση που μας χωρίζει στα εισοδήματα από την Ευρώπη αλλά ταυτόχρονα

και τις επίμονες ανισότητες που κρατούν καθηλωμένες σε ακόμη πιο χαμηλά εισοδηματικά επίπε-

δα στο εσωτερικό της χώρας τις υπόλοιπες περιφέρειες πλην της Αττικής. Να βρεθούμε από τις

τελευταίες θέσεις στους περισσότερους κρίσιμους οικονομικούς και κοινωνικούς δείκτες στην ΕΕ

σε αποδεκτά και γιατί όχι σε καλύτερα επίπεδα από τον ευρωπαϊκό μέσο όρο.

Υλοποιούμε σε αυτή την κατεύθυνση ένα ρεαλιστικό και ταυτόχρονα μεταρρυθμιστικό πρόγραμ-

μα, το οποίο στήριξαν δυο φορές με την ψήφο τους οι πολίτες και υπηρετεί τη δυναμική και δίκαιη

ανάπτυξη μαζί με τη δημοσιονομική υπευθυνότητα.

Πετύχαμε -εν μέσω πρωτοφανών κρίσεων- η πατρίδα μας τα τελευταία πέντε χρόνια να ανακτή-

σει την επενδυτική βαθμίδα και να πάει μπροστά με ταχύτητα που, αν δεν είναι η μεγαλύτερη, είναι

από τις μεγαλύτερες στην Ευρωπαϊκή Ένωση των 27.

Το πιστοποιούν τα στοιχεία της Κομισιόν, του ΟΟΣΑ και

άλλων διεθνών οργανισμών. Η Ελλάδα πλέον τρέχει ταχύ-

τερα από την υπόλοιπη Ευρώπη με στόχο να καλύψει το

χαμένο έδαφος της υπερδεκαετούς κρίσης. Βρισκόμαστε

στην πρώτη θέση σε μια σειρά κρίσιμους δείκτες: στη μεί-

ωση του ποσοστού ανεργίας μεταξύ των 27 της ΕΕ, στην

ποσοστιαία αύξηση του όγκου επενδύσεων, στη μείωση

του λόγου δημόσιου χρέους ως προς ΑΕΠ, στην αύξηση

του μεριδίου στις παγκόσμιες εξαγωγές αγαθών, στην

άνοδο του επιπέδου ανταγωνισμού, στη μείωση της δια-

φοράς απόδοσης (spread) έναντι του γερμανικού δεκαε-

τούς ομολόγου. Έχουμε τον χαμηλότερο σωρευτικό πλη-

θωρισμό σε όλη την ΕΕ από το 2019 έως σήμερα και ταυ-

τόχρονα καταφέραμε να δώσουμε σταθερές αυξήσεις σε

μισθούς και συντάξεις για πρώτη φορά από το 2010. Ακό-

μη και στα τρόφιμα που πράγματι υπάρχει σοβαρό θέμα, ο

πληθωρισμός είναι ελαφρώς μικρότερος από τον ευρω-

παϊκό μέσο όρο, χωρίς αυτό να σημαίνει πως δεν υπάρ-

χουν περιθώρια βελτίωσης στη λειτουργία του ανταγωνι-

σμού για να έχουμε καλύτερες τιμές. Υλοποιούμε ιστορι-

κές μεταρρυθμίσεις στην Παιδεία, στην Υγεία και στη Δι-

καιοσύνη που θα δείξουν τα αποτελέσματά τους εντός της

τρέχουσας θητείας. Με ευρωπαϊκούς και εθνικούς πό-

ρους 102 δισ. δρομολογήσαμε περισσότερα από 6.000 έργα σε όλη τη χώρα.

Η Ελλάδα ασφαλώς απέχει αρκετά ακόμη από το να θεωρηθεί μια οικονομία που προσφέρει κα-

λές αμοιβές και ποιοτικές δημόσιες υπηρεσίες, που έχει μειώσει τις κοινωνικές ανισότητες και

μοιράζει δίκαια σε όλη την επικράτειά της το μέρισμα της ανάπτυξης.

Είναι κατανοητή και απολύτως σεβαστή η αγωνία των πολιτών να κερδηθεί ο χαμένος χρόνος

και να καλυφθεί η χαμένη απόσταση ακόμη πιο γρήγορα. Σε κάποια πεδία το έχουμε πετύχει, σε

άλλα προσπαθούμε να το καταφέρουμε. Όμως, όποιος ισχυρίζεται ότι αυτό μπορεί να συμβεί με

έναν μαγικό τρόπο και η Ελλάδα να γίνει σε μια νύχτα Ελβετία ή Δανία, χωρίς επίμονη προσπάθεια,

χρόνο και κόπο, πολύ απλά λέει ψέματα. Η χώρα μας υπέφερε και καθηλώθηκε από μαθητευόμε-

νους μάγους και λαϊκιστές που υπόσχονταν «τον ουρανό με τ’ άστρα» και κατέληγαν να διαψεύ-

σουν κάθε προσδοκία.

Η κυβέρνηση δουλεύει εντατικά και αποφασιστικά για να πετύχουμε τον στόχο της διπλής σύγ-

κλισης. Να γίνουμε μια οικονομία υψηλών αμοιβών, μια οικονομία της γνώσης που παράγει, και-

νοτομεί και εξάγει, με υψηλότερη παραγωγικότητα σε όλους τους κλάδους, με προστασία του πε-

ριβάλλοντος, πλήρως ψηφιοποιημένη, με θεσμικό περιβάλλον που θα προσελκύει ακόμη περισ-

σότερες επενδύσεις και θα αναπτύσσεται σε στέρεες βάσεις, με τακτοποιημένα δημόσια οικονο-

μικά, μια δίκαιη και συμπεριληπτική κοινωνία. Θα κριθεί δίκαια και αντικειμενικά για το αν πέτυχε

τους στόχους της στο τέλος αυτής της οκταετούς προσπάθειας. 

Ο στόχος της διπλής σύγκλισης 

Άκης 
Σκέρτσος

Υπουργός Επικρατείας
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POLITICAL 7

Οι πολίτες περιμένουν από εμάς να τρέξουμε πιο γρήγορα στην εφαρ-

μογή του προγράμματός μας και των μεγάλων μεταρρυθμίσεων.

Ο Κυριάκος Μητσοτάκης θα παρουσιάσει στη Διεθνή Έκθεση Θεσσαλονί-

κης τον οδικό χάρτη για τα επόμενα

βήματα της χώρας. Με καθαρές λύ-

σεις για τις αγωνίες του σήμερα, αλ-

λά και για να επιτευχθούν οι στόχοι

του αύριο.

Πρόκειται για ένα ολοκληρωμένο

σχέδιο, ώστε να πετύχουμε τον στό-

χο της διπλής σύγκλισης: αφενός

της Ελλάδας με την Ευρώπη, αφετέ-

ρου των αστικών κέντρων με την πε-

ριφέρεια.

Ένα σχέδιο που θα διευρύνει τις

ήδη θετικές προοπτικές για τον κό-

σμο της εργασίας, με ακόμη περισ-

σότερες και πιο καλοπληρωμένες

θέσεις απασχόλησης, από το μισό

εκατομμύριο που δημιουργήθηκαν

από το 2019 μέχρι σήμερα. Με ισχυ-

ροποίηση του «οπλοστασίου» απέ-

ναντι σε πανευρωπαϊκά προβλήματα

και εθνικές ανάγκες όπως του Δη-

μογραφικού, της στέγασης, του πε-

ραιτέρω εκσυγχρονισμού του ΕΣΥ,

που αποτελεί πρώτη προτεραιότητά

μας, αλλά και της ακόμα ταχύτερης αναβάθμισης της Παιδείας.

Ένας οδικός χάρτης υπευθυνότητας και κοινωνικά δίκαιος με ουσία, προ-

οπτική και όραμα. Με χαράξεις που ευθυγραμμίζονται με τη δημοσιονομική

υπευθυνότητα, μακριά από «υποθήκες» που δημιουργούν οι εφήμερες λαϊ-

κίστικες πλειοδοσίες, τις οποίες πληρώσαμε ακριβά ως χώρα.

Καθαρές λύσεις για τις αγωνίες
του σήμερα, αλλά και για να
επιτευχθούν οι στόχοι του αύριο

Παύλος 
Μαρινάκης

Υφυπουργός παρά 
τω πρωθυπουργώ, 

κυβερνητικός εκπρόσωπος

Η κατεύθυνσή μας στο υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και

Οικονομικών, όπως άλλωστε και η κατεύθυνση του Κυριάκου

Μητσοτάκη, είναι μεταρρυθμίσεις. Με ταχύτητα και αποφασι-

στικότητα. Το αποδείξαμε πρώτα από όλα με τη δράση μας στο

υπουργείο στον έναν χρόνο μετά τις τελευταίες βουλευτικές

εκλογές. 

Πήραμε την επενδυτική βαθμίδα. Εφαρμόσαμε αμέσως το

50% του οικονομικού μας προγράμματος (πχ, αύξηση μισθών

στο Δημόσιο, αύξηση αφορολόγητου για τις οικογένειες με

παιδιά). Αυξήσαμε ξανά τον κατώτατο μισθό. Υιοθετήσαμε τη

φορολογική μεταρρύθμιση που μας επιτρέπει να προχωρή-

σουμε σε νέες φορολογικές ελαφρύνσεις. Προχωρήσαμε 10

αποκρατικοποιήσεις με έσοδα 7,1 δισ. ευρώ. Είμαστε πρωτο-

πόροι στις απορροφήσεις του ΕΣΠΑ και του Ταμείου Ανάκαμ-

ψης. Δρομολογήσαμε τον εκσυγχρονισμό του Υπερταμείου και

των θυγατρικών του. Και συνεχίζουμε προς την ίδια κατεύθυν-

ση. Η ολοκλήρωση της φορολογικής μεταρρύθμισης (υποχρε-

ωτική ηλεκτρονική τιμολόγηση, ψηφιακό δελτίο αποστολής,

ψηφιακό πελατολόγιο, ψηφιακή ΑΑΔΕ συνολικά). Το ενιαίο

μητρώο επιδομάτων, ώστε τα επιδόματα να τα παίρνουν όσοι τα

έχουν πραγματικά ανάγκη. Η αποτελεσματικότερη αξιοποίηση

της δημόσιας περιουσίας. Η αύξηση των ταχυτήτων στην αξιο-

ποίηση του ΕΣΠΑ και του Ταμείου Ανάκαμψης. Η ενθάρρυνση

των συγχωνεύσεων και της καινοτομίας των επιχειρήσεων. Η

περαιτέρω βελτίωση της λειτουργίας του χρηματοπιστωτικού

συστήματος (διευθέτηση εκκρεμοτήτων του προγράμματος

«Ηρακλής», επέκταση των άμεσων πληρωμών IRIS, νομοσχέ-

διο για την κεφαλαιαγορά). Και, φυσικά, η προστασία της δη-

μοσιονομικής σταθερότητας που είναι το θεμέλιο της οικονο-

μικής μας πολιτικής. 

Η κυβέρνηση έχει θέσει ως εθνικό στόχο τη διπλή σύγκλιση των ελληνικών περιφερειών,

τόσο μεταξύ τους όσο και με τις πιο ανεπτυγμένες ευρωπαϊκές περιφέρειες. Έχει επίσης

αποδεχτεί ότι, για να επιτευχθεί στην πράξη η σύγκλιση, πρέπει να εφαρμοστεί ένα διαφορε-

τικό πρότυπο παραγωγής πολιτικής. 

Ξεκινάμε λοιπόν διαφορετικά, σχεδιάζοντας μαζί με

τις τοπικές κοινωνίες, με στοιχεία, ευρεία διαβούλευ-

ση, προτάσεις και αμοιβαίες παραδοχές. Γιατί χωρίς

συμμετοχικότητα, χωρίς τη συμβολή εκείνων που τελι-

κά θα κληθούν να υλοποιήσουν ένα μακρόπνοο σχέδιο,

διακινδυνεύεται η αποτελεσματικότητά του. Στη διαδι-

κασία συμμετέχουν όλοι: περιφέρειες, δήμοι, υπουρ-

γεία, οργανισμοί, επιστημονικοί και παραγωγικοί φο-

ρείς, κοινωνία των πολιτών. Όλοι μαζί συμφωνούμε σε

μια βιώσιμη αναπτυξιακή κατεύθυνση για κάθε περι-

φέρεια, που θα στηρίζεται στα ανταγωνιστικά πλεονε-

κτήματά της, στην οποία οι πολίτες θα βλέπουν το μέλ-

λον που επιθυμούν και μπορούν να έχουν. 

Ως βασικό εργαλείο ενημέρωσης και λογοδοσίας είναι

ήδη στη διάθεση όλων η δημόσια πλατφόρμα www.er-

ga.gov.gr για την παρακολούθηση της πορείας των κρί-

σιμων έργων σε κάθε περιοχή. Ειδικά για την Κεντρική

Μακεδονία, το σχέδιο περιλαμβάνει περισσότερα από

850 έργα ύψους 13,5 δισ. ευρώ. Από αυτά σχεδόν 300

έργα 4,9 δισ. ευρώ εκτελούνται και το επόμενο διάστημα

αναμένουμε να παραδοθούν εμβληματικά έργα. Το με-

τρό της Θεσσαλονίκης, αλλά και τα δύο μεγάλα νοσοκο-

μεία -παιδιατρικό και ογκολογικό-, το Flyover και άλλα κρίσιμα έργα στους τομείς της Υγείας,

της Παιδείας και του Πολιτισμού. Έργα που θα αναδείξουν την πόλη στον μητροπολιτικό πόλο

έλξης που πρέπει να είναι.

Η κυβέρνηση επιδιώκει να κάνει τις εθνικές και τις τοπικές πολιτικές να «συνομιλήσουν»

μεταξύ τους και με τις ανάγκες των τοπικών κοινωνιών. Συνθέτοντας κάθετα και οριζόντια τις

δυνάμεις του τόπου, στοχεύει να άρει τις ανισότητες και να δώσει νέα δυναμική στη χώρα. 

Μεταρρυθμίσεις, με ταχύτητα και αποφασιστικότητα

Η κυβέρνηση στοχεύει 
να άρει τις ανισότητες και να δώσει 
νέα δυναμική στη χώρα

Θανάσης 
Κοντογεώργης

Υφυπουργός παρά τω
πρωθυπουργώ

Κωστής 
Χατζηδάκης 

Υπουργός Εθνικής 
Οικονομίας και Οικονομικών 
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POLITICAL 8

Η ιστορία της Θεσσαλονίκης, ως πόλης που από την ίδρυσή της, τον 4ο

αι. π.Χ., έχει αποτελέσει σταυροδρόμι ώσμωσης λαών και πολιτισμών,

έχει ευθέως συνδεθεί με την εξωστρέφεια και την ανάληψη πρωτοβου-

λιών και δράσεων που προσελ-

κύουν το ενδιαφέρον όχι μόνον

του ελληνικού τουριστικού, εμ-

πορικού και πολιτισμικού γίγνε-

σθαι αλλά και των Βαλκανίων, της

Ευρώπης και του κόσμου. Η συμ-

μετοχή που σημειώνεται ετησίως

στη Διεθνή Έκθεση Θεσσαλονί-

κης επιβεβαιώνει τη διαπίστωση

αυτή.

Στην 88η Έκθεση τιμώμενη

χώρα είναι η Ομοσπονδιακή Δη-

μοκρατία της Γερμανίας, επιλογή

που αντανακλά το πολύ υψηλό

επίπεδο των διμερών μας σχέσε-

ων. Ελλάδα και Γερμανία τάσσον-

ται αμφότερες ανεπιφύλακτα

υπέρ της φιλελεύθερης δημο-

κρατίας, του κράτους δικαίου,

των ανθρωπίνων δικαιωμάτων

και αντιστέκονται σε κάθε μορ-

φής αυταρχισμό και ολοκληρωτι-

σμό, που απειλούν και πάλι την

Ευρώπη μετά τη δεκαετία του 1930. Αποτελούν δε στενούς εταίρους και

σε εμπορικό επίπεδο με συνολικό όγκο συναλλαγών το 2023 11,3 δισ.

ευρώ. Η συμμετοχή της στην Έκθεση είναι βέβαιο πως θα συμβάλει έτι

περαιτέρω στην εμβάθυνση των πολιτικών, οικονομικών και επιχειρη-

ματικών σχέσεών μας. 

Η επιλογή της τιμώμενης
χώρας αντανακλά το πολύ
υψηλό επίπεδο των διμερών
μας σχέσεων

Γιώργος 
Γεραπετρίτης
Υπουργός Εξωτερικών

Στο υπουργείο Εσωτερικών έχουμε ως στόχο τη βελτίωση

της καθημερινότητας του πολίτη και τη χάραξη και υλοποίηση

πολιτικών με άμεσο ορατό αποτύπωμα σε κάθε πτυχή του δη-

μόσιου τομέα.

Για τον σκοπό αυτό, υλοποιούμε σημαντικές δράσεις για την

επιτάχυνση των προσλήψεων στον δημόσιο τομέα μέσω του

ΑΣΕΠ και για μια ισχυρότερη και αποτελεσματικότερη Αυτοδι-

οίκηση, η οποία θα λειτουργεί υπηρετώντας τους δημότες και

τους κατοίκους της περιοχής, με συγκεκριμένους κανόνες,

διαφάνεια και λογοδοσία.

Στο πλαίσιο αυτό, τους επόμενους μήνες ετοιμάζονται δύο

σημαντικές νομοθετικές παρεμβάσεις. Η πρώτη αφορά την

εφαρμογή ενός δίκαιου, γρήγορου και αποτελεσματικού πει-

θαρχικού δικαίου στον δημόσιο τομέα, με προφανή στόχο την

ταχύτερη δυνατή απονομή της πειθαρχικής δικαιοσύνης. Η

δεύτερη μεγάλη μεταρρύθμιση είναι η σύνταξη του Κώδικα

Αυτοδιοίκησης, για τους δήμους και τις περιφέρειες της χώ-

ρας, όπου θα ρυθμιστούν από την αρχή όλα τα ζητήματα που

αφορούν τη λειτουργία τους. 

Από τον τρόπο που διοικούνται μέχρι την οικονομική τους

διαχείριση και από τις αρμοδιότητες που ασκούν οι δήμοι και

οι περιφέρειες έως το πώς το κράτος θα ελέγχει τη νομιμότητα

των δαπανών τους. Επιπλέον, όπως έχει ήδη δεσμευτεί ο πρω-

θυπουργός, τον κατάλληλο χρόνο θα έρθει η ρύθμιση για την

καθιέρωση της επιστολικής ψήφου και για τις εθνικές εκλο-

γές, για τους εκτός επικρατείας εκλογείς.

Τα τελευταία πέντε χρόνια της διακυβέρνησης της Νέας Δημοκρατίας, υπό την

ηγεσία του Κυριάκου Μητσοτάκη ως πρωθυπουργού, είδαμε την ελληνική οικονο-

μία να σημειώνει μια σταθερά ανοδική πορεία με βελτίωση των οικονομικών δει-

κτών, το κράτος να μετασχηματίζεται ψηφια-

κά, θεσμικές μεταρρυθμίσεις να υλοποιούν-

ται με συνέπεια, την ανεργία να μειώνεται, τα

εισοδήματα να αυξάνονται και την ίδια τη

χώρα να αλλάζει θετικά την εικόνα της και

να αναβαθμίζει τον ρόλο της διεθνώς.

Το παράδειγμα που ο ίδιος ο πρωθυπουρ-

γός Κυριάκος Μητσοτάκης θέτει, για εμάς

σημαίνει ότι δεν εφησυχάζουμε. Αντιθέτως,

δημιουργεί την ευθύνη για περισσότερη

δουλειά, για νέους στόχους, για διόρθωση

αστοχιών και παραλείψεων και φυσικά για

αυτοκριτική. Άλλωστε η ισχυρή εντολή που

έλαβε η Νέα Δημοκρατία, με την επανεκλο-

γή της τον Ιούνιο του 2023, ήταν για συνέχι-

ση των μεταρρυθμίσεων στο κράτος, στην

κοινωνία και την οικονομία, και για στήριξη

των πολιτών, αφουγκραζόμενοι τις ανάγκες

τους.

Όπως κάθε χρόνο, έτσι και φέτος, στο

πλαίσιο της 88ης Διεθνούς Έκθεσης Θεσσα-

λονίκης ως σημείου εκκίνησης, ο πρωθυ-

πουργός μέσα από την ομιλία του θα θέσει το πλαίσιο της κυβερνητικής δράσης

ανακοινώνοντας τους άξονες της οικονομικής και κοινωνικής πολιτικής με παράλ-

ληλο βασικό γνώμονα τη δημοσιονομική σταθερότητα. Για την κυβέρνηση αυτό

σημαίνει μεθοδική δουλειά, συστηματική προσπάθεια και αποτελεσματικότητα

στη βελτίωση της καθημερινότητας και της ποιότητας ζωής των πολιτών. 

Τα επόμενα βήματα για ένα σύγχρονο Δημόσιο 
και μια ισχυρή Αυτοδιοίκηση

Μεθοδική δουλειά, συστηματική
προσπάθεια και αποτελεσματικότητα 
στη βελτίωση της ποιότητας ζωής 
των πολιτών

Γιώργος 
Κώτσηρας

Υφυπουργός Εξωτερικών

Θοδωρής 
Λιβάνιος 

Υπουργός Εσωτερικών
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POLITICAL 9

Η νέα σχολική και ακαδημαϊκή χρονιά θα αποτελέσει χρονιά υλοποίησης μιας σειράς σημαν-
τικών αλλαγών που δρομολογήσαμε τους πρώτους μας μήνες στο υπουργείο Παιδείας, Θρη-

σκευμάτων και Αθλητισμού. Αλλαγών που
συνδιαμορφώσαμε με την ακαδημαϊκή και την
εκπαιδευτική κοινότητα, αλλά και με την κοι-
νωνία ευρύτερα.

Τα δημόσια πανεπιστήμιά μας θα ξεκινή-
σουν να αξιοποιούν τα νέα θεσμικά εργαλεία,
τα οποία, σε συνδυασμό με τη διαρκή αύξηση
της χρηματοδότησής τους την τελευταία πεν-
ταετία, θα δώσουν στα ιδρύματά μας τη δυνα-
τότητα να αναβαθμίσουν τα προγράμματα
σπουδών και τις υποδομές τους, καθώς επίσης
και να ενισχύσουν το ανθρώπινο δυναμικό και
την εξωστρέφειά τους.

Η επαγγελματική εκπαίδευση και κατάρτιση
εξελίσσεται σε αξιόπιστη επιλογή για ολοένα
και περισσότερους νέους μας, καθώς οι Σχολές
Ανώτερης Επαγγελματικής Κατάρτισης θα
προσφέρουν από φέτος 130 νέες, σύγχρονες
ειδικότητες, ενώ ταυτόχρονα ξεκινά η δημι-
ουργία των 60 Κέντρων Επαγγελματικής Εκ-
παίδευσης και Κατάρτισης.

Κυρίως, όμως, η νέα χρονιά θέλουμε να απο-
τελέσει τη «χρονιά του σχολείου». Η φιλοδοξία
μας αυτή, άλλωστε, αποτυπώνεται και στις 11
αλλαγές που παρουσιάσαμε πριν από λίγες
ημέρες στον πρωθυπουργό Κυριάκο Μητσοτά-
κη. Το Ψηφιακό Φροντιστήριο, οι 10.000 μόνιμοι
διορισμοί, η ολοκλήρωση της εγκατάστασης
των διαδραστικών πινάκων, η απαγόρευση της

χρήσης των κινητών και τα μέτρα για την καταπολέμηση της ενδοσχολικής βίας και του εκφοβι-
σμού πιστεύουμε ότι θα βελτιώσουν άμεσα και σημαντικά τη σχολική καθημερινότητα.

Δεν σταματάμε, όμως, εδώ: στόχος μας είναι να επανεξετάσουμε κάθε πτυχή της εκπαιδευτι-
κής διαδικασίας και να υλοποιήσουμε άμεσα όλες εκείνες τις μικρές και μεγάλες αλλαγές που
χρειάζονται, ώστε να φέρουμε το εκπαιδευτικό μας σύστημα στο σήμερα και την Παιδεία εκεί
που μας αξίζει.

Να φέρουμε το εκπαιδευτικό μας
σύστημα στο σήμερα και την
Παιδεία εκεί που μας αξίζει

Κυριάκος
Πιερρακάκης

Υπουργός Παιδείας,
Θρησκευμάτων και

Αθλητισμού

Λίγες ημέρες πριν από την έναρξη της σχολικής χρονιάς, μεσούσης
της Διεθνούς Έκθεσης Θεσσαλονίκης, ως υφυπουργός Παιδείας, αρ-
μόδια για την πρωτοβάθμια, τη δευτεροβάθμια εκπαίδευση και την ει-
δική αγωγή, υπογράφω αυτό το σύντομο αλλά περιεκτικό κείμενο για
τις αλλαγές στην εκπαίδευση.

Το τρίπτυχο Διορισμοί, Εργαλεία, Θεσμοί, με το συμβολικό αρκτι-
κόλεξο ΔΕΘ και μια παιγνιώδη διάθεση στην αποτύπωσή του, πρωτα-
γωνιστεί στις μεταρρυθμίσεις για την Παιδεία.

Τρεις σημαντικές πτυχές από το πολύπτυχο κυβερνητικό έργο αλ-
λάζουν το τοπίο της εκπαίδευσης με τρόπο καθοριστικό, σύγχρονο
και αποφασιστικό, φέρνοντας την εκπαιδευτική πραγματικότητα ακό-
μα πιο κοντά στη νέα διάστασή της.

Διορισμοί 10.000 εκπαιδευτικών, οι οποίοι προστίθενται στους,
σχεδόν, 30.000 διορισμούς από την κυβέρνηση του Κυριάκου Μητσο-
τάκη τα τελευταία πέντε χρόνια και η εκπαιδευτική κοινότητα υποδέ-
χεται μια νέα γενιά εκπαιδευτικών, που εντάσσονται στο μόνιμο δυνα-
μικό της δημόσιας εκπαίδευσης.

Η κυβερνητική πρόθεση είναι ξεκάθαρη, πολυάριθμοι διορισμοί θα

πραγματοποιούνται κάθε χρόνο, ώστε να φτάσουμε στο σημείο οι
αναπληρωτές να καλύπτουν -αποκλειστικά- έκτακτες ανάγκες. 

Εργαλεία που προετοιμάζονται, όπως το πολλαπλό βιβλίο, μια ριζι-
κή αλλαγή στον τρόπο μάθησης μέσα από τη δυνατότητα των πολλα-
πλών επιλογών, που ενδυναμώνει τη δημιουργικότητα των εκπαιδευ-
τικών, απομακρύνει τους μαθητές από την αποστήθιση και καλλιεργεί
την κριτική σκέψη και τη βιωματική μάθηση.

Θεσμοί που, όπως έχει τονίσει ο πρωθυπουργός, υπηρετούν τη «δι-
κή μας αποστολή να βελτιώνουμε συνεχώς την παρεχόμενη εκπαί-
δευση, τόσο ως περιεχόμενο όσο και ως διαδικασία, προσαρμόζοντάς
τη στα νέα δεδομένα της εποχής». Αυτήν τη θεμελιώδη αρχή υποστη-
ρίζει το Ψηφιακό Σχολείο, με το Ψηφιακό Φροντιστήριο και τις πρότυ-
πες φροντιστηριακές παραδόσεις για τους μαθητές όλων των τάξεων,
την παράδοση ψηφιακών μαθημάτων σε μαθητές απομακρυσμένων
περιοχών, την επικοινωνία μαθητών-εκπαιδευτικών και την ενημέ-
ρωση γονέων και κηδεμόνων για τη σχολική δραστηριότητα.

Διορισμοί, Εργαλεία, Θεσμοί: η κυβέρνηση Μητσοτάκη ισχυροποιεί
την Παιδεία.

Έναν χρόνο μετά την ένταξη του χαρτοφυλακίου του Αθλητισμού στο υπουργείο Παιδείας και Θρησκευμάτων και
την ταυτόχρονη αναβάθμισή του, βρισκόμαστε μπροστά σε νέες προκλήσεις, αποφασισμένοι να προχωρήσουμε το
μεταρρυθμιστικό μας έργο. 

Συνεχίζουμε την -για πρώτη φορά- πλήρη ηλεκτρονική καταγραφή των στοιχείων του Αθλητισμού, την πρωτοπο-
ριακή πλατφόρμα e-kouros, με την ένταξη και όλων των αθλητικών εγκαταστάσεων ανά την επικράτεια.  Απώτερος
σκοπός μας είναι η εν ευθέτω χρόνω ολοκλήρωση της εφαρμογής My Kouros app, που θα προσφέρει σε κάθε Έλληνα
και Ελληνίδα πολίτη όλες τις χρηστικές πληροφορίες σχετικά με τον χώρο του Αθλητισμού.  Παράλληλα, προχωρά
απαρέγκλιτα η εφαρμογή του Ν.5085/2024, με τον οποίο βάλαμε όρια στο ασύδοτο περιβάλλον του ελληνικού ποδο-
σφαίρου με την παραβατικότητα μέσα στα γήπεδα. 

Η αναβαθμισμένη ΔΕΑΒ λειτουργεί με δέσμια αρμοδιότητα και με αυτοποιημένες διοικητικές κυρώσεις από τις
οποίες δεν ξεφεύγει κανείς.

Βρισκόμαστε ήδη στη νέα εποχή του Αθλητισμού και είμαστε υπο-
χρεωμένοι να ανανεώσουμε και το νομοθετικό περιβάλλον, με την
κωδικοποίηση των υφιστάμενων διατάξεων από τον Ν.2525/1999
έως και σήμερα, και την ολοκλήρωση ενός σύγχρονου αθλητικού νό-
μου, 25 χρόνια μετά.

Επιπλέον, προχωράμε στην υλοποίηση καινοτόμων δράσεων και
συνεργειών, όπου ο Αθλητισμός θα παίζει πρωτεύοντα ρόλο, είτε ως
μέσο προσωπικής ευεξίας, είτε ως όχημα κοινωνικής ευημερίας.

Παράλληλα, με την αναβάθμιση των Προγραμμάτων Άθλησης για
Όλους, σχεδιάζουμε -μαζί με το αρμόδιο υπουργείο Δικαιοσύνης-
ένα πρόγραμμα ένταξης στον αθλητισμό, ως αναμορφωτικό μέτρο
για ήπιες παραβατικότητες ανηλίκων. 

Ολοκληρώνουμε τη μεγάλη «επιστροφή» σε πλήρη λειτουργία -
μετά από 20 χρόνια- του Εθνικού Κέντρου Αθλητικών Ερευνών
(ΕΚΑΕ) στο ΟΑΚΑ, με εξειδικευμένο εργομετρικό κέντρο και μέρι-
μνα -για πρώτη φορά- και για τους αθλητές με αναπηρία. 

Στην τελική ευθεία βρίσκεται και η αναμόρφωση του Καυταντζο-
γλείου, που σύντομα θα λειτουργεί με απόλυτη ασφάλεια, ενώ σε
διαδικασία εξέλιξης βρίσκονται έργα αναβάθμισης και βελτίωσης
των υφισταμένων εγκαταστάσεων του ΟΑΚΑ, του ΣΕΦ και του συνό-
λου των Εθνικών Αθλητικών Κέντρων.

Με συστηματική δουλειά σε κάθε τομέα, στοχευμένες συνέργειες
με αθλητικές ομοσπονδίες και λίγκες και με ιδιαίτερη προσοχή στο
κύτταρο του αθλητισμού, δηλαδή τα σωματεία, οδηγούμε τον Αθλητι-
σμό της χώρας μας σε μια νέα εποχή.  Μια εποχή που πρωταγωνιστές
θα είναι οι αθλήτριες και οι αθλητές μας, οι αθλούμενες και οι αθλού-

μενοί μας! Εντοπίζουμε τις αδυναμίες, σχεδιάζουμε λύσεις και υλοποιούμε ένα οργανωμένο σχέδιο με επίκεντρο την
εμπέδωση της αθλητικής κουλτούρας σε όσο το δυνατόν μεγαλύτερο ποσοστό του πληθυσμού.  

Και αυτό είναι το μεγάλο μας στοίχημα.

Διορισμοί, Εργαλεία, Θεσμοί: 
Η κυβέρνηση Μητσοτάκη ισχυροποιεί την Παιδεία

Το μεγάλο μας στοίχημα για τον Αθλητισμό

Γιάννης 
Βρούτσης

Υπουργός αναπληρωτής
Αθλητισμού 

Ζέττα Μ. 
Μακρή 

Υφυπουργός Παιδείας, 
Θρησκευμάτων 
και Αθλητισμού 
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POLITICAL 10

Το υπουργείο Υγείας είναι από τα πιο δύσκολα χαρτοφυλάκια που
μπορεί να αναλάβει ένας υπουργός. Και αυτό γιατί αφορά το μεγαλύτε-
ρο αγαθό που υπάρχει σε αυτή τη ζωή και δεν είναι άλλο από την υγεία.
Το ΕΣΥ «κουβαλάει» μαζί του πολλές παθογένειες από το παρελθόν ως
αποτέλεσμα χρόνιας υποχρηματοδότησης, ελλείψεις σε προσωπικό,
ελλείψεις σε υποδομές και ούτω καθεξής. 

Η δραστική μεταρρύθμιση και ανάταξη του Εθνικού Συστήματος Υγείας
είναι μια δύσκολη άσκηση που απαιτεί τολμηρές αποφάσεις και μεταρ-
ρυθμίσεις για τις οποίες χρειάζεται χρόνος. Το σχέδιο ανάταξης του Εθνι-
κού Συστήματος Υγείας που έχει μπει σε εφαρμογή τούς τελευταίους μή-
νες είναι πολυδιάστατο και αφορά την πλήρη αναβάθμισή του σε όλα τα
επίπεδα. 

Για εμένα, δυο είναι οι βασικές προτεραιότητές μου για την επόμενη
μέρα του ΕΣΥ. Πρώτη, και εκεί έχουμε ρίξει μεγάλο βάρος έως τώρα, είναι
ο σχεδιασμός του νέου Εθνικού Συστήματος Υγείας, ώστε να είναι ισχυρό
και δυνατό, για να αντέξει τις επόμενες δεκαετίες. Η κυβέρνησή μας έχει
δρομολογήσει ένα πλάνο, δαπανώντας τεράστιους πόρους από το Ταμείο
Ανάκαμψης, για να ανακαινίσει νοσοκομεία και κέντρα υγείας, να εκσυγ-
χρονίσει τις κτηριακές εγκαταστάσεις καθώς και να επεκτείνει τμήματα
δημιουργώντας νέες κλίνες. Οι παρεμβάσεις μας αφορούν την ενεργει-
ακή αναβάθμιση, τον εκσυγχρονισμό και την ανακαίνιση 93 από τα 105 νο-
σοκομεία της χώρας και 157 από τα 318 κέντρα υγείας της περιφέρειας,
ενώ έχουμε εξασφαλίσει επιπλέον 78 εκατομμύρια ευρώ για την αγορά

εκσυγχρονισμένου ιατροτεχνολογικού εξοπλισμού. Πρόκειται για το με-
γαλύτερο πρόγραμμα πλήρους κτηριακής και ιατροτεχνολογικής ανακαί-
νισης του Εθνικού Συστήματος Υγείας από την ίδρυσή του.

Δεύτερη και σημαντική προτεραιότητα για εμένα είναι η μείωση του
clawback, ώστε η αγορά να συνεχίσει να λειτουργεί ευρύθμως. Ηδη
έχουμε πάρει κάποια μέτρα για την επίτευξη του στόχου αυτού και το
επόμενο διάστημα σκοπεύω να ανακοινώσω και πρόσθετα μέτρα για
τον περιορισμό του. Η αύξηση του clawback, που αγγίζει το 1 δισ. ευρώ
τον χρόνο, δημιουργεί παρενέργειες οι οποίες ζημιώνουν τη φαρμα-
κευτική βιομηχανία και την εύκολη πρόσβαση των ασθενών σε καινο-
τόμα φάρμακα.

Ταυτόχρονα με τα παραπάνω, κάνουμε τις περισσότερες μαζικές προσ-
λήψεις μόνιμου προσωπικού όλων των εποχών. Το έλλειμμα ανθρώπινου
δυναμικού είναι σήμερα το νούμερο ένα πρόβλημα όλων των συστημάτων
υγείας της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Καμία χώρα, ακόμα και οι πλουσιότε-
ρες, δεν έχει καταφέρει να καλύψει αυτά τα ελλείμματα. Με διαρθρωτικές
μεταρρυθμίσεις, όπως είναι τα απογευματινά χειρουργεία ή η δυνατότητα
παροχής ιδιωτικού έργου, δημιουργούμε συνθήκες ευελιξίας, που κά-
νουν τη δουλειά του γιατρού και του νοσηλευτή στο ΕΣΥ πιο ελκυστική. 

Στους οκτώ μήνες που βρίσκομαι στο υπουργείο Υγείας, νομίζω ότι ήδη
έχω δώσει τα πρώτα δείγματα γραφής για το πώς θα κινηθούμε το επόμε-
νο διάστημα. Χτίζουμε βήμα βήμα το νέο ΕΣΥ και πιστεύω πως με σχέδιο
και εντατική δουλειά θα τα καταφέρουμε.

Οι στόχοι και οι προτεραιότητες για το ΕΣΥ της επόμενης μέρας 

Άδωνις 
Γεωργιάδης

Υπουργός Υγείας

Στην ολοκλήρωση των μεγάλων έργων, όπως είναι το μετρό Θεσσαλονίκης, το οποίο παραδί-
δεται στους πολίτες στις 30 Νοεμβρίου, και στη δημιουργία βιώσιμων υποδομών και έξυπνων
και «πράσινων» μεταφορών επικεντρώνονται οι προτεραιότητες του υπουργείου Υποδομών και

Μεταφορών.
Η Θεσσαλονίκη για χρόνια υπέφερε από αργο-

πορίες και ελλείψεις στις υποδομές, με το μετρό να
αναδεικνύεται ως σημείο καμπής. Η ολοκλήρωσή
του σηματοδοτεί μια νέα εποχή για την πόλη και τη
χώρα μας γενικότερα και αποδεικνύει πως με επι-
μονή και αποφασιστικότητα, μεγάλα έργα μπορούν
να υλοποιηθούν προς όφελος των πολιτών.

Ταυτόχρονα, ιδιαίτερη έμφαση δίνουμε στην
ανάγκη υψηλότερης ανθεκτικότητας στις υποδο-
μές, λαμβάνοντας υπόψη την κλιματική κρίση, που
συνεπάγεται ολοένα και μεγαλύτερη συχνότητα
στην εκδήλωση ακραίων καιρικών φαινομένων. Σε
αυτό το πεδίο, η αποκατάσταση των ζημιών από
φυσικές καταστροφές και η υλοποίηση αντιπλημ-
μυρικών έργων αποτελούν άμεσες προτεραιότητες
του υπουργείου.

Στον πυρήνα των δράσεών μας βρίσκεται, επί-
σης, η προώθηση βιώσιμων και περιβαλλοντικά
φιλικών συστημάτων μεταφορών. Η ανανέωση του
στόλου των αστικών συγκοινωνιών σε Αθήνα και
Θεσσαλονίκη, που έχει ήδη ξεκινήσει, θα συνεχι-
στεί, με σκοπό τη διαρκή βελτίωση της καθημερι-
νότητας των πολιτών και τη μείωση του περιβαλ-
λοντικού αποτυπώματος. Η δρομολόγηση για πρώ-
τη φορά ηλεκτρικών λεωφορείων σε συνδυασμό

και με τα προγράμματα αγοράς ηλεκτρικών οχημάτων, που υλοποιεί το υπουργείο Υποδομών
και Μεταφορών, συμβάλλει καθοριστικά στην προσπάθεια για τη μετάβαση σε ένα λιγότερο ρυ-
πογόνο σύστημα μετακινήσεων. 

Εργαζόμαστε με σχέδιο, όραμα και μεθοδικότητα και βήμα βήμα συνεχίζουμε αυτή την προ-
σπάθεια με γνώμονα τη βελτίωση της ποιότητας ζωής των πολιτών και το θετικό αναπτυξιακό
αποτύπωμα για την οικονομία της χώρας. 

Προτεραιότητά μας οι βιώσιμες
υποδομές και οι έξυπνες μεταφορές

Χρήστος
Σταϊκούρας
Υπουργός Υποδομών 

και Μεταφορών

Κεντρική προτεραιότητα για το υπουργείο Ανάπτυξης είναι η συμβολή του στην υλοποίηση ενός
νέου παραγωγικού μοντέλου που θα κάνει την Ελλάδα ακόμη πιο ελκυστική σε σημαντικές επενδύ-
σεις και πιο ανταγωνιστική. Η ανασυγκρότηση της βιομηχανίας και η επένδυση στην πράσινη και

ψηφιακή μετάβαση είναι προϋποθέσεις για μια ανά-
πτυξη βιώσιμη και ισόρροπη σε όλη τη χώρα, ενώ θα
ενισχύει την ασφάλεια της πατρίδας και την κοινωνική
συνοχή. Η ανάπτυξη της βιομηχανίας πραγματοποιεί-
ται στο πλαίσιο μιας νέας εθνικής στρατηγικής, η οποία
περιλαμβάνει ένα ολοκληρωμένο πρόγραμμα έργων
και παρεμβάσεων, καθώς και αλλαγές για την ακόμα
μεγαλύτερη διευκόλυνση της επιχειρηματικής δράσης
και την αναβάθμιση όλων των αναγκαίων υποδομών.

Προς αυτή την κατεύθυνση υλοποιούνται έργα ανα-
βάθμισης και ανάπτυξης νέων πράσινων και έξυπνων
βιομηχανικών πάρκων, στηρίζονται επενδυτικά σχέδια
στο πλαίσιο του προγράμματος της «Έξυπνης Μεταποί-
ησης», ενώ αναπτύσσονται σχέδια δράσης για τη στρα-
τηγική αυτονομία της χώρας μας σε υγεία, διατροφή και
πρώτες ύλες. Η Ελλάδα χρειάζεται μια βιομηχανία σύγ-
χρονη, ανταγωνιστική, με αξιοποίηση της καινοτομίας
και της εφαρμοσμένης έρευνας, πολλαπλασιάζοντας
τις εξαγωγές της.

Στο μέτωπο της καθημερινότητας δίνεται μια συ-
νεχής μάχη για την αποκλιμάκωση των τιμών και τον
εξορθολογισμό της αγοράς με την εφαρμογή μέτρων
που έχουν ως στόχο να διορθώσουν χρόνιες δομικές
στρεβλώσεις. Τους τελευταίους μήνες παρατηρείται
αποκλιμάκωση του πληθωρισμού τροφίμων και βα-
σικών ειδών διαβίωσης. Η μάχη αυτή δίνεται σε συ-

νεργασία με την υγιή επιχειρηματικότητα προς όφελος όλης της κοινωνίας. Παράλληλα, ενι-
σχύονται οι ελεγκτικοί μηχανισμοί, ώστε να ελέγχουν το σύνολο της εφοδιαστικής αλυσίδας για
φαινόμενα αθέμιτης κερδοφορίας, ενώ το ανώτατο όριο των προστίμων για τους παραβάτες έχει
πενταπλασιαστεί.

Μια Ελλάδα ακόμη πιο ελκυστική 
σε σημαντικές επενδύσεις 
και πιο ανταγωνιστική

Τάκης 
Θεοδωρικάκος

Υπουργός Ανάπτυξης
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Ύψιστη προτεραιότητα για το υπουργείο Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης είναι οι

εργαζόμενοι, η ενίσχυση των δικαιωμάτων τους, η συνεχής βελτίωση των συνθηκών

εργασίας και βεβαίως η καταπολέμηση της ανεργίας. 

Σύμφωνα με τα στοιχεία του πληροφοριακού συστήματος ΕΡΓΑΝΗ, μισό εκατομμύριο

περισσότεροι εργαζόμενοι απασχολήθηκαν στον ιδιωτικό τομέα τον Ιούλιο του 2024

σε σχέση με τον Ιούλιο του 2019 -ποσοστό αύξησης 21,6%-, ενώ οι εργαζόμενοι πλή-

ρους απασχόλησης αυξήθηκαν κατά 31,3%. Η πρόοδος αυτή σε συνδυασμό με την υπο-

χώρηση της ανεργίας για πρώτη φορά κάτω από το 10% τα τελευταία 15 χρόνια, με επι-

βεβαιωμένα στοιχεία τριμήνου της ΕΛΣΤΑΤ, καταδεικνύει ότι οι πολιτικές μας στην

αγορά εργασίας την τελευταία πενταετία αποδίδουν. Ωστόσο, δεν χωρεί κανένας εφη-

συχασμός, καθώς έχουμε εισέλθει πλέον στον σκληρό πυρήνα της ανεργίας. Προτε-

ραιότητά μας είναι η τόνωση της απασχόλησης

σε κατηγορίες στις οποίες υπάρχει σημαντικό

περιθώριο βελτίωσης, όπως οι νέοι, οι γυναί-

κες, τα άτομα με αναπηρία και  οι συνταξιούχοι.

Παράλληλα, ενισχύουμε τα προγράμματα

επαγγελματικής κατάρτισης με προγράμματα

αναβάθμισης δεξιοτήτων

και επανειδίκευσης ανέργων και εργαζομένων,

με ιδιαίτερη έμφαση στις ψηφιακές και πράσι-

νες δεξιότητες, καθώς και την περαιτέρω ανά-

πτυξη διαδικτυακών πλατφορμών, όπως

το JobMatch, το οποίο συνδέει άμεσα άτομα

που αναζητούν εργασία με επιχειρήσεις.

Με στοχευμένες παρεμβάσεις, αλλάζουμε τη

φιλοσοφία του επιδόματος ανεργίας καθιστών-

τας το πιο δίκαιο, καθότι θα λαμβάνεται υπ’

όψιν και η ασφαλιστική ιστορία του προσώπου,

και ταυτόχρονα παρακινώντας τους ανέργους

στην ταχύτερη ένταξή τους στην παραγωγική

δράση. 

Επιπλέον, επεκτείνουμε σταδιακά τη χρήση της

Ψηφιακής Κάρτας Εργασίας στο σύνολο των

επιχειρήσεων της χώρας. Εντός του μήνα θα ενταχθούν πιλοτικά στο μέτρο οι κλάδοι

του επισιτισμού και του τουρισμού, ενώ το μέτρο ήδη εφαρμόζεται επιτυχώς σε τράπε-

ζες, μεγάλα σουπερμάρκετ, ΔΕΚΟ, ασφαλιστικές εταιρείες, εταιρείες φύλαξης, βιο-

μηχανία και λιανεμπόριο. Σύμφωνα με τα επίσημα στοιχεία (ΕΡΓΑΝΗ), από την έναρξη

εφαρμογής του μέτρου το 2021, η αύξηση των δηλωθεισών υπερωριών σε σχέση με τα

προηγούμενα έτη είναι σημαντική φτάνοντας το 1,53 εκατομμύρια ώρες το πρώτο

επτάμηνο του 2024, με επιμέρους αυξήσεις δηλωθεισών υπερωριών, πχ, κατά 61,2%

στον κλάδο των σουπερμάρκετ. Θωρακίζουμε τα δικαιώματα των εργαζομένων μας,

καταπολεμούμε την αδήλωτη/υποδηλωμένη εργασία, στεκόμαστε στο πλευρό της κοι-

νωνίας με πράξεις. Ο διαρκής και ανοιχτός διάλογος που έχουμε εκκινήσει στο

υπουργείο Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, από κοινού με τους εργαζόμενους

και τους εργοδότες, αποτελεί ακρογωνιαίο λίθο του νέου Κοινωνικού Συμφώνου. Συνι-

στά παράλληλα εχέγγυο για την υλοποίηση των αναγκαίων μεταρρυθμίσεων που χρει-

άζεται η χώρα για να παραμείνει σε αναπτυξιακή τροχιά με στόχο την περαιτέρω τόνω-

ση της απασχόλησης.

Στόχοι μας, η ενίσχυση των δικαιωμάτων
των εργαζομένων, η συνεχής βελτίωση 
των συνθηκών εργασίας και 
η καταπολέμηση της ανεργίας

Νίκη 
Κεραμέως

Υπουργός Εργασίας και
Κοινωνικής Ασφάλισης

Με στόχο τη δημιουργία μιας σύγχρονης και αποτελεσματικής Αστυνο-

μίας που θα ανταποκρίνεται στις προκλήσεις του 21ου αιώνα, τόσο η κυ-

βέρνηση όσο και ο ίδιος προσωπικά, ως πολιτικός προϊστάμενος της

ΕΛΑΣ, θέτουμε ως προτεραιότητά μας σημαντικές μεταρρυθμίσεις. Δί-

νουμε έμφαση στη συνολική αντιμετώπιση και πρόληψη μορφών βίας με

έντονη κοινωνική διάσταση, όπως η ενδοοικογενειακή και οπαδική βία

και η παραβατικότητα των ανηλίκων.

Έχοντας όραμα, κοιτάμε μπροστά και δημιουργούμε το «ελληνικό FBI»,

τη Διεύθυνση Αντιμετώπισης Οργανωμένου Εγκλήματος, που θα δρα σε

ολόκληρη την Ελλάδα και θα ασχολείται με το βαρύ και οργανωμένο έγ-

κλημα. Η Διεύθυνση στοχεύει στην ενιαία διαχείριση των υποθέσεων, την

οικονομική ανάλυση («follow the money»), την αξιοποίηση της τεχνολο-

γίας και την ανταλλαγή πληροφο-

ριών σε διεθνές επίπεδο, ώστε να

πατάξουμε το οργανωμένο έγ-

κλημα και να εξαρθρώσουμε εγ-

κληματικές ομάδες, οι οποίες

διαταράσσουν την κοινωνική ει-

ρήνη.

Δεν θα μπορούσαμε να μιλάμε

για σύγχρονη Αστυνομία χωρίς

να «αγγίζουμε» το οργανόγραμ-

μά της, το οποίο έχει μείνει στη

δεκαετία του 2000. Βάζουμε τα

θεμέλια και αλλάζουμε ριζικά τη

διάρθρωση και τις επιτελικές δο-

μές του Αρχηγείου. Στόχος μας

είναι η δημιουργία μιας σύγχρο-

νης Αστυνομίας στα πρότυπα αν-

τίστοιχων σωμάτων του εξωτερι-

κού, όπου προωθούνται ο στρα-

τηγικός σχεδιασμός και ο συντο-

νισμός στη διαδικασία λήψης των

αποφάσεων, ώστε να έχουμε τα

βέλτιστα επιχειρησιακά αποτελέσματα προς όφελος των πολιτών μας. 

Παράλληλα, επενδύουμε στη συνεχή εκπαίδευση και αξιολόγηση του αν-

θρώπινου δυναμικού της ΕΛΑΣ με αξιοκρατικά και διαφανή κριτήρια, με

νέες δομές, μεθόδους διδασκαλίας και εξειδικευμένα σχολεία, διασφα-

λίζοντας τόσο την ποιότητα και το αξιόμαχο του προσωπικού όσο και τη

θεωρητική του κατάρτιση. Στο πλαίσιο αυτό, αναπτύσσουμε και αξιοποι-

ούμε όλα τα τεχνολογικά μέσα. Η Διεύθυνση Πληροφορικής μετεξελίσ-

σεται σε Διεύθυνση Ψηφιακής Διακυβέρνησης, ενώ παράλληλα δημιουρ-

γείται η Διεύθυνση Επικοινωνιών και Δικτύων. Με τα προηγμένα τεχνολο-

γικά μέσα που θα χρησιμοποιούνται για την ανάλυση δεδομένων, θα βελ-

τιωθεί η επιχειρησιακή αποτελεσματικότητα, καθώς και η επικοινωνία

και η διαχείριση των δικτύων.

Με τις παραπάνω μεταρρυθμίσεις, η Ελληνική Αστυνομία δεν ακολουθεί

τις εξελίξεις, αλλά τις διαμορφώνει διασφαλίζοντας την ασφάλεια και την

προστασία των πολιτών σε ένα συνεχώς μεταβαλλόμενο περιβάλλον. Η

ελληνική κυβέρνηση επενδύει στην αναβάθμιση των δομών και των αν-

θρώπων που βρίσκονται στην πρώτη γραμμή της προστασίας της δημό-

σιας τάξης. 

Ο δρόμος προς την Αστυνομία 
του 21ου αιώνα

Μιχάλης
Χρυσοχοΐδης
Υπουργός Προστασίας

του Πολίτη
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Η κυβέρνηση του Κ. Μητσοτάκη, με τις εφαρμοζόμενες μεταρρυθμί-

σεις στον τομέα της Δικαιοσύνης, συνεχίζει καθημερινά την προσπάθεια

για την εμπέδωση του αισθήματος ασφάλειας στους πολίτες, προωθεί

την ισχυροποίηση του κράτους δικαίου και στηρίζει την ανάπτυξη της

ελληνικής οικονομίας μέσω της αύξησης της επενδυτικής εμπιστοσύνης

προς το δικαστικό μας σύστημα. Οι συνολικές αλλαγές που πραγματο-

ποιούνται ήδη παράγουν τα πρώ-

τα θετικά αποτελέσματα στην τα-

χύτητα και στην ποιότητα των δι-

καστικών αποφάσεων. Το δικα-

στικό έτος 2023-2024 μπορεί να

χαρακτηριστεί έτος-τομή για την

ελληνική δικαιοσύνη διότι προ-

ωθήθηκαν:

- Η δημιουργία για πρώτη φο-

ρά στην ιστορία της χώρας ενός

πλήρους Δικαστικού Χάρτη, με

αιχμή την ενοποίηση του πρώτου

βαθμού δικαιοδοσίας, την κα-

τάργηση των Ειρηνοδικείων και

την ένταξη περίπου χιλίων ειρη-

νοδικών στον βαθμό του πρωτο-

δίκη.

- Η νέα, άμεση χωρίς αναβολές

και καθυστερήσεις Δικονομία

του Συμβουλίου της Επικρατείας,

95 χρόνια μετά την ίδρυσή του, η

οποία εισάγει το Ανώτατο Δικα-

στήριο σε μια νέα εποχή.

- Οι νέοι Ποινικοί Κώδικες και το πλαίσιο των διατάξεων για την ενδο-

οικογενειακή βία, που ισχύουν από 1/5/2024, με ξεχωριστό στόχο πλέον

την προστασία των θυμάτων και την αντιμετώπιση της ατιμωρησίας.

Στο επόμενο έτος 2024- 2025 ετοιμάζονται δύο εξίσου σημαντικές πα-

ρεμβάσεις:

- Η αλλαγή της Πολιτικής Δικονομίας, με την οποία τίθεται συγκεκρι-

μένος στόχος με δεσμευτικές προθεσμίες, ώστε να υπάρχει τελεσίδικη

αστική απόφαση (πρώτος και δεύτερος βαθμός) σε 650 μέρες, από 1.450

μέρες που είναι σήμερα.

- Η δημιουργία ενός σύγχρονου πλαισίου εναλλακτικών μορφών επί-

λυσης των διαφορών (διαμεσολάβηση), είτε από δικηγόρους είτε από ει-

δικά τμήματα δικαστών στα μεγάλα Πρωτοδικεία, ώστε σωρεία υποθέ-

σεων να επιλύονται συμβιβαστικά. Αυτή φιλοδοξούμε να αποτελέσει κα-

ταλυτική τομή, στην ταχύτητα απονομής της Δικαιοσύνης μέσα από τη

διαμόρφωση μιας ειρηνευτικής και συναινετικής κουλτούρας επίλυσης

των δικαστικών διαφορών.

Ταυτόχρονα, βρίσκεται σε εξέλιξη το μεγάλο πρόγραμμα της ψηφια-

κής μετάβασης χρηματοδοτούμενο από το Ταμείο Ανάκαμψης, που αλ-

λάζει σημαντικά σε ταχύτητα και την ποιότητα την ελληνική δικαιοσύνη.

Ειδικά η δημιουργία του ηλεκτρονικού φακέλου των υποθέσεων -επι-

διωκόμενος στόχος μέχρι το καλοκαίρι του 2025 (κατάθεση αγωγής,

προτάσεων, αντικρούσεις, εξετάσεις μαρτύρων, έκδοση απόφασης,

άσκηση έφεσης κ.λπ.)- πιστεύουμε ότι θα έχει οδηγήσει συνολικά τη δι-

καιοσύνη σε μια νέα εποχή. 

Ελληνική Δικαιοσύνη 2024-25: 
Οι μεταρρυθμίσεις συνεχίζονται

Γιώργος
Φλωρίδης

Υπουργός Δικαιοσύνης 

Η Διεθνής Έκθεση Θεσσαλονίκης αποτελεί διαχρονικά

έναν πυλώνα οικονομικής, πολιτιστικής και πολιτικής συ-

νεργασίας. Φέτος, με τιμώμενη χώρα τη Γερμανία, ενισχύε-

ται ακόμη περισσότερο ο διεθνής χαρακτήρας της. Η ΔΕΘ

είναι, επίσης, ένας σημαντικός χώρος όπου η κυβέρνηση

παρουσιάζει τις πολιτικές προτεραιότητές της για το μέλλον

της χώρας. Το υπουργείο Μετανάστευσης και Ασύλου, στο

πλαίσιο αυτό, δεσμεύεται σε μια στρατηγική που βασίζεται

σε τρεις άξονες. Πρώτος, η καταπολέμηση της παράνομης

μετανάστευσης και η προστασία των συνόρων μας, ελληνι-

κών και ευρωπαϊκών, μέσα από ενίσχυση της φύλαξης και

διεθνή συνεργασία.

Δεύτερος άξονας είναι η αναδιοργάνωση και ενίσχυση της

νόμιμης μετανάστευσης, ώστε να καλυφθούν οι ανάγκες της

αγοράς εργασίας με απόλυτη διαφάνεια και ασφάλεια.

Τρίτος και εξαιρετικά σημαντικός είναι η ομαλή ένταξη

προσφύγων και μεταναστών, με ιδιαίτερη μέριμνα για ευά-

λωτες ομάδες όπως οι ασυνόδευτοι ανήλικοι, μέσω εκπαι-

δευτικών και κοινωνικών δράσεων.

Με αυτές τις πολιτικές, η Ελλάδα προωθεί τη σταθερότητα

και την ανθρωπιστική αλληλεγγύη.

Οι νομοθετικές πρωτοβουλίες και παρεμβάσεις του υπουργείου Δικαιοσύνης επιβεβαιώνουν την

πρόοδο της χώρας μας, όπως αποτυπώθηκαν στη φετινή έκθεση της Ευρωπαϊκής Επιτροπής για το

Κράτος Δικαίου. Ο θεσμικός μετασχηματισμός, όμως, συνεχίζεται. Η αρχή έγινε με την ψήφιση των

Ποινικών Κωδικών, τη μεταφορά δικαστικής ύλης στους δι-

κηγόρους, την αναμόρφωση της δικονομίας ενώπιον του

Συμβουλίου της Επικρατείας, ενώ ακολουθεί αναμόρφωση

του Κώδικα Πολιτικής Δικονομίας και του Κώδικα Οργανι-

σμού Δικαστηρίων με στόχο την απλούστευση των διαδικα-

σιών και την επιτάχυνση της πολιτικής δίκης. Στο ευρύτερο

πλαίσιο βελτίωσης των συνθηκών για αμεσότερη και αποτε-

λεσματικότερη απονομή δικαιοσύνης στην Ελλάδα, επεξερ-

γαζόμαστε την αναμόρφωση του πλαισίου για τη Διαμεσολά-

βηση, τη Διαιτησία και την Εξωδικαστική Επίλυση διαφορών

στη χώρα μας, ενώ με πόρους από το Ταμείο Ανάκαμψης και

το ΕΣΠΑ θα υλοποιηθούν έργα για την ενίσχυση του θεσμού.

Παράλληλα, με ομάδα που έχει συσταθεί στο υπουργείο, πα-

ρακολουθούμε την εφαρμογή του Δικαστικού Χάρτη σε όλα

τα δικαστήρια της χώρας και μέσω πλατφόρμας, που θα τεθεί

άμεσα σε εφαρμογή, θα παρέχουμε άμεσα λύσεις σε ζητή-

ματα που θα προκύπτουν.

Με βάση τη νέα χωροταξία των 113 δικαστικών σχηματι-

σμών, προωθούμε το κτηριακό πρόγραμμα του υπουργείου

για την αναβάθμιση και τον εκσυγχρονισμό των υφιστάμε-

νων υποδομών αλλά και για την ανέγερση νέων δικαστικών

κτηρίων με πόρους του Ταμείου Ανάκαμψης και Ανθεκτικό-

τητας, ΣΔΙΤ, καθώς και εθνικούς πόρους. Ταυτόχρονα, σε ομαλή εξέλιξη βρίσκονται όλα τα έργα της

ψηφιακής Δικαιοσύνης και αναμένεται να έχουν ολοκληρωθεί πλήρως το πρώτο εξάμηνο του 2026.

Ο σχεδιασμός και η υλοποίηση όλων αυτών των παρεμβάσεων έχουν ως στόχο την ταχύτερη και

αποτελεσματικότερη απονομή δικαιοσύνης και είμαι αισιόδοξος ότι θα το πετύχουμε έως το τέλος

της τριετίας.

Οι τρεις άξονες της στρατηγικής του υπουργείου
Μετανάστευσης και Ασύλου

Ο θεσμικός μετασχηματισμός συνεχίζεται

Ιωάννης 
Μπούγας

Υφυπουργός Δικαιοσύνης

Νικόλαος 
Παναγιωτόπουλος

Υπουργός Μετανάστευσης
και Ασύλου
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POLITICAL 13

Συνοψίζοντας τον στόχο που διατρέχει οριζόντια τις δημόσιες πολιτικές μας για τον πολιτι-
σμό και συγχρόνως δηλώνει τις προτεραιότητές μας, εμφαντικά σημειώνουμε ότι ο πολιτι-
σμός συνιστά κρίσιμη αναπτυξιακή δύναμη για την ελληνική περιφέρεια.
Η μεταρρυθμιστική προσπάθεια, που ξεκίνησε το 2019, είχε αφετηρία την αναγνώριση και
τον ενστερνισμό της πολλαπλής διάστασης και σημασίας του πολιτισμού ως θεμελιώδους
κοινωνικού αγαθού, αλλά και ως υψηλής αξίας και δυναμικότητας κοινωνικού αναπτυξια-
κού κεφαλαίου. Η πρώτη αναγνωρίζεται από τον συνταγματικό νομοθέτη. Η δεύτερη απο-
δεικνύεται διεθνώς, καθώς τεκμηριώνεται, αδιάψευστα, από πληθώρα επιστημονικών με-
λετών και μετρήσεων. 
Πολιτισμός και κοινωνία είναι στοιχεία αλληλένδετα και αδιαίρετα. Καθρέφτης το ένα του
άλλου. Και αυτό αφορά, όχι μόνο, την πρόδηλη διασύνδεση της ζώσας παράδοσης, της
σύγχρονης καλλιτεχνικής έκφρασης και δημιουργίας, της κάθε λογής πολιτιστικής και
πνευματικής δραστηριότητας με το εκάστοτε τοπικό κοινωνικό γίγνεσθαι. Αφορά, εξίσου,
και την πολιτιστική κληρονομιά, η οποία κάθε άλλο παρά στατική και «απολιθωμένη» είναι.
Μουσεία, μνημεία και αρχαιολογικοί χώροι βρίσκονται σε χωρική, αλλά και σημασιολογι-
κή και συναισθηματική συνάφεια με την κοινότητα. Αποτελούν στοιχεία της ιστορίας και

της ταυτότητάς της, αλλά και της τρέχουσας, ζώσας
καθημερινότητας. Αποτελούν πόλους έλξης επι-
σκεπτών, προκαλώντας -άμεση και έμμεση- οικο-
νομική και επαγγελματική δραστηριότητα.
Ο πολιτισμός, σε όλες του τις εκφάνσεις, τόσο υπό
τη μορφή της πολιτιστικής κληρονομιάς όσο και
υπό τη μορφή της πολιτιστικής και δημιουργικής
βιομηχανίας, συγκροτεί, ταυτόχρονα, έναν διακρι-
τό και δυναμικό οικονομικό τομέα, που χρησιμο-
ποιεί πόρους, παράγει προϊόντα και υπηρεσίες, δη-
μιουργεί εισόδημα και θέσεις εργασίας, προσελ-
κύει και υποκινεί επενδύσεις. Λειτουργεί ως κινη-
τήριος μοχλός ανάπτυξης.
Η επένδυση στις πολιτιστικές υποδομές και τις λει-
τουργίες τους συνιστά πράξη με σαφές και μετρή-
σιμο αναπτυξιακό πρόσημο. Είναι επένδυση σε ένα
«πράσινο» και βιώσιμο μέλλον. Κάθε 1 ευρώ που
επενδύεται στον πολιτισμό επιστρέφει στην ελληνι-
κή οικονομία 3,44 ευρώ. Ακόμη και μικρές επενδύ-
σεις, σε χώρους και υποδομές μεγάλης προβολής
και επισκεψιμότητας, επιφέρουν έως και πεντα-
πλάσιες αποδόσεις άμεσα, έμμεσα και πολλαπλα-
σιαστικά, σε ορίζοντα πενταετίας. 

Η αποκατάσταση, η ανάδειξη και η απόδοση στο κοινό μνημείων και αρχαιολογικών χώ-
ρων, η δημιουργία και λειτουργία μουσείων και άλλων πολιτιστικών υποδομών γεννούν
ένα οικοσύστημα, άμεσα και έμμεσα, συνδεδεμένο με τις δραστηριότητες της αγοράς, της
παραγωγής και της παροχής υπηρεσιών. Λειτουργεί δυναμικά σε τοπικό και περιφερειακό
επίπεδο. Πρώτες και άμεσα επωφελούνται οι τοπικές επιχειρήσεις και οι εργαζόμενοι, το
εντόπιο εργατικό και επιστημονικό δυναμικό σε συναφείς και εξαρτημένες δραστηριότη-
τες, κυρίως στον τουρισμό και στην παροχή υπηρεσιών.
Η περιφερειακή διάσταση του πολιτισμού αποτελεί κεντρικό άξονα της πολιτικής μας. Σή-
μερα, το υπουργείο Πολιτισμού, με ευρωπαϊκούς, κυρίως, πόρους, του ΕΣΠΑ και του Τα-
μείου Ανάκαμψης, υλοποιεί το μεγαλύτερο πρόγραμμα έργων υποδομών -περισσότερα
από 850 έργα και δράσεις, προϋπολογισμού άνω του 1,3 δισ. ευρώ. Τα έργα είναι κατανε-
μημένα κατά τέτοιο τρόπο, ώστε να προκύπτει σαφής δημιουργική θετική διάκριση υπέρ
της περιφέρειας. Καλύπτουν κάθε πτυχή του πολιτισμού, την πολιτιστική κληρονομιά,
όλων των μορφών και όλων των περιόδων, τη σύγχρονη δημιουργία, τον ψηφιακό μετα-
σχηματισμό, απασχολώντας χιλιάδες εργαζόμενους όλων των ειδικοτήτων. 
Ο πολιτισμός μετατρέπεται σε μήτρα απασχόλησης, σε μοχλό οικονομικής ανάπτυξης και
εξωστρέφειας, σε εργαλείο άμβλυνσης των περιφερειακών ανισοτήτων.

Ο πολιτισμός κεντρική αναπτυξιακή
περιφερειακή δύναμη

Λίνα 
Μενδώνη

Υπουργός Πολιτισμού

Το υπουργείο Κοινωνικής Συνοχής και Οικογένειας βρίσκεται στην προμετω-

πίδα της μάχης που δίνει η κυβέρνηση για τη μείωση των κοινωνικών ανισο-

τήτων, τη στήριξη των οικογενειών με παιδιά, την ουσιαστική ενίσχυση των

ευάλωτων συμπολιτών μας. Με προϋπολογισμό που αγγίζει τα 4 δισ. ευρώ εν-

δυναμώνουμε την κοινωνική συνοχή μέσα από πολιτικές, προγράμματα και

δράσεις τα οποία υπερβαίνουν τη στενή έννοια της επιδοματικής πολιτικής

και στοχεύουν στη διασφάλιση αξιοπρεπούς και αυτόνομης διαβίωσης των

ασθενέστερων ομάδων συμπολιτών μας. Ενδεικτικά, με το επίδομα παιδιού -

το οποίο σχεδιάζουμε να αυξήσουμε- ενισχύθηκαν περισσότερες από 1 εκα-

τομμύριο οικογένειες με συνολικό ποσό 834.709.301 ευρώ. Για το 2024 ο συ-

νολικός προϋπολογισμός για το αντίστοιχο επίδομα ανέρχεται περίπου στο 1

δισ. ευρώ. Την επόμενη τριετία διαθέτουμε για το πρόγραμμα σχολικών γευ-

μάτων, αυξάνοντας σε 153 από 133

τους δήμους, ποσό 355 εκατ. ευρώ.

Διασφαλίσαμε από το ΕΣΠΑ ποσό 100

εκατ. ευρώ για την επέκταση σε ολό-

κληρη την Ελλάδα του προγράμματος

«Νταντάδες της Γειτονιάς». Αυξήσα-

με στα 379.296.069 εκατ. ευρώ το

πρόγραμμα των vouchers σε βρεφο-

νηπιακούς, Κέντρα Δημιουργικής

Απασχόλησης και Κέντρα Δημιουρ-

γικής Απασχόλησης Ατόμων με Ανα-

πηρία, καλύπτοντας φέτος περισσό-

τερους ωφελούμενους. Με κονδύλι

70 εκατ. ευρώ από το Ταμείο Ανάκαμ-

ψης προχωράμε στη δημιουργία νέ-

ων βρεφονηπιακών ή νέων θέσεων

σε υπάρχοντα κέντρα φροντίδας για

βρέφη από 2 μηνών έως 2,5 ετών. Για

τη στήριξη των ασθενέστερων έχου-

με ήδη κατοχυρώσει τη συνέχιση της

επισιτιστικής βοήθειας (πρόγραμμα

ΤΕΒΑ) μέχρι το 2027 και συνολικό

προϋπολογισμό 400 εκατ. ευρώ, καθιστώντας τις περιφέρειες φορείς υλοποί-

ησης για μεγαλύτερη διαφάνεια και αξιοπιστία. Άτομα με αναπηρία, ηλικιω-

μένοι και παιδιά που διαβιούν σε ιδρύματα παιδικής προστασίας αποτελούν

για το ΥΚΟΙΣΟ ομάδες υψηλής φροντίδας και προστασίας. Τον περασμένο

χρόνο αυξήσαμε τα επιδόματα αναπηρίας από τα 870 εκατ. ευρώ στο 1 δισ. ευ-

ρώ, ενώ διασφαλίσαμε ποσό 24 εκατ. ετησίως για τη χρηματοδότηση των Κέν-

τρων Διημέρευσης και Ημερήσιας Φροντίδας για άτομα με αναπηρία. Καλύ-

πτουμε έτσι το σύνολο της δαπάνης για τους συμπολίτες μας με αναπηρία είτε

πρόκειται για ασφαλισμένους είτε για ανασφάλιστους. Αυξήσαμε από

1/1/2024 στα 400 ευρώ το επίδομα κοινωνικής αλληλεγγύης που παρέχει ο

ΟΠΕΚΑ στους ανασφάλιστους υπερηλίκους. Τον περασμένο χρόνο δόθηκαν

80.606.863 εκατ. ευρώ σε περίπου 19.000 δικαιούχους, ενώ σε 700 ακόμη κα-

ταβλήθηκε επίδομα στεγαστικής συνδρομής ύψους 2.750.000 ευρώ. 

Το υπουργείο Κοινωνικής Συνοχής και Οικογένειας συντονισμένα μεγαλώνει

την περίμετρο αλλά και την αποτελεσματικότητα του κοινωνικού κράτους,

διαχειριζόμενο με διαφάνεια και δικαιοσύνη τα χρήματα των Ελλήνων φορο-

λογουμένων και τους ευρωπαϊκούς πόρους.

Ποσό 4 δισ. ευρώ για τη στήριξη της
οικογένειας και τη διασφάλιση της
κοινωνικής συνοχής 

Σοφία 
Ζαχαράκη 

Υπουργός Κοινωνικής
Συνοχής και Οικογένειας
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POLITICAL 14

Με στόχο έναν σύγχρονο πρωτογενή τομέα, οι παρεμβάσεις του υπουργείου

Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων επικεντρώνονται στην προστασία του εισο-

δήματος των αγροτών και στην ενίσχυση της ανταγωνιστικότητας των ελληνικών

προϊόντων, αναγνωρίζοντας τον πρωτογενή τομέα ως πυλώνα της ελληνικής οι-

κονομίας και ασπίδα για την κοινωνική συνοχή.

Στόχος μας είναι η ανάπτυξη ενός βιώ-

σιμου και ανταγωνιστικού πρωτογενούς

τομέα που θα εξασφαλίζει την ευημερία

των αγροτών και την επισιτιστική ασφά-

λεια της χώρας. Επενδύουμε σε καινοτό-

μες λύσεις και νέες τεχνολογίες καθώς

και στην περαιτέρω εκπαίδευση και κα-

τάρτιση των νέων αγροτών, δίνοντάς τους

τα απαραίτητα εργαλεία για να αντιμετω-

πίσουν τις προκλήσεις της κλιματικής

κρίσης και να βελτιώσουν την παραγωγι-

κότητα και την ποιότητα των προϊόντων

τους.

Οι δράσεις μας περιλαμβάνουν τη βελ-

τίωση των αγροτικών υποδομών, την πα-

ροχή πρόσθετων οικονομικών κινήτρων

για προσέλκυση νέων στο αγροτικό

επάγγελμα, την αναβάθμιση του ΟΠΕΚΕ-

ΠΕ και του ΕΛΓΑ, εξασφαλίζοντας δια-

φάνεια και δικαιοσύνη στη διαχείριση

των πόρων.

Τέλος, η προστασία του περιβάλλοντος

και η διατήρηση της ποιότητας των ελλη-

νικών προϊόντων αποτελούν βασικές προτεραιότητες, με στόχο την προώθηση

της Ελλάδας ως κορυφαίου προμηθευτή αγροτικών προϊόντων υψηλής διατρο-

φικής αξίας στις διεθνείς αγορές. Με αυτές τις πρωτοβουλίες, διασφαλίζουμε

ένα βιώσιμο μέλλον για τον πρωτογενή τομέα και την ευημερία των αγροτών μας,

ενισχύοντας την ανάπτυξη της ελληνικής γεωργίας και κτηνοτροφίας για τις επό-

μενες γενιές.

Διασφαλίζουμε ένα βιώσιμο μέλλον
για τον πρωτογενή τομέα και την
ευημερία των αγροτών μας

Κώστας 
Τσιάρας

Υπουργός Αγροτικής
Ανάπτυξης και Τροφίμων

O ελληνικός τουρισμός βρίσκεται στο κατώφλι μιας νέας εποχής. Η

χώρα μας συγκαταλέγεται πλέον στη δεκάδα των κορυφαίων ταξι-

διωτικών προορισμών παγκοσμίως.

Η κυβέρνηση και το υπουργείο Τουρισμού εργάζονται για την αξιο-

ποίηση όλων των δυνατότητων και ευκαιριών, που θα οδηγήσουν σε

βιώσιμη και μακροπρόθεσμη ανάπτυξη. Σχεδιάζουμε και υλοποιού-

με πολιτικές και δράσεις για έναν νέο κύκλο ανάπτυξης για τον ελλη-

νικό τουρισμό, με γνώμονα την τήρηση του μέτρου και της ισορρο-

πίας, με σεβασμό στον άνθρωπο και στις τοπικές κοινωνίες, και μέρι-

μνα για την προστασία του φυσικού και πολιτιστικού περιβάλλοντος. 

Όραμά μας είναι η ποιοτική ανάπτυξη του τουρισμού στη χώρα μας.

Με στοχευμένες παρεμβάσεις στο θεσμικό πλαίσιο, αξιοποίηση των

διαθέσιμων χρηματοδοτικών εργαλείων και προώθηση επενδύσεων

σε υποδομές που υποστηρίζουν ειδικές μορφές τουρισμού, επιδιώ-

κουμε τον εμπλουτισμό και την ποιοτική αναβάθμιση της τουριστικής

προσφοράς. Στοχεύουμε στην επέκταση της τουριστικής δραστηριό-

τητας σε μεγαλύτερο μέρος της επικράτειας και σε μεγαλύτερη διάρ-

κεια του χρόνου, και στην προσέλκυση επισκεπτών με ποικίλα ταξι-

διωτικά ενδιαφέροντα.

Μεριμνούμε για τον ελληνικό τουρισμό των επόμενων δεκαετιών,

με στόχο τη βιωσιμότητα, την ανθεκτικότητα, την ανταγωνιστικότητα

του τουριστικού προϊόντος και των προορισμών μας. Για μια ανάπτυ-

ξη που θα διασφαλίζει ότι τα οφέλη από τον τουρισμό κατανέμονται

στην κοινωνία και την οικονομία δίκαια και ανταποδοτικά.

Από το 2023 που ανέλαβα την ηγεσία του υπουργείου Ναυτιλίας και Νησιωτικής Πολιτι-

κής έθεσα τρεις βασικούς στόχους για την αναπτυξιακή πολιτική στον χώρο της ναυτιλίας.

Ο πρώτος είναι η πράσινη μετάβαση, η οποία ξεκινά με την αναβάθμιση και ανανέωση του

ακτοπλοϊκού στόλου. Είναι μια μεγάλη πρόκληση για την οποία δουλεύουμε συλλογικά με

όλους τους εμπλεκόμενους, ώστε να βρούμε ρεα-

λιστικές λύσεις και πρακτικές, προσαρμοσμένες

στις νέες περιβαλλοντικές απαιτήσεις. Στο τομεα-

κό πρόγραμμα «Μεταφορές 2021-2027» περιλαμ-

βάνεται η δράση για την ενίσχυση ακτοπλοϊκών

συνδέσεων με τη χρήση πλοίων που δεν χρησιμο-

ποιούν ορυκτά καύσιμα για την πρόωσή τους. Έμ-

φαση δίνεται στις συνδέσεις των μικρών και απο-

μακρυσμένων νησιών με άρση της διπλής απομό-

νωσης. Είναι μάλιστα σημαντικό ότι το «πρασίνι-

σμα» της ελληνικής ακτοπλοΐας συζητείται σε ευ-

ρωπαϊκό επίπεδο.

Ο δεύτερος στόχος μας είναι η αναβάθμιση της

ναυτικής εκπαίδευσης. Στο πλαίσιο αυτό ανακη-

ρύξαμε το 2024 και το 2025 έτη ναυτικής εκπαί-

δευσης. Παράλληλα προωθούμε την ολιστική ανα-

βάθμιση των σπουδών των Ακαδημιών Εμπορικού

Ναυτικού με σύγχρονες υποδομές και ψηφιακή

και τεχνολογική αναβάθμιση. Επίσης σχεδιάζουμε

μια ευρεία εκστρατεία προσέλκυσης νέων ναυτι-

κών για μια καριέρα στη θάλασσα με πολλαπλά

ωφελήματα σε έναν από τους πιο νευραλγικούς

και συναρπαστικούς κλάδους της οικονομίας.

Ο τρίτος στόχος είναι η ασφάλεια των λιμένων και των επιβατών. Είναι θέματα αδιαπραγ-

μάτευτα στα οποία δεν χωρούν εκπτώσεις. Όσον δε αφορά το ψηφιακό νηολόγιο, προχω-

ρούμε αποφασιστικά στον ψηφιακό μετασχηματισμό των ναυτιλιακών υπηρεσιών που θα

οδηγήσει στη μείωση της γραφειοκρατίας και στην ενδυνάμωση της ελκυστικότητας και αν-

ταγωνιστικότητας της ελληνικής σημαίας.

Όραμά μας είναι η ποιοτική ανάπτυξη 
του τουρισμού στη χώρα μας

Οι στόχοι του υπουργείου Ναυτιλίας 
και Νησιωτικής Πολιτικής

Χρήστος 
Στυλιανίδης

Υπουργός Ναυτιλίας και
Νησιωτικής Πολιτικής

Όλγα 
Κεφαλογιάννη

Υπουργός Τουρισμού
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Ως υπουργείο Ψηφιακής Διακυβέρνησης ο στόχος μας παραμένει πάντα η αξιοποί-
ηση της τεχνολογίας, ώστε κάθε μέρα το κράτος να γίνεται πιο ψηφιακό, πιο αποτελε-

σματικό προς όφελος των πολιτών και
των επιχειρήσεων. Στη ΔΕΘ θα έχουμε
την ευκαιρία να επικοινωνήσουμε άμεσα
στους πολίτες όλες τις μεταρρυθμίσεις
και τα έργα που σχεδιάζουμε και υλοποι-
ούμε, στοχεύοντας σε μια πιο απλή καθη-
μερινότητα και μια πιο φιλική αλληλεπί-
δρασή τους με το κράτος. Περιορίζουμε,
για παράδειγμα, τη γραφειοκρατία με το
Consent, τη δυνατότητα συγκατάθεσης
μέσω του Gov.gr Wallet για την άντληση
και διάθεση δεδομένων από τα δημόσια
μητρώα σε φορείς που συναλλάσσονται,
ξεκινώντας με τη σύναψη ασφαλιστήριων
οχημάτων συμβολαίων.
Προσθέτουμε συνεχώς νέες δυνατότητες
και έγγραφα στο ψηφιακό μας πορτοφό-
λι. Καταργούμε σε συνεργασία με το
υπουργείο Εσωτερικών την έκδοση και
διακίνηση μιας σειράς πιστοποιητικών,
καθώς οι φορείς μπορούν μέσω διαλει-
τουργικοτήτων να έχουν απευθείας πρό-
σβαση στα απαραίτητα στοιχεία. Αξιοποι-
ούμε τις δυνατότητες της Τεχνητής Νοη-
μοσύνης σε εφαρμογές όπως ο Ψηφια-

κός Βοηθός mAigov, ο οποίος έχει ξεπεράσει τους 1,1 εκατ. διαλόγους και το mAi-
Greece, ο εξατομικευμένος ταξιδιωτικός οδηγός για κάθε επισκέπτη της χώρας.
Με πόρους του Ταμείου Ανάκαμψης αποκτούμε ένα από τρία ισχυρότερα υπολογιστι-
κά συστήματα παγκοσμίως, τον υπερυπολογιστή «Δαίδαλος», και υλοποιούμε το
Εθνικό Πρόγραμμα Μικροδορυφόρων, αναπτύσσοντας μια σπάνια εργαλειοθήκη στο
διάστημα, που θα μας παρέχει δεδομένα σε κρίσιμους τομείς όπως η πολιτική προ-
στασία και η αντιμετώπιση της κλιματικής κρίσης.
Λαμβάνουμε πρωτοβουλίες για την ενίσχυση του επιπέδου κυβερνοασφάλειας. Προ-
χωρούμε μεθοδικά σε έργα ψηφιοποίησης κρίσιμων κλάδων όπως η Υγεία.
Με στοχευμένες κινήσεις υλοποιούμε τον σχεδιασμό μας, λύνοντας προβλήματα δε-
καετιών και φέρνοντας την Ελλάδα στη νέα ψηφιακή εποχή. Απλά, ψηφιακά, αποτε-
λεσματικά στοχεύουμε σε ένα κράτος που κερδίζει την εμπιστοσύνη των πολιτών του.

Απλά, ψηφιακά, αποτελεσματικά
στοχεύουμε σε ένα κράτος 
που κερδίζει την εμπιστοσύνη 
των πολιτών του 

Δημήτρης
Παπαστεργίου

Υπουργός Ψηφιακής
Διακυβέρνησης

Φέτος στο υπουργείο Κλιματικής Κρίσης και Πολιτικής Προστασίας προχωρήσαμε σε στοχευμένες πα-
ρεμβάσεις και τομές, αλλάζοντας το μοντέλο αντιμετώπισης φυσικών καταστροφών, τόσο σε επίπεδο
πρόληψης όσο και διαχείρισης.
Για πρώτη φορά 834.000 πολίτες καθάρισαν τα οικόπεδά τους και το δήλωσαν στην ηλεκτρονική πλατ-
φόρμα, συμβάλλοντας καθοριστικά στην έκβαση επικίνδυνων πυρκαγιών.

Οι δυνάμεις πολιτικής προστασίας (πυροσβέστες, εθελοντές,
δασάρχες και δασεργάτες, Ένοπλες Δυνάμεις, ΕΛΑΣ, ΟΤΑ
κ.λπ.) συνεργάστηκαν στενά στο πεδίο, αφού είχαν προηγηθεί
κοινές εκπαιδεύσεις και ασκήσεις.
Με εισήγηση του Πυροσβεστικού Σώματος εφαρμόσαμε νέο
δόγμα στην αντιμετώπιση δασικών πυρκαγιών, το οποίο περι-
λαμβάνει μεταξύ άλλων την άμεση κινητοποίηση εναέριων
μέσων από την πρώτη στιγμή εκδήλωσης της φωτιάς, έμφορ-
τες περιπολίες ελικοπτέρων σε περιοχές υψηλού κινδύνου,
αύξηση των επίγειων δυνάμεων που κινητοποιούνται στην
έναρξη της πυρκαγιάς, άμεση κινητοποίηση των εθελοντικών
ομάδων -των οποίων ο επιχειρησιακός ρόλος αναβαθμίστη-
κε-, σχεδόν τριπλασιασμό των ομάδων δασοκομάντος με
πολλές από αυτές να έχουν και δυνατότητα αερομεταφοράς,
σύσταση ομάδων δασικής υπηρεσίας που επιχειρούν υπο-
χρεωτικά μαζί με τους πυροσβέστες, υλοποίηση νέου σχε-
διασμού για τη διασπορά των εναέριων μέσων στην επικρά-
τεια κ.ά.
Οι προσπάθειες που καταβάλαμε έφεραν αποτελέσματα σε
μια αντιπυρική περίοδο που θεωρείται η πιο δύσκολη των τε-
λευταίων 20 ετών, με τις πιο αντίξοες πυρομετεωρολογικές
συνθήκες των τελευταίων 40 χρόνων. Η παρατεταμένη ανομ-
βρία, η ξηρασία, οι υψηλές θερμοκρασίες και οι ισχυροί άνε-
μοι πυροδότησαν τις ενάρξεις 4.000 πυρκαγιών, με 200 από
αυτές να είναι ιδιαίτερα επικίνδυνες και να δίνονται σκληρές

μάχες για να προασπιστούν περιουσίες, ο δασικός πλούτος της χώρας μας και πάνω από όλα ανθρώπινες
ζωές. Και τελικά καταφέραμε ο αριθμός των καμένων εκτάσεων να είναι χαμηλότερος από τον μέσο όρο
20ετίας και κατά πολύ μικρότερος από τον αντίστοιχο του 2023, παρά το γεγονός ότι φέτος είχαμε 50% πε-
ρισσότερες ενάρξεις πυρκαγιών συγκριτικά με πέρσι.
Αναφορικά με το εμβληματικό πρόγραμμα ΑΙΓΙΣ, ύψους 2,1 δισ. ευρώ, μέσα σε διάστημα 11 μηνών δημο-
πρατήσαμε έργα αξίας 1,7 δισ. ευρώ -δηλαδή το 82% του συνολικού προϋπολογισμού του προγράμματος-,
ενώ το υπόλοιπο 18% θα έχει δημοπρατηθεί έως το τέλος του έτους. Αυτό σημαίνει ότι από του χρόνου η
χώρα μας θα αρχίσει να παραλαμβάνει αεροσκάφη, ελικόπτερα, προηγμένα συστήματα βασισμένα στην
τεχνητή νοημοσύνη, πυροσβεστικά οχήματα, μετεωρολογικούς σταθμούς, ραντάρ και ό,τι πιο σύγχρονο
υπάρχει σε επίπεδο εξοπλισμού που θα αναβαθμίσει την πολιτική προστασία της χώρας μας και θα τη
βοηθήσει να αντεπεξέλθει πιο αποτελεσματικά στις φυσικές καταστροφές που προκαλεί η ραγδαία εξε-
λισσόμενη κλιματική κρίση. 

Καταφέραμε ο αριθμός των καμένων
εκτάσεων να είναι χαμηλότερος 
από τον μέσο όρο 20ετίας

Βασίλης 
Κικίλιας 

Υπουργός Κλιματικής
Κρίσης και Πολιτικής

Προστασίας
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Είναι πολύ σημαντική για εμάς η συμμετοχή της Περιφέρειας Ατ-

τικής στη φετινή, 88η Διεθνή Έκθεση Θεσσαλονίκης. Κατ’ αρχάς,

είναι η πρώτη παρουσία μας ως νέας περιφερειακής αρχής στη

ΔΕΘ, άρα αυτομάτως και μια μεγάλη ευκαιρία να μοιραστούμε με

ένα κυριολεκτικά παγκόσμιο κοινό το όραμά μας για το παρόν και

το μέλλον της μεγαλύτερης περιφέρειας της Ελλάδας.

Η φετινή ΔΕΘ είναι μια μεγάλη ευκαιρία να μιλήσουμε για όλα όσα

σχεδιάζουμε και ήδη υλοποιούμε, για δεκάδες έργα που, αν και τε-

λείως διαφορετικά μεταξύ τους, έχουν όλα τον ίδιο τελικό στόχο: να

κάνουν την Αττική έναν τόπο όπου η καθημερινή ζωή των μόνιμων

κατοίκων θα είναι πιο άνετη, πιο ευχάριστη, πιο ανθρώπινη -εντέλει

η ζωή που αξίζει σε κάθε συμπολίτη μας και οφείλουμε να του την

προσφέρουμε. Και ταυτόχρονα να αποκτήσει η Αττική την αίγλη που

αρμόζει στα απαράμιλλα προσόντα της, ως κορυφαίος τουριστικός

προορισμός στη Νοτιοανατολική Ευρώπη και τη Μεσόγειο.

Καθόλου τυχαία, η φράση «Visit Attica, the greater Athens Re-

gion» είναι το σύνθημα που δεσπόζει στο περίπτερο της Περιφέ-

ρειας Αττικής. Συστήνουμε, κατά κάποιο τρόπο, την Αττική από την

αρχή στον κόσμο και προσκαλούμε κάθε επισκέπτη να γνωρίσει

κάτι περισσότερο από το κέντρο της Αθήνας και τα διάσημα αξιοθέ-

ατα. Διότι εμείς πιστεύουμε βαθιά ότι η Αττική έχει έναν πλούτο -

φυσικό, πολιτιστικό, γαστρονομικό, ψυχαγωγικό κ.λπ.- ανεξάντλη-

το, αλλά και σε μεγάλο βαθμό ανεκμετάλλευτο.

Εμείς πιστεύουμε βαθιά και απόλυτα στην έννοια της μητροπολι-

τικότητας, ότι δηλαδή η Αττική χρειάζεται -και μάλιστα επειγόν-

τως- ένα ολιστικό σχέδιο ανάπτυξης και αξιοποίησης. Χρειάζεται

μια νέα, σύγχρονη διοικητική αντίληψη, τόσο για τα καλά και

ευοίωνα όσο και για τα απρόοπτα ή δυσάρεστα. Η Αττική έχει ανάγ-

κη από μια νέα φιλοσοφία διαχείρισης όλων των ζητημάτων της,

μια λογική κατά την οποία ένας σχεδιάζει, ένας υλοποιεί, ένας κρί-

νεται και λογοδοτεί. Αυτός είναι ο πυρήνας της μητροπολιτικής

προσέγγισης και εμείς δηλώνουμε έτοιμοι να αναλάβουμε στο

ακέραιο την ευθύνη που μας αναλογεί, προκειμένου να απελευθε-

ρώσουμε όλες τις δυνάμεις της Περιφέρειας Αττικής. Οι διεργα-

σίες για τη θεσμοθέτηση ενός νέου αυτοδιοικητικού κώδικα εκ μέ-

ρους της Πολιτείας, για την κατάρτιση μιας νέας και σύγχρονης

«Χάρτας» λειτουργίας για τους δήμους και τις περιφέρειες της χώ-

ρας μας, εξελίσσονται παράλληλα με την 88η ΔΕΘ. Ως διοίκηση της

Περιφέρειας Αττικής εμείς δηλώνουμε παρόντες σε αυτό τον δημι-

ουργικό προβληματισμό. Δηλώνουμε πρόθυμοι να δουλέψουμε με

όλες μας τις δυνάμεις για να αλλάξουμε την Αττική, να αλλάξουμε

την Ελλάδα. Ραντεβού στη ΔΕΘ!

Η φετινή ΔΕΘ είναι μια μεγάλη ευκαιρία να μιλήσουμε για όλα
όσα σχεδιάζουμε και ήδη υλοποιούμε στην Περιφέρεια Αττικής 

Νίκος
Χαρδαλιάς

Περιφερειάρχης Αττικής

Η Διεθνής Έκθεση Θεσσαλονίκης μάς δίνει τη δυνατότητα να προβάλουμε έργα και δράσεις μας για τη στήριξη του

πρωτογενή τομέα, της επιχειρηματικότητας, αλλά και για την τουριστική ανάπτυξη του τόπου μας, κυρίως μέσα από την

ανάδειξη του πολιτιστικού μας πλούτου. Ταυτόχρονα, όμως, και με διεθνούς απήχησης αθλητικές διοργανώσεις, όπως

το «Ράλλυ των Θεών»!

Μας δίνει τη δυνατότητα να παρουσιάσουμε τη σύγχρονη Στερεά Ελλάδα, που κάνει συνεχώς βήματα προς τα εμπρός

με τα κομβικά αναπτυξιακά έργα, που ολοκληρώθηκαν ή είναι στο στάδιο της υλοποίησης και αλλάζουν τον οδικό χάρτη

του τόπου μας, όπως και με τα έργα σε οκτώ λιμάνια και αλιευτικά καταφύγια που ολοκληρώθηκαν ή ολοκληρώνονται

στη Στερεά Ελλάδα και ανοίγουν νέες θαλάσσιες πύλες ανάπτυξης. 

Συμμετέχουμε δυναμικά λοιπόν στην 88η Διεθνή Έκθεση Θεσσαλονίκης και παράλληλα δουλεύουμε για το μικρό -

αλλά ξεχωριστό- αδερφάκι της, την Πανελλήνια Έκθεση Λαμίας. Περιφέρεια Στερεάς Ελλάδας, Δήμος Λαμιέων και

Επιμελητήριο Φθιώτιδας συνεργαζόμαστε για την επανεκκίνηση ενός ιστορικού θεσμού! Ενώνουμε δυνάμεις για την

αναγέννηση της ΠΕΛ, που μπορεί και πρέπει να αποκτήσει ξανά την παλιά της αίγλη, αλλά και να μετεξελιχθεί σε ανα-

πτυξιακό πυλώνα για τη Στερεά Ελλάδα και ολόκληρη τη χώρα!

Η ΔΕΘ μάς δίνει τη δυνατότητα να παρουσιάσουμε τη σύγχρονη Στερεά Ελλάδα 

Φάνης 
Χ. Σπανός 

Περιφερειάρχης Στερεάς
Ελλάδας

Γεν. γραμματέας ΕνΠΕ
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Τα προηγούμενα χρόνια δεν ήταν
εύκολα. Ήταν γεμάτα κρίσεις και
αβεβαιότητες. Και το στοίχημα ήταν
πολύ μεγάλο: να μην υστερήσει η
Κεντρική Μακεδονία, να μην αποκο-
πεί από τις εξελίξεις, να μη χάσει
αμετάκλητα ευκαιρίες, να αναπτύξει
βηματισμό και δυναμική, να πετύχει
νίκες και να κατακτήσει νέες κορυ-
φές. Με μεθοδική δουλειά, συλλογι-
κή προσπάθεια, συνεργασίες και συ-
νέπεια πετύχαμε πολλά. Και πλέον
έχουμε ανοίξει έναν νέο ιστορικό
κύκλο για την Περιφέρεια Κεντρικής
Μακεδονίας, η οποία ως ο πυρήνας
της βόρειας Ελλάδας διαδραματίζει
έναν αναβαθμισμένο ρόλο για ολό-
κληρη τη χώρα, τη Μεσόγειο και τη
νοτιοανατολική Ευρώπη.

Στην Περιφέρεια Κεντρικής Μακε-
δονίας δεν θέλουμε να είμαστε εκεί-
νοι που απλώς προσαρμόζονται
ασθμαίνοντας, αλλά αυτοί που σχε-
διάζουν προβλέποντας. Για αυτό και
όλα αυτά τα χρόνια, με πολλή και μεθοδική δουλειά,
ξεκινήσαμε, ολοκληρώσαμε και συνεχίζουμε να υλο-
ποιούμε νέα μικρά και μεγάλα έργα που κάνουν καλύ-
τερη την καθημερινότητα και την ποιότητα ζωής των
συμπολιτών μας, δίνοντας ταυτόχρονα αναπτυξιακή
ώθηση στον τόπο μας, δημιουργώντας τις προϋποθέ-
σεις ώστε να είμαστε σε θέση όχι μόνο να ανταποκρι-
θούμε στις μεγάλες προκλήσεις, αλλά να πρωταγωνι-
στούμε στην Ελλάδα και την Ευρώπη. 

Πρώτα από όλα δίνουμε έμφαση στις υποδομές. Με
την κατασκευή νέων σύγχρονων αυτοκινητοδρόμων
στη δυτική είσοδο της Θεσσαλονίκης, στην είσοδο του
Κιλκίς, στην Κατερίνη, στον Πολύγυρο, στο πρώτο πό-
δι της Χαλκιδικής, αλλά και έργα βελτίωσης σε χιλιά-
δες χιλιόμετρα του οδικού δικτύου. Με δεκάδες νέες
σχολικές μονάδες και εξοπλισμό όλων των σχολείων
και των πανεπιστήμιων της Κεντρικής Μακεδονίας με
σύγχρονα ψηφιακά εκπαιδευτικά εργαλεία. Με πε-
ρισσότερα από 50 έργα και παρεμβάσεις και νέα σύγ-
χρονα ιατρικά μηχανήματα στα νοσοκομεία και τα
κέντρα υγείας, αλλά και νέες πτέρυγες στα νοσοκο-
μεία της Βέροιας και της Έδεσσας. Με μικρής και με-
γάλης κλίμακας αντιπλημμυρικά έργα που θωρακί-
ζουν 20 περιοχές της Κεντρικής Μακεδονίας. Με το
Μητροπολιτικό Πάρκο Παύλου Μελά, αλλά και πολλά
πάρκα και νέους χώρους πρασίνου στις γειτονιές και
στις πόλεις μας. Με τη δημιουργία του νέου Μουσείου
Βεργίνας, καθώς και τις εργασίες προστασίας και
ανάδειξης του Τύμβου Κάστα και της ευρύτερης πε-
ριοχής της Αμφίπολης. Και βέβαια, βάλαμε στην τελι-
κή ευθεία, για να ξεκινήσει η υλοποίησή του, την ανά-
πλαση και αξιοποίηση του Παραλιακού Μετώπου της
Θεσσαλονίκης, ένα έργο που σε συνδυασμό με την

ανάπλαση της ΔΕΘ θα αλλάξει όχι
απλά την ποιότητα ζωής, αλλά θα
απογειώσει τις αναπτυξιακές δυ-
νατότητες της Κεντρικής Μακεδο-
νίας καθιστώντας τη μοναδική σε
όλη τη Μεσόγειο.

Παράλληλα με τις υποδομές,
στηρίζουμε με όλες μας τις δυνά-
μεις την πραγματική οικονομία.
Είμαστε δίπλα στις τοπικές επι-
χειρήσεις. Δημιουργήσαμε πε-
ρισσότερες από 70.000 νέες θέ-
σεις εργασίας. Προσελκύσαμε
μεγάλες επενδύσεις στον τουρι-
σμό και φέραμε παγκόσμιες κινη-
ματογραφικές παραγωγές. Είμα-
στε σταθερά πρώτοι στην παρα-
γωγή και τις εξαγωγές αγροτικών
προϊόντων και τροφίμων. Συμμε-
τέχουμε, μαζί με επιχειρήσεις και
παραγωγούς του τόπου μας, σε
περισσότερες από 70 εμπορικές,
αγροδιατροφικές και τουριστικές

εκθέσεις στην Ελλάδα και το εξωτερικό. Επενδύσαμε
στην ανάπτυξη της καινοτομίας χρηματοδοτώντας έρ-
γα και δράσεις ύψους 1 δισ. ευρώ, ενώ δημιουργήσα-
με περισσότερες από 600 ψηφιακές υπηρεσίες στη
λειτουργία της Περιφέρειας Κεντρικής Μακεδονίας
και σήμερα είμαστε στις δέκα ταχύτερα αναπτυσσό-
μενες περιφέρειες της Ευρώπης στην καινοτομία.
Υλοποιήσαμε, με το Κέντρο Πολιτισμού της Περιφέ-
ρειας Κεντρικής Μακεδονίας, περισσότερες από
1.000 παραγωγές και πολιτιστικές εκδηλώσεις, στις
οποίες το 90% των καλλιτεχνών που συμμετείχαν ζουν,
εργάζονται και δημιουργούν στον τόπο μας.

Παράλληλα με τις υποδομές και την πραγματική οι-
κονομία, ο τρίτος σταθερός πυλώνας μας είναι η αλλη-
λεγγύη και η κοινωνική συνοχή. Στηρίζουμε κάθε
χρόνο γονείς και οικογένειες με χαμηλά εισοδήματα
εξασφαλίζοντας περισσότερες από 60.000 θέσεις σε
παιδικούς και βρεφονηπιακούς σταθμούς. Δημιουρ-
γήσαμε 150 νέες κοινωνικές δομές που υποστηρίζουν
καθημερινά χιλιάδες ευάλωτους συμπολίτες μας, αν-
θρώπους της τρίτης ηλικίας, άτομα με αναπηρία, γυ-
ναίκες που βρίσκονται σε κίνδυνο, παιδιά και εφή-
βους.

Η Μακεδονία του 2030 δεν είναι ένα σύνθημα αλλά
ο στόχος και η δέσμευσή μας, που περιγράφει τη Μα-
κεδονία που ονειρευόμαστε και χτίζουμε όλα αυτά τα
χρόνια. Είναι το συνεκτικό σχέδιό μας, με έργα, δρά-
σεις και προτεραιότητες, τις οποίες εγγυώμαι προσω-
πικά. Η Μακεδονία του 2030 είναι μια περιφέρεια
σύγχρονη, έξυπνη, πράσινη και ανθρώπινη, που κοι-
τάζει το μέλλον με αυτοπεποίθηση και αντανακλά τον
καλύτερό μας εαυτό.

Αφορμή για αξιολόγηση
των πεπραγμένων της
κυβερνητικής πολιτικής

Η Διεθνής Έκθεση Θεσσαλονίκης αποτελεί ένα δια-
χρονικό σημείο συνάντησης της οικονομίας και του πο-
λιτισμού, όπου αποτυπώνεται η πολιτιστική και η οικο-
νομική πορεία της Ελλάδας, ενώ ταυτόχρονα αναδει-
κνύεται και ο διεθνής χαρακτήρας της Έκθεσης. 

Ενδεικτικό του διεθνούς αυτού χαρακτήρα είναι το
γεγονός ότι στη φετινή 88η Έκθεση Θεσσαλονίκης η
Γερμανία, ως τιμώμενη χώρα, συμμετέχει με πάνω από
100 Γερμανούς εκθέτες, ενδυναμώνοντας, έτσι, τις δι-
μερείς σχέσεις σε επίπεδο πολιτικής, πολιτισμού και
οικονομίας. 

Η ΔΕΘ, όμως, τις τελευταίες δεκαετίες συνιστά και
σημείο εκκίνησης της χώρας ενόψει της νέας χρονιάς,
με την παρουσίαση του οδικού χάρτη βάσει του οποίου
θα πορευτεί η χώρα το επόμενο χρονικό διάστημα. Την
ίδια στιγμή, εκτός από ετήσιο ραντεβού τής εκάστοτε
πολιτικής ηγεσίας με τους πολίτες, αναδεικνύεται και
σε σημείο απολογισμού της εθνικής πορείας. Ειδικότε-
ρα, η ΔΕΘ ως θεσμός, για τον πρωθυπουργό Κυριάκο
Μητσοτάκη δεν είναι μια καλή αφορμή για εξαγγελίες,
αλλά αφορμή για αξιολόγηση των πεπραγμένων της
κυβερνητικής πολιτικής.

Στο πλαίσιο αυτό, τις επόμενες ημέρες τα μέλη της
κυβέρνησης και τα στελέχη της Νέας Δημοκρατίας θα
δώσουμε δυναμικό «παρών» στη Θεσσαλονίκη οργα-
νώνοντας εκδηλώσεις και πρωτοβουλίες οι οποίες στο-
χεύουν στην ενίσχυση του ενεργού διαλόγου με τους
πολίτες, ενημερώνοντάς τους, παράλληλα, για την πο-
ρεία υλοποίησης των προεκλογικών μας δεσμεύσεων. 

Η Μακεδονία του 2030 δεν είναι σύνθημα
αλλά στόχος και δέσμευσή μας

Απόστολος
Τζιτζικώστας

Περιφερειάρχης 
Κεντρικής Μακεδονίας 

Μαρία Συρεγγέλα
Γραμματέας Πολιτικής Επιτροπής ΝΔ 
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POLITICAL 18

Στις εκλογές του 2023, οι Ελληνίδες και οι Έλλη-

νες μας τίμησαν με την εμπιστοσύνη τους και ζήτη-

σαν από τον πρόεδρο της Νέας Δημοκρατίας Κυριά-

κο Μητσοτάκη και την κυβέρνησή μας να συνεχί-

σουμε την υλοποίηση του προγράμματος διακυβέρ-

νησης μέχρι το 2027. Να πάμε ακόμη πιο γρήγορα

και ακόμη πιο αποτελεσματικά. Αυτό προσπαθούμε

να κάνουμε. Με πολλή δουλειά και προσήλωση κά-

θε μέρα δίνουμε μικρές και μεγάλες μάχες. Αντίπα-

λός μας είναι τα προβλήματα στην καθημερινότητα

και οι επί χρόνια ριζωμένες παθογένειες. Εργαζό-

μαστε σκληρά για τη διευκόλυνση της ζωής των πο-

λιτών, τη δημιουργία μιας καλύτερης Ελλάδας για τα

παιδιά μας και τις γενιές που έρχονται.

Στο πλαίσιο αυτό, ο πρωθυπουργός Κυριάκος

Μητσοτάκης πρόκειται να αποτυπώσει, στην ομιλία

του στην 88η ΔΕΘ, τον ρεαλιστικό σχεδιασμό αλλά

και το όραμά του για τα επόμενα έτη με έμφαση στην

ενδυνάμωση κοινωνικών πολιτικών, πάντα βέβαια

σύμφωνα με τις δημοσιονομικές δυνατότητες της

χώρας μας. Και να τονίσει ότι προχωράμε απρόσκο-

πτα και με πιο ταχείς ρυθμούς την ολοκλήρωση των αναπτυξιακών μεταρρυθμίσεων, που πε-

ριγράφονται στο πρόγραμμα διακυβέρνησης 2023-27. Για μια Ελλάδα ακόμη πιο παραγωγι-

κή, δίκαιη και ισχυρή. 

Εργαζόμαστε σκληρά για μια
καλύτερη Ελλάδα για τα παιδιά μας 
και τις γενιές που έρχονται

Γιάννης
Σμυρλής 

Διευθυντής της ΝΔ

Απολογισμός μεταρρυθμίσεων 
και παρουσίαση στόχων της επόμενης
ημέρας στη ΔΕΘ

Η Διεθνής Έκθεση Θεσσαλονίκης λειτουργεί ως βαρό-
μετρο για τις πολιτικές εξελίξεις στη χώρα μας αλλά και ως
η σημαντικότερη ευκαιρία κάθε χρόνο για να παρουσια-
στούν το σχέδιο και η πυξίδα για την οικονομική της πο-
ρεία. Για τον Κυριάκο Μητσοτάκη και την κυβέρνηση της
Νέας Δημοκρατίας, η ΔΕΘ είναι επιπλέον μια ευκαιρία για
έναν γενικότερο απολογισμό των μεταρρυθμίσεων που
έχουν ήδη υλοποιηθεί στην Οικονομία, στην Υγεία, στο
κράτος, στις υποδομές. Αλλά και για να παρουσιαστούν οι
άμεσοι και μετρήσιμοι στόχοι της επόμενης ημέρας. Η κυ-
βέρνηση είναι πιστή στην εφαρμογή του προγράμματος για
το οποίο την εξέλεξε ο λαός και για το οποίο θα κριθεί στο
τέλος της τετραετίας. Επιδιώκουμε σταθερότητα και ανά-
πτυξη, αποφεύγοντας δημοσιονομικές εκτροπές και υπο-
σχέσεις παροχών. Οι προτεραιότητες, λοιπόν, του πρωθυ-
πουργού επικεντρώνονται σε μια σειρά θεμάτων που αφο-
ρούν την καθημερινότητα των πολιτών, όπως η διαρκής
μάχη κατά της ακρίβειας, η αύξηση των μισθών, η υγεία, η
υποστήριξη της οικογένειας, η αντιμετώπιση της στεγαστι-
κής κρίσης, η βελτίωση της αγοράς εργασίας και οι υποδο-
μές. Αυτές οι προτεραιότητες αντανακλούν άλλωστε τη δέ-
σμευση της κυβέρνησης να προωθήσει πολιτικές που εξασφαλίζουν μακροπρόθεσμη ευημερία,
διατηρήσιμη ανάπτυξη, κάλυψη του χαμένου εδάφους και της απόστασης που μας χωρίζει ακόμα
σε αρκετά πεδία πολιτικής από τον ευρωπαϊκό μέσο όρο και ισχυρό κοινωνικό κράτος σε γερές και
σταθερές βάσεις. Παράλληλα, εξακολουθεί να αντιμετωπίζει τις τρέχουσες εξωγενείς προκλήσεις
με υπευθυνότητα και αποτελεσματικότητα.

Νίκος
Ρωμανός

Εκπρόσωπος Τύπου ΝΔ

Η κυβέρνηση ανεβάζει ταχύτητα
και υλοποιεί τις δεσμεύσεις της

Η κυβέρνηση εφαρμόζει πρόγραμμα τετραετίας, γνωστό στους
πολίτες και εγκεκριμένο από αυτούς. Οδηγεί την Ελλάδα σε δρό-
μους σταθερότητας και ανάπτυξης, καλύπτοντας σταδιακά τη με-
γάλη απόσταση που μας χωρίζει από την υπόλοιπη Ευρώπη σε ό,τι
αφορά το διαθέσιμο εισόδημα των πολιτών, αντιμετωπίζοντας πα-
ράλληλα μεγάλα προβλήματα του χθες και κρίσιμες προκλήσεις
του αύριο. Είναι αυτονόητο ότι ο πρωθυπουργός Κυριάκος Μητσο-
τάκης, μιλώντας στη ΔΕΘ, θα αναφερθεί στις μεγάλες μεταρρυθμί-
σεις που έγιναν τον τελευταίο χρόνο -στην Παιδεία, την Υγεία, τη
Δικαιοσύνη- καθώς και στην πορεία της οικονομίας μας και βέβαια
στις παρεμβάσεις που ήδη σχεδιάζονται σε κρίσιμους τομείς για τη
βελτίωση της καθημερινότητας. Η κυβέρνηση της Νέας Δημοκρα-
τίας -έχοντας ήδη δημιουργήσει 400.000 νέες θέσεις εργασίας-
επιμένει αταλάντευτα όχι μόνο στην περαιτέρω μείωση της ανερ-
γίας, αλλά και στη δέσμευσή της για καλύτερες αμοιβές, ώστε να
φτάσει ο μέσος μισθός στα 1.500 και ο κατώτατος μισθός στα 950
ευρώ. Προτάσσει τη στήριξη στην οικογένεια, στις μονογονεϊκές,
στους τρίτεκνους, σε ακόμη περισσότερες παρεμβάσεις απέναντι
στο στεγαστικό πρόβλημα, ακόμη αποτελεσματικότερη απάντηση
στο πανευρωπαϊκό τέρας της ακρίβειας, ακόμη περισσότερη
ασφάλεια παντού. Παρά τα εμπόδια, ανεβάζει ταχύτητα και υλοποι-
εί τις δεσμεύσεις της με σταθερά και αποφασιστικά βήματα. Εγ-
γυάται ότι η Ελλάδα θα συνεχίσει να κινείται στον δρόμο της σύγ-
κλισης με την Ευρώπη σε όλους τους δείκτες ευημερίας.

Συνδράμουμε με όλες μας τις δυνάμεις
στο κοινό όραμα για το μέλλον

Η ΔΕΘ αποτελεί εθιμικά ένα ορόσημο για την πολιτική και οικονομική καθημερινό-
τητα της χώρας και φέτος αναμένουμε με ενδιαφέρον τις ανακοινώσεις του πρωθυ-
πουργού. Ο Κυριάκος Μητσοτάκης έχει απο-
δείξει ότι μπορεί να ηγηθεί με σταθερότητα
και όραμα, προωθώντας τις απαραίτητες με-
ταρρυθμίσεις που ενισχύουν την ανάπτυξη,
την καινοτομία και την κοινωνική δικαιοσύνη.
Περιμένουμε ότι με την ομιλία του θα αναδεί-
ξει τη μεγάλη πρόοδο που έχει επιτευχθεί, θα
παρουσιάσει νέες πρωτοβουλίες για την ενί-
σχυση της οικονομίας και θα διαβεβαιώσει
τους πολίτες για την αδιάλειπτη προσήλωση
της κυβέρνησης στην αντιμετώπιση των προ-
κλήσεων της εποχής μας όπως η κλιματική
κρίση, η ακρίβεια, η στεγαστική και δημογρα-
φική πολιτική.

Η νεολαία της ΟΝΝΕΔ στηρίζει τις προσπά-
θειες του πρωθυπουργού και της κυβέρνη-
σης της Νέας Δημοκρατίας για μια Ελλάδα πιο
δυνατή και πιο εξωστρεφή, μια χώρα που
αξιοποιεί το δυναμικό της και παρέχει ευκαι-
ρίες σε όλους. Είμαστε εδώ για να συνδρά-
μουμε με όλες μας τις δυνάμεις σε αυτό το
κοινό όραμα για το μέλλον. 

Χάρης 
Χατζηχαραλάμπους

Διευθυντής Γραφείου
Τύπου Νέας Δημοκρατίας

Ορφέας 
Γεωργίου

Πρόεδρος ΟΝΝΕΔ



σστη Γερμανία

AΦΙΕΡΩΜΑ
POLITICAL

Η Ελλάδα λέει
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POLITICAL 20
Άρθρο του Γερμανού 
πρέσβη Αντρέας Κιντλ

Τ
ο 2024 είναι ένα συμβολικό έτος για τις ελ-
ληνογερμανικές σχέσεις, καθώς μέσα από
πολλά σημαντικά γεγονότα η Ελλάδα και η

Γερμανία τιμούν τους παραδοσιακά στενούς οικο-
νομικούς δεσμούς τους. Επιπλέον, στρέφουμε το
κοινό μας βλέμμα σε ένα πολλά υποσχόμενο μέλ-
λον και μια περαιτέρω εμβάθυνση της οικονομικής
μας συνεργασίας. 

Αφενός γιορτάζουμε την εκατοστή επέτειο του
Ελληνογερμανικού Επιμελητηρίου. Μια ισχυρή θε-
σμική απόδειξη για τους στενούς οικονομικούς δε-
σμούς μεταξύ των δύο χωρών μας εδώ και δεκαε-
τίες. Το γεγονός ότι στην Ελλάδα δραστηριοποιούν-
ται περισσότερες από 150 γερμανικές επιχειρήσεις
με περισσότερους από 28.000 εργαζόμενους απο-
δεικνύει του λόγου το αληθές. 

Αφετέρου τα οικονομικά μεγέθη μιλούν από μό-
να τους: τόσο στις ελληνικές εισαγωγές όσο και στις
ελληνικές εξαγωγές η Γερμανία καταλαμβάνει εδώ
και χρόνια την πρώτη θέση. Το ίδιο ισχύει και για τον
κατάλογο των κρατών με επενδυτικές ροές προς
την Ελλάδα. Και σε αυτόν τον κατάλογο η Γερμανία
είναι ένας από τους πρωτοπόρους -το σύνολο των
άμεσων γερμανικών επενδύσεων στην Ελλάδα
ανήλθε το 2022 στα 7,7 δισ. ευρώ. Αυτά είναι πραγ-
ματικά εντυπωσιακά στοιχεία, που καταδεικνύουν
τις τεράστιες δυνατότητες που διακρίνουν οι γερμα-
νικές εταιρείες στην Ελλάδα.

Η πορεία, όμως, αυτή δεν κινείται μόνο προς τη
μία κατεύθυνση. Με μεγάλη μου χαρά διαπιστώνω
ότι όλο και περισσότερες ελληνικές επιχειρήσεις
με πλησιάζουν και δηλώνουν ενδιαφέρον για τη
Γερμανία. Οι οικονομικές μας σχέσεις δεν περιορί-
ζονται στον τουρισμό που πράγματι ανθεί, αλλά πε-
ριλαμβάνουν και αγροτικά προϊόντα, τη φαρμακευ-
τική έρευνα και παραγωγή, αλλά και ζητήματα του
μέλλοντος, όπως οι ανανεώσιμες πηγές ενέργειας.

Σε αυτό το πλαίσιο, η συμμετοχή της Γερμανίας
ως τιμώμενης χώρας στην 88η Διεθνή Έκθεση
Θεσσαλονίκης από τις 7 έως τις 15 Σεπτεμβρίου
2024 θα είναι μια εξαιρετική ευκαιρία για να συγ-
κεντρώσουμε όλους τους σημαντικούς παράγοντες
στο ίδιο μέρος, να αναδείξουμε την τεράστια ποικι-
λομορφία των καινοτόμων σχέσεών μας, να δημι-
ουργήσουμε νέες επαφές και να θέσουμε με αυτό
τον τρόπο τις βάσεις για ένα επιτυχημένο κοινό οι-
κονομικό μέλλον. Στη Θεσσαλονίκη θα γίνει σαφής
η υψηλή απόδοση των γερμανικών επιχειρήσεων
που δραστηριοποιούνται στην Ελλάδα, αλλά και η
πολυεπίπεδη δράση γερμανικών φορέων και ιδρυ-
μάτων, ειδικά από τους τομείς της εκπαίδευσης και
της έρευνας.

Πόσο σημαντική είναι η ΔΕΘ για τη Γερμανία
αποδεικνύεται από τη συμμετοχή υψηλά ιστάμε-
νων προσώπων από το Βερολίνο. Χαίρομαι πολύ
που ο αντικαγκελάριος και ομοσπονδιακός
υπουργός Οικονομίας και Προστασίας του Κλί-
ματος δρ Ρόμπερτ Χάμπεκ θα εγκαινιάσει παρου-
σία του ομοσπονδιακού υπουργού Γεωργίας και

Διατροφής Τζεμ Έζντεμιρ μαζί με την ελληνική
κυβέρνηση το περίπτερο της Γερμανίας ως τιμώ-
μενης χώρας. Θέλω να σας προσκαλέσω θερμά
να διαπιστώσετε ιδίοις όμμασι τον Σεπτέμβριο
στη ΔΕΘ πόσο ευρύ είναι το φάσμα δραστηριο-
ποίησης των γερμανικών επιχειρήσεων στην Ελ-
λάδα, αλλά και το πεδίο δράσης των γερμανικών
φορέων και ιδρυμάτων σε ζητήματα του μέλλον-
τος, όπως η ψηφιοποίηση, οι ανανεώσιμες πήγες
ενέργειας, τα logistics, η υγεία, η εκπαίδευση και
η έρευνα καθώς και η προστασία από φυσικές
καταστροφές. 

Στο περίπτερο 13 των 6.000 τμ, στο γερμανικό
μας περίπτερο, περιμένουμε περισσότερους από
120 Γερμανούς εκθέτες και από τα 16 ομόσπονδα
κρατίδια της Γερμανίας. Πρόκειται για τη μεγαλύ-
τερη συμμετοχή σε έκθεση του εξωτερικού τα τε-

λευταία 25 χρόνια. Το εύρος εκπροσώπησης περι-
λαμβάνει από νεοφυείς επιχειρήσεις έως εισηγ-
μένες στο χρηματιστήριο εταιρείες, από ιδιαιτέ-
ρως εξειδικευμένα ερευνητικά ιδρύματα έως
προγράμματα επαγγελματικής εκπαίδευσης. Εί-
μαι βέβαιος ότι πολλά ονόματα θα φανούν πολύ
οικεία στους επισκέπτες και τις επισκέπτριες. 

Θα υπάρχει και μια σκηνή για πολιτιστικές εκδη-

λώσεις, εργαστήρια και σεμινάρια καθώς και ένα
«γερμανικό σαλόνι» για επαφές B2B. Το πρό-
γραμμα περιλαμβάνει, επιπλέον, μουσική, μα-
γειρικές επιδείξεις και παιχνίδια. Θα εκπροσω-
πηθεί, επίσης, η αδελφοποιημένη με τη Θεσσα-
λονίκη πόλη της Λειψίας. 

Όλα αυτά αποδεικνύουν ότι η Ελλάδα και η
Γερμανία διαμορφώνουν το μέλλον μαζί. Είμαι
βέβαιος ότι η ΔΕΘ θα δώσει νέα ώθηση για διαρ-

κή ανάπτυξη, επενδύσεις και αξιοποίηση του οικο-
νομικού δυναμικού της Γερμανίας και της Ελλάδας. 

Θα ήθελα να ευχαριστήσω θερμά όλους
όσους εργάζονται με μεγάλο ενθουσιασμό για
την επιτυχία της φετινής ΔΕΘ. Hallo, Ελλάδα!
Hallo, Θεσσαλονίκη! Η Γερμανία και εμείς περι-
μένουμε με χαρά να σας υποδεχτούμε όλους στο
περίπτερο 13!

Επιμέλεια και συντονισμός:  
Ελένη Μπέρτσου

Γράφουν: 
Αλεξία Τασούλη, Κωνσταντίνος Δαυλός

ΔΙΕΥΘΥΝΤΗΣ:
Κώστας Τσιτούνας

Ελλάδα και Γερμανία τιμούν 
τους παραδοσιακά στενούς 
οικονομικούς δεσμούς τους

Hallo, Ελλάδα! Hallo, Θεσσαλονίκη!
Η Γερμανία και εμείς περιμένουμε 

με χαρά να σας υποδεχτούμε 
όλους στο περίπτερο 13!
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POLITICAL 22
Άρθρο του Τάσου Τζήκα
Πρόεδρος της ΔΕΘ-HELEXPO

Η
αναπτυξιακή πορεία, η βιωσιμότη-
τα και η ικανότητα της ΔΕΘ-HE-
LEXPO να προσαρμόζεται στα πιο

επίκαιρα δεδομένα της παγκόσμιας εκθε-
σιακής βιομηχανίας έχουν άρρηκτη σχέση
με την ανάπλαση του Διεθνούς Εκθεσιακού
Κέντρου Θεσσαλονίκης.

Δεν υπάρχει καμία αμφιβολία πως η υλο-
ποίησή του θα φέρει μια μικρή «επανάστα-
ση» στα αναπτυξιακά δεδομένα της Θεσσα-
λονίκης και της ευρύτερης περιοχής, καθώς
η πραγματοποίηση τέτοιων υποδομών λει-
τουργεί ως καταλύτης για την προσέλκυση
επενδύσεων και την εξέλιξη της τοπικής
κοινωνίας.

Πρόσφατα πραγματοποιήθηκε ένα ακόμη
σημαντικό βήμα προς αυτή την κατεύθυνση:
υπεγράφη η σύμβαση σχετικά με την ανά-
πλαση μεταξύ του Growthfund, της ΔΕΘ-
HELEXPO και της Μονάδας Συμβάσεων
Στρατηγικής Σημασίας (PPF) του ΤΑΙΠΕΔ. 

Ουσιαστικά η σύμβαση αυτή επισημοποι-
εί την έναρξη των σταδίων για τη διενέργεια
του Διεθνούς Ανοιχτού Διαγωνισμού Παρα-
χώρησης, με τη ΔΕΘ-HELEXPO να αναθέτει
στη Μονάδα PPF του ΤΑΙΠΕΔ να λειτουργή-
σει ως φορέας ωρίμανσης του έργου, να
προετοιμάσει τα τεύχη δημοπράτησής του
και να διενεργήσει τον διαγωνισμό. 

Με την ολοκλήρωσή της η ανάπλαση του
εκθεσιακού κέντρου θα μετατρέψει τη Θεσ-
σαλονίκη σε μια άλλη πόλη. Μια πόλη πιο
πράσινη, περισσότερο ανταγωνιστική στο
διεθνές περιβάλλον και πιο ελκυστική για
τους κατοίκους της και ειδικότερα για τους
νέους. 

Τελικός στόχος είναι να αποκτήσει η Θεσ-
σαλονίκη το πιο βιοκλιματικό και λειτουργι-
κό εκθεσιακό και συνεδριακό κέντρο της
Ευρώπης.

Η παλαιότητα των υποδομών και των εγ-
καταστάσεων του υφιστάμενου εκθεσιακού
κέντρου, οι οποίες χρονολογούνται την πε-
ρίοδο από το 1950 έως το 1990, δεν βοηθούν
την αισθητική αναβάθμιση της ΔΕΘ, όπως
και των άλλων εκθέσεων. 

Για αυτό και χρειαζόμαστε άμεσα την
ανάπλαση, καθώς στη νέα εποχή της ΔΕΘ-
HELEXPO έχουμε ανάγκη από αισθητικά
και λειτουργικά άρτιες εγκαταστάσεις.

Στο πλαίσιο αυτό, η σχεδιαζόμενη ανά-
πλαση είναι το σημαντικότερο αρχιτεκτονι-
κά και πολεοδομικά έργο -σύμφωνα και με
τα μέλη της κριτικής επιτροπής του Διε-
θνούς Αρχιτεκτονικού Διαγωνισμού- που
αφορά κέντρο ευρωπαϊκής πόλης και θα
επηρεάσει θετικά τη ζωή της Θεσσαλονίκης
σε πολλά επίπεδα. Θα φέρει οφέλη για την

οικονομία, την κοινωνία και το περιβάλλον. 
Με την περάτωση της ανάπλασης, ο εκθε-

σιακός φορέας θα γίνει πραγματικά διε-

θνής, αποκτώντας σύγχρονες υποδομές και
εγκαταστάσεις, που θα μπορούν με αξιώ-
σεις να υποδέχονται εκθέτες και επισκέ-

πτες από το εξωτερικό, ενώ θα ενισχυθεί ο
εγχώριος εκθεσιακός κλάδος, που δημι-
ουργεί σημαντικά πολλαπλασιαστικά οφέλη
για την τοπική οικονομία. 

Επιπλέον θα αναβαθμιστεί το προφίλ της
Θεσσαλονίκης ως επιχειρηματικού κόμβου
για τη Νοτιοανατολική Ευρώπη, αλλά και ως
διεθνούς τουριστικού προορισμού. Μάλι-
στα, η οικονομική δραστηριότητα μετά την
ολοκλήρωση του έργου εκτιμάται ότι θα ξε-
περάσει τα 500 εκατ. ευρώ τον χρόνο. 

Όσον αφορά την κοινωνία και το περιβάλ-
λον, δημιουργείται ένας «πνεύμονας πρασί-
νου» μέσα στην πόλη, ανοιχτός και προσβά-
σιμος στους πολίτες 365 μέρες τον χρόνο:
ένα σύγχρονο μητροπολιτικό πάρκο, περισ-
σότερες από 3.000 νέες δενδροφυτεύσεις,
100.000 τμ πρασίνου. Το νέο εκθεσιακό κέν-
τρο μάλιστα θα είναι απόλυτα βιοκλιματικό,
με τις εγκαταστάσεις του να έχουν σχεδια-
στεί έτσι ώστε να μειώνουν το περιβαλλοντι-
κό τους αποτύπωμα. Παράλληλα είναι ανα-
γκαίο να τονίσω τη συμφωνία μας με τον Δή-
μο Θεσσαλονίκης και την Περιφέρεια Κεν-
τρικής Μακεδονίας για τη δημιουργία του
νέου αστικού πάρκου. 

Την ίδια στιγμή ολοκληρώνοντας να τονί-
σω πως ο θεσμός της ΔΕΘ στην 88η διοργά-
νωσή του αναβαθμίζεται κάθε χρόνο με το
βλέμμα στο μέλλον, αλλά και διατηρώντας
την παράδοση των εννέα και πλέον δεκαε-
τιών της ιστορίας του, η οποία τον έκανε αυ-
τό που είναι σήμερα.

Η ανάπλαση του εκθεσιακού
κέντρου θα μετατρέψει τη

Θεσσαλονίκη σε μια άλλη πόλη
Με την περάτωσή του ο εκθεσιακός
φορέας θα γίνει πραγματικά διεθνής,
αποκτώντας σύγχρονες υποδομές 
και εγκαταστάσεις, που θα μπορούν 
με αξιώσεις να υποδέχονται εκθέτες 
και επισκέπτες από το εξωτερικό -
Επιπλέον θα ενισχυθεί ο εγχώριος
εκθεσιακός κλάδος, 
που δημιουργεί σημαντικά
πολλαπλασιαστικά οφέλη 
για την τοπική οικονομία
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POLITICAL 24

Άρθρο του δρα Κυριάκου Ποζρικίδη
Διευθύνων σύμβουλος της ΔΕΘ-HELEXPO

Π
άνω από 1.300 εκθέτες, 32.000 τμ
εκθεσιακού χώρου, τιμώμενη χώρα
η Γερμανία με 135 εκθέτες, 25 κρατι-

κές, διεθνείς συμμετοχές, εννέα αφιερώματα
από όλο το φάσμα της οικονομίας και της κοι-
νωνίας, δυναμική παρουσία των επιμελητη-
ρίων με 350 επιχειρήσεις από όλη την Ελλά-
δα και ένα εντυπωσιακό σόου με drones που
θα φωτίσει τον ουρανό της πόλης συνθέτουν
το «μωσαϊκό» της 88ης ΔΕΘ, η οποία διοργα-
νώνεται από τις 7 έως τις 15 Σεπτεμβρίου στο
Διεθνές Εκθεσιακό Κέντρο Θεσσαλονίκης.

Με καθολική κάλυψη και των 6.000 τμ του
περιπτέρου 13 του Διεθνούς Εκθεσιακού
Κέντρου Θεσσαλονίκης, η Γερμανία υπό το
brand «made in Germany» και με σύνθημα
«Hallo, Ελλάδα» παρουσιάζει ένα περίπτερο
που αποτυπώνει μια επίκαιρη και αντιπρο-
σωπευτική εικόνα της σύγχρονης Γερμανίας.

Οι επιχειρήσεις που συμμετέχουν στο γερ-
μανικό περίπτερο προέρχονται από τους ση-
μαντικότερους κλάδους της μεγαλύτερης ευ-
ρωπαϊκής οικονομίας, όπως βιομηχανία, με-
ταποίηση, υψηλή τεχνολογία, ενέργεια, με-
ταφορές-logistics, χρηματοπιστωτικός τομέ-
ας, φαρμακοβιομηχανία, αγροτική τεχνολο-
γία και τεχνολογία τροφίμων.

Παράλληλα οι γερμανικοί φορείς δραστη-
ριοποιούνται σε πολυσχιδή πεδία όπως πολι-
τισμός, εκπαίδευση, οικονομία, εμπόριο
κ.λπ.

Η εκθεσιακή συμμετοχή της τιμώμενης
χώρας περιλαμβάνει ένα ευρύ πρόγραμμα
θεματικών ημερών με ενδιαφέρουσες διαλέ-
ξεις, συμπόσια και συναντήσεις B2B, ενώ εκ-
παιδευτικές δράσεις, networking events και
εταιρικές παρουσιάσεις, όπως επίσης και ένα
πολιτιστικό πρόγραμμα με εκδηλώσεις στη
Θεσσαλονίκη, πλαισιώνουν τη συμμετοχή της
Γερμανίας στην 88η ΔΕΘ.

Οι καλλιτεχνικές και πολιτιστικές εκδηλώ-
σεις, αναπόσπαστο μέρος του προγράμματος
της τιμώμενης χώρας, θα πραγματοποιούνται

σε όλη τη διάρκεια της ΔΕΘ, ενώ μία ημέρα
των music events είναι αφιερωμένη στη Γερ-
μανία.

Συνολικά φέτος οι ξένες συμμετοχές προ-
έρχονται από 27 χώρες έναντι 18 στην περσι-
νή ΔΕΘ, αποτυπώνοντας την άνοδο στην εξω-
στρέφεια της διοργάνωσης. 

Μάλιστα, μεταξύ των φετινών συμμετοχών
περιλαμβάνονται χώρες που έρχονται για
πρώτη φορά στη ΔΕΘ, οι οποίες είναι το Ηνω-
μένο Βασίλειο, το Κατάρ, η Ιαπωνία, οι Χώρες
της Υποσαχάριας Αφρικής, το Εκουαδόρ και
το Κόσοβο.

Στα θεματικά αφιερώματα της 88ης ΔΕΘ
θα παρουσιαστούν οι πιο δυναμικοί και ση-
μαντικοί τομείς της ελληνικής οικονομίας,
από την κυκλική οικονομία και την ενέργεια
μέχρι την εκπαίδευση. 

Μεγάλη έμφαση δίνουμε στο εκθεσιακό
αφιέρωμα Akademia, που είναι το σημείο
συνάντησης της εκπαιδευτικής κοινότητας
και φέτος διευρύνεται θεματικά συνδυά-
ζοντας και τους τομείς έρευνας, καινοτο-
μίας και τεχνολογίας. Ιδιαίτερη αναφορά θα
ήθελα να κάνω στη συμμετοχή του CERN,
που σε μία μοναδική θεματική έκθεση με
αφορμή τη συμπλήρωση 70 χρόνων από την
ίδρυσή του θα παρουσιάσει τα απίστευτα επι-
τεύγματα και τη συνεισφορά του Ευρωπαϊ-

κού Εργαστηρίου Σωματιδιακής Φυσικής
στους τομείς της σωματιδιακής φυσικής και
της επιστημονικής ανακάλυψης.

Στο πλαίσιο της γερμανικής συμμετοχής, η
ΔΕΘ-HELEXPO σε συνεργασία με τον Σύνδε-
σμο Βιομηχανιών Ελλάδος (ΣΒΕ) και τον Εκ-

θεσιακό Οργανισμό της Λειψίας διοργανώ-
νουν Εκδήλωση Επιχειρηματικών Συναντή-
σεων (Β2Β) με εταιρείες από τη Γερμανία.
Ήδη έχουν εγγραφεί στο πρόγραμμα περί-
που 400 εταιρείες από τους κλάδους ενέρ-
γειας, κυκλικής οικονομίας, αγροτεχνολο-
γίας, γαστρονομίας/τουρισμού, διατροφής,
τοπικών γεύσεων, φαρμακευτικών και καλ-
λυντικών, εφοδιαστικής αλυσίδας, ηλεκτρι-
κών οχημάτων και θα πραγματοποιήσουν
περισσότερα από 800 ραντεβού.
Στο ψυχαγωγικό κομμάτι, τα music events,

οι καθημερινές συναυλίες της έκθεσης, θα
αναλάβουν την ψυχαγωγία των πολυάριθμων
επισκεπτών. Επίσης το υπουργείο Παιδείας,
Θρησκευμάτων και Αθλητισμού θα διοργα-
νώσει σειρά αθλητικών εκδηλώσεων μέσα
στην έκθεση, όπου οι επισκέπτες θα έχουν τη
δυνατότητα να γνωρίσουν πολλά αθλήματα,
ενώ να επισημάνω πως η 88η ΔΕΘ θα φιλοξε-
νήσει και ένα εντυπωσιακό θέαμα, το μεγα-
λύτερο drone light show στην Ελλάδα.

H ΔΕΘ-HELEXPO, τόσο με τη Γενική Διε-
θνή Έκθεση του Σεπτεμβρίου όσο και με τις
κλαδικές της εκθέσεις, συνέβαλε και εξακο-
λουθεί να συμβάλλει στην πρόοδο του τόπου
και της Θεσσαλονίκης, όχι μόνο προωθώντας
την εξωστρέφεια της τοπικής οικονομίας, αλ-
λά και την καλλιέργεια ενός νέου, ανοιχτού
πολιτισμού συνεργασίας, συνύπαρξης και
συνδημιουργίας, κυρίως με τους λαούς της
Νοτιοανατολικής Ευρώπης.

Δυναμική παρουσία
από ελληνικές και 
ξένες επιχειρήσεις 
στην 88η ΔΕΘ

Τιμώμενη χώρα η Γερμανία,
διεθνείς συμμετοχές, εννέα
αφιερώματα από όλο το φάσμα 
της οικονομίας και της κοινωνίας 
και σόου με drones συνθέτουν 
το «μωσαϊκό» της 88ης ΔΕΘ





ΣΑΒΒΑΤΟ 7 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2024

POLITICAL 26

Μ
ε το Βερολίνο να αποτελεί διαχρονικά έναν
από τους κυριότερους εμπορικούς εταίρους
της χώρας μας αλλά και μια από τις βασικές

πηγές Άμεσων Ξένων Επενδύσεων (ΑΞΕ) στην Ελλάδα,
δεν προκαλεί έκπληξη το γεγονός πως η συμμετοχή
της Γερμανίας ως τιμώμενης χώρας στην 88η ΔΕΘ είναι
μια από τις μεγαλύτερες στην ιστορία της Διεθνούς Έκ-
θεσης Θεσσαλονίκης.

Σύμφωνα με τη ΔΕΘ-Helexpo, στο περίπτερο της
Γερμανίας θα στεγαστούν 120 επιχειρήσεις και φορείς
από όλο το φάσμα της οικονομίας, του πολιτισμού και
της εκπαίδευσης. Με καθολική κάλυψη και των 6.000
τμ του περιπτέρου 13 του Διεθνούς Εκθεσιακού Κέν-
τρου Θεσσαλονίκης, η Γερμανία υπό το brand «made in
Germany» και με σύνθημα «Hallo, Ελλάδα» θα παρου-
σιάσει ένα περίπτερο προδιαγραφών Παγκόσμιας Έκ-
θεσης (EXPO), το οποίο θα αποτυπώνει μια επίκαιρη
και αντιπροσωπευτική εικόνα της σύγχρονης Γερμα-
νίας.

Στη φετινή διοργάνωση της ΔΕΘ, η παρουσία της
Ομοσπονδιακής Δημοκρατίας της Γερμανίας καταλαμ-
βάνει περισσότερα από 6.000 τμ, στα οποία παρουσιά-
ζονται εκθέματα και υπηρεσίες κορυφαίων εταιρειών
της εγχώριας επιχειρηματικότητας.

Οι επιχειρήσεις που συμμετέχουν στο γερμανικό πε-
ρίπτερο προέρχονται από τους σημαντικότερους κλά-
δους της μεγαλύτερης ευρωπαϊκής οικονομίας, όπως

βιομηχανία, μεταποίηση, υψηλή τεχνολογία, ενέργεια,
μεταφορές-logistics, χρηματοπιστωτικός τομέας,
φαρμακοβιομηχανία, αγροτική τεχνολογία και τεχνο-
λογία τροφίμων.

Η παρουσία της Γερμανίας ως τιμώμενης χώρας της
φετινής ΔΕΘ εκτιμάται ότι θα μπορέσει να ενισχύσει
περαιτέρω τις ελληνογερμανικές οικονομικές σχέσεις,
οι οποίες έχουν ήδη πολύ σημαντικό αποτύπωμα στην
ελληνική οικονομία.

Η Γερμανία βρίσκεται σταθερά στις πρώτες θέσεις
των χωρών από τις οποίες προέρχονται Άμεσες Ξένες
Επενδύσεις στη χώρα μας. Σύμφωνα με τα τελευταία
διαθέσιμα στοιχεία, τα συνολικά κεφάλαια από άμεσες
επενδύσεις νομικών και φυσικών προσώπων κατοίκων
της Γερμανίας στην Ελλάδα αυξήθηκαν στα 7,7 δισ. το
2022. Ιδιαίτερη δυναμική έχουν οι καθαρές επενδύ-
σεις σε ακίνητα στην Ελλάδα από Γερμανία, με περίπου
160 εκατ. καθαρή επένδυση το 2022 και συνολικά πάνω
από 500 εκατ. ευρώ από το 2016.

Σημαντική είναι η παρουσία των γερμανικών επιχει-
ρήσεων στη χώρα μας. Σύμφωνα με την τελευταία έκ-
θεση του Γραφείου Οικονομικών Υποθέσεων της Πρε-
σβείας της Ελλάδας στο Βερολίνο, από το 2022 δραστη-
ριοποιούνται στην Ελλάδα 154 επιχειρήσεις γερμανι-
κών συμφερόντων, οι οποίες απασχολούσαν 28.000
εργαζομένους και είχαν ετήσιο κύκλο εργασιών 9,43
δισ. ευρώ.

Η Γερμανία 
τιμώμενη 
χώρα 
στη ΔΕΘ 

Ευκαιρία για οικονομική 
και επιχειρηματική δικτύωση, αλλά 
και στρατηγική κίνηση για την ενίσχυση 
των ελληνογερμανικών σχέσεων

Οι εταιρείες-κολοσσοί
Μεταξύ των γερμανικών εταιρειών που δραστη-

ριοποιούνται στη χώρα μας βρίσκονται οι Deu-
tsche Telekom, Abo Wind, Allianz, Bayer, Boeh-
ringer-Ingelheim, DHL, Mercedes Benz, Nokia-
Siemens Networks, Lidl, Robert Bosch, RWE, Sie-
mens, Beiersdorf, Osram, Henkel, SAP, Fraport
AG, Big Dutchman, Next.e.GO Mobile SE, Volk-
swagen, RWE, Team Viewer CGS, Comquent, P&I,
Onelity, Prodyna, MVI, Infoteam κ.ά. Σύμφωνα με
μελέτη του ΙΟΒΕ που πραγματοποιήθηκε για λογα-
ριασμό του Ελληνογερμανικού Εμπορικού και Βιο-
μηχανικού Επιμελητηρίου, η συμβολή της ελληνο-
γερμανικής επιχειρηματικής κοινότητας στο ελ-
ληνικό ΑΕΠ, βάσει στοιχείων του 2022, υπολογίζε-
ται στα 7,9 δισ. ευρώ ή περίπου στο 3,8%.
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POLITICAL 28

Σ
ημαντικές είναι οι εμπορικές μας σχέσεις με τη
Γερμανία, αν και οι εισαγωγές είναι σημαντικά
υψηλότερες από τις εξαγωγές, διαμορφώνοντας

εμπορικό έλλειμμα αγαθών στο διμερές εμπόριο.
Σύμφωνα με μελέτη βάσει των πολλαπλασιαστών του

ΙΟΒΕ, για κάθε 1 ευρώ ΑΕΠ που παράγουν οι ελληνογερ-
μανικές επιχειρήσεις-μέλη του Επιμελητηρίου, το ΑΕΠ
της Ελλάδας αυξάνεται συνολικά κατά 1,6 ευρώ και αντί-
στοιχα, σε όρους απασχόλησης, καθεμία θέση εργασίας
στις επιχειρήσεις της κοινότητας στηρίζει 2,4 θέσεις στο
σύνολο της ελληνικής οικονομίας, με τη συνολική συ-
νεισφορά να εκτιμάται σε 75.000 θέσεις εργασίας.

Από την ίδια μελέτη προκύπτουν επίσης οι διαχρονικά
στενές εμπορικές σχέσεις Γερμανίας-Ελλάδας, καθώς
και η ηγετική θέση που κατέχει η Γερμανία ως εθνικός
επενδυτής στην Ελλάδα, με τις καθαρές άμεσες επενδύ-
σεις να διαμορφώνονται το 2022 στα 7,7 δισ. ευρώ.

Στις εισαγωγές, η Γερμανία επανήλθε στην πρώτη θέ-
ση το 2023, από τη δεύτερη θέση το 2022, πρώτη θέση
που κατείχε σταθερά μεταξύ 2015 και 2021, ενώ κατα-
τάσσεται τρίτη στους προορισμούς για τις ελληνικές
εξαγωγές.

Συγκεκριμένα, οι εξαγωγές ελληνικών προϊόντων
στη Γερμανία ανήλθαν το 2023 στα 3,3 δισ. έναντι 3,4

δισ. το 2022 και 2,8 δισ. το 2021. Η αξία των εισαγω-
γών προϊόντων από τη Γερμανία προς την Ελλάδα
διαμορφώθηκε το 2023 στα 8,4 δισ., έναντι επίσης
8,4 δισ. το 2022 και 6,9 δισ. το 2021. Έτσι, το εμπορικό
έλλειμμα αγαθών στο διμερές εμπόριο Ελλάδας-
Γερμανίας διευρύνθηκε ελαφρώς στα 5,1 δισ. το 2023
έναντι 4,9 δισ. το 2022.

Το μερίδιο της Γερμανίας στις συνολικές εισαγωγές
της Ελλάδας διαμορφώθηκε το 2023 στο 10,4%, από
9,2% το 2022 και 11% το 2021, ενώ το μερίδιο των εξαγω-
γών της Ελλάδας προς τη Γερμανία ενισχύθηκε το 2023
στο 6,6% από 6,4% το 2022, ενώ το 2021 ήταν στο 7,3%.

Ανά κατηγορία προϊόντων, οι εξαγωγές ελληνικών
προϊόντων προς τη Γερμανία αφορούν κυρίως κατανα-
λωτικά αγαθά, με τη συγκεκριμένη κατηγορία να αντι-
προσωπεύει το 55,3% των συνολικών εξαγωγών προς τη
Γερμανία. Στις εισαγωγές, τα κεφαλαιουχικά αγαθά και

οι βιομηχανικές προμήθειες αποτελούν την κυριότερη
κατηγορία, με το μερίδιο να διαμορφώνεται σε 50,4%.

Σε αντίθεση με το εμπόριο αγαθών, στις υπηρεσίες, η
Ελλάδα καταγράφει διαχρονικά πλεόνασμα (3 δισ. το
2022) λόγω του τουρισμού. Οι εισπράξεις από τη Γερμα-
νία ενισχύθηκαν το 2023 στο ιστορικά υψηλό επίπεδο
των 4,9 δισ., έναντι 4,3 δισ. ευρώ το 2022.

H γερμανική κυβέρνηση θα… παρελάσει από την πόλη,
καθώς το γερμανικό περίπτερο θα εγκαινιάσει ο ομοσπον-
διακός υπουργός Οικονομίας και Προστασίας του Κλίμα-
τος και αντικαγκελάριος δρ Ρόμπερτ Χάμπεκ, βάσει του-
λάχιστον του προγραμματισμού που υπάρχει μέχρι στιγ-
μής, ενώ Γερμανοί αξιωματούχοι θα επισκέπτονται το γερ-
μανικό περίπτερο καθ’ όλη τη διάρκεια της ΔΕΘ.
Το γερμανικό περίπτερο θα στηριχτεί στους εξής τομείς:
• Logistics, μεταφορές, συγκοινωνίες, ναυτιλιακή οικο-
νομία.
• Βιομηχανία υγειονομικής περίθαλψης, τεχνολογίες
φαρμάκων και υγείας, φαρμακοβιομηχανία.
• Ανανεώσιμες πηγές ενέργειας, εξοικονόμηση ενέρ-
γειας, τεχνολογίες περιβάλλοντος, βιωσιμότητα.
• Εκπαίδευση και έρευνα.
• Ψηφιοποίηση, ψηφιακή οικονομία, data economy,
start-ups.

Το διμερές εμπόριο σε αριθμούς

ΕΘΝΙΚΟΣ ΕΠΕΝΔΥΤΗΣ ΤΟ ΒΕΡΟΛΙΝΟ

Πώς διαμορφώνονται οι εισαγωγές 
και οι εξαγωγές 

και η ηγετική θέση της Γερμανίας 
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POLITICAL 30

Η
παρουσία της Γερμανίας σημει-
ώνεται ιδιαίτερα στην ελληνική
οικονομία στο σκέλος των άμε-

σων επενδύσεων. Τα συνολικά κεφάλαια
από άμεσες επενδύσεις νομικών και φυ-
σικών προσώπων κατοίκων της Γερμα-
νίας στην Ελλάδα αυξήθηκαν στα 7,7 δισ.
ευρώ το 2022. Οι νέες άμεσες επενδύ-
σεις από τη Γερμανία διαμορφώθηκαν
στα 948 εκατ. ευρώ το 2022, ενώ ιδιαίτε-
ρη δυναμική έχουν οι καθαρές επενδύ-
σεις σε ακίνητα στην Ελλάδα από Γερμα-
νία, με περίπου 160 εκατ. ευρώ καθαρή
επένδυση το 2022 και συνολικά πάνω
από 500 εκατ. ευρώ από το 2016. 

Την ίδια στιγμή, η πόλη αναμένει να
μπει σε ρότα υλοποίησης του μεγαλεπή-
βολου πρότζεκτ της ανάπλασης της ΔΕΘ
(θα την «τρέξει» η Μονάδα Συμβάσεων
Στρατηγικής Σημασίας του ΤΑΙΠΕΔ) η
οποία αναμένεται να ξεκινήσει το 2026
(προκήρυξη διαγωνισμού το 2025) και να
ολοκληρωθεί μετά το 2031. Ο εκτιμώμε-
νος προϋπολογισμός αγγίζει τα 300 εκατ.
ευρώ. 

Το έργο θα ανατεθεί σε ιδιώτη, έπειτα
από διεθνή διαγωνισμό, με σύμβαση πα-
ραχώρησης διάρκειας 35 ετών. Βάσει
του σχεδίου που έχει προκριθεί, θα δη-
μιουργηθούν υπερσύγχρονο συνεδρια-
κό κέντρο χωροθετημένο στην περιοχή
προς τη λεωφόρο Στρατού και την 3ης
Σεπτεμβρίου και ξενοδοχείο εμβληματι-
κής μορφής, περίπου 150 δωματίων,
προς την πλευρά της οδού Αγγελάκη.
Σχεδόν το 60% θα είναι κοινόχρηστος
χώρος, αστικό πάρκο με έντονο το υδά-
τινο στοιχείο. 

Το νέο εκθεσιακό κέντρο θα έχει τέσ-
σερα εκθεσιακά περίπτερα, μαζί με το
συνεδριακό, συνολικής δόμησης 47.000
τμ, και 1.100 θέσεις πάρκινγκ, business
center και ξενοδοχείο boutique. Τα δύο
τελευταία θα παραχωρηθούν σε ιδιώτη
για 35 χρόνια. Η ανάπλαση θα γίνει μέσω
ΣΔΙΤ (δημόσια και ιδιωτική χρηματοδό-
τηση). Το Δημόσιο θα εισφέρει 120 εκατ.
(από το Πρόγραμμα Δημοσίων Επενδύ-
σεων και το Περιφερειακό Πρόγραμμα
ΕΣΠΑ της Κεντρικής Μακεδονίας) ενώ
από ιδιώτες και τραπεζικό δανεισμό θα
προέλθουν τα υπόλοιπα 180 εκατ. ευρώ.
Βέβαια παραμένει άγνωστο το ακριβές
ποσό που θα βάλει ο ιδιώτης, συνεπώς
αν δανειστεί η ΔΕΘ-Ηelexpo, δεν απο-
κλείεται η δημόσια συμμετοχή να ξεπε-
ράσει κατά πολύ τα 120 εκατ. ευρώ. Σύμ-
φωνα με όσα έχει ανακοινώσει το Υπερ-

ταμείο, όπως συμβαίνει και σήμερα, o
ιδιώτης θα μπορεί σε συνεννόηση με τη
ΔΕΘ να εκμεταλλεύεται εμπορικά εκθε-
σιακούς και συνεδριακούς χώρους.

Στόχος πάνω από 200.000 επισκέπτες
Περί τους 123.864 επισκέπτες μέτρησε

το 2023 η 87η Διεθνής Έκθεση Θεσσα-
λονίκης, ενώ το 2022 είχε ξεπεράσει
τους 212.363, με τα απόνερα της κακο-
καιρίας «Ντάνιελ» να επηρεάζουν τα μέ-
γιστα την περσινή διοργάνωση. Φέτος η
ΔΕΘ προσδοκά να σπάσει ξανά το φράγ-
μα των 200.000 επισκεπτών.

Τα ξενοδοχεία της πόλης και φέτος,
όπως κάθε χρόνο κατά την περίοδο της
έκθεσης, αναμένεται να γεμίσουν και

να ζεστάνουν τα ταμεία τους, καταγρά-
φοντας υψηλούς τζίρους, η κίνηση στα
εμπορικά καταστήματα θα αυξηθεί,
ενώ οι δουλειές σε καταστήματα
εστίασης, καφέ, μπαρ και κέντρα δια-
σκέδασης θα ανοίξουν για τα καλά.
Εκτός όμως από τις προφανείς δρα-
στηριότητες που ωφελούνται από τη

ΔΕΘ (καταλύματα, εστίαση, κ.λπ.),
υπάρχει και ένας σημαντικός αριθμός
επαγγελματικών κλάδων (κατασκευα-
στές περιπτέρων, τεχνικοί, ηλεκτρολό-
γοι, μεταφορικές εταιρείες, οδηγοί
οχημάτων και μηχανημάτων, μέχρι συ-
νεργεία καθαρισμού, εταιρείες επίπλων
και φύλαξης) που προσδοκούν τον Σε-
πτέμβριο και την Έκθεση για να κινηθεί
η κλυδωνιζόμενη αγορά. Στην προετοι-
μασία της ΔΕΘ απασχολούνται διαφο-
ρετικοί κλάδοι για την προβολή εκθε-
τών, διαφημιστικές εταιρείες, γραφί-
στες και τυπογράφοι, καθώς και η βιο-
μηχανία του θεάματος, που οργανώνει
τις παράλληλες πολιτιστικές δράσεις

και συναυλίες που πλαισιώνουν τη
διοργάνωση. Είναι ενδεικτικό πως το
κόστος ακύρωσης της Έκθεσης το
2020, εξαιτίας των ειδικών πανδημικών
συνθηκών, άγγιξε τα 150 εκατ. ευρώ. 

Στην πόλη της Θεσσαλονίκης και στην
ευρύτερη περιοχή «διαχέονται» περίπου
80-100 εκατ. ευρώ κατά τις ημέρες διε-
ξαγωγής της ΔΕΘ. Αυτό είναι το άμεσο
όφελος.

Το πρωτογενές γεγονός δημιουργεί πολ-
λαπλασιαστικά αποτελέσματα που ωθούν
σε αύξηση της παραγωγής όλων των υπό-
λοιπων κλάδων της οικονομίας. Έτσι εκτι-
μάται πως η Έκθεση δημιουργεί δευτερο-
γενές -έμμεσο- όφελος άνω των 45 εκατ.
ευρώ (εστίαση, ξενοδοχεία, εμπορικά κα-
ταστήματα, κ.λπ.) στην τοπική οικονομία.

Βάσει διεθνών υπολογισμών, τα έσοδα
των περιοχών που φιλοξενούν μεγάλες εκ-
θεσιακές διοργανώσεις είναι τουλάχιστον
δεκαπλάσια από τον καθαρό τζίρο της έκ-
θεσης, που στην περίπτωση της ΔΕΘ υπο-
λογίζεται σε περίπου 4 εκατ. ευρώ.

Πάνω από 100 εκατ.
αφήνει η ΔΕΘ στην πόλη

Η 88η Διεθνής Έκθεση Θεσσαλονίκης
άνοιξε τις πύλες της - 
Ένας οδηγός για όσα 
δεν πρέπει να χάσεις
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POLITICAL 32

Ε
ξωστρεφής όσο ποτέ και φέτος, η Διε-
θνής Έκθεση Θεσσαλονίκης φιλοξε-
νεί επίσημες κρατικές συμμετοχές,

καθώς και μεμονωμένες ξένες επιχειρήσεις
που επιθυμούν να εισέλθουν στην ελληνική
αγορά με προϊόντα και υπηρεσίες που θα μας
μαγνητίσουν. Οι ξένες συμμετοχές προέρχον-
ται φέτος από 27 χώρες έναντι 18 στην περσινή
ΔΕΘ, αποτυπώνοντας την άνοδο στην εξω-
στρέφεια της διοργάνωσης. Οι συμμετέχου-
σες χώρες: Γερμανία, Αρμενία, Λουξεμβούρ-
γο, Ινδία, Ινδονησία, Βοσνία/Ερζεγοβίνη, Πο-
λωνία, Ιράν, Νεπάλ, Βουλγαρία, Ουρουγουάη,
Μπαγκλαντές, Ιταλία, Μολδαβία, Ουκρανία,
Κύπρος, Κόσοβο, Χώρες Υποσαχάριας Αφρι-
κής, Ηνωμένο Βασίλειο, Ιαπωνία, Εκουαδόρ,
Κατάρ, Πακιστάν, Αίγυπτος, Συρία, Κίνα και
Παλαιστίνη. «Πρεμιέρα» στη ΔΕΘ κάνουν το
Ηνωμένο Βασίλειο, το Κατάρ, η Ιαπωνία, οι
Χώρες της Υποσαχάριας Αφρικής, το Εκουα-
δόρ και το Κόσοβο. 

Γεύσεις από κάθε γωνιά της Ελλάδας 
Και στη φετινή ΔΕΘ οι επισκέπτες θα έχουν

την ευκαιρία να ανακαλύψουν γεύσεις από
κάθε γωνιά της χώρας. Στο αφιέρωμα «Γεύ-
σεις από Ελλάδα», πρωταγωνιστικό ρόλο
έχουν τα αυθεντικά προϊόντα και οι παραδο-
σιακές συνταγές που κάνουν τη χώρα μας διά-
σημη σε όλο τον κόσμο για την ποιότητά τους.
Πρώτες ύλες, ΠΟΠ και ΠΓΕ προϊόντα, ενημε-
ρωτικές εκδηλώσεις για τις νέες διατροφικές
συνήθειες, αλλά και η επιστροφή στην αξία
της τοπικής κουζίνας, αποτελούν τον πυρήνα
του αφιερώματος το οποίο προσκαλεί τους
επισκέπτες σε μια ενδιαφέρουσα διαδραστι-
κή γευσιγνωσία, δίνοντάς τους την ευκαιρία
να συμμετάσχουν σε μια μοναδική διαδρα-
στική γευσιγνωσία!

Κατά τη διάρκεια της 88ης ΔΕΘ, κάθε περι-
φέρεια θα έχει τη δική της ειδική ημέρα, ετοι-
μάζοντας εκπλήξεις στο τραπέζι για τους επι-
σκέπτες με γευστικά πιάτα και υπέροχες δη-
μιουργίες. Το γιορτινό κλίμα θα ενισχυθεί με
συναρπαστικούς διαγωνισμούς, διασκεδαστι-
κά παιχνίδια και τυχερά έπαθλα για τους συμ-
μετέχοντες. 

Το CERN φέρνει στη ΔΕΘ 
τα επιτεύγματά του

Σημείο συνάντησης της εκπαιδευτικής κοι-
νότητας, αλλά και πόλο έρευνας, τεχνολογίας
και καινοτομίας θα αποτελέσει το εκθεσιακό
αφιέρωμα Akademia στην 88η ΔΕΘ, η οποία
πραγματοποιείται 7-15 Σεπτεμβρίου στο Διε-
θνές Εκθεσιακό Κέντρο Θεσσαλονίκης. Στη

φετινή ΔΕΘ το αφιέρωμα της Akademia διευ-
ρύνθηκε σημαντικά, συνδυάζοντας τους το-
μείς έρευνας, καινοτομίας και τεχνολογίας, με
στόχο την ενίσχυση της συνεργασίας μεταξύ
των εκπαιδευτικών ιδρυμάτων και των επιχει-
ρήσεων, προωθώντας παράλληλα την ανάπτυ-
ξη της αγοράς εργασίας και τις προοπτικές
επαγγελματικής ανέλιξης για τους νέους. Ει-
δικότερα συμμετέχουν 18 Ανώτατα Εκπαιδευ-
τικά Ιδρύματα από την Ελλάδα και την Κύπρο,
καθώς και επτά φοιτητικές αγωνιστικές ομά-
δες μηχανοκίνητου αθλητισμού. Στο πλαίσιο
της Akademia θα πραγματοποιηθούν παρου-
σιάσεις σε ειδικά διαμορφωμένο χώρο εντός
του περιπτέρου 17 από τα εξής πανεπιστήμια:
Αριστοτέλειο Πανεπιστήμιο, Πανεπιστήμιο
Πειραιά, Ιόνιο Πανεπιστήμιο, Πανεπιστήμιο
Δυτικής Μακεδονίας, Πανεπιστήμιο Κύπρου

και Πανεπιστήμιο Λευκωσίας. Όσοι επισκε-
φτούν την Akademia μπορούν να ανακαλύ-
ψουν νέες προτάσεις σε προπτυχιακά και με-
ταπτυχιακά προγράμματα σπουδών, υποτρο-
φίες, καθώς και τις πιο προηγμένες καινοτο-
μίες από τα κορυφαία εκπαιδευτικά ιδρύματα
της χώρας. Στο αφιέρωμα της Akademia
συμμετέχει φέτος και το CERN, το οποίο θα

παρουσιάσει μια μοναδική θεματική έκθεση
με αφορμή τη συμπλήρωση 70 χρόνων από
την ίδρυσή του, όπου θα προβάλει τα απίστευ-
τα επιτεύγματα και τη συνεισφορά του Ευρω-
παϊκού Εργαστηρίου Σωματιδιακής Φυσικής
στους τομείς της σωματιδιακής φυσικής και
της επιστημονικής ανακάλυψης. H Διαδραστι-
κή Σήραγγα του Μεγάλου Επιταχυντή Αδρο-
νίων, η συνταγή για την «τούρτα του σύμπαν-
τος», η Big Bang εφαρμογή επαυξημένης
πραγματικότητας (AR) κ.ά. θα «μαγνητίσουν»
τους επισκέπτες του περιπτέρου του CERN.

Συναυλίες με όλα τα ακούσματα
Η ΔΕΘ παραδοσιακά στηρίζει τα μουσικά

δρώμενα, συμβάλλοντας σημαντικά και για
πολλά χρόνια στην ανάδειξη νέων και κλασι-

κών ακουσμάτων. Η υπαίθρια σκηνή θα γεμί-
σει και φέτος με μεγάλα ονόματα. Κάθε βράδυ
στη σκηνή στο Τόξο ΧΑΝΘ, στις 21.30, οι επι-
σκέπτες θα μπορούν να απολαύσουν τις συ-
ναυλίες δωρεάν, μόνο με το εισιτήριο εισόδου
στην έκθεση. Το παγκοσμίου φήμης συγκρό-
τημα The Gipsy Kings με τον Nicolas Reyes
έρχεται να μαγέψει το κοινό για μία και μονα-
δική εμφάνιση την Κυριακή 8/9. Η δημοφιλής
γερμανική indie-rock μπάντα Bananafishbo-
nes με πολλές επιτυχίες στο ενεργητικό της
και μουσική για ταινίες που όλοι έχουμε αγα-
πήσει παίρνει τη σκυτάλη το βράδυ της Δευτέ-
ρας 9/9. Νίκος Πορτοκάλογλου, Βίκυ Καρα-
τζόγλου, Βύρων Τσουράπης ανεβαίνουν στη
σκηνή την Τρίτη 10/9, ενώ την Τετάρτη 11/9
Ελευθερία Αρβανιτάκη και Ελεωνόρα Ζουγα-
νέλη θα δώσουν μια ξεχωριστή νότα με την
παρουσία τους. Γιώργος Κακοσαίος και Χρι-
στίνα Σάλτη ακολουθούν την Πέμπτη 12/9, ενώ
την Παρασκευή 13/9 το κοινό θα απολαύσει
τους Γιώργο Σαμπάνη και Klavdia. Το Σάββατο
14/9 η ΔΕΘ θα χορέψει στους ρυθμούς της
Μαρίνας Σάττι, ενώ την Κυριακή 15/9 την αυ-
λαία ρίχνει η Πάολα. 

Εξωστρέφεια και καινοτομία

Ποιες χώρες συμμετέχουν
στην έκθεση - Τα βλέμματα όλων 

στο CERN 
και στο σωματίδιο του… Θεού 
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Α
ν ρωτήσετε κάποιον να σας πει τι ξέρει περισσότερο
για τη χώρα που τιμά φέτος η ΔΕΘ, η απάντηση κατά
90% θα αφορά την μπίρα. Και αυτό διότι η Γερμανία

έχει συνδεθεί άρρηκτα με την παραγωγή και κατανάλωση
του ζύθου. Αν όμως ρωτήσετε τι είναι εκείνο που έκανε τόσο
ξεχωριστές τις γερμανικές μπίρες, όσο και την ίδια τη Γερ-
μανία, λίγες θα είναι οι απαντήσεις που θα λάβετε. Διαβά-
στε, λοιπόν, στις παρακάτω γραμμές μερικά πολύ ενδιαφέ-
ροντα στοιχεία για τη μεγαλύτερη οικονομία της Ευρώπης,
ξεκινώντας πρώτα από όλα με την μπίρα της και πηγαίνον-
τας στο περίπτερο της χώρας στη ΔΕΘ θα μάθετε πολύ πε-
ρισσότερα. 

Οι Γερμανοί -όπως λανθασμένα πιστεύουν πολλοί- δεν
εφηύραν την μπίρα. Υπάρχουν ενδείξεις ότι ακόμη και
13.000 χρόνια πίσω -πριν ακόμη και από τη γεωργική
επανάσταση- οι κάτοικοι της Μέσης Ανατολής  ανακαλύ-
ψει ότι οι ψημένοι κόκκοι, εμποτισμένοι με νερό, δημι-
ουργούσαν ένα υπέροχο, ελαφρώς αλκοολούχο ποτό.

Στη Γερμανία, τα μοναστήρια ξεκίνησαν να παράγουν
μπίρα για μαζική κατανάλωση από το τέλος της πρώτης
χιλιετίας. Κάποια στιγμή όμως παρατηρήθηκε ότι, όταν η
βύνη κριθαριού αναμιχθεί με έναν ειδικό βαυαρικό λυκί-
σκο, που φύεται κυρίως στο Χάλερταου, βόρεια του Μο-
νάχου, η ποιότητα της μπίρας γινόταν ιδιαίτερα υψηλή.
Έτσι το 1516 αποτυπώθηκε σε νόμο ότι όλη η μπίρα της
Βαυαρίας για να ακολουθεί τον νόμο της καθαρότητας θα

πρέπει να παρασκευάζεται μόνο από κριθάρι, λυκίσκο
και καθαρό νερό. Στη συνέχεια, ο νόμος εγκρίθηκε σε
όλη τη Γερμανία και εξακολουθεί να ισχύει μέχρι σήμε-
ρα. Και μιας και είπαμε για Μόναχο, το ξέρατε ότι εκεί
βρίσκεται το δεύτερο μεγαλύτερο αεροδρόμιο στον κό-
σμο; Το ξεπερνά μόνο το Τόκιο. Αν τώρα φύγετε αμέσως
μετά τη ΔΕΘ και προσγειωθείτε στο Μόναχο αυτό τον μή-
να, να ξέρετε ότι πολύ πιθανόν να πέσετε πάνω στο Okto-
berfest, το οποίο παρά το όνομά του διοργανώνεται την
τελευταία εβδομάδα του Σεπτεμβρίου και είναι το μεγα-
λύτερο λαϊκό φεστιβάλ στον κόσμο.

Πηγαίνοντας τώρα βορειότερα θα βρεθείτε στο Βερο-
λίνο, την πρωτεύουσα της Γερμανίας, η οποία έχει περισ-
σότερες γέφυρες και από τη Βενετία. Συγκεκριμένα, έχει
960 γέφυρες και περίπου 180 χιλιόμετρα πλωτών οδών.
Επίσης το Βερολίνο δεν ήταν ανέκαθεν η πρωτεύουσα
της χώρας, καθώς αυτή έχει αλλάξει επτά φορές κατά τη
σύγχρονη ιστορία της Γερμανίας και ήταν οι εξής:

Τι κάνει ξεχωριστή τη Γερμανία 
ως τιμώμενη χώρα στη ΔΕΘ

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Διαβάστε μερικά από τα μικρά 
αλλά πολύ σημαντικά πράγματα 

που την καθιέρωσαν ως αυτό που 
είναι σήμερα: η μεγαλύτερη 

οικονομία της Ευρώπης
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Η ELPEDISON, ο πρώτος ανεξάρτητος παραγωγός ηλεκτρικής
ενέργειας στην Ελλάδα και κορυφαίος προμηθευτής
ρεύματος και φυσικού αερίου, διασφαλίζει μία διαδικασία
ηλεκτροπαραγωγής φιλική προς το περιβάλλον, με τις δύο
μονάδες της στη Θίσβη Βοιωτίας και στη Θεσσαλονίκη, που
χρησιμοποιούν ως καύσιμο αποκλειστικά φυσικό αέριο. 

Έμφαση στη Βιώσιμη Ανάπτυξη 
Η ELPEDISON λειτουργεί καθημερινά με τρόπο που συνει-
σφέρει στη μείωση εκπομπών ρύπων, στην προστασία του πε-
ριβάλλοντος, στην επιστροφή αξίας στην κοινωνία και στη δια-
σφάλιση της εταιρικής διακυβέρνησης και επιχειρηματικής
ηθικής. Έτσι, συμβάλλει στην επίτευξη πολλών εκ των στόχων
Βιώσιμης Ανάπτυξης των Ηνωμένων Εθνών για το 2030.

Η συνεισφορά της ELPEDISON στη Βιώσιμη Ανάπτυξη βρί-
σκεται στον πυρήνα της εταιρικής της κουλτούρας και φιλοσο-
φίας. Σε έναν έντονα μεταβαλλόμενο κόσμο ενέργειας, αντι-
μετωπίζει τις προκλήσεις του μέλλοντος με σταθερό οδηγό τις
Αρχές της Βιώσιμης Ανάπτυξης και προχωρά με αποφασιστι-
κότητα και ουσιαστικές πράξεις προς αυτήν την κατεύθυνση.

Πρόγραμμα Εταιρική Κοινωνικής
Ευθύνης «ΕΝΕΡΓΟΠΟΙΩ» 

Με το ολοκληρωμένο Πρόγραμμα Εταιρικής Κοινωνικής Ευ-

θύνης «ΕΝΕΡΓΟΠΟΙΩ για την Κοινωνία», «ΕΝΕΡΓΟΠΟΙΩ για

το Περιβάλλον», η ELPEDISON υλοποιεί μια σειρά πολλαπλών

δράσεων, με στόχο τη δημιουργία ενός καλύτερου μέλλοντος.

Οι στρατηγικοί πυλώνες του Προγράμματος αγκαλιάζουν και

ενισχύουν τις ευάλωτες ομάδες με έμφαση στους νέους και

τα παιδιά, την ανάπτυξη και υποστήριξη των τοπικών κοινο-

τήτων και την εκπαίδευση των πολιτών σχετικά με την

προστασία του περιβάλλοντος, την ενεργειακή αποτα-

μίευση και απόδοση. Στο πλαίσιο αυτό, η ELPEDISON

συνεργάζεται με διάφορες Μη Κυβερνητικές Οργανώ-

σεις, τοπικές κοινωνίες και Αρχές, συμβάλλοντας στο

κοινωνικό τους έργο. Στόχος του Προγράμματος είναι η

έμπρακτη επιβεβαίωση της πάγιας δέσμευσής της Εται-

ρείας να βρίσκεται καθημερινά δίπλα στον κάθε πολίτη, με

όλη της την ενέργεια.

Προχωρώντας με αποφασιστικά 
βήματα στον τομέα του ESG

Με σταθερή στρατηγική για ένα πιο βιώσιμο, πιο «πράσινο»

και υπεύθυνο μέλλον, η ELPEDISON αναλαμβάνει σημαντικές

δεσμεύσεις στα  θέματα που άπτονται στο Περιβάλλον, την

Κοινωνία και την Εταιρική Διακυβέρνηση (ESG).

Πρόσφατα μάλιστα, η ELPEDISON αναγνω-

ρίστηκε ανάμεσα στις 13 κορυφαίες εται-

ρείες στην Ελλάδα, κατακτώντας τη βαθ-

μίδα Platinum της λίστας ESG Tran-

sparency Index 2024. Η εν λόγω λίστα

παρουσιάστηκε από το περιοδικό

Forbes σε συνεργασία με την ΕΥ και

αποτυπώνει το επίπεδο διαφάνειας και

δημοσιότητας σε θέματα ESG των 100

μεγαλύτερων επιχειρήσεων στην Ελλάδα.

ELPEDISON: Σε σταθερή τροχιά για ένα πιο βιώσιμο μέλλον σε όλα τα επίπεδα  

• Άαχεν (κατά τη διάρκεια της αυτοκρατορίας του Καρλο-
μάγνου)
• Ρέγκενσμπουργκ
• Φρανκφούρτη
• Νυρεμβέργη
• Βερολίνο
• Βαϊμάρη (ανεπίσημα, κατά τη διάρκεια των ταραχών
στο Βερολίνο)
• Βόννη στη Δυτική Γερμανία και Ανατολικό Βερολίνο
στην Ανατολική Γερμανία
• Βερολίνο ξανά από το 1990.

Επίσης η Γερμανία έχει τον μεγαλύτερο πληθυσμό
στην ΕΕ με 80,9 εκατομμύρια, 3,4 εκατομμύρια από τα
οποία ζουν στην πρωτεύουσα. Πάντως και η Γερμανία
έχει δημογραφικό πρόβλημα και ο πληθυσμός της μει-
ώνεται. 

Όσον αφορά την οικονομική επιτυχία της Γερμανίας,
είναι εύκολο να φανταστούμε πώς έχει επιτευχθεί, κα-
θώς στους Γερμανούς οφείλουμε μερικές από τις πιο
διάσημες εφευρέσεις. Τη λάμπα, την αυτοματοποιημένη
αριθμομηχανή και το αυτοκίνητο. Οι Γερμανοί έχουν
ανακαλύψει τους κινητήρες εσωτερικής καύσης (το όνο-
μα ντίζελ κάτι θα σας θυμίζει), τη μοτοσικλέτα, τα τζετ,
την τηλεόραση (εν μέρει) και την οθόνη LCD, τα walk-
man, την ινσουλίνη, το ρολόι τσέπης και πάει λέγοντας. 

Τέλος -για να μην παρασύρεστε- τα γερμανικά παρα-
μένουν η γλώσσα με τους περισσότερους ομιλητές στην
Ευρώπη. 
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Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Μ
εγάλες ανατροπές καταγρά-
φει η δημοσκόπηση της Inter-
view για την «P» τόσο για το

μέλλον του ΣΥΡΙΖΑ όσο και για τον ίδιο
τον Στέφανο Κασσελάκη, ο οποίος δεν
φαίνεται να χάνει από κανέναν εκ των
όσων ακούγονται ότι ενδέχεται να διεκ-
δικήσουν την ηγεσία του κόμματος. Πα-
ρά το γεγονός ότι ο ΣΥΡΙΖΑ παρουσιάζει
εικόνα διάλυσης, ο Κασσελάκης φαίνεται να
κερδίζει τους δελφίνους για την αρχηγία της
Κουμουνδούρου και να επανεκλέγεται σε πε-
ρίπτωση που στηθούν εσωτερικές κάλπες.

Ραγδαίες πολιτικές εξελίξεις βλέπουν στο
κόμμα της αξιωματικής αντιπολίτευσης οι πο-
λίτες που ρωτήθηκαν από την εταιρεία Inter-

view για λογαριασμό της «Political»
σχετικά με τα όσα συμβαίνουν στον ΣΥ-
ΡΙΖΑ. Με δεδομένο μάλιστα ότι αυτό το
Σαββατοκύριακο (λόγω της Κεντρικής
Επιτροπής) είναι κρίσιμο για την επόμε-
νη μέρα του κόμματος, ιδιαίτερο ενδια-
φέρον έχουν οι απαντήσεις του συνό-
λου της κοινής γνώμης στο ερώτημα: «Τι
εκτιμάτε για το μέλλον του ΣΥΡΙΖΑ -

Προοδευτική Συμμαχία;». Το 56% των ερωτη-
θέντων εκτιμά ότι το κόμμα της αξιωματικής
αντιπολίτευσης οδεύει προς διάλυση. Ένας
στους δύο, δηλαδή, βλέπει όχι μόνο διάσπαση,
αλλά το χειρότερο σενάριο της διάλυσης. Μόνο
το 14% πιστεύει ότι θα καταφέρει το κόμμα να
ανασυνταχθεί. 

ΠΑΝΕΛΛΑΔΙΚΗ ΔΗΜΟΣΚΟΠΗΣΗ ΤΗΣ INTERVIEW ΓΙΑ ΤΗΝ «POLITICAL» 

του Κώστα 
Τσιτούνα 

kostastsitounas@gmail.com

Δεύτερο κόμμα το ΠΑΣΟΚ 
στην πρόθεση ψήφου - Παραμένει
ισχυρός ο Κυριάκος Μητσοτάκης 

Βεβαίως τα
ποσοστά αυτά
είναι διαφορετικά
για τους
ψηφοφόρους του
ΣΥΡΙΖΑ, οι οποίοι
εκτιμούν σε
ποσοστό 57% ότι
τελικά το κόμμα
τους θα καταφέρει
να ανασυνταχθεί
και μόνο το 25%
πιστεύει ότι θα
διαλυθεί. 

ΠΙΝΑΚΑΣ 1 

ΠΙΝΑΚΑΣ 2 

ΠΙΝΑΚΑΣ 3

Παίρνει κεφάλι 
ο Κασσελάκης έναντι του Πολάκη 
Αίσθηση προκαλούν και οι απαντήσεις που έδωσαν οι πολίτες στο ερώτημα:
«Σε περίπτωση που δρομολογηθούν εξελίξεις στον ΣΥΡΙΖΑ, εσείς ποιον θεω-
ρείτε επικρατέστερο για την αρχηγία του κόμματος;». Εδώ, στο σύνολο της κοι-
νής γνώμης προηγείται ο Στέφανος Κασσελάκης με 18,7% και ακολουθούν ο
Παύλος Πολάκης με 15,7%, ο Σωκράτης Φάμελλος με 11,1%, ο Νίκος Παππάς με
5%, ο Διονύσης Τεμπονέρας με 4,4% και ο Νικόλας Φαραντούρης με 2%. Προ-
βληματισμό προκαλεί το γεγονός ότι ένα μεγάλο ποσοστό, 34%, πιστεύει ότι κα-
νένας από τους παραπάνω δεν κάνει για πρόεδρος του κόμματος. 

Διαλύεται ο ΣΥΡΙΖΑ
Δεν χάνει από κανέναν ο Κασσελάκης 
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ΠΙΝΑΚΑΣ 4

ΠΙΝΑΚΑΣ 5

Υπολογίσιμος 
παράγοντας ο Τεμπονέρας 
Βεβαίως στο αμιγώς κομματικό κοινό του ΣΥΡΙΖΑ οι αριθμοί είναι διαφορετικοί και ο

Στέφανος Κασσελάκης προηγείται με ποσοστό 51,4% έναντι του Παύλου Πολάκη που

βρίσκεται στο 13,6%. Στην τρίτη θέση βρίσκεται ο Διονύσης Τεμπονέρας με ποσοστό

10,7% και ακολουθούν ο Σωκράτης Φάμελλος και ο Νίκος Φαραντούρης. Σε κάθε πε-

ρίπτωση, γίνεται εμφανές ότι ο κ. Κασσελάκης παρά τα όσα λέγονται και γράφονται

διατηρεί σημαντικό προβάδισμα έναντι των υπόλοιπων στελεχών που έχουν ακου-

στεί ότι ενδέχεται να θέσουν υποψηφιότητα αν η Κουμουνδούρου οδηγηθεί σε κάλ-

πες για την ανάδειξη νέου προέδρου. 

Ισχυρός ο Μητσοτάκης 
Στην κεντρική πολιτική σκακιέρα και στο ζήτημα της καταλληλότητας για την πρω-

θυπουργία στην έρευνα της Interview φαίνεται να προηγείται ο Κυριάκος Μητσοτά-

κης, ο οποίος διατηρεί σταθερό και μεγάλο προβάδισμα έναντι των δύο βασικών πο-

λιτικών του αντιπάλων. Όπως βλέπετε από τη σχετική κάρτα, στο ερώτημα: «Μεταξύ

Μητσοτάκη, Κασσελάκη και Ανδρουλάκη ποιον θεωρείτε καταλληλότερο για πρω-

θυπουργό;», ο κ. Μητσοτάκης βρίσκεται μακράν στην πρώτη θέση με ποσοστό 37%

και ακολουθούν ο κ. Κασσελάκης με 12% και ο Νίκος Ανδρουλάκης με 7%. Παρά την

περιδίνηση στον ΣΥΡΙΖΑ, ο σημερινός πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ δεν φαίνεται να μπορεί

να κεφαλαιοποιήσει κάτι σε προσωπικό επίπεδο. 

ΠΙΝΑΚΑΣ 7ΠΙΝΑΚΑΣ 6

Πρόθεση ψήφου 
Τέλος, στο ερώτημα «αν είχαμε εκλογές την επόμενη Κυριακή, εσείς ποιο κόμμα θα

ψηφίζατε;», η ΝΔ βρίσκεται σταθερά μπροστά, με απώλειες βεβαίως και με ποσοστό

που αγγίζει το 24,2%. Δεύτερο κόμμα με 11,2 μονάδες πίσω από τη ΝΔ φαίνεται να εί-

ναι το ΠΑΣΟΚ με ποσοστό 13%. Στην τρίτη θέση η δημοσκόπηση εμφανίζει την Ελλη-

νική Λύση με 10,4%, τέταρτο κόμμα το ΚΚΕ με 10% και πέμπτο τον ΣΥΡΙΖΑ με 9,5%,

επιβεβαιώνοντας τις εκτιμήσεις αρκετών αναλυτών ότι το κόμμα του κ. Κασσελάκη

βυθίζεται συνεχώς σε μονοψήφια νούμερα. Στη Βουλή φαίνεται να μπαίνουν η Φω-

νή Λογικής, η Πλεύση Ελευθερίας και η Νίκη. 

Η ακρίβεια «καίει» τους πολίτες 
Ενδιαφέρον παρουσιάζουν και τα ποιοτικά χαρακτηριστικά της δημοσκόπησης όπου

η ακρίβεια φαίνεται να είναι το νούμερο ένα πρόβλημα της χώρας σε ποσοστό 29,9%.

Στην ιεράρχηση των προβλημάτων των πολιτών, το δεύτερο μεγάλο ζήτημα είναι οι

τιμές της ενέργειας (καύσιμα, ρεύμα και αέριο) και ακολουθούν το ύψος των μι-

σθών, το Δημογραφικό, η κλιματική κρίση και οι φυσικές καταστροφές, τα εθνικά

θέματα, το Στεγαστικό και η ανεργία. Αξίζει, τέλος, να σημειώσουμε ότι ένα μεγάλο

μέρος των πολιτών θεωρεί ότι η χώρα αυτή την περίοδο κινείται σε λάθος κατεύθυν-

ση και το ποσοστό αυτό αγγίζει το 69%.
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ΠΙΝΑΚΑΣ 8 ΠΙΝΑΚΑΣ 9

Στο φλέγον ζήτημα της διαχείρισης της καθημερινότητας,
από την έρευνα της Interview προκύπτουν χρήσιμα συμ-
περάσματα για το πώς ιεραρχούν τα νοικοκυριά τις ανάγ-
κες τους και πού δυσκολεύονται να αντεπεξέλθουν. Στο

ερώτημα: «Ποια από τα παρακάτω θέματα της καθημερινό-
τητας αντιμετωπίζετε με δυσκολία;», οι ερωτηθέντες
απαντούν: 23,8% στην πληρωμή των λογαριασμών και 22,3%
στην αντιμετώπιση μιας έκτακτης ιατρικής ανάγκης. Δυ-

σκολεύονται στην αγορά τροφίμων σε ποσοστό 20,3%, στις
διακοπές 10,9% και ακολουθούν: αγορά ειδών
ένδυσης/υπόδησης, ανατροφή παιδιών (έξοδα για τη μόρ-
φωσή τους), με τελευταία τη διασκέδαση.

Οι μεγάλες δυσκολίες της καθημερινότητας 

ΠΙΝΑΚΑΣ 10

Δείτε αναλυτικά την ταυτότητα της έρευνας 
που διενήργησε η Interview για την «Political».

Η συρρίκνωση του ΣΥΡΙΖΑ
και η «δυναμική» Κασσελάκη

Σ
ε ένα δύσκολο διήμερο για τον ΣΥΡΙΖΑ έρχεται η δημοσκόπηση της «Politi-
cal». Επιβεβαιώνει το κακό κλίμα που επικρατεί στο κόμμα και εξηγεί την
κατρακύλα από το περίπου 15% των ευρωεκλογών σε σχεδόν μονοψήφιο πο-

σοστό. Ακόμα μια μέτρηση που κατοχυρώνει τη δεύτερη θέση στο ΠΑΣΟΚ και μάλι-
στα με ασφαλή απόσταση.

Ακόμα χειρότερο για τον ΣΥΡΙΖΑ είναι ότι το 34% θεωρεί τον «Κανένα» ως καταλ-
ληλότερο για πρόεδρο του κόμματος, με τον Κασσελάκη βέβαια να έρχεται δεύτε-

ρος με ποσοστό 18,7% και τρίτο τον Πολάκη με 15,7%. Στους ψη-
φοφόρους του ΣΥΡΙΖΑ η εικόνα είναι κάπως καλύτερη, με τον
Κασσελάκη να ξαναπαίρνει το κόμμα με μεγάλη άνεση, αν χρει-
αστεί να πάνε πάλι σε εκλογές. Η διαφορά του είναι τόσο μεγά-
λη και ξεκάθαρη από τον δεύτερο Πολάκη που δεν υπάρχει κα-
μία αμφιβολία για το ποιος θα (ξανα)είναι ο επόμενος ηγέτης
του ΣΥΡΙΖΑ!

Άλλωστε αίσθηση προκαλεί επίσης το εύρημα, όπου σε επί-
πεδο κοινής γνώμης το 56% πιστεύει ότι το συγκεκριμένο κόμμα
θα διαλυθεί. Το ίδιο πιστεύει και το 25% των ίδιων των ψηφοφό-
ρων του ΣΥΡΙΖΑ των ευρωεκλογών του 2024. Κάτι δεν πάει κα-
λά γενικώς…

Το ΠΑΣΟΚ έχει στραμμένη την προσοχή του στις εσωκομμα-
τικές εκλογές και δεν μπορεί να χαρεί τη δεύτερη θέση που του

δίνουν όλες οι μετρήσεις. Όπως και να έχει, παραμένει κόμμα, με συνοχή, με οργά-
νωση, με όργανα που λειτουργούν και εξακολουθεί να είναι αξιοπρεπές, παρά το
γεγονός ότι και αυτοί ψάχνουν αρχηγό. Νομίζω, ή τουλάχιστον έχω την αίσθηση, ότι
το μέλλον τού ανήκει… Όχι κάτι συγκλονιστικό, αλλά σίγουρα κάτι πιο πολλά υπο-
σχόμενο από τον ΣΥΡΙΖΑ.

Και στη ΝΔ η κατάσταση δεν είναι ρόδινη. Παραμένει πρώτο κόμμα, το άθροισμα
των ποσοστών του ΠΑΣΟΚ και του ΣΥΡΙΖΑ εξακολουθεί να είναι πιο κάτω από το πο-
σοστό της ΝΔ, παρ’ όλα αυτά δεν φτάνει το επιχείρημα για να βγάλει την τριετία που
απομένει. Θέλει προσοχή. Η λογική των παροχών δεν φαίνεται να αλλάζει το κλίμα.
Κάτι άλλο, πιο εμπνευσμένο, πιο ανθρώπινο, πιο ζεστό, είναι το ζητούμενο. Για να
δούμε, θα το βρει; 

του
Δημήτρη

Βασιλειάδη

Δημοσκόπος, πολιτικός
αναλυτής, επικεφαλής

της Interview 
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Oι ξεχασμένες γειτονιές
και ο Τσιάρας… 
Τις ξεχασμένες «γειτονιές» του υπουργείου
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων επισκέπτεται
ο υπουργός Κ. Τσιάρας. Χθες, με την ευκαιρία της
μετάβασής του στη Βόρεια Ελλάδα για τη ΔΕΘ, ο
ΥΠΑΑΤ επισκέφτηκε το Περιφερειακό Κέντρο
Προστασίας Φυτών Ποιοτικού και Φυτοϋγειονομι-
κού ελέγχου στη Θέρμη. Και εκεί, αλλά και στην
πρόσφατη επίσκεψή του στην Αθήνα, στις οικονο-
μικές υπηρεσίες του υπουργείου, στην οδό Μενά-
δρου, ο κ. Τσιάρας άκουσε έκπληκτος, όπως παρα-
δέχθηκε λίγο αργότερα, τους εργαζόμενους να
του λένε ότι πρώτη φορά τους επισκέπτεται η ηγε-
σία του ΥΠΑΑΤ! 

Η  Έλενα Ακρίτα 
τα έβαλε και 
με το ΠΑΣΟΚ

Χ
οντρός καβγάς ξέσπασε μεταξύ της Έλε-

νας Ακρίτα και του ΠΑΣΟΚ με αφορμή την

συμπλήρωση 50 ετών από την ίδρυση του

Κινήματος. 

Η βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ, σε ανάρτησή της στα

μέσα κοινωνικής δικτύωσης όπως συνηθίζει, κα-

τηγόρησε τον Νίκο Ανδρουλάκη επειδή δεν έλαβε

πρόσκληση η μητέρα της, Σύλβα Ακρίτα, ως ιστο-

ρικό στέλεχος του Κινήματος. 

«Στη γιορτή για τα 50 χρόνια του ΠΑΣΟΚ, ο Νί-

κος Ανδρουλάκης δεν κάλεσε τη Σύλβα Ακρίτα,

ιδρυτικό στέλεχος και πρώτη γυναίκα βουλευτή

στην ιστορία του κινήματος. Την απρέπεια χρεώ-

νεται προσωπικά ο πρόεδρος του κόμματος. Η μη-

τέρα μου έδωσε αγώνες, από την πρώτη μέρα της

ίδρυσης του ΠΑΣΟΚ και για πολλά χρόνια μετά. Το

μπόι της Σύλβας Ακρίτα δεν κονταίνει, όσο κι αν

προσπαθούν μερικοί ακόμα και σήμερα» έγραψε

χαρακτηριστικά. Στη Χαρ. Τρικούπη σήκωσαν το

γάντι και απάντησαν στα ίσια ότι τόσο το γραφείο

του Ν. Ανδρουλάκη αλλά και ο Απόστολος Κακλα-

μάνης επιχείρησαν πολλάκις να επικοινωνήσουν

μαζί της. Όμως αυτό δεν κατέστη δυνατό. «Λυ-

πούμαστε που με προσβλητικούς χαρακτηρι-

σμούς στα μέσα κοινωνικής δικτύωσης, η κυρία

Έλενα Ακρίτα επιχειρεί να δημιουργήσει παρα-

πλανητικές εντυπώσεις», απάντησε το ΠΑΣΟΚ και

για του λόγου το αληθές έβγαλε στη φόρα και φω-

τογραφία με την ονομαστική πλακέτα με την οποία

θα τιμούσαν την κ. Σύλβα Ακρίτα. 

Η σιωπή της Ρένας 

Σε όλο αυτό το σύστριγγλο που συμβαίνει στον ΣΥ-
ΡΙΖΑ ψάχνω να βρω πού είναι εξαφανισμένη η Ρέ-
να Δούρου… Ούτε μια δήλωση… Το όνομά της
έχει ακουστεί για τη θέση της γενικής γραμματέως
της Κεντρικής Επιτροπής του ΣΥΡΙΖΑ, αλλά δεν εί-
μαι τόσο σίγουρος ότι θα ήθελε μόνο αυτό… 

Χ
ρο

νι
κό

 τ
ο

υ
Χ

ρό
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Οι «87» μαζί με το μπλοκ του Παύλου Πολάκη
δεν φαίνεται για την ώρα να πιάνουν το 50%+1
των ψήφων -που απαιτεί το καταστατικό- των
295 μελών της Κεντρικής Επιτροπής του ΣΥΡΙ-
ΖΑ. Πέντε άτομα έχουν ήδη αποχωρήσει από
την Κ.Ε. αλλά σε κάθε περίπτωση οι αμφισβη-
τίες Κασσελάκη ψάχνουν καμιά εικοσαριά άτο-
μα επιπλέον για την πρόταση μομφής. 

Θα ζητήσει φανερή
ψηφοφορία!

H σουργελοποίηση του ΣΥΡΙΖΑ δεν έχει τέλος! Το τε-
λευταίο, φοβερά ευφάνταστο ( όσο και αδιανόητο ) που
κυκλοφορεί στους διαδρόμους πέριξ του προεδρικού
γραφείου είναι ότι ο αρχηγός Στέφανος Κασσελάκης θα
επιμείνει να είναι φανερή η ψηφοφορία επί πιθανής προ-
τάσεως μομφής εναντίον του. Γλέντια. Πολλά γλέντια...

Δεν βγαίνουν 
τα κουκιά…

Ορισμένα «γαλάζια» στελέχη διαρρέουν εδώ
και μέρες ότι δεν θα ανέβουν στη ΔΕΘ, διότι εί-
ναι λένε δυσαρεστημένοι με τη στρατηγική που
ακολουθεί η ΝΔ σε αρκετούς τομείς. Ε και; Αν
δεν πάνε στη ΔΕΘ τι ακριβώς θα καταφέρουν;
Θα «στριμώξουν» τον Μητσοτάκη ή θα τρομά-
ξουν την κυβέρνηση; Θα μου πεις αν τους είχε
κάνει υπουργούς ή υφυπουργούς, θα πηγαίνα-
νε σφαίρα, αλλά ας μην επεκταθώ… Όπως μα-
θαίνω, σίγουρα δεν θα πάνε Σαμαράς και Καρα-
μανλής, οι οποίοι όμως λογίζονται ως ειδικές
περιπτώσεις.

Ποιοι δεν θα πάνε 
στη ΔΕΘ 



ΣΑΒΒΑΤΟ 7 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2024

ΡOLITICAL ΚΕΝΤΡΙ41

Σύμφωνα με διασταυρωμένες πληροφορίες, προ λίγων μηνών
υπήρξε «μυστική επαφή» εισαγγελικού λειτουργού με εμπλε-
κόμενο πρόσωπο σε πολύκροτη δικαστική υπόθεση, προκειμέ-
νου να εξεταστεί η δυνατότητα ένταξής του σε καθεστώς προ-
στασίας μαρτύρων. Το ιδιαίτερο της υπόθεσης είναι ότι η κατά-
θεση δεν θα αφορά την κυρία υπόθεση (όπου έχει ήδη ασκηθεί
δίωξη), αλλά επιπλέον οικονομικά αδικήματα που «ξεχάστη-
καν» σε συρτάρια της εισαγγελίας εφετών Πειραιά επί ΣΥΡΙΖΑ
και πρωθυπουργίας Αλέξη Τσίπρα! Οι ίδιες ανώτατες δικαστι-
κές πηγές λένε ότι τα στοιχεία και οι αποδείξεις που φέρονται
να μπορούν να εισφέρουν τα επίμαχα πρόσωπα-κλειδιά στη Δι-
καιοσύνη (αλλά και σε ξένες υπηρεσίες) θα τινάζουν στον αέρα
το πολιτικό και μιντιακό-επιχειρηματικό σκηνικό. Μαζί και τα

όποια απόκρυφα σχέδια Τσίπρα, καθώς επί κυβέρνησής του φέ-
ρεται να ξεχάστηκε(;) στα συρτάρια πόρισμα-βόμβα! Ακόμη και
ο Κασσελάκης, αλλά και μερικοί ΠΑΣΟΚοι θα χάσουν τα αυγά
και τα πασχάλια... Παρ' όλα αυτά, μέχρι στιγμής, δείχνουν να
υπάρχουν ορισμένα νομικά κολλήματα που εξετάζεται η διευ-
θέτησή τους, ενώ καταλυτικό ρόλο, σχετικά με την τροπή που
μπορεί να λάβει -γενικότερα- η υπόθεση, λέγεται ότι θα παίξει
και το εκλογικό αποτέλεσμα στις ΗΠΑ. Σε κάθε περίπτωση, ο
Δεκέμβρης θα δείξει… Άλλωστε ο χειμώνας, όπως έχει ξανα-
γράψει η «P», αναμένεται βαρύς... Πολλά βαρύς! Α, να μην το
ξεχάσω. Εντελώς συμπωματικά «βαθύ λαρύγγι» ήταν που ως
προστατευόμενος μάρτυρας έστειλε τον «Κορυδαλλιώτη» στον
Κορυδαλλό προχθές… για τη δολοφονία Λυγγερίδη.

Τα
..

. 
Π

ρό
σω

πα

Ο αριστερισμός παιδική αρρώστια
του πολακισμού

Όταν κατά τη διάρκεια της συνεδρίασης της Πολιτικής Γραμματείας της Πέμ-
πτης ο Στέφανος Κασσελάκης κάλεσε τον Παύλο Πολάκη και την Όλγα Γεροβα-
σίλη να δεσμευτούν πως δεν θα φύγουν από την Κοινοβουλευτική Ομάδα του
κόμματος, ο μεν βουλευτής Χανίων απάντησε «εγώ τον αριστερισμό τον πέρα-
σα μικρός», η δε βουλευτής Άρτας συμπλήρωσε «εγώ δεν τον πέρασα καθό-
λου». Αυτό ήταν και το μοναδικό ανάλαφρο στιγμιότυπο της συνεδρίασης του
οργάνου, με τα στελέχη όλων των στρατοπέδων να ξεσπούν σε γέλια από τη στι-
χομυθία. Σχεδόν όλοι δηλαδή, γιατί ο Στέφανος Κασσελάκης παρέμεινε αγέλα-
στος, πιθανότατα επειδή δεν κατάλαβε το αστείο.

Κι αυτός έτοιμος για
πρωθυπουργός;  

Μην πάει ο νους σας αμέσως «Ο επόμε-
νος πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ θα είναι και ο
επόμενος πρωθυπουργός», υποστήριξε ο
δήμαρχος Αθηναίων και υποψήφιος πρό-
εδρος του κόμματος, Χάρης Δούκας. Μετά
τον Ανδρουλάκη και τη Διαμαντοπούλου
και ο Χάρης είναι έτοιμος να κυβερνήσει…
Μιλώντας στο CNN Greece, στο περιθώριο
της 88ης Διεθνούς Έκθεσης Θεσσαλονί-
κης, ο δήμαρχος Αθηναίων ανέφερε πως
μέσα από τη διαδικασία εκλογής νέας ηγε-
σίας πρέπει να δημιουργηθούν συνθήκες
δημοκρατικής ανατροπής.

Πολλή τραγωδία πέφτει
στον ΣΥΡΙΖΑ 

Ο Κασσελάκης πήγε στο Ηρώδειο και
είδε «Ορέστεια» μία ημέρα μετά τον Τσί-
πρα… Ο Στέφανος Κασσελάκης παρακο-
λούθησε την παράσταση με τη βουλευτή
του ΣΥΡΙΖΑ Κυριακή Μάλαμα, ενώ δίπλα
τους καθόταν η πρόεδρος του ΕΟΤ, Άντζε-
λα Γκερέκου. Αυτά τα παιδιά του ΣΥΡΙΖΑ
είναι της υψηλής διανόησης… 

Βαρύς, πολλά βαρύς… χειμώνας!

Ο τίτλος της εφημερίδας «Θεσσαλονίκη» και οι φήμες…
για τον μέγα χορηγό πίσω από τον Φιλιππάκη

Μ
ια και τα φώτα της επικαιρότητας αυτό το Σαββα-
τοκύριακο στρέφονται στην πόλη της Θεσσαλονί-
κης, σας έχω φρέσκα νέα εκδοτικού ενδιαφέ-

ροντος τα οποία συζητούνται στη Βόρεια Ελλάδα. Ακούγε-
ται ότι ο εκδότης Γιάννης Φιλιππάκης (της «Δημοκρα-
τίας») αγόρασε και εξασφάλισε τον τίτλο της παλιάς εφη-
μερίδας «Θεσσαλονίκη» που είχε κλείσει πριν από μερικά
χρόνια. Ετοιμάζεται μάλιστα όπως αναφέρουν οι σχετικές
-ανεπιβεβαίωτες προς το παρόν- πληροφορίες να προχω-
ρήσει άμεσα στην έκδοση φύλλου στη Βόρεια Ελλάδα.

Θα μου πείτε πού βρήκε χρή-
ματα για αυτό το εγχείρημα; Οι
ίδιες φήμες αναφέρουν ότι…
μέγας χορηγός (χωρίς να φαί-
νεται φυσικά) είναι ένας πα-
λιός γνώριμος του Φιλιππάκη,
καταδικασμένος (έξι χρόνια
με αναστολή) για τεράστιο
σκάνδαλο εκατοντάδων εκα-
τομμυρίων ευρώ, ο οποίος ασχολούνταν
στο παρελθόν με φάρμακα, λιπάσματα, τράπεζες και με
αρκετά media, τα οποία φέσωσε και τα οδήγησε σε λου-
κέτο. Τώρα ο «κύριος δύο λάμδα» θέλει να ξανασχοληθεί
με τα ΜΜΕ χωρίς να φαίνεται προφανώς… Αν ισχύουν τα
παραπάνω, θα το μάθουμε σύντομα και θα επανέλθουμε
τις επόμενες ημέρες…



ΈΈπιασε πάγκο 
ο Τεμπονέρας

Διαβάστε προσεκτικά τη σημερινή δη-
μοσκόπηση της Interview που δημοσι-
εύει η εφημερί-
δα μας και θα
δείτε ότι στο
εκλογικό κοινό
του ΣΥΡΙΖΑ πα-
ρουσιάζει υπο-
λογίσιμη δυνα-
μική ο Διονύσης
Τεμπονέρας, ο
οποίος έχει απο-
μακρυνθεί από
τις εσωτερικές κόντρες και έχει καθίσει
στον πάγκο… Σου λέει όποιος ανακα-
τεύεται με τα πίτουρα, τον τρώνε οι κότες. 

Οι «φίλοι» μας 
οι Τούρκοι

Ο εκπρόσωπος του τουρκικού Υπουρ-
γείου Άμυνας ανακοίνωσε ότι το υπουρ-
γείο ετοιμάζει… ντοκιμαντέρ, το οποίο
θα προβληθεί και στο κρατικό τουρκικό
κανάλι και θα περιγράφει τις «θηριω-
δίες» των Ελλήνων. Κι όλα αυτά ως απάν-
τηση, υποτίθεται, για τη σειρά του Netflix
που αναφέρεται στην πολύπαθη Αμμό-
χωστο στη διάρκεια της τουρκικής ει-
σβολής και τις βαρβαρότητες που είχαν
διαπράξει οι εισβολείς…
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Το ξημέρωμα πήρε την Επι-
τροπή Καταστατικού που ξε-
κίνησε από το απόγευμα της
Πέμπτης και ολοκλήρωσε το
πρωί της Παρασκευής την
επεξεργασία των καταστατι-
κών αλλαγών που πρότεινε ο
πρόεδρος στην πρόσφατη
συνεδρίαση και αναμένεται
να απασχολήσουν και την
Κεντρική Επιτροπή του Σαβ-
βατοκύριακου. Για δώδεκα
ώρες συζητούσαν τα μέλη
της Επιτροπής Καταστατι-
κού, χωρίς μάλιστα να μπει
καν το θέμα της αλλαγής
ονόματος, που θεωρείται
πλέον μάλλον δευτερεύον.
Μάλιστα, σύμφωνα με πλη-
ροφορίες υπήρξαν σοβαρές
αντιδράσεις, με πολλά στελέχη της επιτροπής να δηλώνουν ότι
«πάμε σε προεδροκεντρικό κόμμα» και κάποιες αλλαγές να
μην περνούν ούτε από τα κασσελακικά στελέχη, όπως η κατάρ-
γηση της Πολιτικής Γραμματείας και η πρόταση για Επιτροπή

Δεοντολογίας διορισμένη που δεν θα παίρνει την άποψη της
Κεντρικής Επιτροπής. Ακόμα φαίνεται πως το 30% που ήθελε ο
πρόεδρος για τον εαυτό του στην κατάρτιση των ψηφοδελτίων
έπεσε στο 25%.

Ξημερώματα δίνουν δικαιώματα

Ε
γώ νόμιζα ότι ο
Άρης της Μυ-
κόνου ήταν μό-

νο σύμβουλος του Κασ-
σελάκη. Τώρα, βλέπω,
ασχολείται και με τα
πασοκικά. Σε παρέμβα-
σή του ο σύμβουλος του
Στέφανου Κασσελάκη,
Άρης Σπηλιωτόπουλος,
εξαπολύει επίθεση
στον Χάρη Δούκα: «Το
να είναι ο #χαρηςδου-
κας υποψήφιος στο
ΠΑΣΟΚ είναι δικαίωμά
του και επιλογή των με-
λών να τον ψηφίσουν
ως αρχηγό τους. Αλλά
αν ο δήμαρχος θα γίνει
και κομματάρχης δεν
είναι δικαίωμά του. Ο
δήμαρχος, θεσμικά,
κλειδώνει την κομματι-
κή του ταυτότητα στο
συρτάρι του». Βρε μπας
κι έχει αναλάβει κάναν
άλλο υποψήφιο του
ΠΑΣΟΚ; 

Ο Άρης ασχολείται και με το ΠΑΣΟΚ;

Άρχισε πάλι 
τις μαντινάδες 

«Για να γιατρέψεις μια πληγή,
πρώτα την καθαρίζεις, κι αν δεν
κατέχεις να χαλάς, μην ξεκινάς να
χτίζεις», ξεκινά η μαντινάδα του
Παύλου Πολάκη, η οποία καταλή-
γει με «μήνυμα» πως ο κόσμος του
ΣΥΡΙΖΑ θέλει να ρίξει την κυβέρ-
νηση Μητσοτάκη και όχι να βλέπει
τα στελέχη του κόμματος να τσα-
κώνονται.

Στήσε και εσύ ένα
εκλογικό κέντρο,
μπορείς…

Ο σμπίρος μου στο Ηράκλειο της
Κρήτης μού είπε ότι επιχειρήθηκε
να στηθεί εκλογικό κέντρο για τις
εσωκομματικές του ΠΑΣΟΚ σε κα-
φενείο στην πλατεία Ελευθερίας,
όπου συχνάζουν πρόσωπα από το
στενό περιβάλλον του Νικολιού.
Αν και η πίεση ήταν ισχυρή, η προ-
σπάθεια έπεσε στο κενό… 
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Xρηστάρας for president 

Α
υτός μάλιστα, κάνει για πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ. Το ρίχνω στο τραπέζι ως πρόταση της στήλης,

μιας και ούτε αυτόν μπορεί να διαγράψει ο Κασσελάκης. Σπίρτζης for president! Μην

ψάχνετε για Πολάκη, Φαραντούρη, Φάμελλο, Δούρου και λοιπούς. Μόνο ο Χρήστος έχει

στόφα ηγέτη… 
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Τ η χρυσή εποχή της δεκαετίας του ’90 εργαζόμουν σε κάποιον όμιλο

ΜΜΕ, ο οποίος προσέλαβε έναν πολύ επικοινωνιακό και χαριτωμένο άν-

θρωπο για μια υψηλή θέση. Ο συγκεκριμένος ήταν και χαρισματικός, το

λέω επειδή τον ήξερα και μόνο. Στους άλλους, δεν έδειξε τίποτε. Διότι τον κατά-

πιαν τα perks της θέσης, τα ταξίδια, η προβολή, τα παράπλευρα οφέλη. 

Έναν χρόνο αργότερα, έφυγε. «Δεν ανανεώθηκε η συνεργασία» και κανείς δεν

έμαθε ποτέ αν και τι θα μπορούσε να έχει κάνει στη δουλειά. Διότι στην πραγματι-

κότητα δεν έκανε τίποτε.

Αδιάβαστος
Ο λόγος που «τα χώνω» στον κύριο

Κασσελάκη δεν είναι ούτε προσωπικός

(δεν τον ξέρω) ούτε ότι έχω αριστερόμε-

τρο (δεν έχω) ούτε ότι κάνω τη δουλειά

του Μητσοτάκη (δεν την κάνω). Είναι ότι

μου θυμίζει εκείνον τον παλιό συνερ-

γάτη. Που ίσως θα μπορούσε να κάνει

κάποια δουλειά, αλλά δεν ασχολήθηκε,

ήταν πολύ απασχολημένος να ζει τον

μύθο του στον όμιλο ΜΜΕ τάδε.

Δεν είναι πολύ καλό δείγμα τακτικής

και ικανοτήτων αυτό. Ούτε self control.

Τα γράφω αγγλικά για να τα καταλαβαί-

νει πιο καλά και ο κύριος Κασσελάκης

που ξέρει καλύτερα αγγλικά από τον

κύριο Μητσοτάκη, που ξέρει καλύτερα

αγγλικά από τον κύριο Τσίπρα· δεν εί-

μαστε χώρα εμείς, το Proficiency είμα-

στε. 

Επίσης δείχνει ότι δεν διάβασε καθό-

λου πριν πάρει τη θέση. Τον ρόλο, μάλ-

λον, που λένε και στον κόσμο των επιχειρήσεων. Αν είχε διαβάσει, θα το πε-

ρίμενε ότι θα παραταχθούν απέναντί του τα τρία τέταρτα του ΣΥΡΙΖΑ, παλαι-

οφρουρίτες και νεόκοποι, ορεινοί και πεδινοί, Βένετοι και Πράσινοι. Πρώ-

τον, αυτό είναι η πολιτική, duh. Δεύτερον, αυτοί είναι αριστεροί, έχουν πολ-

λά μεταπτυχιακά στην εσωκομματική ίντριγκα. Όχι ότι οι άλλοι δεν έχουν,

απλώς οι άλλοι αυτοσυγκρατούνται διότι προτάσσουν το συμφέρον τους. 

Η δική μου εκτίμηση, λοιπόν, είναι ότι ήρθε απροετοίμαστος. Κι όποιος

τον έριξε στα λιοντάρια απροετοίμαστο, ήξερε πολύ καλά τι θα έβρισκε ο

Στέφανος Κασσελάκης απέναντί του. Αλλά τον άφησε να «καεί». Να ποστάρει τη

Φάρλι, να κάνει γάμο για το «People» (στις μέσα σελίδες, όχι εξώφυλλο), να φωτο-

γραφίζεται σε κοσμικά events, να πηγαίνει στη Μύκονο και να ζει γενικά τον μύθο

του στον ΣΥΡΙΖΑ, χωρίς να αντιλαμβάνεται καν ότι είχε πάρει το φτυάρι και υπονό-

μευε ο ίδιος τον εαυτό του. 

Όχι επειδή είναι μοντέρνος και αδιαμεσολάβητος, όπως πιστεύει ο ίδιος, ούτε

επειδή είναι γκέι, όπως πιστεύουν κάποιοι άλλοι. Ούτε επειδή είναι πλούσιος. Ού-

τε καν επειδή κάποιοι θέλουν την καρέκλα του. 

Κυρίως, επειδή όσο τα έκανε όλα αυτά, δεν παρήγαγε παράλληλα και καμία πο-

λιτική σκέψη, πέρα από κάτι γενικά κατεβατά βγαλμένα από το ChatGpt και -άρι-

στα το είπε ο Πολάκης- ασύνδετα βιντεάκια στα σόσιαλ. Δεν εμφανίστηκε ξαφνικά

στην Ελλάδα για να μας πάρει τα μυαλά ο άπειρος, πλην μοιραίος, ηγέτης. Εμφανί-

στηκε ένας wannabe σταρ του σινεμά, που έσκαγε μύτη στην ΚΟ του σπαρασσόμε-

νου κόμματός του μέσω Ζοοm, επειδή εκείνες τις ημέρες κανόνιζε το γλέντι. Ο

Κασσελάκης δεν ήταν ποτέ ένας από αυτούς στον ΣΥΡΙΖΑ, τους το πέταγε με κάθε

ευκαιρία στη μούρη. Αλλά περίμενε να τον στηρίξουν. Και να τον στηρίξει κι ο κό-

σμος, επειδή είναι άφθαρτος και φω-

τογενής. Μπα. 

Εδώ, βέβαια, 
αναρωτιέσαι…

Πραγματικά δεν καταλάβαινε τι γι-

νόταν γύρω του, ή καταλάβαινε και δεν

τον ενδιέφερε; Είναι δύο πολύ διαφο-

ρετικά πράγματα αυτά, τα οποία όμως

οδηγούν στο ίδιο αποτέλεσμα: την

αμετροέπεια και τελικά την αποκοπή

από την πραγματικότητα. 

Υπάρχουν παραδείγματα ανθρώπων

σαν τον Στέφανο Κασσελάκη, με «κά-

ποιο επιχειρηματικό background»

που εμφανίστηκαν από το πουθενά και

ξαφνικά κυβερνάνε χώρες. Κυρίως

στη Λατινική Αμερική συμβαίνουν αυ-

τά. Ή σε κάποιες χώρες της Ασίας και

της Αφρικής. Στα δικά μας μέρη δεν

συμβαίνουν -όχι συχνά πάντως- και

ορθώς δεν συμβαίνουν. 

Μετά από πολύ καιρό που το σκέφτο-

μαι, μπορώ τώρα να το πω: Παρατηρώντας το προφίλ του Στέφανου Κασσε-

λάκη στο facebook το πρώτο πράγμα που βλέπεις είναι οι αλληλοκαλυπτό-

μενες φωτογραφίες προφίλ και εξωφύλλου. Στις οποίες, στη δική του πε-

ρίπτωση, εμφανίζεται ο ίδιος. Αν δεν τον δεις μεγάλο στη φωτό προφίλ δη-

λαδή, να τον δεις τεράστιο -προς εμπέδωση- στη φωτό εξωφύλλου, ακρι-

βώς δίπλα. Τα εξηγεί η ψυχολογία αυτά, αλλά εγώ δεν είμαι ψυχολόγος.

Άλλο πράγμα κάνω. 

Ό,τι κι αν συμβεί το αμέσως επόμενο διάστημα, μείνει ή φύγει από τον

ΣΥΡΙΖΑ ο Κασσελάκης, αλλάξει ή δεν αλλάξει όνομα, γίνουν ή δεν γίνουν «σαρωτι-

κές» καταστατικές αλλαγές, το κόμμα που πήρε την εξουσία το 2105 και συνέχισε

να υπάρχει μετά το 2019 ως μια πιθανή «με κυβερνητικές προοπτικές» αντιπολί-

τευση, έχει τελειώσει. Και ο ίδιος έχει τελειώσει. Σε λίγο καιρό δεν θα ασχολείται

κανείς με τις κοινωνικές του εμφανίσεις. Ή, ακόμη χειρότερα, θα ασχολούμαστε

μόνο με αυτές. Δεν έχουμε δα και τόσο τεράστιο star system στην Ελλάδα. Κάπως

πρέπει να επιβιώσουν και τα σχετικά έντυπα. Τα σχετικά έντυπα, όμως, δεν έβγα-

λαν ποτέ κυβέρνηση στην Ελλάδα.

Σχόλιο
Μαρία
Δεδούση

dedoussimaria@hotmail.com

Ζήσε τον μύθο σου
στον ΣΥΡΙΖΑ
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Ξ
εκινάει η νέα σχολική χρονιά με
προσφορές και προτάσεις από την
COSMOTE και  τον ΓΕΡΜΑΝΟ σε

προϊόντα τεχνολογίας στα φυσικά κατα-
στήματα σε όλη την Ελλάδα, αλλά και on-
line στα cosmote.gr και germanos.gr. Μέ-
χρι και τις 30 Σεπτεμβρίου, οι καταναλωτές
μπορούν να αποκτήσουν φθηνότερα και με
έως 48 άτοκες δόσεις, μέσα από μια μεγά-
λη ποικιλία,  laptops,  smartphones,
tablets, τηλεοράσεις, smartwatches, προ-
ϊόντα smart home, οικ ιακές μικροσυ-
σκευές, αξεσουάρ, καθώς και προϊόντα
gaming. Ειδικά για τα laptops αξίας άνω
των €399, ολοκληρώνοντας την αγορά με
κάρτα payzy, οι καταναλωτές κερδίζουν το
20% της αξίας της συναλλαγής με payzy
cashback (ισχύει έως 12/09, προσφορά
ανά τεμάχιο). 

Απόκτηση laptop
με τριπλό όφελος 

Τριπλό το όφελος για τους καταναλωτές
που επιλέγουν νέο laptop, αξίας άνω των
€399, καθώς, πέρα από το 20% payzy cash-
back κέρδος, παίρνουν:

• Δώρο ασύρματο ποντίκι TRUST Primo
και εξωτερικό σκληρό δίσκο INTENSO
SSD 512GB, συνολικής αξίας €69.90 και

• 4 χρόνια δωρεάν εγγύηση.

Παρακάτω, ενδεικτικά κάποια μοντέλα:

• Το MacBook Air MLXW3ZE (2022) με
oθόνη Liquid Retina 13.6”, οκταπύρηνο
επεξεργαστή M2 και GPU 8 πυρήνων, μνή-
μη RAM 8GB και σκληρό δίσκο 256GB
SSD, από €1.259 στα €999. Επιπλέον 
κέρδος €199,80 μέσω payzy cashback.

• Το laptop ASUS Vivobook 15 με οθόνη
Full HD 15.6”, επεξεργαστή Intel Core i7-
12700H, μνήμη RAM 16GB και σκληρό δί-
σκο 512GB SSD, από €849 στα €649.
Επιπλέον κέρδος €129,80 μέσω payzy
cashback.

• Το laptop LENOVO IdeaPad Slim 3 με
οθόνη Full HD 15.6”,  με επεξεργαστή
AMD Ryzen 5 7520U, μνήμη RAM 16GB
και σκληρό δίσκο SSD 512GB, στα €499.
Επιπλέον κέρδος €99,80 μέσω payzy
cashback.

Επιπλέον, οι φοιτητές με το πρόγραμμα

WHAT’S UP Student Καρτοσυμβόλαιο
μπορούν να αποκτήσουν επιλεγμένα 
HP laptops με επιπλέον όφελος έως και
€350, έως τις 30/09. Ενδεικτικά, το laptop
HP ProBook 450 G10 με οθόνη 15.6”, δεκα-
πύρηνο επεξεργαστή Intel Core i5-1335U,
μνήμη RAM 16GB και σκληρό δίσκο SSD
512GB, διατίθεται στα €499 και το laptop
HP EliteBook 655 G10 με οθόνη Full HD
15.6”, εξαπύρηνο επεξεργαστή AMD Ryzen
5 Pro 7530U, μνήμη RAM 16GB και σκληρό
δίσκο SSD 512GB, στα €599.

Μοναδικές προσφορές 
& προτάσεις σε προϊόντα τεχνολογίας

Στην COSMOTE και τον ΓΕΡΜΑΝΟ, οι
καταναλωτές θα βρουν:

• Επιλεγμένα smartphones SAMSUNG
Galaxy με AI δυνατότητες, φθηνότερα
μέσω της υπηρεσίας Trade In και όφελος
€100 επιπλέον της αξίας επιστροφής του
παλιού smartphone.

• Τα smartphones XIAOMI Redmi Note 13
Pro Series 5G με οθόνη AMOLED 6.67”,

τριπλή κάμερα με κύρια 200MP και δώρο
ασύρματα ακουστικά XIAOMI Redmi
Buds 5, αξίας €49,90, από €399,90. 

• Το smartphone MOTOROLA g84 5G
12/256GB, με οθόνη pOLED FHD+ 6.5”,
διπλή κάμερα με κύρια 50MP και υπο-
στήριξη ταχείας φόρτισης 30W, από
€279,90 στα €199,90.

• Το Tablet LENOVO Tab M11 μαζί με Pen &
το Tab M10 3ης γενιάς, από €139,90€.

• Αποκλειστικά το Tablet KIDDOBOO WiFi
64GB με οθόνη 8” μαζί με τον θερμικό
εκτυπωτή FotoPrint, για εκτύπωση φω-
τογραφιών με ένα πάτημα. Ιδανικό για μι-
κρά παιδιά με εκπαιδευτικές εφαρμογές
στα ελληνικά και δυνατότητα γονικού
ελέγχου, στα €139.

• Την τηλεόραση Samsung 4K Smart TV
CU7172, με επεξεργαστή Crystal Proces-
sor 4K και υποστήριξη HDR, στις 43 ίν-
τσες στα €359 και  στ ις  55 ίντσες στα
€449.

• Το smartwatch GARMIN Venu 2 Silver,
με οθόνη AMOLED 1.3”, λειτουργίες πα-
ρακολούθησης υγείας και ευεξίας, κα-
θώς και με δυνατότητα αναπαραγωγής
μέχρι 650 τραγουδιών απευθείας από το
ρολόι, στα €239.

• Το Tp-Link Mesh σύστημα Deco M4
AC1200 2-Pack, με τρεις λειτουργίες:
router, Wi-Fi Access Point & range ex-
tender κάλυψης έως 260 τ.μ. και ταυτό-
χρονη σύνδεση έως και 100 συσκευών,
από €99,89 στα €79,90.

• Την Xiaomi σκούπα ρομπότ Ε10 με αναρ-
ρόφηση σκόνης και σφουγγάρισμα, σύ-
στημα πολλαπλών αισθητήρων για απο-
φυγή εμποδίων, αυτονομία μπαταρίας για
έως 110 λεπτά, από €169 στα €149.

• Τα Bluetooth Headphones SONY WH-
CH520, με αναδιπλούμενο σχεδιασμό,
αυτονομία μπαταρίας έως 50 ώρες &
360Ο Reality Audio, στα €42. 

• Τα ασύρματα ακουστικά EDIFIER TWS1
PRO 2, με δυναμικούς οδηγούς 10mm
και αυτονομία μπαταρίας έως 26 ώρες,
στα €39,90.

• Τo PlayStation 5® για αναβάθμιση της
gaming εμπειρίας, από €549 στα €499.

Back to School:20% payzycashback για
αγορέςlaptop σεCOSMOTE καιΓΕΡΜΑΝΟ

Φθηνότερα και με έως  48 άτοκες δόσεις προηγμένα
προϊόντα τεχνολογίας σε μεγάλη ποικιλία
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«Η
κυβέρνηση του Κυριάκου Μητσο-
τάκη έχει ως απόλυτη προτεραι-
ότητα να σηκώσει τη Μακεδονία και

τη Θράκη πιο ψηλά», διαβεβαιώνει ο υφυπουρ-
γός Εσωτερικών, αρμόδιος για τη Μακεδονία και
τη Θράκη Κωνσταντίνος Γκιουλέκας. Στην εφ’
όλης της ύλης συνέντευξή του στην «Political», ο
κ. Γκιουλέκας σημειώνει ότι η οδηγία του πρωθυ-
πουργού, την οποία άπαντες στη Βόρεια Ελλάδα
ακολουθούν, είναι να βρίσκονται κοντά στους πολίτες.
«Δεν περιμένουμε να έλθουν εκείνοι σε εμάς, αλλά πη-
γαίνουμε εμείς κοντά τους, ώστε να δίνουμε πιο γρήγορα
λύσεις στα προβλήματα που τους απασχολούν», τονίζει. 

Τι σημαίνει για τους Θεσσαλονικείς η ΔΕΘ; Ανα-
στάτωση στην καθημερινότητά τους ή χαρά για
τους επισκέπτες της πόλης; 

Η Διεθνής Έκθεση Θεσσαλονίκης είναι βασικός
πυλώνας ανάπτυξης όχι μόνο της Θεσσαλονίκης
και της Μακεδονίας αλλά ολόκληρης της Ελλά-
δας. Πολύτιμο «εργαλείο» εξωστρέφειας και οι-
κονομικής προόδου για τον χώρο της Βορείου Ελ-
λάδος και συνολικά για την πατρίδα μας, όπως πι-
στοποιούν η δυναμική συμμετοχή ξένων κρατών
και οι οικονομικές συμφωνίες που υπογράφονται
τις ημέρες λειτουργίας της. Αν συνυπολογίσουμε

και τις κλαδικές εκθέσεις, τότε το όφελος για την εθνική
οικονομία πολλαπλασιάζεται. 

Είναι συνώνυμη της ανάπτυξης, της εξωστρέφειας
και της επιχειρηματικότητας. Και, παράλληλα, ανα-
πόσπαστο μέρος της ιστορίας, των αναμνήσεων, του
πολιτισμού, της οικονομίας και του διεθνούς προφίλ
της Θεσσαλονίκης. Για τους παραπάνω οικονομικούς
λόγους αλλά, κυρίως, για εθνικούς λόγους, η ανα-

βάθμισή της αποτελεί επιταγή, ώστε να συνεχίσει να
έχει πρωτεύοντα ρόλο στην καθιέρωση της Θεσσαλο-
νίκης ως πρωταγωνίστριας πόλης στη Νοτιοανατολι-
κή Ευρώπη. 

Στην προσπάθεια που ξεκινήσαμε για να σηκώσουμε
τη Μακεδονία και τη Θράκη πιο ψηλά, όπως ζήτησε ο
πρωθυπουργός Κυριάκος Μητσοτάκης, η Διεθνής Έκ-
θεση Θεσσαλονίκης κατέχει ξεχωριστή θέση. Γίνονται
σημαντικά βήματα στην κατεύθυνση της ενδυνάμωσης
του θεσμού, ενώ η ανάπλαση του εκθεσιακού χώρου θα
σημάνει την αναγέννησή του. Το νέο, σύγχρονο, διεθνές
πράσινο και βιοκλιματικό εκθεσιακό και συνεδριακό
κέντρο θα ανταποκρίνεται στους κανόνες της παγκό-
σμιας αγοράς, με τις υπογραφές για την τεχνική προ-
ετοιμασία του διαγωνισμού του έργου ανάπλασης της
ΔΕΘ να έχουν ήδη τεθεί. 

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

στην 
Έλλη 

Τριανταφύλλου
ellitriant@yahoo.com

Το εμβληματικό έργο του
μετρό, το οποίο είχε 

«στοιχειώσει» την πόλη και
κανείς δεν πίστευε ότι θα

ολοκληρωθεί, παραδίδεται
στην κοινή χρήση 

στις 30 Νοεμβρίου του
2024, όπως εξήγγειλε 

ο πρωθυπουργός
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«Απόλυτη προτεραιότητά μας 
να σηκωθούν η Μακεδονία 

και η Θράκη ψηλά» 



Ποιες είναι οι σημαντικότερες μεταρρυθμίσεις
που προωθούνται και θα αλλάξουν την εικόνα της
πόλης;

Υλοποιούνται σημαντικά έργα υποδομών που αλλά-
ζουν τις προοπτικές και την εικόνα της Θεσσαλονίκης.
Το εμβληματικό έργο του μετρό, το οποίο είχε «στοιχει-
ώσει» την πόλη και κανείς δεν πίστευε ότι θα ολοκλη-
ρωθεί, παραδίδεται στην κοινή χρήση στις 30 Νοεμβρί-
ου του 2024, όπως εξήγγειλε ο πρωθυπουργός.

Απαραίτητο είναι και το έργο του FlyOver, το οποίο
πλέον βρίσκεται στη φάση κατασκευής του και έρχεται
να συμπληρώσει τις υποδομές που χρειάζονται η πρω-
τεύουσα της Μακεδονίας, οι κάτοικοι και επισκέπτες
της οποίας ζουν έως σήμερα υπό δυσμενείς κυκλοφο-
ριακές συνθήκες. 

Παράλληλα, έχει ιδιαίτερη σημασία η κατασκευή του
νέου ογκολογικού νοσοκομείου, με τον δρόμο να ανοί-
γει μετά την πρόσφατη έγκριση από τη Διυπουργική
Επιτροπή Συμπράξεων Δημοσίου και Ιδιωτικού Τομέα
της κατασκευής του με τη μέθοδο ΣΔΙΤ. Θα είναι το με-
γαλύτερο και πιο σύγχρονο των Βαλκανίων. Το ίδιο
ισχύει με το νέο παιδιατρικό νοσοκομείο στο Φίλυρο,
αλλά και με την κατασκευή βασικών οδικών αρτηριών,
όπως αυτή της σύνδεσης Θεσσαλονίκης-Έδεσσας. 

Τα έργα που περιγράφουμε παραπάνω αποδει-
κνύουν το έμπρακτο ενδιαφέρον της κυβέρνησης για
τη Μακεδονία και τη Θράκη, γιατί η περιοχή μας έχει
τεράστιες δυνατότητες, αλλά χρειάζεται και εκείνες τις
υποδομές που θα της επιτρέψουν να αξιοποιήσει τα
συγκριτικά της πλεονεκτήματα και να χτίσει το μέλλον
της με ελπίδα και με βάσιμες προσδοκίες. Αυτό θέλου-
με, ώστε να καταστεί κέντρο διαμετακομιστικού εμπο-
ρίου, κέντρο Παιδείας και Πολιτισμού, περιοχή προ-
σέλκυσης στρατηγικών επενδύσεων και χρηματοοικο-
νομικό κέντρο για ολόκληρη τη Χερσόνησο του Αίμου. 

Ακούσαμε για το Συντονιστικό Συμβούλιο Θεσσα-
λονίκης για το Flyover, το οποίο μάλιστα κατά δή-
λωσή σας θα συνεδριάζει κάθε δεκαπενθήμερο.
Ποιοι συμμετέχουν και ποιος είναι ο ρόλος του;

Όπου κατασκευάζονται μεγάλα έργα είναι λογικό να
υπάρχει ταλαιπωρία. Έτσι, λοιπόν, με το Συντονιστικό
Συμβούλιο της Θεσσαλονίκης για το Flyover, στο οποίο
συμμετέχουν όλοι οι φορείς της πόλης, έχουμε κατα-
λήξει σε κάποια μέτρα που είναι απαραίτητα για τη βελ-
τίωση του κυκλοφοριακού της Θεσσαλονίκης. Η εξεύ-
ρεση περίπου 900 χώρων πρόσκαιρης στάθμευσης σε
χώρους φορέων της Θεσσαλονίκης, όπως η ΔΕΘ, το λι-
μάνι κ.ά., η ενσωμάτωση νέων δρομολογίων του ΟΑΣΘ
και το σχέδιο κυκλικής κυκλοφορίας για την καλύτερη
εξυπηρέτηση των συμπολιτών μας, ώστε αρκετοί από
αυτούς να μη μετακινούνται με τα οχήματά τους στο
κέντρο της πόλης. Παράλληλα, η «έξυπνη» εφαρμογή
στα κινητά τηλέφωνα των Θεσσαλονικέων, σε συνερ-
γασία του Ινστιτούτου Μεταφορών με την Google, που
θα δίνει τη δυνατότητα όλοι οι Θεσσαλονικείς να παρα-
κολουθούν σε πραγματικό χρόνο την κυκλοφοριακή
κατάσταση στις οδούς της πόλης και να επιλέγουν τη
διαδρομή που θα ακολουθούν, και η πραγματοποίηση
των φορτοεκφορτώσεων προϊόντων και εμπορευμά-

των μόνο στους ειδικά οριοθετημένους χώρους είναι
παρεμβάσεις που θα ανακουφίσουν σημαντικά τους
συμπολίτες μας. 

Στην ομιλία σας στην προηγούμενη επίσκεψη του
πρωθυπουργού στη Θεσσαλονίκη, όπου και πα-
ρουσιάστηκε η εθνική στρατηγική για την περι-
φερειακή ανάπτυξη, είπατε ότι μετά τη ΔΕΘ έχετε
προγραμματίσει μια μεγάλη περιοδεία. Πού απο-
σκοπεί;

Απόλυτη προτεραιότητά μας είναι να σηκώσουμε τη
Μακεδονία και τη Θράκη πιο ψηλά. Αυτή είναι η οδη-
γία που μας έδωσε ο πρωθυπουργός Κυριάκος Μη-
τσοτάκης, από την πρώτη στιγμή που μας ανέθεσε το
συγκεκριμένο χαρτοφυλάκιο. Στο πλαίσιο αυτό, θέ-
λουμε να βρισκόμαστε κοντά στους συμπολίτες μας
και θα το πετύχουμε αλλάζοντας τον τρόπο επικοινω-

νίας μαζί τους. Δεν περιμένουμε να έλθουν εκείνοι σε
εμάς, αλλά πηγαίνουμε εμείς κοντά τους, ώστε να δί-
νουμε πιο γρήγορα λύσεις στα προβλήματα που τους
απασχολούν. Το ΥΜΑΘ, άλλωστε, είναι το μόνο κυ-
βερνητικό κλιμάκιο στη Βόρειο Ελλάδα. Μετά τη Διε-
θνή Έκθεση Θεσσαλονίκης διοργανώνουμε ενημε-
ρωτικές εκδηλώσεις σε κάθε νομό της Μακεδονίας
και της Θράκης, σε συνεργασία με τις περιφέρειες,
τους δήμους, τα επιμελητήρια, τους εμπορικούς συλ-
λόγους και τις τοπικές επιχειρήσεις, ώστε να γνωρί-
σουν ακόμα πιο καλά τις δυνατότητες που τους παρέ-
χει ο αναπτυξιακός νόμος με τις ιδιωτικές επενδύ-
σεις, με άμεσες χρηματοδοτήσεις και φοροαπαλλα-
γές, που αξιολογούνται και εγκρίνονται από το ΥΜΑΘ,
για την τόνωση της επιχειρηματικότητας, την προσέλ-
κυση νέων επενδύσεων και τη δημιουργία νέων θέ-
σεων εργασίας. 
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Απαραίτητο είναι το έργο του FlyOver, το οποίο βρίσκεται στη φάση
κατασκευής του και έρχεται να συμπληρώσει τις υποδομές που
χρειάζονται η πρωτεύουσα της Μακεδονίας, οι κάτοικοι και επισκέπτες
της οποίας ζουν έως σήμερα υπό δυσμενείς κυκλοφοριακές συνθήκες
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M
ε δύσκολη εξίσωση μοιάζουν οι
υπολογισμοί που γίνονται σε όλα τα
στρατόπεδα γύρω από τη συνεδρία-

ση της Κεντρικής Επιτροπής του ΣΥΡΙΖΑ,
που ξεκινά σήμερα το πρωί και αν χρειαστεί
και την Κυριακή για να καταλήξει σε μια
απόφαση. 

Ο Στέφανος Κασσελάκης προκλήθηκε
στη συνεδρίαση της Πολιτι-
κής Γραμματείας, τόσο από
τους «87» όσο και από τον
Παύλο Πολάκη να δρομο-
λογήσει νέα προσφυγή
στην κάλπη, όμως αρνήθη-
κε μέσω του Νίκου Παππά
(«δεν χρειάζεται να ταλαι-
πωρήσουμε άλλο τον κό-

σμο του ΣΥΡΙΖΑ»), ενώ όταν στο τραπέζι
έπεσε η μόνη εναλλακτική, αυτή δηλαδή
της πρότασης μομφής εναντίον του, αν και
τις προηγούμενες ημέρες τη χαρακτήρισε
καλοδεχούμενη, παρακάλεσε την εσωκομ-
ματική αντιπολίτευση να μην προχωρήσει
σε κάτι τέτοιο, γιατί «θα πληγώσει και θα
ρευστοποιήσει το κόμμα».

Αξίζει ακόμα να σημειωθεί ότι πέραν του
Νίκου Παππά που στάθηκε σθεναρά στο
πλευρό του προέδρου, έχοντας μόλις πρό-
σφατα κερδίσει τη θέση του προέδρου της
Κοινοβουλευτικής Ομάδας του κόμματος
και θεωρούμενος άτυπο Νο 2 του ΣΥΡΙΖΑ,
πολλοί ήταν οι σύμμαχοι του Στέφανου
Κασσελάκη που δεν έδειξαν ιδιαίτερη ζέση.
Χαρακτηριστικά δεν πήραν τον λόγο η Θεο-
δώρα Τζάκρη, η Ολυμπία Τελιγιορίδου, η
Μαριλίζα Ξενογιαννακοπούλου αλλά ούτε η
Ρένα Δούρου. 

Τα βασικά σενάρια
Το πρώτο σενάριο είναι να καταθέσει πρό-

ταση μομφής εναντίον του προέδρου του
κόμματος ο Παύλος Πολάκης. Ο βουλευτής
Χανίων το προανήγγειλε στην Πολιτική
Γραμματεία, αλλά παράλληλα το ξόρκισε
κιόλας. Ο αψύς Σφακιανός μπορεί να έχει
μεγάλη διείσδυση στη βάση του κόμματος,
δεν ισχύει όμως το ίδιο και για την Κεντρική
Επιτροπή όπου υπολογίζεται ότι επηρεάζει
περί τα 20 με 40 άτομα. Αυτά όμως υπό φυ-
σιολογικές συνθήκες, καθώς κάποια από τα
στελέχη της επιρροής του έχουν πολύ μεγα-
λύτερο μένος με τους «87» παρά με τον πρό-
εδρο του κόμματος και δεν πρόκειται με κα-
νέναν πιθανό τρόπο να συνταχθούν μαζί
τους εναντίον του. 

Το δεύτερο είναι αυτό της κατάθεσης μομ-
φής από τους «87». Αυτό μοιάζει και το πιο
πιθανό αυτή τη στιγμή σενάριο, αν ο Παύλος
Πολάκης δεν προχωρήσει τελικώς στην κί-
νηση που όλοι περιμένουν. Το «τσιπρικό»
στρατόπεδο αριθμεί περί τους 110 από τους
295 της Κεντρικής Επιτροπής και με την κα-
τάθεση πρότασης μομφής θα καταγράψει

την εικόνα διχασμού, που ούτως ή άλλως
υπάρχει στο κόμμα. Το πρόβλημα εδώ είναι
πώς θα καταφέρουν να συνταχθούν Παύλος
Πολάκης και «87» από τη στιγμή που ο ένας
δεν θέλει ούτε να βλέπει τον άλλον. Ακόμα
όμως και αν ένωναν δυνάμεις απέναντι στον
πρόεδρο, δεν είναι καθόλου σίγουρο ότι θα
μπορέσουν να υπερφαλαγγίσουν τα στελέχη
που είναι πιστά σε Στέφανο Κασσελάκη και
Νίκο Παππά. Σε κάθε περίπτωση η «ομάδα
των 87» αναμενόταν να πάρει τις τελικές της
αποφάσεις σε διαδικτυακή σύσκεψη το βρά-
δυ της Παρασκευής. 

Σημαντικό ρόλο θα παίξει και ο τρόπος
που θα γίνει -αν γίνει- η εν λόγω ψηφοφο-
ρία. Σε ανοιχτή ψηφοφορία τα πράγματα θα
είναι πιο βατά για τον Στέφανο Κασσελάκη,
ενώ σε μυστική οι διαφωνούντες μπορεί να
κερδίσουν κάποιους από τους λιγότερο θαρ-
ραλέους. 

Η Όλγα Γεροβασίλη σε τηλεοπτική της το-
ποθέτηση έκανε λόγο για μυστική ψηφοφο-
ρία λέγοντας χαρακτηριστικά «στις διαδικα-
σίες του ΣΥΡΙΖΑ, όταν αφορούν πρόσωπα,

αναλογικά και με τις διαδικασίες του Κοινο-
βουλίου, όταν αφορούν πρόσωπα, οι ψηφο-
φορίες είναι μυστικές». Εδώ βέβαια και με
δεδομένο ότι δεν πρόκειται για πρόβλεψη
του καταστατικού αλλά για άτυπο κανόνα, ο
Στέφανος Κασσελάκης θα μπορούσε να αρ-
νηθεί να τον ακολουθήσει και να απαιτήσει
φανερή ψηφοφορία. 

Κάτι που μας φέρνει στο τρίτο σενάριο. Τη
φανερή ψηφοφορία θα μπορούσε ευκολότε-
ρα να την επιβάλει, εφόσον μετατρέψει την
πρόταση μομφής που ετοιμάζονται να του
κάνουν οι εσωκομματικοί του αντίπαλοι σε...
ψήφο εμπιστοσύνης από την Κεντρική Επι-
τροπή. Ούτε τέτοια διαδικασία προβλέπεται
από το καταστατικό, όμως μια διασταλτική
ερμηνεία της πρότασης μομφής όπως περι-
γράφεται εκεί, θα μπορούσε να του δώσει το
δικαίωμα να το κάνει. 

Τι μπορεί να κάνει ο Στέφανος 
Τέλος, ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ θα μπορού-

σε να επιλέξει τη φυγή προς τα μπρος και την
προσφυγή στις κάλπες, ακυρώνοντας τη μά-

χη των μηχανισμών που αναμένεται στην
Κεντρική Επιτροπή. Η εν λόγω επιλογή όπως
περιγράφαμε και τις προηγούμενες ημέρες
από την «Political» έχει δύο βασικά μειονε-
κτήματα. 

Θα συγκριθεί με τις αρχαιρεσίες στο ΠΑ-
ΣΟΚ που αναμένεται να έχουν πολύ μεγαλύ-
τερη προσέλευση και έπειτα με εκείνες πριν
από έναν χρόνο στον ΣΥΡΙΖΑ που είχαν μαζέ-
ψει 150.000 μέλη και φίλους να ψηφίσουν
για τον πρόεδρο του κόμματος. Μια προσέ-
λευση της τάξης των 50.000 στη νέα εκλογή
θα έδινε και στους ψηφοφόρους του κόμμα-
τος την εικόνα διάλυσης που δεν είναι πολύ
μακριά από την πραγματικότητα. 

Από την άλλη, ο μεγαλύτερος κίνδυνος για
τους «87» είναι ο Στέφανος Κασσελάκης να
επιλέξει την προσφυγή στις κάλπες και να
ξανακερδίσει όποιον βρεθεί απέναντί του. Η
ανανέωση της εντολής στον πρόεδρο του ΣΥ-
ΡΙΖΑ δεν θα κάνει το «τσιπρικό στρατόπεδο»
να μπορεί ξαφνικά να συνυπάρξει μαζί του.
Έτσι θα χρειαστεί να φύγουν ηττημένοι από
το κόμμα, αναζητώντας την τύχη τους. 

ΣΥΡΙΖΑ: Τα 3 σενάρια και οι εκπλήξεις
στη μάχη της Κεντρικής Επιτροπής 

Σταυρόλεξο για δυνατούς λύτες 
η λύση που θα δοθεί ώστε 
να ξεπεραστούν τα τεράστια
εσωκομματικά προβλήματα
που βαραίνουν 
την Κουμουνδούρου 

του Αντώνη 

Αναστασόπουλου
antonis.anastasopoulos@gmail.com



από το ψηλότερο βουνό της Ελλάδος

ΔΔώσε στον εαυτό σου και πρόσφερε σε αυτούς που αγαπάς, 
το νερό που τους αξίζει, 

το νερό που έπιναν μόνο οι θεοί του Ολύμπου 
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Ο
υφυπουργός Υγείας, Δημήτριος Βαρτζό-

πουλος, με συνέντευξή του στην εφημε-

ρίδα «Political» λίγο πριν από τη Διεθνή

Έκθεση Θεσσαλονίκης, έθεσε επί τάπητος το

διακύβευμα των μέτρων της κυβέρνησης για την

άμεση βελτίωση της καθημερινότητας των πολι-

τών, ενώ αναφορικά με το δικό του χαρτοφυλά-

κιο ξεκαθάρισε πως «στόχος μας ήταν, είναι και

θα είναι η περαιτέρω ενδυνάμωση του Εθνικού Συστή-

ματος Υγείας σε όλα τα επίπεδα». Όπως υπογραμμίζει

η εντολή των πολιτών είναι ξεκάθαρη: σας εμπιστευό-

μαστε, θέλουμε να κάνετε περισσότερα. Παράλληλα, ο

υφυπουργός έκανε αναφορές και στη Θεσσαλονίκη

όπου εκλέγεται, τονίζοντας τις προγραμματισμένες

μεταρρυθμίσεις που είναι σε φάση υλοποίησης στη

συμπρωτεύουσα. 

Κύριε υπουργέ, είμαστε λίγο πριν από τη Διε-
θνή Έκθεση Θεσσαλονίκης, πέρασε ακόμη
ένα δύσκολο καλοκαίρι, με τους πολίτες να
ζητούν απαντήσεις και λύσεις. Τα ανοιχτά μέ-
τωπα είναι πολλά με βασικό ζήτημα την ακρί-
βεια και τα καθημερινά προβλήματα. 
Πράγματι, είναι ξεκάθαρο πως οι πολίτες είναι
απαιτητικοί και είναι δουλειά μας να εργαστού-
με πιο γρήγορα στο κομμάτι των μεταρρυθμίσε-

ων. Στόχος μας είναι η διαρκής βελτίωση της καθημε-
ρινότητας των πολιτών σε όλα τα επίπεδα. Η ακρίβεια
είναι το νούμερο ένα πρόβλημα των πολιτών, όμως ήδη
παρατηρείται αποκλιμάκωση των τιμών μετά τα μέτρα
της κυβέρνησης που αποτέλεσαν πραγματικό ανάχω-
μα. Όπως προκύπτει από τον σχετικό δείκτη του Ινστι-
τούτου Έρευνας Λιανεμπορίου Καταναλωτικών Αγα-
θών, οι τιμές των προϊόντων είναι μειωμένες κατά

1,08% σε σύγκριση με τον Αύγουστο του 2023. Είχαν
προηγηθεί αντίστοιχοι θετικοί μήνες στα ράφια. Σίγου-
ρα το πρόβλημα υπάρχει και επιμένουμε στα μέτρα για
να το αντιμετωπίσουμε. 

Σύμφωνα επίσης με τα στοιχεία της Eurostat ο πλη-
θωρισμός τροφίμων στη χώρα μας βρίσκεται στο 1,8%
έναντι του 2,4% που είναι ο μέσος όρος της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης. Η μόνιμη και σταθερή απάντηση στο φαι-
νόμενο είναι η διαρκής αύξηση των εισοδημάτων αλλά
και της απασχόλησης. Παραθέτω τα εξής στοιχεία: Μι-
σό εκατομμύριο περισσότεροι είναι οι εργαζόμενοι
που απασχολήθηκαν στον ιδιωτικό τομέα τον Ιούλιο
του 2024 σε σχέση με τον Ιούλιο του 2019. Όπως προ-
κύπτει από τα επίσημα στοιχεία του πληροφοριακού
συστήματος ΕΡΓΑΝΗ, η αύξηση έφτασε το 21,6% αλλά
πραγματοποιούνται και διαρκείς αυξήσεις στον κατώ-
τατο μισθό.

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

στον Μίλτο 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com

Αναμφίβολα, η ρητορική
τοξικότητας των κομμάτων

της αντιπολίτευσης 
και κυρίως του ΣΥΡΙΖΑ 
θα αυξηθεί και ο λόγος

δεν είναι άλλος από 
το γεγονός πως 

στερούνται σοβαρών 
και κοστολογημένων 

προτάσεων

ΔΗΜHΤΡΙΟΣ 
ΒΑΡΤΖOΠΟΥΛΟΣ

«Να λύσουμε περισσότερα προβλήματα
και να τρέξουμε τις μεταρρυθμίσεις»

«Υφυπουργός Υγείας



Η αντιπολίτευση εξακολουθεί και σας ασκεί
σκληρή κριτική, την ώρα που παρατηρείται η δη-
μοσκοπική της πτώση και ταυτόχρονη μείωση
των ποσοστών της Νέας Δημοκρατίας. Θεωρεί-
ται πως θα αυξηθεί η ρητορική τοξικότητας, κυ-
ρίως από τον ΣΥΡΙΖΑ; Πάντως, η αξιωματική αν-
τιπολίτευση καταγγέλλει την κυβέρνηση για
αδιαφορία σε μια σειρά από ζητήματα…

Δεν υπάρχει καμία αδιαφορία. Το αντίθετο. Ο πρωθυ-
πουργός και όλο το υπουργικό συμβούλιο εργάζονται
πυρετωδώς σε όλα τα επίπεδα με γνώμονα τη βελτίω-
ση της ζωής όλων των Ελλήνων. Για την κυβέρνηση
του Κυριάκου Μητσοτάκη αυτή είναι η αδιαπραγμά-
τευτη εντολή που λάβαμε από τον ελληνικό λαό και
έτσι θα πορευτούμε μέχρι το 2027, όταν οι πολίτες θα
κληθούν να μας κρίνουν και πάλι, βάσει των όσων
υλοποιήσαμε από το πρόγραμμά μας. Αναμφίβολα, η
ρητορική τοξικότητας των κομμάτων της αντιπολίτευ-
σης και κυρίως του ΣΥΡΙΖΑ θα αυξηθεί και ο λόγος
δεν είναι άλλος από το γεγονός πως στερούνται σοβα-
ρών και κοστολογημένων προτάσεων. Η ρητορική της
τοξικότητας που ακολουθούν είναι ένας τακτικισμός
που ψαρεύει σε θολά νερά, λόγω ένδειας ρεαλιστικών
επιχειρημάτων. Την ίδια ώρα οι πολίτες μάς λένε να
μην μπούμε σε μία στείρα αντιπαράθεση με την αντι-
πολίτευση αλλά να επικεντρωθούμε στην επιτάχυνση
των μεταρρυθμίσεων. Σε αυτό θα επικεντρωθούμε. 

Στον πολύπαθο τομέα της Υγείας όμως, κ.
υπουργέ, υπάρχουν πολλά ζητήματα, την ώρα
που η κυβέρνηση έχει δεσμευτεί για τον εκσυγ-
χρονισμό του Εθνικού Συστήματος Υγείας.

Στόχος μας ήταν είναι και θα είναι η περαιτέρω ενδυ-
νάμωση του Εθνικού Συστήματος Υγείας σε όλα τα
επίπεδα. Θέλουμε το ΕΣΥ να γίνει πιο ελκυστικό για
όλους τους γιατρούς μας και να παρέχει όσο το δυνα-
τόν πιο ποιοτικές υπηρεσίες. Οι βελτιώσεις θα επέλ-
θουν αρχικά σε επίπεδο υποδομών με την αναβάθμι-
ση των τμημάτων επειγόντων περιστατικών που έχει
δρομολογήσει ήδη η κυβέρνηση με χρήματα από το
Ταμείο Ανάκαμψης. Κεντρικός μας στόχος είναι βελ-
τίωση των συνθηκών για όλους τους ασθενείς. Επι-
πρόσθετα, θα στηρίξουμε τους γιατρούς και θα κά-
νουμε πιο θελκτικό το Εθνικό Σύστημα Υγείας με τη
θωράκιση του προσωπικού. Από την 1η Ιανουαρίου
αυξήθηκαν αναδρομικά οι αποζημιώσεις για τις εφη-
μερίες των γιατρών του ΕΣΥ, ενώ έχει ενισχυθεί το ει-
σόδημά τους σημαντικά τα τελευταία χρόνια. Επιπλέ-
ον, έχουμε εξασφαλίσει 1,5 δισ. ευρώ χρηματοδότηση
προκειμένου να φτιάξουμε τα Τμήματα Επειγόντων
Περιστατικών σε 96 νοσοκομεία και να επισκευάσου-
με συνολικά 156 Κέντρα Υγείας σε ολόκληρη τη χώρα. 

Θα μου επιτρέψετε και μία αναφορά στη Θεσσαλονί-
κη. Το Παιδιατρικό Νοσοκομείο Θεσσαλονίκης -ένα
από τα πιο εμβληματικά έργα στη Βόρεια Ελλάδα στον
τομέα της Υγείας- έχει ήδη δρομολογηθεί. Με το νο-
σοκομείο λύνουμε  ένα χρόνιο πρόβλημα που είναι η
έλλειψη κλινών ΜΕΘ Παίδων, καθώς σε όλη τη Βόρεια
Ελλάδα υπάρχουν μόλις οκτώ στο Ιπποκράτειο. Από

τους υπολογισμούς προκύπτει πως το νέο νοσοκομείο
αναμένεται να είναι έτοιμο έως το τέλος του 2025. Στον
σχεδιασμό του, μεταξύ άλλων, περιλαμβάνονται 140
γενικές παιδιατρικές - παθολογικές/χειρουργικές
κλίνες, 33 κλίνες έτοιμες να λειτουργήσουν ως κλίνες
ΜΑΦ και 36 εξεταστήρια. Ακόμη μία βασική μεταρ-
ρύθμιση που αποτελεί τομή του υπουργείου Υγείας εί-
ναι το ογκολογικό νοσοκομείο στη συμπρωτεύουσα.
Πιο συγκεκριμένα, έχει προγραμματιστεί η μεταφορά
του νοσοκομείου «Θεαγένειο» στη Δυτική Θεσσαλονί-
κη προκειμένου να δώσουμε μία σημαντική απάντηση
στις ολοένα και περισσότερες ανάγκες αντιμετώπισης
περιστατικών του καρκίνου.

Κύριε Βαρτζόπουλε, γιατί η κυβέρνηση και το
υπουργείο Υγείας προχώρησαν στον νέο νόμο
για την παροχή υπηρεσιών ψυχικής υγείας;
Ήταν ένα νομοσχέδιο για το οποίο σας ασκήθηκε
έντονη κριτική. Ποιες αλλαγές προβλέπονται; 

Πρόκειται για την πρώτη μεταρρύθμιση για την Ψυχι-
κή Υγεία τα τελευταία 30 χρόνια. Βασική μας επιδίωξη
ήταν να θέσουμε στο επίκεντρο όλους όσοι έχουν

ανάγκη για βοήθεια. Καθημερινά τα άτομα που έχουν
ανάγκη για υποστήριξη αλλά και οι οικογένειές τους
αντιμετωπίζουν αρκετές προκλήσεις. Με τον νέο νόμο
που ψηφίστηκε οι συνάνθρωποί μας θα είναι στο επί-
κεντρο του Εθνικού Συστήματος Υγείας, με απόλυτο
σεβασμό στις ανάγκες και στα δικαιώματά τους. Υλο-
ποιούμε έναν εκσυγχρονισμό που αποφασίστηκε με-
τά την εκτεταμένη μελέτη των αναγκών αλλά και των
παρεχόμενων υπηρεσιών. Τι προβλέπει; Η μεταρρύθ-
μιση ολοκληρώνεται με την ένταξη του συνόλου των
υπηρεσιών ψυχικής υγείας σε ένα Εθνικό Δίκτυο
Υπηρεσιών Ψυχικής Υγείας, το οποίο διαρθρώνεται σε
Περιφερειακά Δίκτυα υπαγόμενα στις διοικήσεις των
Υγειονομικών Περιφερειών υπό ενιαία υπηρεσιακή,
ιατρική και νοσηλευτική διεύθυνση. Παράλληλα, δη-
μιουργούμε τον Εθνικό Οργανισμό Πρόληψης και Αν-
τιμετώπισης των Εξαρτήσεων,  στον οποίο θα ενταχ-
θούν όλοι οι υφιστάμενοι Οργανισμοί και Φορείς Απε-
ξάρτησης, διατηρώντας τα θεραπευτικά τους προ-
γράμματα. Επιπρόσθετα, εγκαθιστούμε ένα «Ολοκλη-
ρωμένο Πληροφορικό Σύστημα επιδημιολογικής επι-
τήρησης και θεραπευτικής διαχείρισης».

ΣΑΒΒΑΤΟ 7 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2024

ΡOLITICAL 51 Δημήτριος Βαρτζόπουλος
ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ

Ο πρωθυπουργός και όλο το υπουργικό συμβούλιο εργάζονται
πυρετωδώς σε όλα τα επίπεδα με γνώμονα τη βελτίωση της ζωής όλων
των Ελλήνων. Για την κυβέρνηση του Κυριάκου Μητσοτάκη αυτή είναι 
η αδιαπραγμάτευτη εντολή που λάβαμε από τον ελληνικό λαό 
και έτσι θα πορευτούμε μέχρι το 2027

«
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52 ΠΡΟΣΩΠΟΓΡΑΦΙΕΣ 

O δήμαρχος Θεσσαλονίκης Στέ-
λιος Αγγελούδης δεν είναι ένας
πολιτικός σαν όλους τους άλ-

λους, αποτελεί, θα λέγαμε, την εξαίρε-
ση στον κανόνα. Δεν αρκείται στο να δί-
νει υποσχέσεις, αλλά επιδιώκει να τις
κάνει πράξη. Δεν διστάζει να τσαλακώ-
σει τη δημόσια εικόνα του προκειμένου
να βρίσκεται στην καρδιά των γεγονό-
των και των έργων της πόλης ανά πάσα
ώρα και στιγμή. 

Γυρίζει καθημερινά όλες τις γειτο-
νιές της Θεσσαλονίκης, μιλάει με τους
πολίτες, ακούει με προσοχή τα παράπο-
νά τους και αφουγκράζεται τις ανησυ-
χίες τους. 

Άλλωστε ως γέννημα θρέμμα Σαλονι-
κιός και πρώην πρόεδρος και διευθύ-
νων σύμβουλος στον Οργανισμό Λιμέ-
νος Θεσσαλονίκης (ΟΛΘ) έχει ζήσει την
πόλη, την έχει αγαπήσει, την έχει ορα-

ματιστεί καλύτερα από τον κα-
θένα και μάχεται για αυτήν. Μά-
λιστα, η θητεία του στον ΟΛΘ
συνδέθηκε με δύο πολύ σημαν-
τικά επιτεύγματα, που κατάφε-
ραν να απογειώσουν το λιμάνι.
Το άνοιγμά του στην πόλη με την
ανάπλαση της πρώτης προβλή-
τας και την είσοδο του λιμανιού
και της Θεσσαλονίκης στους προορι-
σμούς του τουρισμού κρουαζιέρας. 

Ο Στέλιος Αγγελούδης γεννήθηκε
στην Άνω Πόλη, όπου κατοικεί μέχρι και
σήμερα, αντικρίζοντας καθημερινά την
αγαπημένη του πόλη και θέλοντας συ-
νεχώς να τη βλέπει να προοδεύει. Αυ-
τός ήταν και ο λόγος που ήθελε να βρί-
σκεται στο τιμόνι της Θεσσαλονίκης, να
βάλει τέρμα στις κωλυσιεργίες και στα
υποσχόμενα έργα που δεν υλοποιούν-
ταν. Μπαίνει πρώτος στο πεδίο της μά-

χης και δεν εγκαταλείπει μέχρι τε-
λικής πτώσεως, κάτι που αποδεί-
χτηκε και από τις δημοτικές εκλο-
γές του Οκτωβρίου 2023.

Ήθελε και θέλει να αλλάξει τη
Θεσσαλονίκη και ήδη, μέσα σε μό-
λις οκτώ μήνες, της έχει δώσει νέα
πνοή. Η πόλη έχει αρχίσει να αλλά-
ζει προς το καλύτερο, να αναπτύσ-

σεται, να γίνεται πιο πράσινη, πιο σύγ-
χρονη, με αναβαθμισμένη ποιότητα
ζωής, παίρνοντας τη θέση που της αξί-
ζει. «Ως δημοτική αρχή υπηρετούμε με
συνέπεια και αποφασιστικότητα το όρα-
μα για μια Θεσσαλονίκη εξωστρεφή, φι-
λική, ανοιχτή και συμπεριληπτική, βά-
ζοντας σε πρώτο πλάνο την ανάταξη των
υπηρεσιών καθαριότητας, την προστα-
σία του δημόσιου χώρου και τη δρομο-
λόγηση αστικών αναπλάσεων», σημεί-
ωσε ο κ. Αγγελούδης.

Όσοι τον γνωρίζουν δεν εξεπλάγη-
σαν από την ανατροπή και τη νίκη του
στον β’ γύρο των δημοτικών εκλογών.
«Παλιά καραβάνα» της πολιτικής, πο-
λιτικός φίλος του Ευάγγελου Βενιζέ-
λου, ανέλαβε πολλές θέσεις ευθύνης
στο παρελθόν, τις οποίες υπηρέτησε με
απόλυτη επιτυχία. Εκτός της πολιτικής,
έχει διαπρέψει και στη δικηγορία. Από
μικρός ήθελε να γίνει δικηγόρος. Ήδη
από τότε δεν υπήρξε στόχος που να μην
υλοποίησε. Σπούδασε Νομική ΣΣΑΣ
(Στρατολογικό - Στρατιωτικών Νομι-
κών Συμβούλων), έφτασε στον βαθμό
του λοχαγού και παραιτήθηκε για να
ασκήσει τη μάχιμη δικηγορία. Όπως,
μάλιστα, ο ίδιος δηλώνει, η δικηγορία
είναι «ο συνδυασμός του επαγγέλμα-
τος και της προστασίας της κοινωνικής
δράσης και της συμμετοχής μέσα από
το επάγγελμα».

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Γράφει 
η Ραφαέλα 

Παπαγεωργίου

marrafaelapapag@gmail.com

Στέλιος 
Αγγελούδης

Έδωσε νέα πνοή
στη Θεσσαλονίκη

μέσα σε οκτώ μήνες
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ΠΡΟΣΩΠΟΓΡΑΦΙΕΣ 53ΣΤΕΛΙΟΣ ΑΓΓΕΛΟΥΔΗΣ

H
ταν πάντοτε σκληρός και μαχητικός, παλεύοντας με
μόχθο και δυναμικότητα. Άλλωστε, δεν έχτισε τυχαία
αυτό το πλούσιο βιογραφικό. Το 1983 διετέλεσε οικονο-

μικός σύμβουλος Παιδικών Εξοχών του υπουργείου Υγείας, ενώ
δύο χρόνια αργότερα έλαβε και το δεύτερο πτυχίο, Δημοσίου Δι-
καίου στο ΑΠΘ, και έκτοτε τον κέρδισε ο κλάδος του Δημοσίου
Δικαίου, στον οποίο μέχρι και σήμερα ειδικεύεται. Έχει υπηρετή-
σει ως νομικός σύμβουλος στην ΕΡΤ3, ενώ διετέλεσε ειδικός
γραμματέας Αθλητισμού Μακεδονίας-Θράκης του υπουργείου
Πολιτισμού και γενικός γραμματέας Εμπορίου του υπουργείου
Ανάπτυξης. Από εκείνα τα χρόνια της θητείας του όλοι έχουν να
λένε για τη δημιουργία δεκάδων αθλητικών υποδομών, όπως το
Ποσειδώνιο και το μοναδικό στην Ευρώπη αθλητικό και πολιτι-
στικό κέντρο για Άτομα με Αναπηρία, το ΚΑΠΠΑ.

Μεταξύ άλλων διετέλεσε πρόεδρος της Ομοσπονδίας Χειρο-
σφαιρίσεως Ελλάδας (ΟΧΕ), δημιουργώντας τους όρους της κα-
ταξίωσης του αθλήματος, ενώ από το 2001 έχει την τιμή να συμ-
μετέχει στην Ελληνική Ολυμπιακή Επιτροπή (ΕΟΕ), της οποίας εί-
ναι εκτελεστικός αντιπρόεδρος. Ίδρυσε και ήταν ο πρώτος πρό-
εδρος της Εθνικής Ολυμπιακής Ακαδημίας, ενώ είχε το μεγάλο
προνόμιο να συμμετάσχει ως εντεταλμένος σύμβουλος στη διορ-
γάνωση των Ολυμπιακών Αγώνων της Αθήνας. Δημιούργησε το
Ολυμπιακό Μουσείο, το πρώτο του είδους στη χώρα, το οποίο
ανήκει στη Διεθνή Ολυμπιακή Επιτροπή, εντάσσοντας τη Θεσσα-
λονίκη στη μεγάλη διεθνή ολυμπιακή οικογένεια.

Από μικρό παιδί ήταν σκληραγωγημένος, αναπολώντας πολύ
όμορφα παιδικά χρόνια, ενώ πάντα στήριζε τους γονείς του και
τους βοηθούσε. Παντρεύτηκε σε μικρή ηλικία την εκλεκτή της
καρδιάς του, Βίκυ Τσομάκου, και έχει δύο παιδιά, την Ελίνα και
τον Κωνσταντίνο, στα οποία έχει αδυναμία. Άλλωστε, η κόρη του
έχει ακολουθήσει τα βήματά του και είναι δικηγόρος στο Λονδίνο.

Τον εκνευρίζουν οι άνθρωποι που έχουν ασυνέπεια λόγων και
πράξεων. 

Κάνοντας πράξη τα λόγια του προσπαθεί και μάχεται να αλλά-
ξει την καθημερινότητα των συμπολιτών του για μία λειτουργική
πόλη παρεμβαίνοντας συνεχώς με έργα για την περιβαλλοντική
εξυγίανσή της. 

Με παρεμβάσεις σε δρόμους, πλατείες και δημόσιους χώρους
επιδιώκει να αναδείξει τα μνημεία και τη γραφικότητα της Άνω
Πόλης, λατρεμένο μέρος όχι μόνο δικό του αλλά και των συμπο-
λιτών του και χιλιάδων τουριστών, καθώς έχει ανεξάντλητο φυσι-
κό πλούτο. «Για την ανάπτυξη της πόλης διεκδικούμε την επιτά-
χυνση των μεγάλων έργων υποδομής, ενώ έχουμε θέσει στην
κυβέρνηση ως προτεραιότητα το ζήτημα της σχολικής στέγης και
την άμεση αντικατάσταση των πέντε λυόμενων σχολείων και τη
χρηματοδότηση Ειδικού Τουριστικού Αναπτυξιακού Σχεδίου»,
υπογράμμισε ο δήμαρχος.

Ενόψει μάλιστα της 88ης Διεθνούς Έκθεσης Θεσσαλονίκης
(ΔΕΘ), που ξεκινά σήμερα και θα διαρκέσει μέχρι και την Κυρια-
κή 15 Σεπτεμβρίου 2024, ο κ. Αγγελούδης άνοιξε τα χαρτιά του
τονίζοντας ότι την περίοδο της ΔΕΘ θα υπάρξει ένα «ειδικό σχέ-
διο» για την καθαριότητα της πόλης με αποκομιδή των απορριμ-
μάτων τρεις φορές κατά τη διάρκεια του 24ωρου και με νυχτερινό
πλύσιμο δρόμων και πάρκων. Μολονότι δεν κάνει μακρόπνοα
σχέδια, είναι πολύ οργανωτικός και για τη ΔΕΘ ιδιαίτερα έχει κα-
ταθέσει αναλυτικά τα αιτήματά του προς τον πρωθυπουργό Κυ-
ριάκο Μητσοτάκη, δίνοντας έμφαση στην καθαριότητα, το πράσι-
νο, τον δημόσιο χώρο και το κυκλοφοριακό, ώστε να βελτιωθεί η
καθημερινότητα των πολιτών της Θεσσαλονίκης. 

Για τα επόμενα χρόνια επιδιώκει έναν εκθεσιακό φορέα σύγ-
χρονο, βιώσιμο, λειτουργικό και ανταγωνιστικό, βάζοντας τον
Δήμο Θεσσαλονίκης στην εξίσωση της ανάπλασης με συγκεκρι-
μένους όρους και προϋποθέσεις. «Προτεραιότητα θα δοθεί στη
διασφάλιση του δημόσιου χαρακτήρα της ΔΕΘ και στη δημιουρ-
γία ενός ενιαίου Μητροπολιτικού Πάρκου 100 στρεμμάτων στο
νότιο τμήμα της ΔΕΘ με πυκνή φύτευση, προσβάσιμου σε
όλους», κατέληξε ο κ. Αγγελούδης. 

Προ των πυλών είναι και ο θεσμός του αντιδημάρχου Υπη-
ρεσίας, όπως τον έχει χαρακτηρίσει ο ίδιος, που θα δέχεται τις
απογευματινές ώρες τους πολίτες στο δημαρχείο, ώστε να κα-
ταγράφονται τα παράπονά τους. Μια ιδιαίτερη, πρωτότυπη
πρωτοβουλία, που βάζει στο επίκεντρο τα «θέλω» των πολι-
τών, κάτι το οποίο οι κάτοικοι της Θεσσαλονίκης έχουν ανα-
γνωρίσει για τον Στέλιο Αγγελούδη και για αυτό τον έχουν αγ-
καλιάσει.

Με τον Σύλλογο Ελλήνων Ολυμπιονικών, όταν
ανακοινώθηκε η ίδρυση του Ολυμπιακού Μουσείου

Έχει αδυναμία στα παιδιά του, 
την Ελίνα και τον Κωνσταντίνο

Με τον Μίκη Θεοδωράκη και τον Μάκη 
Τρικούκη, στην «Αγορά» το 2001

Οι Ολυμπιακοί, 
η οικογένεια και η ΔΕΘ

Με την Πρόεδρο της Δημοκρατίας Κατερίνα 
Σακελλαροπούλου σε επίσκεψή της στη Θεσσαλονίκη

Στα εγκαίνια του Κέντρου Υποστήριξης Γυναικών «Υπατία»

Ως λαμπαδηδρόμος το 2004, λίγο
πριν τους Ολυμπιακούς Αγώνες

Σε δράσεις περιβαλλοντικής ευαισθητοποίησης 
στο Πάρκο Ευχών της Νέας Παραλίας

Αφουγκράζεται τις ανησυχίες των πολιτών
και δεν διστάζει να τσαλακωθεί
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Τ
ο πρώτο σκληρό power game στο ΠΑ-
ΣΟΚ είναι ήδη σε εξέλιξη με φόντο την
υποψηφιότητα του Χάρη Δούκα, εξ αι-

τίας του καταστατικού άρθρου που θέτει ασυμ-
βίβαστο εάν κάποιος έχει δημόσιο αξίωμα.
Μπορεί ο Νίκος Ανδρουλάκης τον Ιούνιο να είχε
δώσει εντολή από το βήμα της Κεντρικής Επι-
τροπής προς την Επιτροπή Δεοντολογίας να
βρει λύση, όμως μέχρι τώρα δεν έχει υπάρξει

καμία εξέλιξη. Υπενθυμίζεται
ότι το εν λόγω άρθρο 36 του
Καταστατικού του ΠΑΣΟΚ, το
οποίο περιγράφει τις ασυμβί-
βαστες ιδιότητες αναφέρει
πως: «Όσα μέλη του φορέα κα-
τέχουν, κατόπιν διορισμού ή
εκλογής, έμμισθη θέση πολιτι-
κού χαρακτήρα στο κράτος ή
στον ευρύτερο δημόσιο τομέα

και την αυτοδιοίκηση δεν μπορούν να είναι υπο-
ψήφια σε μονοπρόσωπα όργανα». Το γεγονός
αυτό έχει δώσει λαβές σε διάφορους κύκλους
και στελέχη που βρίσκονται κοντά σε υποψηφί-
ους να το εκμεταλλευτούν πολιτικά προκειμέ-
νου να κόψουν τη φόρα στον κ. Δούκα. Διότι το
να αποκλειστεί από τη διαδικασία, 2,5 μήνες με-
τά την ανακοίνωση της υποψηφιότητάς του θα
τίναζε τη διαδικασία στον αέρα. Το εν λόγω θέμα
άρχισε να ανακινείται αργά το βράδυ της Τετάρ-
της και μάλιστα υπήρξε και διαρροή για plan B.
Όπως το να μετατραπεί η επερχόμενη συνε-
δρίαση της ΚΕ σε διαρκές συνέδριο ώστε να δο-
θεί οριστική λύση με τις λιγότερες αντιδράσεις.
Σε μια πιο προσεκτική παρατήρηση όμως η
υπόθεση αυτή που ξαναβγαίνει μπροστά είναι
λογικό ότι κάποιους ευνοεί και σε κάποιους
αποσκοπεί το να κόψει πόντους. Από τους ευ-
νοημένους σαφώς είναι ο κ. Ανδρουλάκης που
εμφανίζεται να μην φοβάται τον αντίπαλό του,
αφού είναι πρόθυμος να δώσει λύσεις και από
την άλλη ο Χάρης Δούκας να εμφανίζεται ως
ένας υποψήφιος που θα κληθεί και πάλι να δώ-
σει απαντήσεις σε σχετικά ερωτήματα. 

Εξηγήσεις ζητά ο Γερουλάνος 
Να ξεκαθαρίσει θεσμικά η όλη υπόθεση ζή-

τησε ο Παύλος Γερουλάνος, σημειώνοντας: «Το
ΠΑΣΟΚ πρέπει να είναι συντεταγμένο κόμμα.
Υπάρχουν όργανα που πρέπει να λειτουργούν.
Για αυτό εκλέγονται. Περιμένουμε λοιπόν από
την ΕΔΕΚΑΠ να αποφανθεί αν υπάρχει οποι-

οδήποτε ζήτημα Καταστατικού. Αυτό επιτάσσει
η θεσμική και καταστατική σοβαρότητα. Δεν
έχει νόημα να τοποθετούμαστε επί σεναρίων,
υποθέσεων. Ο κόσμος κοιτάει το ΠΑΣΟΚ και πε-
ριμένει να ασχολούμαστε με αυτά που τον καί-
νε. Και να θυμόμαστε πάντα ότι το πώς λειτουρ-

γούμε ως κόμμα σήμερα δείχνει πώς θα λει-
τουργούμε αύριο ως κυβέρνηση». 

Σε μια άλλη διάσταση έβαλε το θέμα η Άννα
Διαμαντοπούλου. Με μια αποστροφή του λόγου
της μετά τη συνάντηση που είχε με τον Δήμαρχο
Θεσσαλονίκης Στέλιο Αγγελούδη είπε με νόημα

«πιστεύω ακράδαντα σε μια αυτοδιοίκηση, αυ-
τόνομη, ανεξάρτητη, με αποκεντρωμένες απο-
φάσεις και πόρους με κοινωνικό έλεγχο, με σα-
φές πολιτικό πλαίσιο, κοντά στον πολίτη και
κομματικά ακηδεμόνευτη». 

Επιχείρηση ανακοπής 
Από το περιβάλλον του κ. Δούκα επιχείρη-

σαν να ανακόψουν αυτή την ορμή. Ο Χρήστος
Πρωτόπαπας που είναι ο πιο στενός του συνερ-
γάτης μιλώντας στο Πρώτο Πρόγραμμα τόνισε:
«Βλέπω σήμερα κάποιοι υποψήφιοι έχουν
βγει και ουσιαστικά ανακινούν θέμα αν θα
πρέπει να είναι υποψήφιος ή όχι ο κ. Δούκας.
Η απάντηση είναι η εξής. Όποιος νομίζει ότι
μπορεί να αποκλείσει διά της βίας υποψήφιο
μετά από 2,5 μήνες που εξαγγέλθηκαν οι υπο-
ψηφιότητες γιατί προφανώς κάτι θέλει, να το
πω απλά, όποιος νομίζει ότι μπορεί να απο-
κλείσει τον κ. Δούκα μετά από 2,5 μήνες που
έχει εξαγγελθεί η υποψηφιότητα, ας μην κρύ-
βεται πίσω από τα όργανα. Ας το πει πάρα πολύ
καθαρά» και πρόσθεσε: «Ας βγει να το πει δη-
μόσια και να πάρει την ευθύνη του απέναντι
στον κόσμο. Το να το πηγαίνουμε γύρω γύρω
και να κρυβόμαστε πίσω από τα όργανα εκτιμώ
ότι δεν είναι σωστό. Σε κάθε περίπτωση, νομί-
ζω ότι αυτό που είναι το κυρίαρχο και νομίζω
ότι αυτό κάνει ο κ. Δούκας, είναι να βγαίνει
στον κόσμο, να δυναμώνει το ΠΑΣΟΚ στην κοι-
νωνία και να επιχειρεί να δημιουργήσει το με-
γάλο ΠΑΣΟΚ, σεβόμενος όλους τους υποψη-
φίους και το τονίζω αυτό». 

Στο μεταξύ στους κόλπους των υποψηφίων
κυριαρχεί η καχυποψία αναφορικά με τη στάση
της Χαρ. Τρικούπη στην εξέλιξη της εκλογικής
διαδικασίας. Η εντύπωση ότι φοβούνται καπέ-
λωμα είναι εμφανής από το περιεχόμενο των
επιστολών που στέλνουν ανά τακτά χρονικά δια-
στήματα προς την αρμόδια επιτροπή (ΕΔΕΚΑΠ),
ενδεικτική είναι η επιστολή που έστειλαν χθες
και την υπογράφουν συνεργάτες των Δούκα,
Γιαννακοπούλου, Διαμαντοπούλου, 

Γερουλάνος: Ο κόσμος κοιτάει το ΠΑΣΟΚ και περιμένει 
να ασχολούμαστε με αυτά που τον καίνε. Και να θυμόμαστε πάντα

ότι το πώς λειτουργούμε ως κόμμα σήμερα δείχνει 
πώς θα λειτουργούμε αύριο ως κυβέρνηση

του Αντώνη 
Ι. Αντωνόπουλου
aantonopoulos10@gmail.com 

Με αμείωτους ρυθμούς συνεχίζεται
το εσωκομματικό πριόνισμα 

ΠΑΣΟΚ



«E
χει φτάσει η ώρα για τον ΣΥΡΙΖΑ Προ-

οδευτική Συμμαχία να συνεχίσει με εκεί-

να τα στελέχη, τα οποία μπορούν να αντι-

ληφθούν την ιστορική ανάγκη της δημιουργίας μιας

ευρείας κεντροαριστεράς», μας δηλώνει ο βουλευτής

Κιλκίς Πέτρος Παππάς, θεωρώντας ταυτόχρονα πως

«όσοι δεν θέλουν να συμμετέχουν στο εγχείρημα αυ-

τό, θα μείνουν αναγκαστικά πίσω και θα έχουν την τύ-

χη των υπολοίπων κομμάτων της αντίδρασης όπως το

ΜέΡΑ25, η ΝΕΑ Αριστερά και άλλα σχετικά κόμματα

τα οποία σύντομα θα περάσουν στην ιστορική λήθη».

Κρίνει πως «ο ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ του 2012, του 2015 και

του 2019 δεν μπορεί να έχει καμία σχέση με το κόμμα

του 2024», καθώς η εκλογή Κασσελάκη στην προ-

εδρία «σηματοδότησε την ανάγκη μετασχηματισμού

του παλιού κόμματος σε μία νέα παράταξη».

Πιστεύει, δε, πως «ο νέος ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ, με πρόσεδρο

τον Στέφανο Κασσελάκη, θα στελεχωθεί από ένα νέο

πολιτικό δυναμικό, το οποίο δεν θα έχει σχέση με τον

πολιτικό σωλήνα και θα αποτελείται από ανθρώπους

με επαφή με την πραγματική κοινωνία και ένσημα ερ-

γασίας».

Στον ΣΥΡΙΖΑ – ΠΣ κυριαρχεί ένα πολεμικό κλίμα

«όλοι εναντίον όλων» και έχει πολιτικά απαξιωθεί. Τι

φταίει και τι πρέπει να γίνει για να ξαναβρεί την παλιά

του πολιτική αίγλη;

Ο ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ του 2012, του 2015 και του 2019 δεν

μπορεί να έχει καμία σχέση με το κόμμα του 2024.

Υπάρχει μία νέα ιστορική πραγματικότητα και μία νέα

κοινωνική συνθήκη την οποία πρέπει να υπηρετήσει

η νέα παράταξη, η οποία θα γεννηθεί από τις στάχτες

του παλιού κόμματος. Η εκλογή του Στέφανου Κασ-

σελάκη στην προεδρία του ΣΥΡΙΖΑ, σηματοδότησε

την ανάγκη του μετασχηματισμού του παλιού κόμμα-

τος σε μία νέα παράταξη, η οποία θα ανταποκρίνεται

στις σύγχρονες κοινωνικές ανάγκες. Για να γίνει ξανά

η παράταξη ένας επίκαιρος πολιτικός φορέας, πρέπει

να εκφράσει αποτελεσματικά τις ανάγκες του παρόν-

τος, κάτι το οποίο δεν πέτυχε να κάνει το κόμμα τα αρ-

κετά τελευταία χρόνια.

Ο πρόεδρος, Στέφανος Κασσελάκης, αμφισβητείται

ευθέως κι από πολλούς. Δεν μπορεί να ενώσει το

κόμμα και για διάφορους λόγους δημιουργούνται αν-

τιπαλότητες και φυγόκεντρες τάσεις;

Υπάρχει μια σημαντική μερίδα στελεχών του ΣΥΡΙΖΑ-

Προοδευτική Συμμαχία, η οποία δεν έχει αντιληφθεί

την ανάγκη μετασχηματισμού του κόμματος σε μια

ευρεία και μεγάλη προοδευτική, δημοκρατική παρά-

ταξη. Ο Στεφάνος Κασσελάκης κατά τον τελευταίο

χρόνο προσπαθεί με όλους τους τρόπους να οδηγήσει

το κόμμα στην επόμενη ημέρα, αλλά συναντά σημαν-

τικές αντιστάσεις, τόσο λόγω προσωπικών φιλοδο-

ξιών κάποιων στελεχών όσο και λόγω μιας γενικότε-

ρης φοβικότητας απέναντι στην ανάγκη μετασχηματι-

σμού του πολιτικού μας φορέα. Είναι γεγονός ότι εάν

δεν συγκροτηθεί σύντομα στη χώρα μια δημοκρατική

προοδευτική εναλλακτική στην κυβερνητική πρόταση

σε αυτή της Νέας Δημοκρατίας, δυστυχώς η Ελλάδα

θα ακολουθήσει το πολιτικό παράδειγμα των χωρών

της υπόλοιπης Ευρώπης και η άνοδος της ακροδεξιάς

θα είναι αναπόφευκτη.

Μήπως θα ήταν καλύτερη μια διάσπαση, ο καθένας

να τραβήξει τον δρόμο του και να ξεκαθαρίζει η «ήρα

από το στάρι», όπως λέει κι ο λαός;

Υπάρχει πάντα κάποιο κομβικό σημείο στην ιστορία

των κομμάτων, όπου συνεχίζουν όσοι θέλουν και

μπορούν και όσοι αντιλαμβάνονται την αναγκαιότητα

των καιρών. Έχει φτάσει η ώρα για τον ΣΥΡΙΖΑ Προ-

οδευτική Συμμαχία να συνεχίσει με εκείνα τα στελέχη

τα οποία μπορούν να αντιληφθούν την ιστορική ανάγ-

κη της δημιουργίας μιας ευρείας κεντροαριστεράς.

Όσοι δεν θέλουν να συμμετέχουν στο εγχείρημα αυτό,

θα μείνουν αναγκαστικά πίσω και προβλέπω ότι θα

έχουν την τύχη των υπολοίπων κομμάτων της αντί-

δρασης όπως το ΜέΡΑ25, η Νέα Αριστερά και άλλα

σχετικά κόμματα, τα οποία πιστεύω ότι σύντομα θα

περάσουν στην ιστορική λήθη.

Aυτό το Σαββατοκύριακο συγκαλείται η ΚΕ. Τι περι-

μένετε από τις αποφάσεις της;

Η απόπειρα πολιτικού πραξικοπήματος εναντίον του

εκλεγμένου προέδρου του ΣΥΡΙΖΑ, Στέφανου Κασσε-

λάκη, στα πλαίσια της Κεντρικής Επιτροπής του Σαβ-

βατοκύριακου είμαι βέβαιος ότι δεν θα τελεσφορή-

σει. Όσοι έχουν μια διαφορετική πολιτική πρόταση ή

θεωρούν ότι μπορούν να αντιπροτείνουν μια λύση, η

οποία θα οδηγήσει σύντομα τον ΣΥΡΙΖΑ- Προοδευτι-

κή Συμμαχία σε μια πλειοψηφική πορεία στην κοινω-

νία, δεν έχουν παρά να αμφισβητήσουν ανοιχτά τον

πρόεδρο του κόμματος και να καταθέσουν πρόταση

μορφής. Είναι προφανές, η πολιτική δειλία του να

προκαλείται ο εκλεγμένος πρόεδρος του κόμματος να

προκαλέσει ο ίδιος πρωτοβουλίες, θα αποβεί άκαρπη

και τελικά η ιστορία θα δικαιώσει όσους τολμηρούς

προχωρήσουν στο επόμενο βήμα του μετασχηματι-

σμού του ΣΥΡΙΖΑ Προοδευτική Συμμαχίας σε ένα νέο

κόμμα της Κεντροαριστεράς και της Προόδου.

Ο πρώην πρόεδρος, Αλέξης Τσίπρας, για τους νυν

προεδρικούς παρεμβαίνει παρασκηνιακά στα κομμα-

τικά δυσκολεύοντας την προεδρία Κασσελάκη, ενώ

άλλοι κρίνουν ότι πρέπει να παρέμβει ενεργά και φα-

νερά για να «σώσει» την παράταξη. Ποια η θέση σας;

Τόσο η παρέμβαση του Αλέξη Τσίπρα λίγες ώρες πριν

από την έναρξη του συνεδρίου του Φεβρουαρίου του

2024, με την οποία καλούσε στην ανατροπή του

εκλεγμένου προέδρου του ΣΥΡΙΖΑ- Προοδευτική

Συμμαχία, όσο και η πρόσκληση όλων των στελεχών

της Νέας Αριστεράς στην εκδήλωση του Ινστιτούτου

του, κατά τη γνώμη μου αποτελούν σημαντικά πολιτι-

κά λάθη, τα οποία ναρκοθέτησαν την προσπάθεια του

νέου πρόεδρου του ΣΥΡΙΖΑ Στέφανου Κασσελάκη για

τη δημιουργία ενός αναγεννημένου πολιτικού φο-

ρέα, σύμφωνα με τις επιταγές της βάσης του κόμμα-

τος. Θεωρώ ότι ο νέος ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ θα στελεχωθεί από

ένα νέο πολιτικό δυναμικό, το οποίο δεν θα έχει σχέ-

ση με τον πολιτικό σωλήνα και θα αποτελείται από

ανθρώπους με επαφή με την πραγματική κοινωνία

και ένσημα εργασίας. Ο νέος ΣΥΡΙΖΑ θα πρέπει να

αποτελέσει τον φορέα της ελπίδας για την αναγέννη-

ση του τόπου.Π
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«Πολιτικό πραξικόπημα 
κατά του Κασσελάκη 

δεν θα τελεσφορήσει»

στον 
Γιάννη Σπ.
Παργινό

parginos@paraskhnio.gr
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Τ
ο πολιτικό και οικονομικό ορόσημο
της ΔΕΘ 2024 βρίσκει τις Ένοπλες
Δυνάμεις σε κατάσταση αναμονής

για εξαγγελίες εξοπλιστικών προγραμμά-
των που θα οδηγήσουν τους τρεις Κλάδους
στη νέα εποχή. Τα βλέμματα, όπως είναι λο-

γικό, έχουν στραφεί στο
Πολεμικό Ναυτικό, το
οποίο έχει και τις μεγαλύ-
τερες ανάγκες, μιας και ο
Στόλος είναι γερασμένος
και απαιτούνται άμεσες
ενέργειες ενίσχυσης με νέ-
ες και σύγχρονες πλώρες
που θα μπορούν να αντα-

ποκριθούν σε όλα τα είδη ναυτικού πολέ-
μου. Αν και οι διαρροές για ανακοινώσεις
εξοπλιστικών από τον πρωθυπουργό στη
Θεσσαλονίκη δεν επιβεβαιώνονται, εκτι-
μάται πως ακόμα και εντός Σεπτεμβρίου ο
υπουργός Άμυνας ενδεχομένως να έχει…
ευχάριστα για το Πολεμικό μας Ναυτικό, εί-
τε για μονάδες επιφανείας είτε ακόμα και
για άλλα σημαντικά εξοπλιστικά προγράμ-
ματα που έχει ανάγκη ο Στόλος, όπως νέα
υποβρύχια. 

Άλλωστε, θυμίζουμε, ο κ. Δένδιας θα
βρεθεί στις 19 Σεπτεμβρίου στο Λοριάν της
Γαλλίας, όπου ναυπηγούνται οι τρεις ελλη-
νικές φρεγάτες Belh@rra και δεν αποκλεί-
εται να έχουμε… εκπλήξεις. Ωστόσο, εκτός
από το Πολεμικό Ναυτικό και τις εξαγγε-
λίες που αναμένονται με αγωνία, το ενδια-
φέρον στρέφεται και στην Πολεμική Αερο-
πορία, η οποία είναι έτοιμη να ενισχύσει
περαιτέρω την 332 Μοίρα «Γεράκι» με τα
πανίσχυρα γαλλικά Rafale. 

Στην Τανάγρα έξι ακόμα 
Αυτή τη στιγμή η χώρα μας διαθέτει στη

φαρέτρα της 18 μαχητικά Rafale, 12 ολοκαί-
νουρια που παραλήφθηκαν απευθείας από
την κατασκευάστρια εταιρεία Dassault Avi-
ation και έξι μεταχειρισμένα, τα οποία ήταν
και τα πρώτα που ήρθαν στη χώρα μας. Τα 18
μαχητικά διαμόρφωσαν την πρώτη Μοίρα
με μαχητικά 4,5 γενιάς, που κάνει τη διαφο-
ρά στον συσχετισμό δυνάμεων με την Τουρ-
κία, η οποία θυμίζουμε πως περιμένει ακό-
μα την έγκριση των ΗΠΑ για να αναβαθμίσει
τα F-16. Η Ελλάδα όμως δεν μένει σε αυτό.
Έχει ήδη παραγγείλει άλλα έξι μαχητικά
Rafale από τη Γαλλία, ενισχύοντας ακόμα
περισσότερο την 332 Μοίρα «Γεράκι» στην
Τανάγρα. Σύμφωνα με τον σχεδιασμό, οι
δύο νέες «ριπές» με το εθνόσημο στα φτερά
θα τροχοδρομήσουν στην Τανάγρα μετά τις
15 Σεπτεμβρίου, με την ημερομηνία άφιξης
να μην έχει «κλειδώσει» ακόμα. 

Τα άλλα τέσσερα Rafale αναμένονται μέ-
χρι τέλος του έτους ή το αργότερο τους πρώ-
τους μήνες του 2025, με ρυθμό παράδοσης
ένα αεροσκάφος ανά μήνα. Με την ένταξή

τους σε υπηρεσία, η 332 θα διαθέτει πλέον
24 ετοιμοπόλεμα αεροσκάφη, τα πιο σύγ-
χρονα του ελληνικού οπλοστασίου, ενώ με
την έλευση και των F-35 μετά το 2028, η Ελ-
λάδα θα είναι αναμφισβήτητη κυρίαρχος
στον ουρανό του Αρχιπελάγους, ενώ θα απο-

τελεί μία από τις ισχυρότερες αεροπορικές
δυνάμεις στη Βορειοατλαντική Συμμαχία. 

Πρωθυπουργός: 
«Θα θέλαμε 30 Rafale»

Ο ίδιος ο πρωθυπουργός έχει δηλώσει

πως «θα θέλαμε να κάνουμε 30 τα Rafale»,
επισημαίνοντας ωστόσο πως πρέπει να
βρεθεί ο απαραίτητος δημοσιονομικός χώ-
ρος. Το σχέδιο που έχει συζητηθεί επανει-
λημμένως προβλέπει απόκτηση επιπλέον
μαχητικών Rafale με ταυτόχρονη πώληση
στους Γάλλους κατασκευαστές της Das-
sault Aviation των παλαιότερων Mirage
2000-5, ώστε να εξοικονομηθούν πόροι για
την αγορά καινούργιων μαχητικών. Τα χρή-
ματα αυτά θα χρηματοδοτήσουν, σε πρώτη
φάση, την αγορά έως 12 Rafale. Στόχος, η
332 Μοίρα «Γεράκι» και η 331 Μοίρα «Θη-
σέας» να επιχειρούν με 18 υπερσύγχρονα
γαλλικά μαχητικά με μεγάλη ακτίνα δρά-
σης, τελευταίας γενιάς αισθητήρες και ηλε-
κτρονικά συστήματα και φυσικά «φορτω-
μένα» με πυραύλους μεγάλης εμβέλειας
(άνω των 100 χιλιομέτρων) αέρος-αέρος
Meteor, τους ήδη γνωστούς στους Έλληνες
Mica, αντιπλοϊκούς πυραύλους Exocet και
πυραύλους κρούσης SCALP. 

«Τρέχει» και το πρόγραμμα των Viper
Μετά τις καθυστερήσεις των προηγούμε-

νων μηνών, το πρόγραμμα αναβάθμισης
των ελληνικών F-16 Block52+ έχει μπει σε
τροχιά και προχωρά με ταχείς, θα λέγαμε,
ρυθμούς. Εντός Σεπτεμβρίου, ακόμη τρία
F-16 Viper πρόκειται να παραδοθούν από
την ΕΑΒ στην Πολεμική Αεροπορία, με το
πρόγραμμα να επανέρχεται σταδιακά εντός
χρονοδιαγράμματος. 

Τα τρία μαχητικά θα ενταχθούν στη δύνα-
μη της 340 Μοίρας «Αλεπού», ολοκληρώ-
νοντας τις παραδόσεις στην Κρήτη, ενώ
σειρά παίρνουν η Λάρισα και η 337 Μοίρα
«Φάντασμα».

Rafale: 
Το σχέδιο πτήσης 
για τις 36 «ριπές»

Γράφει 
o Bασίλης 

Σκουλαράκος
skoularb@gmail.com

Μετά τις 15 Σεπτεμβρίου δύο ολοκαίνουρια Rafale 
θα τροχοδρομήσουν στην 114 ΠΜ 

- Πώς θα γίνει η παραγγελία για άλλα 12
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Η
Νάντια Γιαννακοπούλου, υποψήφια για
την ηγεσία του ΠΑΣΟΚ και βουλευτής Β2
Δυτικού Τομέα Αθηνών, εξηγεί τους λό-

γους που την οδήγησαν να μπει στην κούρσα δια-
δοχής. «Δεν την κατέθεσα για να πάρω κάποιο
ποσοστό. Την κατέθεσα γιατί πιστεύω ότι μπορώ
να τα καταφέρω, αν οι πολίτες που θα ψηφίσουν
με τιμήσουν και με εκλέξουν τελικά πρόεδρο.
Κατέθεσα την υποψηφιότητά μου, γιατί  διαθέτω
την αντίληψη και την ορμή να κάνω πρά-
ξη όσα αναφέρω», λέει χαρακτηριστικά.
Αναφέρεται στις προκλήσεις που έχει να
αντιμετωπίσει το κόμμα της και υπο-
γραμμίζει ότι «χρειάζεται στροφή προς
το Κέντρο, προς μία πολιτική που θα στη-
ρίζεται στη λογική και την κοινωνική
ευαισθησία και θα αγκαλιάζει δυνάμεις
από τις παρυφές της ΝΔ μέχρι τον ΣΥΡΙ-
ΖΑ». Μιλάει για την επόμενη μέρα και τα
εχέγγυα για τη διατήρηση της ενότητας στο κόμ-
μα, ενώ καταγγέλλει ευθέως απόπειρα εξαφάνι-
σης, όπως λέει, της υποψηφιότητάς της. 

Έχουν  συμπληρωθεί 50 χρόνια πολιτικής
ζωής για το ΠΑΣΟΚ. Τότε κατάφερε να δώ-
σει στους πολίτες ένα νέο όραμα και μια
ελπίδα. Σήμερα όμως μοιάζει να βασίζεται
στις «ένδοξες μνήμες» μιας άλλης εποχής
και κυρίως να  μην μπορεί να «χτίσει» ένα
νέο και πειστικό αφήγημα για να  συγκινή-
σει και πάλι. Γιατί ένας υποψήφιος ψηφο-
φόρος να προτιμήσει εσάς στο πηδάλιο του
κόμματος; 

Να τονίσω εξ αρχής ότι η επέτειος συμπλήρωσης
50 χρόνων από την ίδρυση του ΠΑΣΟΚ αποτελεί
την πηγή έμπνευσης για μια νέα αρχή και όχι ευ-
καιρία αναπόλησης παλιών ένδοξων στιγμών. Σε
ό,τι με αφορά, μετά από πολύ περίσκεψη και με
αίσθηση ευθύνης κατέθεσα την υποψηφιότητά
μου. Δεν την κατέθεσα για να πάρω κάποιο ποσο-
στό. Την κατέθεσα γιατί πιστεύω ότι μπορώ να τα
καταφέρω, αν οι πολίτες που θα ψηφίσουν με τι-
μήσουν και με εκλέξουν τελικά πρόεδρο. Κατέ-
θεσα την υποψηφιότητά μου, γιατί  διαθέτω την
αντίληψη και την ορμή να κάνω πράξη όσα ανα-
φέρω πριν, επιφέροντας τις αναγκαίες  αλλαγές
στη φυσιογνωμία, την αντιπολιτευτική τακτική
του ως κόμμα πρωταγωνιστής που δεν θα ετερο-
καθορίζεται, αλλά και στη δομή και την αναγκαία
δημοκρατική λειτουργία του. Γιατί έχω δώσει
δείγματα γραφής καταθέτοντας προτάσεις που
συχνά ήταν και σε αντίθεση με την επίσημη στά-
ση μας, όπως στην περίπτωση της επιστολικής
ψήφου και των μη Κρατικών μη κερδοσκοπικών

Πανεπιστημίων. Γιατί έχω καταστήσει σαφές ότι
χρειάζεται μια στροφή προς το Κέντρο, προς μία
πολιτική που θα στηρίζεται στη λογική και την
κοινωνική ευαισθησία και θα αγκαλιάζει δυνά-
μεις από τις παρυφές της Ν.Δ μέχρι τον ΣΥΡΙΖΑ,
κόμματα που μετράνε απώλειες περίπου 2 εκα-
τομμυρίων ψηφοφόρων, που είναι πολίτες που
αναζητούν φορέα πολιτικής εκπροσώπησης.
Γιατί έχω δείξει ότι είμαι αμετανόητα κατά αντι-

λήψεων σύμφωνα με τις οποίες δεν συνι-
στά πρόβλημα η συντήρηση του ΠΑΣΟΚ
σε μικρά ποσοστά, αλλά πιστεύω σε ένα
μεγάλο κόμμα, παράταξη που θα πρωτα-
γωνιστήσει και πάλι. 

Τελικά το πολιτικό πρόβλημα στο ΠΑ-
ΣΟΚ είναι θέμα προσώπου;  
Ασφαλώς και καλούμαστε να αντιμετωπί-
σουμε ένα συνολικό πολιτικό πρόβλημα

και αυτό δεν αφορά ένα πρόσωπο, αν και το πρό-
σωπο του προέδρου διαδραματίζει καθοριστικό
ρόλο για το στίγμα που εκπέμπει, για την κατεύ-
θυνση που δίνει. Όχι βεβαίως ως «απόλυτος άρ-
χοντας» η «ομαδάρχης», αλλά ως ο επικεφαλής
μιας μεγάλης συλλογικής προσπάθειας που για
να διευρύνει τους ορίζοντες θα πρέπει να διαλέ-
γεται, να σέβεται τη θεσμική δημοκρατική λει-
τουργία του ΠΑΣΟΚ, να συνθέτει προωθητικά τις
διαφορετικές απόψεις που θα υπάρχουν. Υπάρ-
χουν πολλές προκλήσεις που έχουμε να αντιμε-
τωπίσουμε: Να ανταποκριθούμε στην εθνική
ανάγκη για μια ολική επαναφορά του ΠΑΣΟΚ όχι
σαν κόμμα μικρών βημάτων, συμβιβασμού με
την ουσιαστική ακινησία γύρω από μικρά ποσο-
στά, αλλά ως κόμμα που θα εκφράσει την κοινω-
νία και θα πείσει ότι μπορεί να κυβερνήσει τη
χώρα. Να δούμε μπροστά, να αναζητήσουμε και
να καταθέσουμε προτάσεις ως δύναμη εθνικής
ευθύνης για την αντιμετώπιση των προβλημάτων
που καθορίζουν την ποιότητα ζωής των πολιτών,
προτάσεις για τα νέα προβλήματα στην εποχή
των πολυκρίσεων. Να αφήσουμε πίσω σχήματα
του παρελθόντος και κάθε ετεροπροσδιορισμό,
αναδεικνύοντας τον βαθιά μεταρρυθμιστικό, αν-
τιλαϊκίστικο χαρακτήρα του, μη αναζητώντας λύ-
σεις σε φαντασιακά σχήματα, μη πιστεύοντας ότι
με σκεπτικά και τακτικές προηγούμενων δεκαε-
τιών μπορούμε να αγγίξουμε την κοινωνία σήμε-
ρα και ιδιαίτερα τους νέους ανθρώπους. 

Την επόμενη μέρα από τις εκλογές πώς θα
αντιμετωπιστούν η προεκλογική καχυπο-
ψία και η εσωκομματική αντιπαράθεση
ώστε να προχωρήσετε ενωμένοι;  

Πιστεύω ότι η πορεία προς τις εκλογές μάς ανα-
δεικνύει και τη θέληση όλων των υποψηφίων να
προχωρήσουμε ενωμένοι μετά τις εκλογές, ανε-
ξαρτήτως αποτελέσματος. Σε ό,τι με αφορά, όλη
η πορεία μου αποδεικνύει την προσήλωσή μου
στις αρχές και αξίες του ΠΑΣΟΚ, στον αγώνα για
το δυνάμωμα και την ενότητα του χώρου μας.
Από εκεί και πέρα είναι αναγκαίο ο εκλεγμένος
πρόεδρος να εντάξει στη νέα προσπάθεια όλες
τις δυνάμεις ανεξάρτητα από τον ποιον υποψή-
φιο στήριξαν, να λειτουργήσει το κόμμα στη βάση
των θεσμικών λειτουργιών των οργάνων, να μην
κάνει διαχωρισμούς σε δικούς μου ή δικούς σου
και να ανοίξει τις πόρτες και τα παράθυρα σε
όλες τις δυνάμεις που θέλουν να συμβάλουν με
τις δικές τους απόψεις που θα είναι πλούτος για
το νέο, μεγάλο, ευρύχωρο ΠΑΣΟΚ που θέλουμε
να οικοδομήσουμε. 

Προσφάτως καταγγείλατε απόπειρα υπο-
νόμευσης της υποψηφιότητάς σας. Θεω-
ρείτε ότι υπάρχουν εξωθεσμικοί κύκλοι
που θέλουν να έχουν πρωταγωνιστικό ρό-
λο στις εξελίξεις στην Κεντροαριστερά και
με ποια σκοπιμότητα;  

Δεν μου αρέσει να μιλάω γενικά. Μίλησα συγκε-
κριμένα, με γεγονότα και ονοματεπώνυμα. Κα-
τήγγειλα πολύ συγκεκριμένα την εξαφάνισή μου
από το «Βήμα», που στην αρθρογραφία του ανα-
φερόταν σε πέντε υποψήφιους μη αναφέροντας
την υποψηφιότητά μου, κάτι που δεν μπορώ να το
ερμηνεύσω από άγνοια του έμπειρου δημοσιο-
γράφου που υπέγραφε. Αναφέρθηκα στα «ΝΕΑ»
που το όνομά μου αναφερόταν επί σειρά ημερών

σε πλαίσιο που παρουσίαζε τη δραστηριότητα άλ-
λου υποψήφιου και αναφερόμενο σε εμένα με μια
σειρά. Δεν έχω ζητήσει από κανένα media να με
στηρίξει ή να με προβάλει, να μου έχει ειδική με-
ταχείριση. Δεν είμαι πολιτικός των συστημάτων.
Όχι όμως και να με εξαφανίζουν. Αυτό είναι πόλε-
μος κατά της υποψηφιότητάς μου και προφανώς
αυτοί που τόσο κυνικά τον κήρυξαν ξέρουν τους
λόγους. Κάτι τους ενοχλεί στην υποψηφιότητά
μου. Δικαίωμά τους, αλλά αυτοί εκτίθενται και ευ-
τελίζουν κάθε έννοια δεοντολογίας. Εγώ συνεχί-
ζω δυναμικά, ανεπηρέαστη και οι πολίτες καταλα-
βαίνουν τι μπορεί να συμβαίνει. Πιστεύω ακρά-
δαντα ότι πολίτες έχουν τη δύναμη, όχι τα συστή-
ματα, όχι οι μιντιάρχες, όχι οι κομματικοί μηχανι-
σμοί. People have the power! Και γι’ αυτό καλώ
μαζικά την κοινωνία να συμμετέχει σε αυτήν τη
διαδικασία και να πάρει το ΠΑΣΟΚ στα χέρια της! 

Πόσο ΣΥΡΙΖΑ χωράει στο ΠΑΣΟΚ ή και το
αντίστροφο; 

Εγώ αναφέρομαι σε μια αμφίπλευρη διεύρυνση
του ΠΑΣΟΚ με δυνάμεις που βρίσκονται από τις
παρυφές της ΝΔ μέχρι και τον ΣΥΡΙΖΑ. Πολλοί
απ’ αυτούς τους πολίτες ψήφισαν βασικά αυτούς
τους δύο πολιτικούς χώρους απογοητευμένοι
από το ΠΑΣΟΚ και τώρα στρέφουν το βλέμμα
τους προς τα εμάς. Υπάρχουν επίσης δυνάμεις
από τα δύο κόμματα που είναι αξιόλογες, μετριο-
παθείς, μπορούν να προσφέρουν. Δεν αναφέρο-
μαι βεβαίως σε στελέχη που εγκατέλειψαν το
ΠΑΣΟΚ για κάποιο θώκο και συχνά μας πολέμη-
σαν με κάθε τρόπο. Σε αυτούς η πόρτα είναι ερ-
μητικά κλειστή!

Νάντια Γιαννακοπούλου
Yποψήφια προέδρος ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝ.ΑΛ - Βουλευτής Β2 Δυτικού Τομέα Αθηνών 

«Χρειάζεται στροφή
προς το Κέντρο» 

στον Αντώνη 
Ι. Αντωνόπουλο

aantonopoulos10@gmail.com 
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Τ
ην ώρα που ο Νίκος Χαρδαλιάς προαναγ-
γέλλει και «δεύτερο γύρο εργασιών» ευρεί-
ας κλίμακας επιχείρησης καθαρισμού όλων

των υπόγειων τμημάτων του Κηφισού ποταμού,
ήδη στο κάδρο των άμεσων και πυρετωδών ενερ-

γειών του περιφερειάρχη βρί-
σκεται η αντιπλημμυρική θωρά-
κιση της Αττικής.

Ο Ν. Χαρδαλιάς επιθεώρησε ο
ίδιος την Πέμπτη το πρωί πλακο-
σκεπή σημεία, στο ύψος της πε-
ριοχής του Αγίου Ιωάννη Ρέντη
και ενημερώθηκε από τους συ-
νεργάτες του, μηχανικούς της Πε-
ριφέρειας Αττικής, για τις διαδι-

κασίες ελέγχου σε σχέση με τη στατικότητα κατά τη
διάρκεια των εργασιών της δεύτερης φάσης που
αφορούν τον Κηφισό.

Ο Κηφισός ήταν σε ύπνωση 
Η ατζέντα του Κηφισού είναι πολύπλοκη όπως

έχει τονισθεί από την πρώτη στιγμή έναρξης των ερ-
γασιών -οι οποίες βρίσκονταν «σε ύπνωση» επί σχε-
δόν δύο δεκαετίες- με απουσία αερισμού, έλλειψη
φωτισμού και ένα βουρκώδες υπόστρωμα, οπότε οι
υπηρεσίες προχωρούν βήμα-βήμα το έργο τους,
απευχόμενες να προκύψουν προβλήματα με καταρ-
ρεύσεις δομικών στοιχείων.

«Είναι ένα από τα πιο δύσκολα έργα που υπάρ-
χουν. Πρέπει να εξασφαλίσουμε όρους ασφάλειας
για τους εργαζόμενους. Και υπάρχει σημείο, zero
point δηλαδή, 3,5 χιλιόμετρα, όσο βαδίζουμε στο
βάθος του πλακοσκεπούς» επισημαίνει ο Νίκος
Χαρδαλιάς, κάνοντας λόγο για «ώρα ευθύνης» και
ανατρέχοντας σε μια δέσμευσή του, αναλαμβάνον-
τας τα καθήκοντά του: «Είμαι έτοιμος να αναλάβω
οποιαδήποτε ευθύνη…».

Ο περιφερειάρχης λίγο πριν μπει στο αεροπλάνο
με προορισμό τη Θεσσαλονίκη, προκειμένου να εγ-
καινιάσει σήμερα το περίπτερο της Περιφέρειας Ατ-
τικής στη φετινή ΔΕΘ, αναφερόμενος στα ζητήματα
πολιτικής προστασίας του Λεκανοπεδίου, κατά τη
διάρκεια της 4ης Ειδικής Συνεδρίασης Λογοδοσίας
της Π.Α. Αττικής, που έγινε την Πέμπτη το απόγευμα
στην Παλαιά Βουλή, υπογράμμισε:

«Δεν υπάρχει μαγικό ραβδί και επειδή αντιλαμ-
βάνομαι την αγωνία όλων, στις συζητήσεις που θα
κάνουμε για ζητήματα πολιτικής προστασίας η αντι-
πλημμυρική και αντιπυρική θωράκιση είναι θέματα
τα οποία θα σας αναλύσω ενδελεχώς. Την επόμενη
εβδομάδα πάμε στον Ποδονίφτη, ανοίγουμε θέματα
του Ιλισού, βήμα-βήμα θα ανοίξουμε όλα τα ζητήμα-
τα τα οποία ήταν κάτω από το χαλάκι. Αλλά δεν είναι
εύκολα ζητήματα.

Σε κάθε περίπτωση θέλω να ξέρετε ότι προσπα-
θούμε και για μια σειρά έργων αντιπλημμυρικής
προστασίας, γιατί είμαι εδώ για να είμαι χρήσιμος».

Τα ειδικά μηχανήματα της περιφέρειας που δου-
λεύουν σκληρά στον Κηφισό απομακρύνουν τόνους
φθαρτών υλικών, με στόχο την αποκατάσταση της
ομαλής ροής των υδάτων. 

Οι παρεμβάσεις αυτές θα επεκταθούν σταδιακά
σε όλη την περιφέρεια, δίνοντας έμφαση σε σημεία
που παρέμεναν επί πολλά χρόνια παραμελημένα, με
αποτέλεσμα να πλημμυρίζουν ολόκληρες γειτονιές
με την πρώτη νεροποντή. 

Ο Νίκος Χαρδαλιάς, λένε ασφαλείς πληροφο-
ρίες, προγραμματίζει να καθαρίσει πολύ σύντομα
το ρέμα της Πικροδάφνης και τον Ιλισό ποταμό κι

έπεται συνέχεια. Η όλη προσπάθεια αποτελεί μέρος
ενός ευρύτερου σχεδίου, που στοχεύει στη θωράκι-
ση της Αττικής από ακραία καιρικά φαινόμενα, κα-
θώς η έλλειψη τακτικού καθαρισμού τα προηγού-
μενα χρόνια αύξησε κατακόρυφα την ευαλωτότητα
στις πλημμύρες.

«Ήμασταν όλοι άγρυπνοι επί ποδός
στα σημεία της πυρκαγιάς»

Αναφορικά με την καταστροφική πυρκαγιά στη
βορειοανατολική Αττική, ένα ακόμα σοβαρό θέμα
που ανέδειξε η ατζέντα της προχθεσινής Ειδικής
Συνεδρίασης Λογοδοσίας της Περιφερειακής Αρ-
χής, ο κ. Χαρδαλιάς είπε κατά την τοποθέτησή του:

«Να θυμίσω ότι η πρόσφατη πυρκαγιά ξέσπασε
τρεις το μεσημέρι. Ήταν η πρώτη μέρα των διακο-
πών μου. Δύο ώρες μετά, όλοι ήμασταν στον Βαρνά-
βα, όλοι οι αντιπεριφερειάρχες μου, οι πάντες ήταν
στο σημείο τους. Έφυγα αμέσως από το Γιαννιτσο-
χώρι και ήμουν εδώ. Και για τρεις μέρες ήμουν στο
πεδίο. Χωρίς πίσω μου πυροσβεστικά. Χωρίς δηλώ-
σεις, προσπαθώντας να είμαστε ένα βήμα μπροστά.

Δεν θα μείνω στα επικοινωνιακά, διότι ακούω
πολύ εύκολη κριτική σε θέματα επιχειρησιακά, αλ-
λά δεν ακούω και την άλλη άποψη. Και η άλλη άπο-
ψη είναι αυτή που σας λέω που εκφράζουμε και
που συζητάμε μεταξύ μας: Πρέπει να αλλάξει η
διαδικασία. 

Για τα ζητήματα πρόληψης, ναι, είναι ξεκάθαρο
ότι η Αττική δεν είναι θωρακισμένη. Θα βάλω όμως
και μια διάσταση, γιατί υπάρχουν αναφορές σε όσα
συνέβησαν με τον «Daniel». Μόνο η Αττική δεν είναι
θωρακισμένη; Η υπόλοιπη χώρα είναι; Γίνονται
όμως προσπάθειες σημαντικότατες. Και είναι στη
σωστή κατεύθυνση…».

Νέα σχολική χρονιά: Στο 97% 
η κάλυψη του προγράμματος 
μεταφοράς μαθητών από την ΠΕΑ

Σχετικά, τέλος, με την επικείμενη έναρξη της νέας
σχολικής σεζόν 2024-25 και το πρόγραμμα μεταφο-
ράς μαθητών της Περιφέρειας Αττικής, όπως έγινε
γνωστό από τον ίδιο τον περιφερειάρχη προς τα μέ-
λη του Περιφερειακού Συμβουλίου, με τροφοδότη-
σή τους με αναλυτικά στοιχεία που του ζητήθηκαν,
το ποσοστό κάλυψης προτού ακόμα ξεκινήσει η
χρονιά σε επίπεδο αριθμού εξυπηρετούμενων μα-
θητών για το σύνολο των σχολείων, συμπεριλαμβα-
νομένων των ειδικών, ανέρχεται στο 97%. 

«Παλεύουμε κάθε μέρα κάτω από δύσκολες
συνθήκες, κάτω από νομοθετικά πλαίσια, καθώς
οι παθογένειες και αρρυθμίες δεν αλλάζουν από
τη μια στιγμή στην άλλη. Όμως εμείς σε αυτό το
περιβάλλον πρέπει να αποδείξουμε ότι και θέ-
λουμε και μπορούμε και το βασικότερο είναι ότι
ξέρουμε την ιδιαίτερη αξία αυτής της προσπάθει-
ας» τόνισε ο Νίκος Χαρδαλιάς για τη μέριμνα και
τη συμβολή της Περιφέρειας στα καθημερινά
δρομολόγια των μαθητών.

Από κοίτη σε κοίτη και από ρέμα σε ρέμα - 
ο Νίκος Χαρδαλιάς επιθεωρεί τις εργασίες 
αντιπλημμυρικής θωράκισης της Αττικής

του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com

Ο περιφερειάρχης Αττικής επιθεώρησε ο ίδιος την περασμένη
Πέμπτη πλακοσκεπή σημεία στην περιοχή του Αγ. Ιωάννη Ρέντη

και ενημερώθηκε από τους μηχανικούς για τις διαδικασίες 
ελέγχου σε σχέση με τη στατικότητα, κατά τη διάρκεια 

των εργασιών της δεύτερης φάσης που αφορούν τον Κηφισό
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«Τ
ο γεγονός ότι η ελληνική κυβέρνη-
ση έχει επιλέξει να διατηρεί διαύ-
λους επικοινωνίας με την Τουρκία,

προκειμένου να αποφεύγονται οι εντάσεις του
παρελθόντος, δεν συνεπάγεται καμία παραχώ-
ρηση ως προς τα κυριαρχικά μας δικαιώματα. Η
ελληνική εξωτερική πολιτική είναι σταθερά
προσηλωμένη σε αρχές και αξίες αποβλέπον-
τας στην ειρήνη, την ασφάλεια, την ανάπτυξη
σχέσεων καλής γειτονίας, τον σεβασμό της κυ-
ριαρχίας των κρατών και την επίλυση των δια-
φορών με ειρηνικά μέσα». Αυτή ήταν η απάντη-
ση που έδωσε το ελληνικό υπουργείο Εξωτερι-
κών σε ερώτηση και αίτηση κατάθεσης εγγρά-
φων που του είχαν απευθύνει οι βουλευτές του
ΣΥΡΙΖΑ με θέμα «παραχώρησε η Ελλάδα κυ-
ριαρχικά δικαιώματα στην Τουρκία με αφορμή
την κρίση της Κάσου;». Ουδέποτε ζητήθηκε
άδεια από τις τουρκικές αρχές, ούτε υπήρξε
καμία αναγνώριση κυριαρχικών δι-
καιωμάτων της Τουρκίας στην εν λόγω
περιοχή και ούτε βεβαίως θα ήταν αυτό
δυνατόν, τονίζεται στο έγγραφο. 

«Η Ελλάδα διαθέτει ipso facto και ab
initio κυριαρχικά δικαιώματα επί της
υφαλοκρηπίδας, ενώ ως προς την οριο-
θέτηση υφαλοκρηπίδας και ΑΟΖ μεταξύ
Ελλάδας και Τουρκίας πάγια και αμετάβλητη
θέση της χώρας μας είναι η εφαρμογή των σχε-
τικών διατάξεων του Διεθνούς Δικαίου της Θά-
λασσας και δη του άρθρου 121 της Διεθνούς
Σύμβασης για το Δίκαιο της Θάλασσας που
αποτυπώνει εθιμικό δίκαιο και προβλέπει το δι-
καίωμα των νησιών σε θαλάσσιες ζώνες».

Economist 
Την ίδια στιγμή , στις προκλήσεις που αντι-

μετωπίζει η Ευρώπη στη νέα εποχή αναφέρθη-
καν στη συζήτηση που είχαν στο συνέδριο του
Economist ο υπουργός Εξωτερικών, Γιώργος
Γεραπετρίτης, και ο πρώην πρόεδρος του Ευ-
ρωπαϊκού Κοινοβουλίου Μάρτιν Σουλτς. 

Ο επικεφαλής της ελληνικής διπλωματίας
εξέφρασε την εκτίμηση ότι η Ελλάδα μπορεί
να λειτουργήσει ως γέφυρα Βορρά και Νότου,
Ανατολής και Δύσης, λόγω τόσο της γεωγρα-
φίας της όσο και της ιστορίας της. Ενώ επέμει-
νε στο ότι η Ελλάδα επιβίωσε από κρίσεις τα
προηγούμενα χρόνια και αυτός είναι ο λόγος
που υπάρχει σταθερότητα. Υποστηρίζοντας ότι
ο ελληνικός λαός γνωρίζει ότι ο λαϊκισμός δεν
είναι απάντηση σε κανένα ερώτημα. Έθιξε το
θέμα της διαδικασίας λήψης αποφάσεων, τις
δυσκολίες που υπάρχουν λόγω της απαίτησης
ομοφωνίας. Σημείωσε χαρακτηριστικά ότι
όλοι συμφωνούμε ότι πρέπει να πάψουν οι εχ-
θροπραξίες στη Μέση Ανατολή, ότι πρέπει να
δημιουργηθεί παλαιστινιακό κράτος αλλά
όπως είπε θυσιάζουμε την ουσία στον βωμό
των διαδικασιών.

Από την πλευρά του ο Σουλτς τόνισε ιδιαίτερα
την άδικη, όπως είπε, μεταχείριση της
Ελλάδας κατά την περίοδο της κρίσης,
κάτι που όπως επεσήμανε έβλαψε το
ευρωπαϊκό πνεύμα. Ανέφερε δε ότι οι
πολιτικές ενέργειες των Βρυξελλών με-
τατράπηκαν σε εμπειρίες των πολιτών, ο

κόσμος αντιλαμβανόταν τις συγκρούσεις
με την τρόικα ως κάτι που προερχόταν

από τη δικτατορία της Ευρώπης και αυτό όπως
είπε του έχει μείνει αξέχαστο. Υπενθύμισε ότι
συναντούσε ανθρώπους της μεσαίας τάξης
στην Ελλάδα, που του έλεγαν πως άνθρωποι με
20.000 ευρώ τον μήνα αποφασίζουν να κόψουν
τις δικές τους συντάξεις στα 300 ευρώ και δή-
λωσε ότι ως σοσιαλδημοκράτης ντρεπόταν. Ο
Σουλτς σημείωσε ότι οι Έλληνες παρ’ όλα αυτά
δεν εγκατέλειψαν την Ευρώπη. Τάχθηκε κατά
της επανεκλογής Τραμπ στις ΗΠΑ, αλλά και των
ακραίων φωνών εντός της Ευρώπης. Για να
υπογραμμίσει ότι οι ευρωπαϊκές χώρες στον
ανταγωνισμό του 21ου αιώνα είναι πολύ αδύνα-
μες και μόνο αν είμαστε ενωμένοι θα είμαστε
αρκετά δυνατοί για να επιβιώσουμε. 

«Η ελληνική εξωτερική πολιτική είναι σταθερά προσηλωμένη 
σε αρχές και αξίες, αποβλέποντας στην ειρήνη, την ασφάλεια και 

την επίλυση των διαφορών με ειρηνικά μέσα» η απάντηση του ΥΠΕΞ
σε ερώτηση βουλευτών του ΣΥΡΙΖΑ με αφορμή το περιστατικό στην Κάσο 

Γράφει 
η Αλεξία 
Τασούλη

Καμία παραχώρηση
στα κυριαρχικά μας

δικαιώματα

ΗΧΗΡΗ ΑΠΑΝΤΗΣΗ ΥΠΟΥΡΓΕΙΟΥ ΕΞΩΤΕΡΙΚΩΝ 
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του
Νότη Μαριά

Καθηγητής 
Θεσμών της ΕΕ 
στο Πανεπιστήμιο
Κρήτης, πρώην
Ευρωβουλευτής
notismarias@gmail.com

Α
ίσθηση προκάλεσε στη διεθνή ειδησεογραφία η εί-

δηση του Bloomberg σύμφωνα με την οποία η

Τουρκία, χώρα-μέλος του ΝΑΤΟ και υποψήφια

προς ένταξη στην ΕΕ, τελικά υπέβαλε αίτηση ένταξης και

στους BRICS (www.bloomberg.com 2/9/2024). Και παρά τα

«ήξεις αφήξεις» του εκπροσώπου του κυβερνώντος κόμμα-

τος ΑΚΡ Ομέρ Τσελίκ (www.dailysabah.com 3/9/2024), η εί-

δηση επιβεβαιώθηκε με τον πιο πανηγυρικό τρόπο από τo

Κρεμλίνο (www.latimes.com 4/9/2024 και www.dai-

lysabah.com 4/9/2024) καθώς στην παρούσα φάση η Ρωσία

ασκεί την κυλιόμενη προεδρία των BRICS. Μάλιστα η αίτηση

υποβλήθηκε εδώ και μερικούς μήνες (https://www.dai-

lysabah.com 2/9/2024). Επιπλέον σύμφωνα με κινεζικές

πηγές ο Ερντογάν πρόκειται να συμμετάσχει στη σύνοδο κο-

ρυφής των BRICS που θα γίνει 22-24 Οκτωβρίου 2024 στο

Καζάν της Ρωσίας (https://english.news.cn 5/9/2024). 

Το μπλοκ των BRICS αρχικά δημιουργήθηκε το 2009 στο

Εκατέρινμπουργκ της Ρωσίας από τη Βραζιλία (Β), τη Ρω-

σία (R), την Ινδία (I), την Κίνα (C) στις οποίες το 2010 προ-

στέθηκε και η Νότια Αφρική (https://abcnews.go.com

24/8/2024). Όμως το ακρωνύμιο BRIC είχε ήδη καθιερω-

θεί από το 2001 από τον οικονομολόγο Τζιμ Ο’Νιλ.

Η οικονομική ισχύς των BRICS εκφράζεται πέραν των

άλλων και σε επίπεδο ΔΝΤ, όπου η quota τους από 8,4% το

2001 έφτασε στο 25,8% το 2022, ενώ το ίδιο διάστημα η

quota των G-7 μειώθηκε από 64,6% στο 42,9%

(https://www.ilgiornale.it 23/8/2023). 

Βέβαια ο Ερντογάν εδώ και χρόνια έχει εκδηλώσει την

επιθυμία να συμμετάσχει η Τουρκία στους BRICS. Μάλιστα η

κομπορρημοσύνη του τον είχε οδηγήσει στο να ζητήσει όχι

μόνο την ένταξη της Τουρκίας στους BRICS αλλά και να

απαιτήσει να προστεθεί στα αρχικά των BRICS και ένα Τ

(https://tass.com 30/7/2018) συμβολίζοντας έτσι την Τουρ-

κία (https://www.hurriyetdailynews.com 29/7/2018). Καθ’

όλο λοιπόν το διάστημα από το 2018, όταν και έγινε η σύνο-

δος των BRICS τότε στο Γιοχάνεσμπουργκ την οποία είχε πα-

ρακολουθήσει ο ίδιος ο Ερντογάν (https://www.frepen.gr

8/7/2023) ζητώντας μάλιστα να γίνει μέλος του μπλοκ και η

Τουρκία (https://tass.com 30/7/2018), μέχρι και την ιστορι-

κή σύνοδο του ΝΑΤΟ στο Βίλνιους στις 11 Ιουλίου 2023, τα

ανοίγματα του Ερντογάν προς τους BRICS ήταν πολλαπλά

και πομπώδη. Θετική ήταν επίσης από το 2018 και η στάση

των Τούρκων βιομηχάνων για ένταξη της χώρας τους στους

BRICS, καθώς έβλεπαν σημαντικές οικονομικές ευκαιρίες

(https://www.trt.world.com 2018).

Μάλιστα στο διάστημα μεταξύ Μαΐου και Ιουλίου 2023

τουρκικές πηγές θεωρούσαν λίγο έως πολύ δεδομένη την

ένταξη της Τουρκίας στους BRICS. Στο πλαίσιο αυτό το πρα-

κτορείο ειδήσεων Anadolu πρόβαλε δηλώσεις του «πατέ-

ρα» του ακρωνύμιου BRIC οικονομολόγου Τζιμ Ο’Νιλ σύμ-

φωνα με τις οποίες η Τουρκία αποτελούσε «το πασιφανές

έθνος για ένταξη στους BRICS» (https://www.aa.com

12/5/2023). Στη συνέχεια ακολούθησαν και άλλα δημοσιεύ-

ματα για την πιθανότητα ένταξης της Τουρκίας στους BRICS

(https://moderndiplomacy.eu 26/7/2023). Έτσι, παρά τα

ερωτηματικά στον διεθνή τύπο για το πόσο σοβαρή ήταν

πράγματι η διάθεση της Τουρκίας να ενταχθεί στους BRICS,

Τούρκοι αναλυτές έσκιζαν τα ιμάτιά τους για το πόσο ση-

μαντική θα ήταν δήθεν για την ανθρωπότητα(!) η ένταξη της

Τουρκίας στους BRICS.

Πάντως παραμονές της περσινής συνόδου κορυφής των

BRICS που έλαβε χώρα στο Γιοχάνεσμπουργκ στις 23 Αυ-

γούστου 2023 (https://www.globaltimes.cn 23/8/2023) η

Άγκυρα είχε επιχειρήσει να «πετάξει χαμηλά» αναφερό-

μενη γενικά στους BRICS που τότε εκπροσωπούσαν το 42%

του παγκόσμιου πληθυσμού, το 26% της παγκόσμιας γεω-

γραφικής έκτασης και το 25% του παγκόσμιου ΑΕΠ

(https://www.dailysabah.com 8/8/2023), αποφεύγοντας

να μιλήσει για την ταμπακέρα, δηλαδή για το κατά πόσο εί-

χε πράγματι υποβάλει τότε αίτηση ένταξης στους BRICS η

οποία υποτίθεται ότι θα εξεταζόταν στην εν λόγω σύνοδο

κορυφής τους.

Τελικά αυτό που έγινε πέρσι ήταν να γίνουν δεκτές 6 αι-

τήσεις προσχώρησης στους BRICS και ως εκ τούτου από

1/1/2024 να κληθούν να πλαισιώσουν τα πέντε αρχικά μέλη

των BRICS, έξι άλλες χώρες. Έτσι η αρχική πεντάδα των

BRICS αποφασίστηκε να συμπληρωθεί από την Αργεντινή,

τη Σαουδική Αραβία, την Αίγυπτο, τα Ηνωμένα Αραβικά

Εμιράτα, την Αιθιοπία και το Ιράν (https://abcnews.go.com

24/8/2024). Να σημειωθεί βεβαίως ότι η Αίγυπτος και τα

Ηνωμένα Αραβικά Εμιράτα ήταν ήδη μέτοχοι της Νέας

Αναπτυξιακής Τράπεζας, άλλως BRICS Bank, που είχε ήδη

ιδρύσει το μπλοκ (www.dw.com 23/8/2023), ενώ η Αιθιο-

πία που είχε μάλιστα υποβάλει τυπικά αίτηση ένταξης

στους BRICS (https://sowetanlive.co.za 30/6/20230), λίγο

πριν γίνει δεκτή η αίτηση ένταξής της στους BRICS είχε πε-

τύχει την αναστολή πληρωμής σημαντικού ποσού εξωτερι-

κού της χρέους για το 2023/2024 προς την Κίνα

(https://www.reuters.com 24/8/2023).

Τελικά μετά την εκλογή του στον προεδρικό θώκο ο νεο-

φιλελεύθερος Μιλέι επέσυρε την ένταξη της Αργεντινής

από τους BRICS στα τέλη Δεκεμβρίου 2023

(www.bbc.com 29/12/2023).

Παρά το γεγονός ότι η Ινδία αλλά και η Βραζιλία ήταν ιδι-

αίτερα επιφυλακτικές στη διεύρυνση των BRICS

(www.dw.com 23/8/2023), με τη Βραζιλία μάλιστα να δη-

λώνει ότι ήταν αδύνατον «με τη μία» να δεχθούν στους

BRICS 23 νέα μέλη, οι πέντε αποφάσισαν στην πορεία να

ενταχθούν στους BRICS πάνω από 20 νέα μέλη

(https://www.kompas.id 22/8/2023).

Στο πλαίσιο αυτό προφανώς εντάσσεται και η πιθανολο-

γούμενη ένταξη της Τουρκίας στους BRICS.

Άλλωστε αυτό είχε διαφανεί ήδη από τον Φεβρουάριο

του 2024 σύμφωνα με σχετική ανακοίνωση της ρωσικής

προεδρίας των BRICS (https://tass.com/politics

19/2/2024) αλλά και από την επίσκεψη του Χακάν Φιντάν

στην Κίνα στις 3 Ιουνίου 2024 (www.globaltimes.cn

3/6/2024). Επιπλέον λίγες μέρες μετά ο Χακάν Φιντάν

συμμετείχε στη συνάντηση των υπουργών Εξωτερικών

των BRICS στο Νίζνι Νόβγκοροντ της Ρωσίας (www.dai-

lysabah.com 11/6/2024).

Σύμφωνα με εκτιμήσεις, η απόφαση της Τουρκίας να εν-

ταχθεί στους BRICS φαίνεται ότι άρχισε να ωριμάζει μετά

την αποτυχία του πραξικοπήματος το 2016, το οποίο η Άγ-

κυρα θεωρεί ότι στηρίχθηκε από τις ΗΠΑ, προκειμένου να

ξεφορτωθούν τον Ερντογάν. Επιπλέον και καθώς φαίνεται

ότι ουσιαστικά έχει κωλύσει κάθε προοπτική ένταξης της

Τουρκίας στην ΕΕ, η Άγκυρα εκτίμησε ότι τόσο για γεω-

στρατηγικούς όσο και για οικονομικούς λόγους πρέπει να

συνδέσει την οικονομία της ακόμη πιο άμεσα με τις οικονο-

μίες των αναπτυσσόμενων χωρών οι οποίες επιχειρούν την

αποδολαριοποίηση των εμπορικών τους συναλλαγών. Αυτό

είναι ιδιαίτερα κρίσιμο για την Τουρκία, η οποία πέρσι είδε

τα συναλλαγματικά της αποθέματα σε δολάρια να εξανεμί-

ζονται και την τουρκική λίρα να κατρακυλά. Επιπλέον η

Τουρκία «έχει βάλει στο μάτι» και τα διάφορα κεφάλαια

που θεωρεί ότι μπορεί να διασφαλίσει χωρίς ιδιαίτερα ορό-

σημα και προαπαιτούμενα από την BRICS Bank.
Τέλος, η Άγκυρα δεν κρύβει ότι αξιοποιεί τους BRICS «ως

μέσο για περαιτέρω διαφοροποίηση της εξωτερικής πολιτι-

κής της Τουρκίας» (www.dailysabah.com/ 20/6/2024).

Έτσι η Τουρκία αποδεικνύει για άλλη μια φορά ότι γνωρίζει

καλά το παιχνίδι του «επιτηδείου ουδέτερου». Το ίδιο έπρα-

ξε κατά τη διάρκεια του Β’ Παγκοσμίου Πολέμου καθώς

διατηρούσε σχέσεις με ΗΠΑ και Βρετανία ενώ ταυτόχρονα

είχε συνάψει και σύμφωνο φιλίας με τον Χίτλερ.

Και «με τον αστυφύλαξ και με τον χωροφύλαξ» για άλλη

μια φορά λοιπόν η Τουρκία.

«Και με τον αστυφύλαξ και με τον χωροφύλαξ» 
η Τουρκία μετά την αίτησή της για ένταξη στους BRICS 
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Π
ριν από λίγες ημέρες (20 Αυγούστου
τ.έ.) ολοκληρώθηκε η διαδικασία δια-
βούλευσης του τελικού κειμένου του

Στρατηγικού Σχεδίου για τον Απόδημο Ελληνι-
σμό 2024-2027 του υπουργείου Εξωτερικών, η
οποία είχε ξεκινήσει στις 19 Ιουλίου τ.έ. Συνολι-
κά, το στρατηγικό σχέδιο περιλαμβάνει έξι
στρατηγικούς στόχους, με βάση τους άξονες και
τις κατευθύνσεις του στρατηγικού σχεδίου του
υπουργείου Εξωτερικών για τη χρονική περίο-
δο 2024-2027, οι οποίοι αποτυπώνουν το όρα-
μα, τους στόχους και τις επιχειρησιακές πρωτο-
βουλίες για την ενίσχυση των δεσμών της ελλη-
νικής Διασποράς με την Ελλάδα και την οικοδό-
μηση εμπιστοσύνης. 

Με αφετηρία την προσέγγιση της Διασποράς
(ή ακριβέστερα των Διασπορών) όχι ως μίας
ενιαίας πολιτισμικής οντότητας και αποκλειστι-
κής προέκτασης της Ελλάδας, αλλά ως ένα σύ-
νολο επιμέρους πολιτισμικών οντοτήτων, οι
οποίες αν και συνδέονται οργανικά με την Ελλά-
δα, εντούτοις έχουν διαγράψει τη δική τους πο-
ρεία στον χρόνο και τον χώρο, διατηρώντας την
αυτονομία τους σε πολιτισμικό και πολιτικό επί-
πεδο, επισημαίνουμε τον ιδιαίτερο ρόλο της δι-
πλωματίας πόλεων σε αυτό το σχέδιο και ειδι-
κότερα στον Στρατηγικό Στόχο 5 (Ενίσχυση των
διμερών και πολυμερών συνεργασιών στον το-
μέα της Διασποράς). Εν προκειμένω, οι αδελ-
φοποιήσεις πόλεων παραδοσιακά υποβοηθούν
και ενισχύουν ενέργειες προς την κατεύθυνση
της ανάπτυξης πολύμορφων συνεργασιών της
ελληνικής Τοπικής Αυτοδιοίκησης με τις τοπι-
κές αρχές των περιοχών όπου δραστηριοποι-
ούνται απόδημοι Έλληνες, αναδεικνύοντας έτσι
αφενός τη δημιουργική εξωστρεφή εικόνα της

Αυτοδιοίκησης και της χώρας, και αφετέρου
καινοτόμες πρωτοβουλίες των ελληνικών Δια-
σπορών. Σε αυτό το πλαίσιο, προτάθηκαν από το
Αυτοτελές Τμήμα Διεθνών και Ευρωπαϊκών
Σχέσεων του υπουργείου Εσωτερι-
κών και ενσωματώθηκαν στο τελικό
κείμενο του στρατηγικού σχεδίου, εν-
δεικτικά, τα εξής μέτρα:

(α) Προώθηση νέων, αξιοποίηση
υφιστάμενων και ενεργοποίηση πα-
λαιών (διμερών) αδελφοποιήσεων
πόλεων

Κύριος στόχος του μέτρου είναι η
αξιοποίηση του ερείσματος της ομο-
γένειας στο πολιτικό, οικονομικό, πο-
λιτιστικό και πνευματικό περιβάλλον
των χωρών υποδοχής και η διαμόρ-
φωση μιας νέας σχέσης μεταξύ του
εθνικού κέντρου και των ιδιαιτεροτή-
των των επιμέρους ελληνικών Δια-
σπορών. Οι επιτροπές αδελφοποί-
ησης δύνανται να διαδραματίσουν
κρίσιμο ρόλο.

(β) Σύσταση παγκόσμιου δικτύου
αδελφοποιημένων πόλεων

Βασικός στόχος του μέτρου είναι η
εντονότερη και συχνότερη επαφή των
αποδήμων με την πατρίδα, είτε μέσω
των ΜΜΕ και των μέσων κοινωνικής

δικτύωσης, είτε μέσω επισκέψεων (προώθηση
οργανωμένων προγραμμάτων φιλοξενίας και
ανταλλαγών). Το εν λόγω δίκτυο, με παραρτήμα-
τα ανά γεωγραφικές περιφέρειες (Β. Αμερικής,

Κεντρικής και Νότιας Αμερικής,
Αφρικής, Ασίας, Ευρώπης, Ωκεανίας),
μπορεί να λειτουργήσει συμπληρω-
ματικά προς αντίστοιχες πολυμερείς
πρωτοβουλίες, όπως το Δίκτυο Ελλή-
νων Αιρετών Αυτοδιοίκησης της Ευ-
ρώπης (ΗΝΙΟΧΟΣ).

(γ) Θεσμοθέτηση ετήσιου βραβείου
αδελφοποιήσεων πόλεων

Γενικός στόχος της εν λόγω πρωτο-
βουλίας είναι να αναδειχθεί το δυνα-
μικό του θεσμού των αδελφοποιήσε-
ων, αναδεικνύοντας τις πολλές ελλη-
νικές Διασπορές, που διαθέτουν ξε-
χωριστή ιστορία και διαδρομή στον
χρόνο και δεν αποτελούν μία ενιαία,
μονοδιάστατη και ομοιογενής κατη-
γορία αλλά ένα σύνολο επιμέρους πο-
λιτισμικών οντοτήτων. 

(δ) Συνέργειες του θεσμού των
αδελφοποιήσεων πόλεων με άλλες
πρωτοβουλίες της ελληνικής Τοπικής
Αυτοδιοίκησης

Οι αδελφοποιήσεις πόλεων δύναν-
ται να συνδράμουν στην ευόδωση

πρωτοβουλιών για τις ελληνικές Διασπορές με
επίκεντρο τις δράσεις της ελληνικής Τοπικής
Αυτοδιοίκησης, όπως η κατάρτιση ενός επιχει-
ρησιακού σχεδίου προκειμένου οι φορείς της
ελληνικής Αυτοδιοίκησης (ΚΕΔΕ, ΠΕΔ) να συ-
νεργαστούν στοχευμένα με κοινότητες και συλ-
λόγους της ομογένειας για την καλύτερη οργά-
νωση των σχέσεών τους και την αξιοποίηση
όλων των δυνατοτήτων και ευκαιριών για τον
ελληνισμό συνολικά. Επίσης, οι αδελφοποι-
ήσεις πόλεων δύνανται να ενεργοποιήσουν το
πρόγραμμα των ομογενειακών χωριών, δηλαδή
πρότυπων οικισμών σε ελληνικούς δήμους που
μπορεί να παραχωρηθούν σε οργανισμούς και
συλλόγους αποδήμων, καθώς και να αναβιώ-
σουν τις αμφικτιονίες, δηλαδή σχήματα δράσης
και συνεργασίας που συστήνονταν σε ελληνι-
κούς δήμους για την καλλιέργεια αμεσότερων
σχέσεων του απόδημου Ελληνισμού με τη χώρα
καταγωγής του.

(ε) Νομοθετική πρόβλεψη για ενίσχυση του
συντονιστικού ρόλου της επιτροπής του άρθ.4
παρ.2β ν.3345/2005

Λαμβάνοντας υπόψη τα ανωτέρω μέτρα, η
ενίσχυση της λειτουργίας της διυπουργικής
επιτροπής του άρθ.4 παρ.2β του ν.3345/2005,
αρμόδιας για τις διεθνείς συνεργασίες των ΟΤΑ,
και ειδικότερα η ανάδειξη του καθοδηγητικού
και συντονιστικού ρόλου της για τις αδελφοποι-
ήσεις ελληνικών πόλεων με αλλοδαπές τοπικές
αρχές, όπου δραστηριοποιούνται κοινότητες
των ελληνικών Διασπορών, κρίνεται αναγκαία
με τη συμμετοχή σε αυτήν εκπροσώπου από τη
Γενική Γραμματεία Απόδημου Ελληνισμού και
Δημόσιας Διπλωματίας. 

Τ
ο Συμβούλιο της Ευρώπης άνοιξε στις 5 Σεπτεμβρί-
ου 2024 προς υπογραφή τη Σύμβαση-Πλαίσιο για
την Τεχνητή Νοημοσύνη και τα Ανθρώπινα Δικαιώ-

ματα, τη δημοκρατία και το κράτος δικαίου που αποτελεί,
πλέον, το πρώτο διεθνές νομικά δε-
σμευτικά κείμενο που επιλαμβάνεται
του εν λόγω τομέα. Η εν λόγω εξέλιξη
έλαβε χώρα σε ειδικό συνέδριο επί
τούτου στο Βίλνιους και υπογράφηκε
ήδη από την Ανδόρρα, τη Γεωργία, την
Ισλανδία, τη Νορβηγία, τη Μολδαβία,
το Σαν Μαρίνο, το Ηνωμένο Βασίλειο,
το Ισραήλ, τις Ηνωμένες Πολιτείες της
Αμερικής και την Ευρωπαϊκή Ένωση. 

Βασικός στόχος της Σύμβασης-Πλαι-
σίου είναι η διασφάλιση του ότι η χρήση
συστημάτων Τεχνητής Νοημοσύνης (Ar-
tificial Intelligence – AI) λειτουργεί, η δε
Σύμβαση έχει τη δυνατότητα να εξελιχθεί
σε ένα πρωτοποριακό παγκόσμιο κείμε-
νο διεθνούς δικαίου που να συμβάλλει
στην εξέλιξη της Τεχνητής Νοημοσύνης,
λαμβάνοντας υπ’ όψιν θεμελιώδη αν-
θρώπινα δικαιώματα και συμβαδίζοντας
με τις έννοιες της δημοκρατίας και του
κράτους δικαίου σε μια εποχή ραγδαίων
τεχνολογικών εξελίξεων. Επί τούτου, οι

ουσιώδεις παράμετροι της Σύμβασης-Πλαισίου αφορούν ολό-
κληρο τον κύκλο ζωής των συστημάτων Τεχνητής Νοημοσύνης,
δίνοντας ιδιαίτερη σημασία στην ανάπτυξή τους την ίδια στιγμή
που διαχειρίζεται τους κινδύνους που μπορούν αυτά να εγκυ-
μονούν για τα ανθρώπινα δικαιώματα, τη δημοκρατία και το
κράτος δικαίου, με το κείμενό της να είναι τεχνολογικά ουδέτε-
ρο ούτως ώστε να αντέξει στη βάσανο του χρόνου.

Υπενθυμίζεται ότι η διαδικασία συνομολόγησης της Σύμ-
βασης ξεκίνησε το 2019 και το κείμενο της υιοθετήθηκε από
τα 46 Κράτη-Μέλη του Συμβουλίου της Ευρώπης με τη συμ-
μετοχή Κρατών-Παρατηρητών όπως και της Ευρωπαϊκής
Ένωσης και ενός σημαντικού αριθμού Μη Κρατών-Μελών,
ως επίσης και 68 διεθνών αντιπροσώπων από την κοινωνία
των πολιτών, τον ακαδημαϊκό κόσμο και τη βιομηχανία στις 17
Μαΐου 2024 και σύμφωνα με το κείμενό της η Σύμβαση θα τε-
θεί σε ισχύ τον μήνα που ακολουθεί την περίοδο τριών μηνών
μετά την υπογραφή από πέντε συμβαλλόμενα κράτη, συμπε-
ριλαμβανομένων τουλάχιστον τριών κρατών-μελών του Συμ-
βουλίου της Ευρώπης. 

Οι βασικές αρχές που διέπουν τη Σύμβαση-Πλαίσιο αφο-
ρούν όλες τις δραστηριότητες στον κύκλο ζωής των συστημά-
των Τεχνητής Νοημοσύνης, που πρέπει να είναι συμβατά με τις

αρχές της ανθρώπινης αξιοπρέπειας και της ατομικής αυτονο-
μίας, της ισότητας και της μη-διάκρισης, του σεβασμού στην
ιδιωτικότητα και την προστασία των προσωπικών δεδομένων,
της διαφάνειας και της λογοδοσίας, της αξιοπιστίας και της
ασφαλούς καινοτομίας. Η Σύμβαση περιλαμβάνει, επίσης,
πρόνοιες για ένδικα μέσα, δικονομικά δικαιώματα και εγγυή-
σεις για τους επηρεαζόμενους, αλλά και συγκεκριμένες απαι-
τήσεις διαχείρισης κινδύνων και επιπτώσεων, με τη δυνατότη-
τα να επιβάλλονται «κόκκινες γραμμές» από τα Κράτη-Μέλη
για συγκεκριμένες λειτουργίες των συστημάτων Τεχνητής
Νοημοσύνης. 

Καταληκτικά, αναφέρεται ότι σε γενικούς όρους, η Τεχνητή
Νοημοσύνη παρουσιάζει πρωτοφανείς ευκαιρίες για την προ-
στασία και την προώθηση των ανθρωπίνων δικαιωμάτων, της
δημοκρατίας και του κράτους δίκαιου, ενώ ταυτόχρονα ανα-
γνωρίζεται ότι ελλοχεύουν σοβαροί κίνδυνοι εντός του κύκλου
ζωής της Τεχνητής Νοημοσύνης σε σχέση με τα ανθρώπινα δι-
καιώματα, τη δημοκρατία και το κράτος δίκαιου, οι οποίοι ανα-
μένεται να μετριαστούν ή και να αντιμετωπιστούν από τις πρό-
νοιες και την εφαρμογή της Σύμβασης-Πλαισίου για την Τε-
χνητή Νοημοσύνη και τα Ανθρώπινα Δικαιώματα, τη Δημο-
κρατία και το Κράτος Δικαίου.

Η Σύμβαση του Συμβουλίου 
της Ευρώπης για την Τεχνητή Νοημοσύνη

Απόδημος Ελληνισμός 
και διπλωματία πόλεων

του
δρα Αντώνη 

Στ. Στυλιανού

Λέκτορας Νομικής
στο Πανεπιστήμιο
Λευκωσίας, LL.B

Law (Bristol), Ph.D
in Law - Internation-
al Law and Human

Rights (Kent), 
διευθυντής 

Μονάδας Νομικής
Κλινικής 

Πανεπιστημίου 
Λευκωσίας

του
του δρα Αντώνιου

Καρβούνη

Προϊστάμενος 
του Αυτοτελούς

Τμήματος Διεθνών
και Ευρωπαϊκών

Σχέσεων του υπουρ-
γείου Εσωτερικών, δι-
δάσκων στο EAΠ, αν-
τιπρόεδρος του Διοι-
κητικού Επιμελητηρί-
ου Ελλάδας & συγ-

γραφέας του βιβλίου
«City Diplomacy: An
Introduction» (Lon-
don and New York:
Routledge 2024)
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Σ
το σύγχρονο πολιτικό σκηνικό, η
δημόσια εικόνα έχει αποκτήσει
τεράστια σημασία και η χρήση του

Botox αναδεικνύεται ως μια ολοένα και
πιο συχνή κοσμητική θεραπεία μεταξύ
των πολιτικών. Αρχικά συνδεδεμένη με
τον κόσμο της ομορφιάς και των διαση-
μοτήτων, έχει τώρα εδραιωθεί και στους
κύκλους της εξουσίας. Το Botox έχει με-
τατραπεί σε εργαλείο διαχείρισης της δη-
μόσιας εικόνας, επιδρώντας υποσυνεί-
δητα στην αντίληψη των ψηφοφόρων για
την υγεία και τη δύναμη των πολιτικών.

Το φαινόμενο Botox 
και η σωστή εφαρμογή του

Το Botox, η εμπορική ονομασία της βο-
τουλινικής τοξίνης, έχει μια ενδιαφέρου-
σα πορεία που ξεκινά τη δεκαετία του
1970. Το 2002 έλαβε έγκριση από τον
FDA για τη θεραπεία των λεπτών γραμ-
μών και των ρυτίδων έκφρασης, με τις
πιο συνηθισμένες περιοχές εφαρμογής
να περιλαμβάνουν το μέτωπο, το μεσό-
φρυο, το «πόδι της χήνας», το πιγούνι και
τον λαιμό. Ενώ αρχικά χρησιμοποιούνταν
κυρίως από τους πλούσιους και διάση-
μους, σήμερα το Botox είναι η Νο1 μη
επεμβατική θεραπεία προσώπου σε διά-
φορες δημογραφικές ομάδες. Σύμφωνα
με πρόσφατες στατιστικές, πάνω από 7
εκατομμύρια άτομα έχουν υποβληθεί σε
Botox, το οποίο γίνεται ολοένα και πιο
δημοφιλές στους πολιτικούς, που βρί-
σκονται διαρκώς υπό έντονη παρακο-
λούθηση.

Υπάρχει μια αντίληψη ότι το Botox
μπορεί να δημιουργήσει ένα ανέκφρα-
στο και «παγωμένο» πρόσωπο. Αυτό δεν
ισχύει όταν η θεραπεία πραγματοποιείται
από εξειδικευμένο δερματολόγο, ο οποί-
ος γνωρίζει καλά την ανατομία του προ-
σώπου και ακολουθεί εξατομικευμένο
θεραπευτικό πρωτόκολλο. Πριν από τη
θεραπεία, ο δερματολόγος αξιολογεί το
ιατρικό ιστορικό και τις επιθυμίες του
ατόμου. Κατά την εφαρμογή, χρησιμο-
ποιεί πιστοποιημένο προϊόν υψηλής ποι-
ότητας, κατάλληλη τεχνική και δοσολο-
γία προσαρμοσμένη στις ανάγκες του. Η
θεραπεία με Botox είναι μια ασφαλής και
αποτελεσματική επιλογή για την αντιμε-
τώπιση των ρυτίδων έκφρασης, με τα
αποτελέσματά της να περιορίζονται απο-
κλειστικά στους μυς στους οποίους έχει
εγχυθεί η βοτουλινική τοξίνη, χωρίς να
επηρεάζει άλλες περιοχές του προσώ-
που.

Κατά τη διάρκεια των εκφράσεων,
όπως το γέλιο ή το συνοφρύωμα, τα νεύ-

ρα απελευθερώνουν έναν χημικό νευρο-
διαβιβαστή που δίνει σήμα στους μυς να
συσπαστούν. Η βοτουλινική τοξίνη επι-
τυγχάνει τη διακοπή ή τη μείωση της μυϊ-
κής σύσπασης, μπλοκάροντας τη μετά-
δοση του σήματος και έτσι μει-
ώνει ή εξαφανίζει τις ρυτίδες
έκφρασης στο μέτωπο, το μεσό-
φρυο και το «πόδι της χήνας». Η
ουσία εγχέεται στα σημεία με
μεγάλη κινητικότητα, χωρίς
όμως να αδρανοποιεί το μυϊκό
σύστημα του προσώπου, δια-
σφαλίζοντας ένα φυσικό αποτέ-
λεσμα.

Οι εγχύσεις γίνονται με μικρο-
σκοπικές βελόνες απευθείας
στους «υπερκινητικούς» μυς
του προσώπου, ενώ η χρήση το-
πικού αναισθητικού είναι προαιρετική
για όσους μπορεί να νιώσουν κάποια
ενόχληση. Ο αριθμός των εγχύσεων
εξαρτάται από τα χαρακτηριστικά και τη
θέση των ρυτίδων, με πιο συνηθισμένα
παραδείγματα τις τρεις εγχύσεις για τις
ρυτίδες στο «πόδι της χήνας» και τις πέν-
τε εγχύσεις για τις ρυτίδες συνοφρύω-
σης. Η διαδικασία είναι σύντομη και
ανώδυνη, διαρκεί συνήθως μόλις 10-15
λεπτά και μπορεί να πραγματοποιηθεί
ακόμη και κατά τη διάρκεια ενός μεση-
μεριανού διαλείμματος από τη δουλειά.

Τα αποτελέσματα του Botox συνήθως
αρχίζουν να φαίνονται 48 ώρες μετά την
εφαρμογή και γίνονται πλήρως αντιλη-
πτά σε πέντε ημέρες. Η διάρκεια των
αποτελεσμάτων εξαρτάται από τον κινη-

τικό τύπο του προσώπου. Στον
ορθοκινητικό τύπο, όπου υπάρ-
χει πλήρης συγχρονισμός μετα-
ξύ συναισθημάτων και μυϊκών
συσπάσεων, τα αποτελέσματα
διαρκούν 7-9 μήνες και η θερα-
πεία επαναλαμβάνεται ετησίως.
Στον υπερκινητικό τύπο, όπου
δεν υπάρχει συγχρονισμός, τα
αποτελέσματα διαρκούν 4-6
μήνες και η θεραπεία γίνεται 2-
3 φορές τον χρόνο. Στον υποκι-
νητικό τύπο, όπου δεν είναι εφι-
κτή η πλήρης εξάλειψη των ρυ-

τίδων έκφρασης, τα αποτελέσματα διαρ-
κούν 1-2 μήνες και η θεραπεία πρέπει να
επαναλαμβάνεται 4-5 φορές τον χρόνο.

Το Botox και η επίδραση 
στην πολιτική καριέρα

Στον κόσμο της πολιτικής, η εμφάνιση
παίζει σημαντικό ρόλο στην καριέρα
ενός πολιτικού και οι ρυτίδες έκφρασης
μπορούν να επηρεάσουν σημαντικά την
αντίληψη του κοινού. Οι ρυτίδες αυτές
προκύπτουν από τη συνεχή συναισθημα-
τική φόρτιση και τις ποικίλες καταστά-

σεις στις οποίες εκτίθεται ο πολιτικός και
μπορεί να δώσουν την εντύπωση κούρα-
σης ή ανησυχίας, κάτι που δεν ευνοεί την
εικόνα του. Το Botox έχει αναδειχθεί ως
η αποτελεσματικότερη λύση για την εξο-
μάλυνση αυτών των ρυτίδων, καθώς μει-
ώνει την ένταση των μυών που προκα-
λούν τις εκφράσεις και προσφέρει στο
πρόσωπο μια πιο ομαλή και φρέσκια εμ-
φάνιση.

Η προσεγμένη εμφάνιση συχνά ενι-
σχύει τη δημόσια εικόνα και σε πολλές
περιπτώσεις μπορεί να συμβάλει στην
εκλογική επιτυχία. Το Botox βοηθά τους
πολιτικούς να διατηρούν μια εικόνα δυ-
ναμικής και ζωντανής προσωπικότητας,
κρίσιμη για την επικοινωνία με το κοινό.
Ωστόσο, είναι σημαντικό να διατηρείται η
ισορροπία και να αποφεύγεται η υπερ-
βολή, η οποία μπορεί να οδηγήσει σε
αφύσικο αποτέλεσμα και αρνητικές επι-
πτώσεις.

Συνεπώς, το Botox δεν περιορίζεται
απλά στην αισθητική βελτίωση, αλλά δια-
δραματίζει σημαντικό ρόλο στη στρατη-
γική εικόνας ενός πολιτικού. Όταν χρη-
σιμοποιείται σωστά, είναι δεδομένο ότι
μπορεί να συμμετάσχει στη διατήρηση
μιας θετικής και δυναμικής εμφάνισης,
ενισχύοντας την αυτοπεποίθησή του και
βελτιώνοντας τον αντίκτυπο της δημό-
σιας παρουσίας του.

Botox και πολιτική καριέρα: Ζήτημα εικόνας ή στρατηγικής;

του
δρα Χριστόφορου

Τζερμιά

Δερματολόγος
-αφροδισιολόγος



Ο
επικεφαλής της αμερικανικής δι-
πλωματίας Άντονι Μπλίνκεν παρό-
τρυνε  για άλλη μια φορά το Ισραήλ

και το παλαιστινιακό κίνημα Χαμάς να ορι-
στικοποιήσουν συμφωνία κατάπαυσης του
πυρός στη Λωρίδα της Γάζας, επαναλαμβά-
νοντας την εκτίμηση της κυβέρνησής του
πως τα ζητήματα που εκκρεμούν έχουν δι-
ευθετηθεί κατά το 90%.

«Επαφίεται στα δυο μέρη να καταλήξουν
σε συμφωνία για τα εναπομείναντα ζητήμα-
τα», δήλωσε ο  Μπλίνκεν κατά τη διάρκεια
συνέντευξης Τύπου στην Αϊτή. «Αν καταφέ-
ρουμε να εξασφαλίσουμε συμφωνία κατά-
παυσης του πυρός στη Γάζα, θα μπορούσα-
με να προχωρήσουμε στον δρόμο της εξο-
μάλυνσης» των σχέσεων του Ισραήλ και της
Σαουδικής Αραβίας, είπε επίσης, κάτι που
κατ’ αυτόν θα μπορούσε να γίνει προτού τερ-
ματιστεί η θητεία του προέδρου των ΗΠΑ
Τζο Μπάιντεν τον Ιανουάριο του 2025. Ο Ισ-
ραηλινός πρωθυπουργός υποστήριξε ωστό-
σο ότι «προσπαθεί να βρει κάποιο έδαφος
για να ξεκινήσει διαπραγματεύσεις», αλλά η
Χαμάς αρνείται και λέει ότι «δεν έχει τίποτα
να συζητήσει». Η κυβέρνηση του Ισραήλ και
η Χαμάς συνεχίζουν να αλληλοκατηγορούν-
ται για το αδιέξοδο στις διαπραγματεύσεις,
την ώρα που ο ισραηλινός στρατός συνεχίζει
τις φονικές επιχειρήσεις του στη Λωρίδα της
Γάζας.

«Μη στηρίζετε το Ισραήλ» 
Ο επικεφαλής των διαπραγματευτών της

Χαμάς, ο Χαλίλ Αλ Χάγια, κάλεσε από την
πλευρά τις ΗΠΑ ν’ ασκήσουν πιέσεις στο Ισ-
ραήλ ώστε να επιτευχθεί μια συμφωνία εκε-
χειρίας στη Γάζα, που θα συνοδεύεται από
την απελευθέρωση των ομήρων με αντάλ-
λαγμα Παλαιστίνιους κρατούμενους. «Εάν η
αμερικανική κυβέρνηση και ο πρόεδρός της
Μπάιντεν θέλουν πραγματικά μια κατάπαυ-
ση του πυρός και μια συμφωνία ανταλλαγής
κρατουμένων, θα πρέπει να εγκαταλείψουν
την τυφλή στήριξή τους στη σιωνιστική κατο-

χή και ν’ ασκήσουν πραγματική πίεση στον
Νετανιάχου και την κυβέρνησή του», είπε ο
Αλ Χάγια, που είναι μέλος του πολιτικού γρα-
φείου της Χαμάς το οποίο εδρεύει στο Κατάρ.
Επί του πεδίου, οι ισραηλινές δυνάμεις απο-
χώρησαν από την Τζενίν στην κατεχόμενη
Δυτική Όχθη και τον καταυλισμό προσφύ-
γων που βρίσκεται εκεί έπειτα από ένα δε-
καήμερο επεισόδιο βίαιων επιχειρήσεων. 21
άνθρωποι σκοτώθηκαν στην Τζενίν και τον
καταυλισμό, επεσήμανε το παλαιστινιακό
υπουργείο Υγείας σε ανακοίνωσή του. Αυτό-
πτης μάρτυρας δήλωσε στο Reuters ότι οι
υποδομές της πόλης έχουν υποστεί σοβαρές
ζημιές λόγω των ισραηλινών επιδρομών.

Σύμφωνα με τα διεθνή μέσα ενημέρω-
σης, το παλαιστινιακό υπουργείο Εξωτερι-
κών κατηγόρησε το Ισραήλ ότι μεταφέρει

στην κατεχόμενη Δυτική Όχθη τη βίαιη κα-
ταστροφή και την ερήμωση που έχει προ-
καλέσει στη Λωρίδα της Γάζας, επικαλού-
μενο την κατάσταση στις πόλεις Τζενίν και
Τουλκάρεμ, όπως και στους καταυλισμούς
προσφύγων που βρίσκονται εκεί. O Ελλη-
νοαμερικανός ναύαρχος Τζέιμς Σταυρίδης,
σε άρθρο του στο Blommberg σημειώνει
ότι «ένα βασικό μάθημα της Γάζας είναι ότι
πρέπει να εφαρμόσουμε νέες τεχνολογίες.
Αυτές περιλαμβάνουν συστήματα πληρο-
φοριών που μπορούν να ανιχνεύουν και να
μετρούν συγκροτήματα σηράγγων από το
διάστημα ή χρησιμοποιώντας drones μα-
κράς εμβέλειας. Απαραίτητες είναι επίσης
οι μη επανδρωμένες ικανότητες επίγειας
ανίχνευσης - ηχητικές, υπέρυθρες και φω-
τοανιχνευτικές».

ΣΣτη φυλακή ο 54χρονος 
πατέρας του ανήλικου 
εκτελεστή της Τζόρτζια
Κατηγορίες για 4 φόνους -δυο συ-
νομήλικων συμμαθητών του και
δύο καθηγητών, μέσα στο λύκειο
Απαλάτσι, στην Τζόρτζια- απαγγέλ-
θηκαν στον 14χρονο, που συνελή-
φθη για το μακελειό.
Οι εισαγγελικές αρχές της πολιτεί-
ας, που ανακοίνωσαν ότι θα δικα-
στεί ως ενήλικος, διευκρίνισαν ότι
ο κατηγορούμενος θα προσαχθεί
ενώπιον δικαστηρίου. «Βρισκόμα-
στε στη δεύτερη ημέρα της πολύ
περίπλοκης έρευνας και η τήρηση
των διαδικασιών είναι κεφαλαι-
ώδης», τόνισαν . Όπως μετέδωσε
το CNN, το όπλο που χρησιμοποι-
ήθηκε ήταν τουφέκι τύπου AR-15,
όπως συμβαίνει συχνά σε τραγω-
δίες αυτού του είδους, το οποίο του
είχε κάνει δώρο ο πατέρας του. Ο
54χρονος πατέρας έχει πλέον συλ-
ληφθεί. Το ζήτημα της γονεϊκής
ευθύνης για εγκλήματα ανηλίκων
προβάλλεται ολοένα πιο έντονα το
τελευταίο διάστημα στις ΗΠΑ.
«Πώς είναι δυνατόν να έχεις του-
φέκι εφόδου στο σπίτι, να μην το
έχεις κλειδωμένο και το παιδί σου
να ξέρει πού είναι;», διερωτήθηκε
ο πρόεδρος Μπάιντεν. «Πρέπει να
φροντίσουμε να λογοδοτούν γο-
νείς που επιτρέπουν στα παιδιά
τους να έχουν πρόσβαση σε όπλα»,
πρόσθεσε.
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Νίκη της Κάμαλα Χάρις στην κούρσα για τον Λευκό Οίκο
βλέπει ο Άλαν Λίχτμαν, ο ιστορικός που αποκαλείται «Νο-
στράδαμος» των αμερικανικών προεδρικών εκλογών. 

Ο καθηγητής Ιστορίας του American University της Ουά-
σιγκτον, που έχει πέσει μέσα στις προβλέψεις του σε όλες
τις αναμετρήσεις από το 1984, εκτός από την ήττα του Αλ
Γκορ από τον Τζορτζ Μπους τον νεότερο, είχε προειδοποι-
ήσει προηγουμένως τους Δημοκρατικούς για τον κίνδυνο
απόσυρσης του Τζο Μπάιντεν από την κούρσα, αλλά τώρα

προβλέπει ότι η Χάρις θα επικρατήσει του Ντόναλντ Τραμπ.
Στο περίπλοκο μοντέλο πρόβλεψής του ο Λίχτμαν χρησιμο-
ποιεί 13 παράγοντες-κλειδιά, οι οκτώ εκ των οποίων ευνο-
ούν τη Χάρις, που κέρδισε πόντους λόγω της απουσίας
ισχυρού τρίτου υποψήφιου μετά την αποχώρηση του Ρόμ-
περτ Κένεντι τζούνιορ, λόγω θετικών βραχυπρόθεσμων και
μακροπρόθεσμων οικονομικών δεικτών, μεγάλων νομοθε-
τικών πρωτοβουλιών που έθεσε σε εφαρμογή η κυβέρνη-
ση Μπάιντεν και λόγω της απουσίας κοινωνικών αναταρα-

χών ή σκανδάλων που να συνδέονται με τον Λευκό Οίκο.
Την ίδια ώρα νέα δημοσκόπηση των «Times» καταγράφει
προβάδισμα της Χάρις σε τέσσερις από τις πολιτείες που
αναμένεται να κρίνουν την έκβαση της αναμέτρησης και
βρίσκεται οριακά πίσω από τον Τραμπ σε άλλες τρεις, μια
δραματική ανατροπή στην κούρσα για τον Λευκό Οίκο σε
σχέση με τον περασμένο Ιούλιο, όταν ο Ρεπουμπλικανός
προεδρικός υποψήφιος προηγείται και στις επτά αυτές πο-
λιτείες. 

Η Κάμαλα Χάρις θα κερδίσει τον Ντόναλντ Τραμπ προβλέπει ο Άλαν Λίχτμαν 
Γράφει η Αλεξία Τασούλη

Τελεσίγραφο Μπλίνκεν σε Ισραήλ – Χαμάς για ειρήνευση 
στη Γάζα – Ο Νετανιάχου ψάχνει να βρει πάτημα 

για διαπραγματεύσεις, όμως η Παλαιστινιακή Οργάνωση
λέει «ΟΧΙ» όσο συνεχίζονται οι επιθέσεις  

«Σταματήστε τον πόλεμο»
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Ε
ίναι ένα από τα ηγετικά στελέχη οργανωμένων
οπαδών όπως ανέφερε στους αστυνομικούς και τις
ανακριτικές αρχές ένας από τους προστατευόμε-

νους μάρτυρες που έχουν δώσει τα περισσότερα στοιχεία
για την εγκληματική οργάνωση που κρύβεται πίσω από τις
οπαδικές λέσχες.

Ο «Κορυδαλλιωτης» μπήκε στο στόχαστρο των αστυνο-

μικών από το μοιραίο βράδυ στο γήπεδο,

όταν δολοφονήθηκε ο αστυνομικός των

ΜΑΤ Γιώργος Λυγγερίδης. Το «βαθύ λα-

ρύγγι», όπως το αποκαλούν πλέον οι κατη-

γορούμενοι οπαδοί, φαίνεται πως έδωσε

πολλά στοιχεία στις αρχές γύρω από τη

δράση των εγκληματικών συμμοριών. Τα

στοιχεία αυτά, όπως όλα δείχνουν, οδήγη-

σαν στα ίχνη κι άλλων υποθέσεων γύρω από τις εγκληματι-

κές οργανώσεις που κρύβονται πίσω από τους οπαδούς…

Σύμφωνα με τις ανακριτικές αρχές ο «Κορυδαλλιώτης»

εμπλέκεται εκτός από τη δολοφονία του άτυχου αστυνομι-

κού και σε υποθέσεις εκβιασμού…

Ο Δ.Μ. όχι μόνο αρνήθηκε στην απολογία του ότι έχει

σχέση με τα επεισόδια, αλλά προσπάθησε να πείσει ότι

έχει αλλάξει ζωή. Σύμφωνα με πληροφορίες, ισχυρίστηκε

στις αρχές πως ποτέ δεν βγήκε από το γήπεδο Μελίνα

Μερκούρη και κατηγορείται άδικα…

«Εγώ θυμάμαι ότι κάτω στο παρκέ ο Μ.Δ. (σ.σ.: κατηγο-

ρούμενος) καθόταν μαζί μου. Μαζί βγήκαμε από τη φυ-

σούνα για να δούμε τι γίνεται, αλλά δεν πλησιάσαμε ποτέ

τα επεισόδια. Τον Χ.Μ. (σ.σ.: μάνατζερ) τον συνάντησα στο

πάρκινγκ όπως έφτανα. Τον “Ιωσήφ” τον είδα όσο στεκό-

μουν στη φυσούνα, που βγήκε έξω από άλλη πόρτα από

αυτή που στεκόμουν εγώ».
Ερώτηση: Διαπιστώσατε κάποιους να καίνε πράγματα

στις τουαλέτες;
Κατηγορούμενος: Δεν είχα καμία επαφή με αυτόν τον

χώρο. Το μόνο που είδα ήταν σε κάποια στιγμή αυτοί που
έκαναν τα επεισόδια να τρέχουν να μπουν στη θύρα των
οργανωμένων.

Ο ανακριτής τον ρώτησε και για άλλα επεισόδια, έχοντας
στα χέρια του τις καταθέσεις των μαρτύρων που αναφέ-
ρουν το όνομά του. Εκείνος ισχυρίστηκε ότι δεν είχε καμία
σχέση. Η επόμενη ερώτηση ήταν για τη σχέση του με τον
Ολυμπιακό.

Ερώτηση: Στο παρελθόν έχετε υπάρξει slo του Ολυμπια-
κού;

Κατηγορούμενος: Ναι, αν θυμάμαι καλά ήταν 2020 με
2021.

Ερώτηση: Αυτή τη διαπίστευση πώς την αποκτήσατε;
Κατηγορούμενος: Ένας φίλος μου ονόματι Κώστας, δεν

θυμάμαι το επίθετό του, μου πρότεινε να πάρω καρτελάκι
slo και εγώ δέχτηκα.

Ερώτηση: Γιατί έδωσε σε εσάς το καρτελάκι ο Κώστας;
Κατηγορούμενος: Γιατί δεν κάνω επεισόδια. Εγώ το πή-

ρα γιατί δεν είχα τότε λεφτά για να πληρώσω το διαρκείας.
Αυτός ο Κώστας τα κανόνισε όλα. Με ρώτησε αν θέλω, του
είπα «ναι» και μου το έφτιαξε.

Ερώτηση: Πώς τις δίνουν τις διαπιστεύσεις στον Ολυμ-
πιακό;

Κατηγορούμενος: Τα κανόνισε όλα ο Κώστας. Είναι πε-
ρίεργο, αλλά έτσι έγινε.

Ερώτηση: Στον Δήμο Πειραιά πώς προσληφθήκατε;

Κατηγορούμενος: Προσλήφθηκα την εποχή του κορο-
νοϊού. Είχε βγει προκήρυξη, είχε ο θείος μου έναν γνωστό
που με ενημέρωσε για αυτή την προκήρυξη, έκανα τα χαρ-
τιά μου και προσλήφθηκα.

«Δεν είμαι αυτός που με κατηγορούν»
Ο ανακριτής τού μεταφέρει μια συνομιλία του υπευθύ-

νου του στη δουλειά με έναν συνάδελφό του και τον ρωτά:
Ερώτηση: Εσείς δεν πηγαίνατε στη δουλειά και πληρω-

νόσασταν;
Κατηγορούμενος: Πήγαινα καθημερινά στη δουλειά. Εί-

χα πάρει για εννιά ημέρες αναρρωτική άδεια με χαρτί για-
τρού.

Ο κατηγορούμενος ισχυρίστηκε ότι προσπαθεί να αλλά-
ξει τη ζωή του και ότι έχει δει μόνο κάποιους Ρομά να που-

λάνε εισιτήρια στη «μαύρη αγορά». «Δεν είμαι αυτός που
με κατηγορούν» ήταν τα τελευταία του λόγια.

Το νέο κατηγορητήριο που συντάχθηκε μετά τη σύλληψή
του αναφέρει μεταξύ άλλων:

«Είστε οπαδοί της ομάδας του Ολυμπιακού, που αυτοαπο-
καλείστε “οργανωμένοι”, έχετε συγκροτήσει, σε μη επακρι-
βώς προσδιορισθέντα χρόνο, τουλάχιστον όμως από τις αρχές
του έτους 2019, επιχειρησιακά δομημένη και με διαρκή δρά-
ση οργάνωση με την ονομασία “ΘΥΡΑ 7”, αποτελούμενη από
περισσότερα των τριών πρόσωπα, που επιδιώκει τη συστημα-
τική τέλεση περισσότερων κακουργημάτων και πλημμελημά-
των και ιδίως εκρήξεων και εμπρησμών, από τους οποίους
μπορεί να προκύψει κίνδυνος για ανθρώπους και ξένα πράγ-
ματα, κατασκευής και κατοχής εκρηκτικών και εμπρηστικών
υλών, βομβών και μηχανισμών (τελούμενες και κατά τη συμ-
μετοχή σε δημόσιες συναθροίσεις), ανθρωποκτονιών τετελε-
σμένων και σε απόπειρα, επικίνδυνων σωματικών βλαβών,
κλοπών, ληστειών, εκβιάσεων, φθορών ξένης ιδιοκτησίας,
βίας κατά υπαλλήλων, διατάραξης κοινής ειρήνης, παράνο-
μης κατοχής και χρήσης φωτοβολίδων, βεγγαλικών και κρο-
τίδων καθώς και συσκευών εκτόξευσης φωτοβολίδων και εγ-
κλημάτων του άρθρου 41ΣΤ του αθλητικού νόμου (ν.
2725/1999)».

Το «βαθύ λαρύγγι» 
έστειλε 

τον «Κορυδαλλιώτη»
στον… Κορυδαλλό

Ο προστατευόμενος μάρτυρας 
τον χαρακτήρισε εκ των ηγετικών 

στελεχών της εγκληματικής ομάδας – 
Τι είπε στην απολογία του ο Δ.Μ.

του Nίκου 
Τσιλιπουνιδάκη

ΔΟΛΟΦΟΝΙΑ ΛΥΓΓΕΡΙΔΗ



Ο
18χρονος γιος ανώτατου αξιωμα-
τικού της Ελληνικής Αστυνομίας
ήταν ένας από τους νεαρούς που

δέχθηκαν επίθεση, μετά από ενέδρα που
είχαν στήσει 10 περίπου άτομα το βράδυ
της Πέμπτης στη Φιλοθέη. Ο νεαρός και η
παρέα του όπως προκύπτει από την έρευ-
να των αρχών δεν είχαν δώσει δικαιώμα-
τα για προκαλέσουν την μήνιν των δρα-
στών και απλά ήταν στο λάθος σημείο τη
λάθος στιγμή.

Ο γιος του αξιωματικού βρισκόταν στην
πλατεία Φιλοθέης μαζί με την παρέα του
λίγο μετά τις 02:00 τα ξημερώματα, όταν

ξαφνικά είδαν κάποιες άλ-
λες παρέες να… δέρνονται
σε άλλο σημείο της πλατεί-
ας. Τότε προσπάθησε να
μπει στο αυτοκίνητο της μη-
τέρας του (με το οποίο είχε
πάει στην περιοχή) και να
φύγει. Όμως οι νταήδες,

μόλις τον είδαν να ξεκλειδώνει το όχημά
του έτρεξαν προς το μέρος του και του επι-
τέθηκαν. 

Το χρονικό της άγριας επίθεσης
Η ενέδρα στήθηκε στις 2.15 τα ξημερώ-

ματα στην οδό Ολυμπιονίκου Διαδόχου
Κωνσταντίνου, από 10 περίπου άτομα που
επέβαιναν σε δυο αυτοκίνητα και φαίνεται
πως δεν ήταν στόχος τους η παρέα του γιου

του αστυνομικού, αλλά κάποιοι άλλοι.
Έστησαν καρτέρι στο σημείο και περίμε-

ναν για αρκετή ώρα μέσα στα οχήματά τους
στο σημείο, σύμφωνα με μαρτυρία κατοί-
κου. Μόλις πέρασε το συγκεκριμένο αυτο-
κίνητο με τα τέσσερα άτομα, που είχαν…
λοκάρει οι «νεαροί μπράβοι», το ακινητο-
ποίησαν και από το πουθενά εμφανίστηκαν
και οι υπόλοιποι νταήδες και ξεκίνησε μια
άγρια συμπλοκή.

Οι δράστες της επίθεσης κατάφεραν και
περικύκλωσαν το αυτοκίνητο που επέβαι-
ναν οι τέσσερις νεαροί και άρχισαν να το
κλοτσάνε προκαλώντας ζημιές. Με γρήγο-
ρες κινήσεις άρχισαν να κατεβάζουν  τους
επιβαίνοντες και στη συνέχεια τους χτυ-
πούσαν με πρωτοφανή μανία. Η παρέα του
νεαρού γιου του αστυνομικού που ήταν

στην πλατεία μόλις είδε τους ξυλοδαρμούς
έτρεξε να φύγει. Προσπάθησε να μπει στο
αμάξι του, αλλά οι νταήδες τον είδαν και τον
έβαλαν στο στόχαστρο. Και στην προσπά-
θειά του να διαφύγει, πήδηξε από τοιχίο
ύψους δύο μέτρων, τραυματίστηκε και με-
ταφέρθηκε στο νοσοκομείο όπου νοση-
λεύεται χωρίς να διατρέχει κίνδυνο για τη
ζωή του. Η αστυνομία έφθασε στο σημείο
αφού κλήθηκε από κατοίκους που άκου-
σαν τη φασαρία. Ακολούθησε και η Πυρο-
σβεστική που χρειάστηκε να απεγκλωβίσει
το νεαρό άτομο που είχε εγκλωβιστεί πίσω
από τον τοίχο που έπεσε ώστε να ξεφύγει
από τους δράστες. 

Δεν ήταν χούλιγκαν…
Το νεαρό της ηλικίας κάποιων από τους

εμπλεκόμενους οδήγησε στο συμπέρασμα
αρχικά πως πρόκειται για επεισόδιο με
οπαδικά κίνητρα. Η επίθεση όμως και ο τρό-
πος που στήθηκε η ενέδρα στο αυτοκίνητο
αρχικά και το άγριο ξύλο που έπεσε έβαλαν
σε σκέψεις τους αξιωματικούς της ΕΛΑΣ.

Όλοι πίστεψαν αρχικά πως αφορούσε
χούλιγκαν. Όπως όλα δείχνουν όμως πρό-
κειται για εκκολαπτόμενους μπράβους -
νεαρής ηλικίας- που θέλουν να επιδείξουν
κυριαρχία στις περιοχές των βόρειων προ-
αστείων και να επιβληθούν σε άτομα από
άλλες «παρέες». Αυτό δεν σημαίνει βέβαια
πως η ΕΛΑΣ δεν θα ελέγξει κάθε πτυχή της
υπόθεσης και έχει εξαπολύσει ανθρωπο-
κυνηγητό για να εντοπίσει όλα  τα εμπλεκό-
μενα άτομα. 

Οι εκκολαπτόμενοι μπράβοι έχουν εμ-
φανιστεί στις περιοχές της Φιλοθέης και
της Κηφισιάς από τον περασμένο χειμώνα.
Όπως φαίνεται οι νεαροί που ψάχνει η
αστυνομία δεν έχουν σχέση με συνδέ-
σμους οπαδών και πολύ σύντομα θα συλ-
ληφθούν. Σύμφωνα με κατοίκους, παρό-
μοιο σκηνικό είχε στηθεί ξανά στα μέσα
Ιουνίου. Ένα από αυτά, το πιο σοβαρό, είχε
πραγματοποιηθεί  λίγα στενά πιο μακριά
από τον σημείο της συμπλοκής το βράδυ
της Πέμπτης. Κάτοικοι λένε πως το τελευ-
ταίο καιρό τα κρούσματα βίας μεταξύ νεα-
ρών στα ΒΠ έχουν αυξηθεί.
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Εκκολαπτόμενοι…
μπράβοι οι νταήδες 

των ΒΠ που στήνουν
ενέδρες και δέρνουν

Οι αρχές πιστεύουν πως οι νεαροί προκαλούν συμπλοκές 
στα βόρεια προάστια θέλοντας να επιδείξουν κυριαρχία 
στην περιοχή και να επιβληθούν σε άλλες «παρέες» 
- Τραυματίστηκε γιος ανώτατου αξιωματικού της ΕΛΑΣ
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«Έβγαζα αίμα 
από το στόμα 
αλλά συνέχιζε 
να με χτυπά»!

Σοκαρισμένη είναι η κοινή
γνώμη της Χαλκίδας από επί-
θεση ενός 23χρονου σε μια
19χρονη κοπέλα πρώην φίλη
του. Άρχισε να τη βρίζει μόλις
βγήκε από μπαρ στη Χαλκίδα
για να επιστρέψει με την παρέα
στο σπίτι της. Την απειλούσε ότι
θα στείλει στην οικογένειά της
γυμνές φωτογραφίες της,
ύστερα της επιτέθηκε: «Με
χτυπούσε με γροθιές και σφα-
λιάρες στο κεφάλι και στο σώ-
μα μου. Έπεσα στο πάτωμα,
έκλαιγα, αλλά εκείνος συνέχι-
σε να με χτυπά με μανία. Έβγα-
ζα αίμα από το στόμα. Του ξέ-
φυγα αλλά άρπαξε ένα μαχαίρι
από την κουζίνα και με κυνη-
γούσε λέγοντάς μου ‘‘θα σε
σκοτώσω’’».

Η 19χρονη βγήκε στον δρό-
μο, ο 23χρονος της έλεγε να γυ-
ρίσουν σπίτι. Μια γειτόνισσα
άκουσε τις φωνές, κάλεσε την
Αστυνομία. Η κοπέλα μεταφέρ-
θηκε ξυλοκοπημένη στο νοσο-
κομείο. Ο 23χρονος άρχισε να
της στέλνει μηνύματα αγάπης...
απειλώντας την. «Μάτια μου, σ’
αγαπώ πολύ και σε σκέφτομαι.
Δε με νοιάζει κανένας, συγ-
γνώμη μέσα από την καρδιά
μου. Δεν με νοιάζει τίποτα.
Συγγνώμη, κοριτσάκι μου. Θέ-
λω να ακούσω τη φωνούλα σου,
συγχώρεσέ με. Δεν θέλω να το
τραβήξω μανάρι μου, δε θέλω
να το αποτελειώσω», της έγρα-
ψε. Όμως, επιθετική συμπερι-
φορά είχε ο 23χρονος και προς
την οικογένειά του. «Η γιαγιά
του και η αδελφή του, μαζί με
τη δικηγόρο μας, πήγαν στην
αστυνομία και δηλώσανε ότι εί-
ναι επικίνδυνος κι ότι έχει
ασκήσει βία στην αδελφή του
και στη μητέρα του και γενικό-
τερα στο περιβάλλον» κατήγ-
γειλαν συγγενείς του. Ο δρά-
στης κυκλοφορεί ελεύθερος. 

Σ ε θρίλερ εξελίσσεται η υπόθεση της δο-
λοφονικής επίθεσης σε βάρος 69χρο-
νου κτηνοτρόφου που σημειώθηκε το

πρωί της Παρασκευής στο χωριό Βιλανδρέδο
του Ρεθύμνου, με αποτέλεσμα τον σοβαρότατο
τραυματισμό του. Ο 69χρονος, σύμφωνα με
όλες τις ενδείξεις, βασανίστηκε πριν δεχτεί
πολλαπλούς τραυματισμούς.
Το θύμα δέχτηκε περισσότερους από δύο πυ-
ροβολισμούς με πιστόλι ή περίστροφο, με απο-
τέλεσμα να υποστεί σοβαρά τραύματα σε όλο
του το σώμα. Ένα τραύμα
ωστόσο που φέρει στη γλώσ-
σα, μπαίνει επίσης στο «μι-
κροσκόπιο» και προβληματί-
ζει ιδιαίτερα, καθώς αποτελεί
ισχυρή ένδειξη ότι ο 69χρο-
νος πέρα από τους πυροβολι-
σμούς, βασανίστηκε με
αγριότητα. Η ΕΛΑΣ ερευνά με προσοχή όλα τα
στοιχεία της υπόθεσης. Όπως όλα δείχνουν η
συγκεκριμένη επίθεση συνδέεται με τη δολο-
φονική επίθεση με καυστικό υγρό σε 26χρονο
στον Κουμπέ Ρεθύμνου, στα τέλη Ιουλίου του
2024, καθώς το θύμα είναι ο γιος του. Για εκείνη
την επίθεση είχαν συλληφθεί δύο άτομα, ένας
εκ των οποίων βρίσκεται στη φυλακή. 

Το χρονικό της επίθεσης
Ακολουθώντας το καθημερινό του πρόγραμμα,
ο 69χρονος κτηνοτρόφος είχε μεταβεί νωρίτε-

ρα το πρωί της Παρασκευής στο ποιμνιοστάσιό
του προκειμένου να κάνει τις εργασίες του.
Εκεί, σύμφωνα με πληροφορίες, κάποιοι του
είχαν στήσει ενέδρα και άρχισαν να τον πυρο-
βολούν με αποτέλεσμα να τον τραυματίσουν
βαρύτατα σε πολλά σημεία του σώματός του.
Όταν έφυγαν, ο κτηνοτρόφος κατάφερε να ει-
δοποιήσει κάποιον από τους γιούς του, για να
εντοπιστεί λίγη ώρα αργότερα αιμόφυρτος στην
αποθήκη του ποιμνιοστασίου τους. Αμέσως ει-
δοποίησαν τις αρχές. 

Ο 69χρονος άνδρας μεταφέρ-
θηκε στο Νοσοκομείο Ρεθύ-
μνου όπου εξακολουθεί να
νοσηλεύεται σε κρίσιμη κατά-
σταση. Οι διωκτικές αρχές
βρίσκονται επί ποδός αναζη-
τώντας τον άγνωστο δράστη ή
τους δράστες της επίθεσης σε

βάρος του κτηνοτρόφου ενώ δυνάμεις της
ΕΛΑΣ παραμένουν στην περιοχή και το σημείο
όπου βρέθηκε βαρύτατα τραυματισμένος ο
69χρονος. Κίνητρο και των δύο δολοφονικών
επιθέσεων, φέρεται να είναι διαφορές για μία
έκταση γης στην ευρύτερη περιοχή του Ρεθύ-
μνου. Δύο οικογένειες βρίσκονται σε διαμάχη
για αυτή τη μικρής αξίας έκταση. Η αστυνομία
έχει εξαπολύσει ανθρωποκυνητό για τον εντο-
πισμό των δραστών της επίθεσης. Ανάστατοι εί-
ναι και οι κάτοικοι του χωριού από το σοκαρι-
στικό περιστατικό.

Ποιοι έκοψαν τη γλώσσα 
και πυροβόλησαν 

κτηνοτρόφο στο Ρέθυμνο

Συνελήφθη 
νοσηλευτής για 
τον ξυλοδαρμό 
της συζύγου του… 

Στη Χαλκίδα νοσηλεύτρια κατήγγειλε

τον συνάδελφο σύζυγό της για ξυλο-

δαρμό το βράδυ της περασμένης Τετάρ-

της. Η 55χρονη μίλησε για συστηματική

κακοποίηση από τη δεκαετία του '90.

«Είμαι παντρεμένη 27 χρόνια και σε

σχέση 34 χρόνια με τον σύζυγό μου.

Από περίπου το 1990 που ήμασταν μαζί,

δεχόμουν συνεχώς ψυχολογική και λε-

κτική βία, καθώς και χτυπήματα στο

σώμα, προξενώντας μου μελανιές, τις

οποία συνήθιζα να καλύπτω με τα ρού-

χα που φορούσα. Δεν τον κατήγγειλα

στις Αρχές γιατί φοβόμουν. Είχα γίνει

υποχείριό του και δεν είχα τη δύναμη να

αντισταθώ», δήλωσε η 55χρονη.

«Μου έλεγε "εγώ δεν χωρίζω, προτι-

μώ να σε σκοτώσω παρά να χωρίσου-

με", "θα σου στρίψω το κεφάλι". Τον Αύ-

γουστο του 2019 που ήμασταν σπίτι μου

επιτέθηκε επειδή ψυγείο χάλασε. Πήρε

μαχαίρι και είπε στην κόρη μας "έλα

στην κουζίνα να δεις πώς θα σφάξω τη

μάνα σου". 

«Του ανακοίνωσα ότι τελειώσαμε ως

ζευγάρι. Με άρπαξε, με κόλλησε στον

τοίχο, με έπιασε από το πρόσωπο και

μου κοπάνησε το κεφάλι στον τοίχο 2-3

φορές. 

Φώναζα "άφησέ με, βοήθεια" και τό-

τε με αλλεπάλληλες γροθιές με χτυπού-

σε με δύναμη στα δύο μάγουλα ταυτό-

χρονα και ένιωθα ότι θα σπάσει το κε-

φάλι μου, ζαλιζόμουν, πήγαινα να χάσω

τις αισθήσεις μου, αλλά αυτή τη φορά

δεν ήθελα να σκύψω το κεφάλι, σήκω-

σα με περηφάνια το κεφάλι μου και μέ-

σα μου έπαιρνα δύναμη και έλεγα στον

εαυτό μου "θα τον καταγγείλω, το χρω-

στάω στα παιδιά μου"».

Σε σοβαρή κατάσταση 
νοσηλεύεται το θύμα 

– Η βεντέτα για τα κτήματα 
και το καυστικό υγρό 

που είχαν ρίξει στον γιο του
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Ο
ι θερμοκρασίες το φετινό καλο-
καίρι έσπασαν όλα τα ρεκόρ. Σύμ-
φωνα με το ευρωπαϊκό παρατη-

ρητήριο Copernicus, οι μέσες παγκόσμιες
θερμοκρασίες τους τρεις μήνες του καλο-
καιριού (Ιούνιος, Ιούλιος, Αύγουστος)
ήταν οι υψηλότερες που έχουν μετρηθεί
ποτέ, καταρρίπτοντας έτσι το ρεκόρ του
2023!

«Τους τελευταίους τρεις μήνες, η υφή-
λιος γνώρισε τον πιο θερμό Ιούνιο και τον
πιο θερμό Αύγουστο που έχουν καταγρα-
φεί ποτέ, την πιο θερμή ημέρα που έχει
καταγραφεί ποτέ και το πιο θερμό καλο-
καίρι που έχει καταγραφεί ποτέ», συνόψι-
σε με ανησυχία η Σαμάνθα Μπέρτζες, η
υποδιευθύντρια της υπηρεσίας για την
κλιματική αλλαγή (C3S) στο παρατηρητή-
ριο Copernicus, σε δελτίο Τύπου που δό-
θηκε στη δημοσιότητα. 

«Αυτή η αλληλουχία ρεκόρ αυξάνει την
πιθανότητα το 2024 να είναι η πιο ζεστή
χρονιά που έχει καταγραφεί ποτέ», υπερ-
βαίνοντας το προηγούμενο ρεκόρ, που
καταγράφηκε πέρσι, πρόσθεσε, εξαιτίας
της αύξησης των συγκεντρώσεων αερίων
που προκαλούν το φαινόμενο του θερμο-
κηπίου και εκλύονται εξαιτίας της ανθρώ-
πινης δραστηριότητας. 

Χώρες όπως η Ισπανία, η Ιαπωνία, η Αυ-
στραλία (εν μέσω χειμώνα του νότιου ημι-
σφαιρίου), καθώς και επαρχίες της Κίνας
ανακοίνωσαν αυτή την εβδομάδα πως κα-
τέγραψαν ρεκόρ υψηλών θερμοκρασιών
τον Αύγουστο.

Ατέλειωτοι καύσωνες
Σε παγκόσμια κλίμακα, ο Αύγουστος

του 2024 ισοφάρισε το ρεκόρ θερμοκρα-
σίας του αντίστοιχου μήνα οποιασδήποτε
χρονιάς, που κατείχε εκείνος του 2023,
1,51 βαθμός Κελσίου πάνω από τον μέσο
όρο της προβιομηχανικής περιόδου
(1850-1900), με άλλα λόγια πάνω από το
όριο του 1,5 βαθμού Κελσίου, που ήταν ο

πιο φιλόδοξος στόχος της συμφωνίας του
Παρισιού του 2015. Αυτό το όριο, εμβλη-
ματικό, ξεπεράστηκε τους 13 από τους 14
τελευταίους μήνες, σύμφωνα με τα δεδο-

μένα του ινστιτούτου Copernicus (που
διαφέρουν ελαφρά από τα στοιχεία αντί-
στοιχων φορέων των ΗΠΑ, της Ιαπωνίας
και της Βρετανίας).

Τους τελευταίους δέκα μήνες, η μέση
θερμοκρασία ήταν 1,64 βαθμός Κελσίου
πάνω από την προβιομηχανική εποχή,
σύμφωνα με την ίδια πηγή. Το 2024, που
σημαδεύτηκε από καύσωνες, ξηρασίες
και ακραίες πλημμύρες, έχει μεγάλες πι-
θανότητες να γίνει η χρονιά που θα κατα-
γραφεί υπέρβαση του ορίου. Ωστόσο αυτή
η ανωμαλία πρέπει να παρατηρείται για
δεκαετίες, ώστε να θεωρηθεί πως το κλί-
μα, που αυτό το διάστημα θεωρείται πως
βρίσκεται περίπου 1,2 βαθμό Κελσίου πά-
νω από την προβιομηχανική εποχή, πλέον
σταθεροποιείται σε επίπεδο πάνω από τον
1,5 βαθμό Κελσίου.

Τα χρονικά του ινστιτούτου Copernicus
άρχισαν να τηρούνται το 1940, αλλά οι μέ-
σες θερμοκρασίες δεν έχουν προηγούμε-
νο εδώ και τουλάχιστον 120.000 χρόνια,
σύμφωνα με δεδομένα της παλαιοκλιμα-
τολογίας, που αντλούνται κυρίως από
στρώματα πάγου και ιζήματα.

Ζεστοί ωκεανοί
Τα αλλεπάλληλα ρεκόρ ζέστης στην

υφήλιο τροφοδοτούνται από την άνευ
προηγουμένου υπερθέρμανση των ωκεα-
νών -οι οποίοι καλύπτουν το 70% της επι-
φάνειας της Γης-, υδάτινων όγκων που
απορροφούν το 90% της πλεονάζουσας
θερμότητας εξαιτίας της ανθρώπινης
δραστηριότητας: η μέση θερμοκρασία
στην επιφάνεια των θαλασσών διατηρεί-
ται σε επίπεδα πολύ πάνω από τα φυσιο-
λογικά από τον Μάιο του 2023, κάτι που
κάνει πολύ πιο σφοδρά φαινόμενα όπως
οι κυκλώνες.

Δρακόντεια τα μέτρα της ΕΛΑΣ στη ΔΕΘ: 3.000 αστυνομικοί, drones και… ελικόπτερα!
Ιδιαίτερα αυξημένα, όπως γίνεται κάθε χρόνο, θα είναι

φέτος τα μέτρα ασφαλείας της ΕΛΑΣ για την 88η Διεθνή
Έκθεση Θεσσαλονίκης (ΔΕΘ), εν μέσω και των κινητοποι-
ήσεων που είναι προγραμματισμένες για το ερχόμενο
Σαββατοκύριακο.

Υπενθυμίζεται πως το Σαββατοκύριακο θα πραγματο-
ποιηθεί η ετήσια ομιλία και συνέντευξη Τύπου του πρωθυ-
πουργού στη ΔΕΘ, με το Open να παρουσιάζει αναλυτικά
τα μέτρα ασφαλείας της Ελληνικής Αστυνομίας.

Ειδικότερα, περισσότεροι από 3.000 αστυνομικοί, ακό-
μη και από την περιφέρεια, βρίσκονται επί ποδός για τις κι-
νητοποιήσεις στη ΔΕΘ. Drones και ελικόπτερα θα επο-
πτεύουν από αέρος δίνοντας εικόνα στο κέντρο επιχειρή-

σεων, ενώ δύο εισαγγελείς, ένας στο πεδίο και ένας στο
κέντρο επιχειρήσεων, θα βρίσκονται και αυτοί επί ποδός.

Μάλιστα, εκτός από τους καθιερωμένους στόχους όπως
το αμερικάνικο προξενείο, η προσοχή θα είναι στραμμένη
και στο γερμανικό και σε σημεία γερμανικού ενδιαφέρον-
τος, καθώς η Γερμανία θα είναι η τιμώμενη χώρα της φετι-
νής ΔΕΘ.

Όσον αφορά το Βελλίδειο Συνεδριακό Κέντρο, η αστυνο-
μία θα ακολουθήσει το μοντέλο της αποστείρωσης του χώ-
ρου, δηλαδή με κάγκελα που θα τοποθετηθούν γύρω από
το κέντρο σε συνδυασμό με τις κλούβες των ΜΑΤ, θα σχη-
ματιστεί φραγμός.

Απώτερος σκοπός, σύμφωνα με τον τηλεοπτικό σταθμό,

τόσο να μην πλησιάσουν οι διαδηλωτές όσο και να επιτρέ-
πεται η είσοδος μόνο σε όλους όσοι έχουν πρόσκληση να
παρακολουθήσουν την ομιλία του πρωθυπουργού στο συ-
νεδριακό κέντρο.

Τα μέτρα της Τροχαίας θα είναι και αυτά δρακόντεια,
αφού απαγορεύτηκε σήμερα η στάθμευση στους δρόμους
γύρω από τη ΔΕΘ, ενώ αύριο από τις 3,00 το μεσημέρι θα
απαγορευτεί και η κυκλοφορία των οχημάτων γύρω από τη
Διεθνή Έκθεση.

Σε ό,τι αφορά τα καλέσματα, για αύριο είναι προγραμ-
ματισμένες κινητοποιήσεις από τη ΓΣΕΕ, την ΑΔΕΔΥ και
τα εργατικά σωματεία, με τις διαδηλώσεις να είναι τερά-
στιες.

Μακρύ, καυτό καλοκαίρι 
με πρωτόγνωρα ρεκόρ!

Σύμφωνα με στοιχεία του Copernicus, αυτό που έφυγε 
δεν είχε προηγούμενο σε θερμοκρασίες και διάρκεια 
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Ο CEO που έφερε 
στην κορυφή 
τη Δωδώνη

Οι μεγάλοι 
πρωταγωνιστές 
της ελληνικής 
οικονομίας 
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Το μεγάλο 
κυβερνητικό 

στοίχημα 
στην οικονομία 

για το 2025 

Το μεγάλο 
κυβερνητικό 

στοίχημα 
στην οικονομία 

για το 2025 

E
τος-ορόσημο αποτελεί για την οικονομία το
2025, καθώς από την επιτυχή εκτέλεση του
προϋπολογισμού θα εξαρτηθεί εάν η Ελλά-

δα θα «σκαρφαλώσει» στη βαθμίδα Α ως προς το
αξιόχρεό της. 

Ήδη το οικονομικό επιτελείο με μια σειρά κινή-
σεων... προϊδεάζει για τον υπέρτατο στόχο της επό-

μενης χρονιάς, καθώς δρομολογεί
την πρόωρη αποπληρωμή διακρα-
τικών δανείων του πρώτου μνημο-
νίου, ύψους 8 δισ. ευρώ από το
«μαξιλάρι» ασφαλείας που βρί-
σκεται στο ηλεκτρονικό σύστημα
του Μόνιμου Μηχανισμού Στήρι-
ξης. Ενισχυτικά προς την κατεύ-
θυνση της αναβάθμισης του ελλη-

νικού αξιόχρεου θα λειτουργήσουν η προβλεπόμε-
νη μείωση του πληθωρισμού στο 2%, η διατήρηση
της ανάπτυξης πάνω από το ποσοστό αυτό, εκτός
φυσικά σοβαρού απρόοπτου, αλλά και οι μειώσεις
των επιτοκίων από την Ευρωπαϊκή Κεντρική Τρά-
πεζα. Ο συνδυασμός των παραπάνω εκτιμάται ότι
μπορεί να οδηγήσει σε αναβάθμιση κατά δύο βαθ-

μίδες, ενεργοποιώντας ακόμη περισσότερα και πιο
ποιοτικά επενδυτικά κεφάλαια, τα οποία θα αναζη-
τήσουν ευκαιρίες για τοποθετήσεις στην Ελλάδα. 

Σύμφωνα με την κλίμακα των αμερικανικών οί-
κων αξιολόγησης Standard & Poor's και Fitch, η
Ελλάδα έχει επιστρέψει στην επενδυτική βαθμίδα
με αξιολόγηση ΒΒΒ - και αναμένει μέσα στο πρώτο
εξάμηνο νέα αναβάθμιση στην κατηγορία ΒΒΒ+.
Εφόσον δεν υπάρξουν σοβαρές ανατροπές στο
διεθνές περιβάλλον, τότε θα ανοίξει ο δρόμος για
την κατάταξη των ελληνικών ομολόγων στην κατη-
γορία Α- εντός του επόμενου έτους, κάτι που ση-
μαίνει ότι οι ελληνικοί κρατικοί τίτλοι θα χαρακτη-
ρίζονται ως «υψηλής ικανότητας πληρωμής τόκων
και κεφαλαίου», αλλά από την άλλη θα είναι και πιο
ευάλωτα σε ενδεχόμενες διαταραχές του οικονο-
μικού κύκλου και της συγκυρίας. 

Ο στόχος της κυβέρνησης, για αναβάθμιση του
αξιόχρεου της χώρας στη βαθμίδα Α, θα αυξήσει

τις... απαιτήσεις από την πλευρά των αγορών και
των επενδυτών ως προς την επίτευξη των στόχων
και την υλοποίηση κρίσιμων μεταρρυθμίσεων
στην οικονομία και το κράτος. Αυτό σημαίνει ότι
μέσα στο 2025 η κυβέρνηση πρέπει να έχει δώσει
απτά δείγματα γραφής στην υλοποίηση και αποτε-
λεσματικότητα των μεταρρυθμίσεων, ενώ πρέπει
να υπάρχουν σαφείς ενδείξεις ότι το 2026 θα ολο-
κληρωθεί το πρόγραμμα χρηματοδοτήσεων μέσω
του Ταμείου Ανάκαμψης, χωρίς να χαθεί ούτε ένα
ευρώ. 

Από την άλλη, διαμορφώνονται θετικές προσδο-
κίες για τους αναπτυξιακούς ρυθμούς της οικονο-
μίας και την αποκλιμάκωση του δημοσίου χρέους,
λόγω και των νέων μειώσεων των επιτοκίων που θα
αποφασίσει η Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα εντός
του 2025. Σε κάθε περίπτωση, η επιστροφή στην
αξιολόγηση Α εντός του 2025 ή το αργότερο μέσα
στους πρώτους μήνες του 2026 προϋποθέτει τον
σχηματισμό υψηλού πρωτογενούς πλεονάσματος,
το οποίο θα συνοδεύεται από νέα ταχεία μείωση
του δημοσίου χρέους ως ποσοστό του Ακαθαρί-
στου Εγχωρίου Προϊόντος. 

Γιατί είναι το επόμενο έτος ορόσημο
για την Ελλάδα 

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com
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Μ
ε τη σύμφωνη γνώμη της Κομισιόν για αυξη-
μένες δαπάνες κατά 500 εκατομμύρια ευρώ
ανεβαίνει στη Θεσσαλονίκη ο πρωθυπουρ-

γός και το οικονομικό επιτελείο πήρε κάποιες ανάσες,
καθώς απέκτησε λίγο περισσότερο δημοσιονομικό
χώρο ώστε να κάνει τις μανούβρες και να κλείσει το λε-
γόμενο «καλάθι της ΔΕΘ». Έτσι πλέον ο προϋπολογι-

σμός του 2025 θα έχει ως όριο αύξησης των δα-
πανών τα 3,5 δισ. και θα φτάσει συνολικά στα
103,5 από τα 100 δισ. που ήταν φέτος.

Το βασικό επιχείρημα της Ελλάδας στη δια-
πραγμάτευση με την Κομισιόν ήταν ότι η χώρα
μας παρουσιάζει σημαντικό πρωτογενές πλεόνα-
σμα φέτος που θα διαμορφωθεί στο 2,1% του ΑΕΠ,
άρα θα ξεπεράσει κατά πολύ τον στόχο. Αυτό ση-
μαίνει ότι η υπέρβαση αυτή θα φέρει ένα πλεόνα-

σμα κοντά στο 1,2 δισ. απ’ το οποίο μέρος του πρέπει να
επιστρέψει στην κοινωνία με τη μορφή των αυξημένων
δαπανών. Άλλωστε -όπως επέμεινε το ΥΠΕΘΟ- οι πολί-
τες έχουν στηρίξει το κράτος πληρώνοντας με το παρα-
πάνω τους φόρους του και τα έσοδα ήταν κι αυτά αυξη-
μένα κατά 1,2 δισ., άρα η κυβέρνηση μπορεί να μειώσει
και το χρέος κατευθύνοντας προς τα εκεί ένα επιπλέον
0,5% του ΑΕΠ πέρα από την εξυπηρέτηση που έχει ήδη
προγραμματιστεί. 

Η μείωση των εισφορών
Κάπως έτσι λοιπόν φαίνεται πως έκλεισε και η από-

φαση να προχωρήσει τώρα η μείωση των ασφαλιστικών
εισφορών κατά μία μονάδα αντί τη μισή που είχε προ-
γραμματιστεί αρχικά για φέτος και την άλλη μισή για το
2027. Αυτό σημαίνει ότι μέσα στο 2025 οι συνολικές ει-
σφορές θα πέσουν στο 35,16% του μισθού, από 36,16%
που είναι σήμερα. Το επικρατέστερο σενάριο για την
ώρα θέλει αυτή η μείωση να αφαιρέσει μισή μονάδα
από τις εισφορές του εργαζόμενου και μισή μονάδα από
τις εισφορές του εργοδότη. Επομένως η υγειονομική

περίθαλψη, από το 7,10% που είναι σήμερα (2,55% για
τον εργαζόμενο και 4,55% για τον εργοδότη), θα υποχω-
ρήσει στο 6,10%. Η πτώση αυτή θα φανεί αυτομάτως
στον μισθό, καθώς θα φέρει στους χαμηλούς μισθούς
των 700 ευρώ μια αύξηση έως 3,5 ευρώ και άρα 49 ευ-
ρώ το ανώτερο ανά έτος, ενώ για μισθούς έως 1.000 ευ-
ρώ η αύξηση μπορεί να είναι 5 ευρώ τον μήνα και άρα 70
ευρώ τον χρόνο. Για μεγαλύτερους μισθούς η έμμεση
αυτή αύξηση φτάνει και ίσως ξεπερνάει τα 10 ευρώ τον
μήνα.

Το «όλον» πακέτο
Η μείωση των εισφορών είναι κάτι που αφορά σχε-

δόν όλους τους Έλληνες είτε είναι μισθωτοί είτε επι-
χειρηματίες, γι’ αυτό και επιλέχθηκε ως το μέτρο που
θα έρθει νωρίτερα από τα προγραμματισμένα, θέλον-
τας να δείξει ότι η κυβέρνηση έχει βάλει πλέον στο στό-
χαστρό της τη βελτίωση της καθημερινότητας που περ-
νάει μέσα από την τόνωση του εισοδήματος. 

Σε αυτό το πνεύμα ήδη έχουν αποφασιστεί οι αυξή-
σεις στις συντάξειςμ οι οποίες θα απορροφήσουν 1 δισ.
από τα επιπλέον των φετινών δαπανών, διοχετεύοντας
400 εκατομμύρια λόγω της ετήσιας αύξησης των συν-

τάξεων και 600 εκατομμύρια λόγω της συνταξιοδότη-
σης μεγάλου αριθμού ασφαλισμένων, που όμως δεν
υποστηρίζονται αναλόγως από τον αριθμό των εργαζο-
μένων. Ακόμα, θα δοθεί έκτακτο επίδομα τα Χριστού-
γεννα στους συνταξιούχους με προσωπική διαφορά,
αλλά και στους οικονομικά ευάλωτους. Επιπλέον η κυ-
βέρνηση προχωρά σε μισθολογικές βελτιώσεις και στο
δημόσιο και οι ανακοινώσεις του πρωθυπουργού θα
συμπεριλαμβάνουν βελτίωση των αποδοχών για νοση-
λευτικό προσωπικό και γιατρούς του ΕΣΥ, καθώς και
μισθολογικά κίνητρα που μπορούν να φτάσουν έως τα
600 ευρώ για πλήρωση θέσεων σε ακριτικές περιοχές. 

Σχεδιάζεται επίσης και η αύξηση των νυχτερινών για
τους ένστολους. Για τους αγρότες ήδη κλείδωσε η μό-
νιμη απαλλαγή του αγροτικού πετρελαίου από τον
ΕΦΚ, ενώ μεγάλα κονδύλια κατευθύνονται και προς τις
περιοχές που έχουν πληγεί από φυσικές καταστροφές.

Υπολογίζεται ότι 3 δισ. είναι μόνο οι δαπάνες για την
αντιμετώπιση των καταστροφών από την κακοκαιρία
«Daniel», ενώ στον προϋπολογισμό καταγράφονται και
δαπάνες για κακοκαιρίες τεσσάρων χρόνων πίσω.
Όσον αφορά τους ελεύθερους επαγγελματίες, έχει
κλειδώσει και η κατάργηση του μισού τέλους επιτη-
δεύματος που επιβλήθηκε φέτος, το οποίο όμως χρει-
άστηκε για να διαγραφεί να φέρει τη συνολική φορολό-
γησή τους πάνω από αυτήν που δηλώνουν οι μισθωτοί. 

Όπως λέει σε κάθε ευκαιρία ο υπουργός Οικονομι-
κών Κωστής Χατζηδάκης, το καλάθι της ΔΕΘ θα είναι
ισορροπημένο με στόχο τη διατήρηση της δημοσιονο-
μικής ισορροπίας της χώρας. 

Άλλωστε μην ξεχνάμε ότι εκτός από τους Έλληνες
εργαζόμενους και εργοδότες ή τους συνταξιούχους, τα
αυτιά τους προς το βήμα στο Βελλίδειο θα έχουν και οι
αναλυτές της Moody’s, οι οποίοι θα βάλουν τα όσα
ακούσουν στη δική τους ζυγαριά για την αξιολόγηση
της ελληνικής οικονομίας που ετοιμάζουν για τις 13 Σε-
πτεμβρίου.

του Κωνσταντίνου
Δαυλού
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Θα φτάσει συνολικά στα 103,5 
από τα 100 δισ. 

που ήταν φέτος - Με τη σύμφωνη
γνώμη της Κομισιόν - 

Το καλάθι της ΔΕΘ θα είναι
ισορροπημένο με στόχο 

τη διατήρηση της δημοσιονομικής
ισορροπίας της χώρας

Στα 3,5 δισ. το όριο 
αύξησης δαπανών 

ΠΡΟΫΠΟΛΟΓΙΣΜΟΣ 2025



ΣΑΒΒΑΤΟ 7 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2024

ΡOLITICAL ΕΛΛΑΔΑ71

inside job

Ο
ΙΚ

Ο
Ν

Ο
Μ

ΙΑ

Π
αρόλο που το 13 είναι γρουσούζικο,
στην πραγματικότητα οι εταιρείες
του τζόγου δεν φαίνεται να στενο-

χωριούνται καθόλου με το +13% που πέτυ-
χαν στα συνολικά πονταρίσματα κατά το
πρώτο εξάμηνο, με το ποσό να φτάνει στα
21,3 δισ. ευρώ από 18,75 δισ. που ήταν κατά
το αντίστοιχο εξάμηνο του 2023. 

Σύμφωνα με τα στοιχεία που έδωσε
στη δημοσιότητα η Ανεξάρτητη Αρχή, το
πραγματικό ποσό που πλήρωσαν οι παί-
κτες (δηλαδή το TGR, που δεν συμπερι-
λαμβάνει τα κέρδη) έφτασε στα 7,6 δισ.
ευρώ από 6,9 δισ. ευρώ το πρώτο εξά-
μηνο του 2023, μία αύξηση που φτάνει
στο 10,14%. Από αυτά τα χρήματα το 1,35
δισ. ήταν το μεικτό κέρδος των παρόχων (πάντα
κατά το πρώτο εξάμηνο του 2024) το οποίο ήταν
αυξημένο σε ετήσια βάση κατά 8% από 1,25 που
είχε επιτευχθεί πέρσι. Εννοείται ότι σε όλον αυ-
τόν τον χορό των εκατομμυρίων το κράτος δεν
έμεινε παραπονεμένο, καθώς εισέπραξε αυξη-
μένους φόρους που έφτασαν συνολικά τα
288,20 εκατ. ευρώ από
256,66 εκατ. ευρώ κατά το
α΄ εξάμηνο του 2023 κα-
ταγράφοντας αύξηση
12,29%. Το μεγαλύτερο μέ-
ρος της φορολογίας και
μάλιστα με τη μεγαλύτερη
αύξηση το κατέβαλαν οι
παίκτες, οι οποίοι πλήρωσαν το μάρμαρο φτά-
νοντας σε φόρους τα 187,99 εκατομμύρια, ποσό
που ήταν αυξημένο ετησίως κατά 17,84%.

Τι προτιμούν οι παίκτες
Όπως είναι σχεδόν αυτονόητο, ο ηλεκτρονι-

κός τζόγος βρίσκεται σε άνοδο, ενώ τα λαχεία
και ο Ιππόδρομος βρίσκονται σε πτώση. Ο ΟΠΑΠ
παραμένει η πρώτη επιλογή των τζογαδόρων
λόγω της πολύ μεγάλης αξιοπιστίας και εμπι-
στοσύνης που απολαμβάνει. Τα συνολικά πον-
ταρίσματα προς την εταιρεία ξεπέρασαν τα 5 δισ.

από 4,88 που ήταν έναν χρόνο πίσω κατά το
πρώτο εξάμηνο. Το καθαρό ποντάρισμα (τα χρή-
ματα που βγήκαν από την τσέπη των παικτών)
έφτασε τα 3,46 δισ. από 3,24 πέρσι και τα μεικτά
κέρδη του ΟΠΑΠ έφτασαν στα 694 εκατομμύρια
από 672,4 κατά το πρώτο εξάμηνο του 2023. Οι
φόροι που έδωσε ο ΟΠΑΠ στο κράτος έφτασαν

τα 80 εκατομμύρια από 75 και οι φόροι
των παικτών διαμορφώθηκαν στα 59,6
εκατ. ευρώ από 54,62 εκατομμύρια ευρώ
το διάστημα Ιανουαρίου – Ιουνίου 2023.

Οι διαδικτυακές εταιρείες ξεπέρασαν
σε συνολικά πονταρίσματα τα 15 δισεκα-
τομμύρια ευρώ από 12,75 που ήταν το αν-
τίστοιχο πρώτο εξάμηνο του ’23. Το ΤGR
(τα καθαρά ποσά που έβαλαν οι παίκτες)

έφτασε στα 3,375 δισ. ευρώ από 2,932 δισ. ευρώ
πέρσι και τα μεικτά κέρδη των παρόχων έφτασαν
τα 480,83 εκατομμύρια ευρώ από 406,41 εκα-
τομμύρια ευρώ το πρώτο εξάμηνο του 2023. Εν-
τυπωσιακή αύξηση παρουσιάζει στην κατηγορία
αυτή το ύψος των φόρων που πλήρωσαν οι παί-
κτες, οι οποίοι έδωσαν στο δημόσιο 125,26 εκα-

τομμύρια από 101,57 εκα-
τομμύρια ευρώ το εξάμη-
νο του 23 καταγράφοντας
σημαντικότατη αύξηση
23,32%.

Τέλος και τα καζίνο εί-
χαν αύξηση στα πονταρί-
σματα που ανήλθαν στα

980,2 εκατομμύρια ευρώ από 939,1 εκατομμύ-
ρια ευρώ το αντίστοιχο διάστημα του '23. Αντιθέ-
τως τα λαχεία είχαν πτώση στο ΤGR, το οποίο
έπεσε στα 151,61 εκατομμύρια ευρώ, από τα
163,16 εκατομμύρια ευρώ του πρώτου εξαμήνου
του ’23. Τέλος, και ο ιππόδρομος παρουσίασε
κάμψη και από 18,05 εκατομμύρια ευρώ που
ήταν τα πονταρίσματα το εξάμηνο του '23 βρέ-
θηκε στα 14,19 εκατομμύρια. Πάντως και εδώ ο
πάροχος εξακολουθεί να εμφανίζει κέρδη στα
3,55 εκατομμύρια, από 4,62 εκατομμύρια ευρώ
πέρσι.

του Κωνσταντίνου
Δαυλού

Χάθηκε άλλη μία διορία για το καλώδιο
Πόσα θέλουν για να μας τρελάνουν εκεί στην Κύπρο. Η κυβέρνηση της με-

γαλονήσου αδιαφόρησε για αυτά που συμφωνήθηκαν τη Δευτέρα και άφη-

σε την Παρασκευή να περάσει άπραγη, ημέρα κατά την οποία η Nexans (η
γαλλική εταιρεία που κατασκευάζει το καλώδιο) είχε ζητήσει να έχουν εκ-

δοθεί οι τρεις αποφάσεις που χρειάζονται από τους διαχειριστές του συ-

στήματος, ώστε να εξασφαλιστούν οι πόροι που κάνουν το έργο βιώσιμο.
Τελικά αποφασίστηκε να γίνει μία νέα συνεδρίαση την Τρίτη, στην οποία θα

κατέβει και ο Έλληνας υπουργός Ενέργειας Θοδωρής Σκυλακάκης, όχι

όμως με πολύ καλή διάθεση όπως μαθαίνω. Έτσι πλέον το έργο κινδυνεύει
πραγματικά να μπει στον «πάγο» και μαζί με αυτό και τα 687 εκατομμύρια

που θα έδινε η Κομισιόν με τη μορφή χρηματοδότησης, ποσό όμως που δεν

αποκλείεται να αποτελέσει και τον απαραίτητο μοχλό, ώστε να ξεκολλή-
σουν τα πράγματα. Για να δούμε. 

SOS από όλα τα σίγμα της χώρας
Και ενώ στην Κύπρο τούς δίνουν ρεύμα και λένε όχι, στην Ελλάδα οι επιχει-

ρήσεις στέλνουν SOS στην κυβέρνηση για το ρεύμα που φτάνει στη χώρα μας
σε τιμές χρυσού. Σε κοινή ανακοίνωσή τους, ένα κατεβατό σύνδεσμοι με πολλά
σίγμα (ΣΕΒ, ΣΒΕ, ΣΒΑΠ, ΣΒΘΣΕ, ΣΒΣΕ, ΣΘΕΒ, ΣΒΠΕ, ΣΕΒΤ, ΣΕΧΒ, ΣΜΕ, ΕΒΙ-
ΚΕΝ και ΕΒΙΧΕ) τονίζουν ότι «είναι επείγουσα ανάγκη η Ευρώπη να αντιδράσει
προκειμένου να διορθώσει δομικές αδυναμίες, αλλά και η Ελλάδα να προχω-
ρήσει σε άμεσα μέτρα, όπως κάνουν και άλλες ευρωπαϊκές χώρες». Δηλώνουν
δε ότι είναι σημαντική η ανάγκη θωράκισης των επιχειρήσεων, και ειδικά της
βιομηχανίας, καθώς ελλοχεύει ο κίνδυνος να μην μπορούν να αντεπεξέλθουν
στις υποχρεώσεις τους.  Πάντως οι τιμές τις τελευταίες ημέρες της εβδομάδας
εμφάνισαν μια συγκράτηση. Χθες καταγράφηκε και πάλι άνοδος, που μπορεί
μεν να ήταν μικρή (5,3%), οδήγησε όμως την τιμή της μεγαβατώρας στα 135,69
ευρώ, δηλαδή τη δεύτερη υψηλότερη στην Ευρώπη μετά τη Μάλτα με το 142,65. 

Είναι η «αυτοκατανάλωση», αγόρι μου
Προχωράει η «αυτοκατανάλωση». Αυτό με ενημέρωσε με mail το υπουρ-
γείο Ενέργειας και δεν θα σας το κρύψω ότι σάστισα, διότι δεν κατάλαβα

καθόλου τι εννοούσε με αυτό το «αυτοκατανάλωση» που μάλιστα χρειάζε-

ται και Υπουργική Απόφαση. Αν και εσείς δεν ξέρετε τι είναι, να σας πω λοι-
πόν ότι πρόκειται για τη δυνατότητα που δίνεται πλέον σε όλους τους κατα-

ναλωτές της χώρας, σε εγκαταστάσεις που βρίσκονται σε όλα τα επίπεδα

τάσης του ηλεκτρικού συστήματος, να συμψηφίζουν ταυτοχρονισμένα τις
ποσότητες που καταναλώνουν στις εγκαταστάσεις τους με τις ποσότητες

που παράγει ένας ή περισσότεροι σταθμοί Ανανεώσιμων Πηγών Ενέργειας

(ΑΠΕ), και να λαμβάνουν αποζημίωση για την πλεονάζουσα ενέργεια, σύμ-
φωνα με τις τιμές της αγοράς. Δηλαδή αν έχετε στο σπίτι σας ένα φωτοβολ-

ταϊκό, μέχρι τα 8 kW, δίνεται η δυνατότητα να λαμβάνουν το όφελος του

πλεονάσματος ενέργειας ως έκπτωση στον εκκαθαριστικό λογαριασμό
ρεύματος του παρόχου σας. Τώρα μάλιστα!

Η τρομοκρατία της Deutsche Bank
Στη «γύρα» βγήκε η Deutsche Bank δίνοντας στη δημοσιότητα μια γνώμη για

το πόσο πιθανό είναι να μας έρθει ένα ακόμη πληθωριστικό σοκ και να μην
υποτιμάμε την πιθανότητα να συμβεί κάτι τέτοιο. Τώρα εγώ θα φταίω που μου
φαίνεται ότι είναι «ύποπτη» η σύγκριση απόψεων της Deutsche Bank με τον Γι-
όακιμ Νάγκελ, τον κεντρικό τραπεζίτη της Γερμανίας και αρχιγεράκι της ΕΚΤ
που δεν θέλει σε καμία περίπτωση να πέσουν άλλο τα επιτόκια; Η γερμανική
τράπεζα επιστρατεύει τρεις λόγους: ότι η νομισματική πολιτική χαλαρώνει πλέ-
ον παγκοσμίως και η αύξηση της προσφοράς χρήματος επιταχύνεται ξανά, ότι
ο πληθωρισμός σε κάποιους τομείς είναι επίμονος και ότι οι γεωπολιτικοί κλυ-
δωνισμοί εξακολουθούν να έχουν τη δυνατότητα να ωθήσουν τον πληθωρισμό
υψηλότερα μέσω των τιμών των εμπορευμάτων. Νταξ, ρε παιδιά. Αφήστε να
απολαύσουμε λίγο χαμηλότερα επιτόκια κι αν πέσει ο ουρανός στο κεφάλι μας,
τα ξανανεβάζετε! 

Πάνω από 21 δισ. 
ο συνολικός τζίρος 

του τζόγου κατά 
το πρώτο εξάμηνο, 

με άνοδο που φτάνει το 13%

Την κάνουν από τα λαχεία 
και παίζουν στο διαδίκτυο
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Σ
το προσκήνιο των επιχειρηματικών εξελίξε-
ων λόγω της Διεθνούς Εκθέσεως Θεσσαλο-
νίκης έρχονται οι μεγάλοι και μεσαίοι όμιλοι

της χώρας, οι οποίοι στηρίζουν την ανάπτυξη της οι-
κονομίας, επενδύοντας εκατοντάδες εκατομμύρια
ευρώ, πληρώνοντας φόρους επίσης εκατοντάδων
εκατομμυρίων ευρώ και διατηρώντας εκατοντάδες

χιλιάδες θέσεις εργασίας. Τράπεζες,
βιομηχανικοί όμιλοι τροφίμων και
μετάλλων, ενεργειακοί όμιλοι, επι-
χειρήσεις του λιανικού εμπορίου,
ασφαλιστικές εταιρείες, τηλεπικοι-
νωνίες κλπ., καλούνται να βάλουν...
πλάτη για την περαιτέρω ανάπτυξη
της χώρας, αυξάνοντας διαρκώς τη
συνεισφορά τους στο ελληνικό suc-

cess story. Επιπλέον, καλούνται να προσαρμόσουν
τους εταιρικούς στόχους στα δεδομένα της συγκυ-
ρίας, διατηρώντας ταυτόχρονα τα υψηλά στάνταρντ
για τη βιωσιμότητά τους. Στρατηγικοί στόχοι των ελ-
ληνικών επιχειρηματικών ομίλων αλλά και των θυ-
γατρικών ξένων κολοσσών, παραμένουν η συνεχής
αύξηση των πωλήσεων και της κερδοφορίας, η μεί-
ωση της δανειακής εξάρτησής τους, οι αυξημένες
επενδύσεις για τον εκσυγχρονισμό τους, η ενίσχυση
της εξωστρέφειας και η δημιουργία νέων θέσεων
εργασίας, Η αύξηση των εξαγωγών αποτελεί τον μεί-
ζονα στόχο για εταιρείες των κλάδων τροφίμων,
φαρμάκων, καλλυντικών, βιομηχανικών ειδών, χη-
μικών προϊόντων κ.λπ. 

Ισχυρή παρουσία και στη ΔΕΘ
Οι μεγαλύτεροι επιχειρηματικοί όμιλοι της χώρας

θα έχουν ισχυρή παρουσία στη φετινή ΔΕΘ, παρου-
σιάζοντας νέα καινοτόμα προϊόντα, αλλά και τα πε-
πραγμένα τους έως σήμερα. Στη λίστα που παρου-
σιάζει η «Ρ» αναφέρονται οι μεγαλύτεροι επιχειρη-
ματικοί όμιλοι και οι μεγαλύτερες εταιρείες της χώ-
ρας, οι οποίες αντιπροσωπεύουν το συντριπτικά
υψηλότερο ποσοστό σε επίπεδα κερδοφορίας, τζί-
ρου και εξαγωγών στο σύνολο της οικονομικής δρα-
στηριότητας.  

Πρόκειται για τις: ΔΕΗ, ΟΠΑΠ, ΟΤΕ, Coca Cola, Ελ-
ληνικά Πετρέλαια, Μotor Oil Hellas, Δημόσια Επι-
χείρηση Αερίου, Εταιρεία Παροχής Αερίου Αττικής,
Σκλαβενίτης, ΑΒ Βασιλόπουλος, Μυτιληναίος (Met-
len), Εurobank, Εθνική Τράπεζα, Alpha Bank, Τρά-
πεζα Πειραιώς, Παπαστράτος, Ελβαλχαλκόρ, Ελι-
νόιλ, Aegean Airlines, Ίντρακατ, Ελλάκτωρ, Metro,
Γεκ Τέρνα, Ελληνική Εταιρεία Συμμετοχών, Sunlight,
Γερμανός, Καπνοβιομηχανία Καρέλια, Fraport, ΔΕ-
ΣΦΑ, ΤΙΤΑΝ, Vodafone, Αιγαίον Oil, Μασούτης, Jum-
bo, Intralot, ΑΔΜΗΕ, Ελληνικά Γαλακτοκομεία, ΦΑ-
ΓΕ, Revoil, Εθνική Ασφαλιστική, Elpedison, ΕΥΔΑΠ,
Πλαίσιο, Quest Συμμετοχών, Boehringer Ingelheim
ΕΛΛΑΣ, ΑΒΑΞ, Chipita, Autohellas (Hertz), Κωτσό-
βολος, Nova, Ίντρακομ, ΕΤΕΚΑ, Διεθνής Αερολιμέ-
νας Αθηνών, ΥΓΕΙΑ, Eurolife Ασφαλιστική, Ελληνικά
Καλώδια, ΝΝ Hellas, Fourlis, Πέντε Α.Ε., Σωλη-
νουργεία Κορίνθου, Prodea, Σαράντης, Νιτσιάκος,
Ελληνικά Ταχυδρομεία, ΑΝΕΔΗΚ Κρητικός, Nestle
Ελλάς, Σιδενόρ, Kosmocar, Interamerican, Πλαστι-

κά Θράκης, Ζάρα Ελλάς, Novartis Hellas, Πλαστικά
Κρήτης, Αλουμύλ, ΕΥΑΘ, Εταιρεία Προμήθειας Αερί-
ου Θεσσαλονίκης – Θεσσαλίας, Toyota Ελλάς, Βια-
νεξ, ΣΕΠ, Samsung Electronics Ελλάς, Procter &
Gamble, Αθηναϊκή Ζυθοποιία, Pharmaten, Ιατρικό
Αθηνών, ΜΕΓΑ, Ergo Ασφαλιστική, Pfizer Hellas,
Kallas, Αττική Οδός, Προμηθέας Gas και ακολου-
θούν και άλλες μεσαίες. 

Αισιοδοξία για νέα ενίσχυση μεγεθών 
και το 2024

Με βάση τους ισολογισμούς του 2023 και τις οικο-
νομικές καταστάσεις α΄ εξαμήνου, η συντριπτική
πλειονότητα των επιχειρηματικών ομίλων της χώ-
ρας, ημεδαπών και αλλοδαπών, παρουσιάζουν στα-
θερά αυξητικούς ρυθμούς, γεγονός που δημιουργεί
αισιοδοξία για νέα ενίσχυση των μεγεθών κατά το
τρέχον έτος. Ταυτόχρονα, όλες οι ελληνικές επιχει-
ρήσεις καλούνται να ανταποκριθούν στα στάνταρντ
βιωσιμότητας, ακολουθώντας τους κανόνες του
ESG. Αν δεν προκύψουν τυχόν αρνητικές εξελίξεις
στο μέτωπο της Μέσης Ανατολής, αλλά και της Ου-
κρανίας, τότε το 2024 θα οδηγήσει σε υπέρβαση των
στόχων τόσο σε οικονομικό όσο και επιχειρηματικό
επίπεδο, «χτίζοντας» μια ισχυρή βάση εκκίνησης για
το... απαιτητικό 2025. 

Σε κάθε περίπτωση, το γενικότερο κλίμα, αλλά και
η προώθηση των μεταρρυθμίσεων από την κυβέρ-
νηση θα συμβάλουν στη συνέχιση της θετικής πο-
ρείας των οικονομικών μεγεθών των επιχειρήσεων
τα επόμενα χρόνια, δημιουργώντας ευνοϊκό περι-
βάλλον για την επίτευξη των δημοσιονομικών και
μακροοικονομικών στόχων που έχει θέσει.  Ο
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Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com

Ποιες επιχειρήσεις συνεχίζουν 
να ενισχύουν το success story 

Οι μεγάλοι πρωταγωνιστές 
της ελληνικής οικονομίας



Ο
Μιχάλης Παναγιωτάκης έχει κλείσει 122 μήνες
στο τιμόνι της γαλακτοβιομηχανίας Δωδώνη.
Για να μην κάνετε τις πράξεις, είναι δέκα χρόνια

και δύο μήνες. Πριν από αυτήν τη θέση για πέντε χρό-
νια ήταν ο αναπληρωτής διευθύνων σύμβουλος, άρα
έχει δει όλες τις φάσεις της πολύπαθης (μέχρι κάποια
στιγμή της ιστορίας της) Δωδώνης, που όμως σήμερα
θεωρείται -και είναι- μία από τις κορυφαίες βιομηχα-

νίες τροφίμων της χώρας. Αυτήν τη στιγμή έχει
600 άτομα προσωπικό στην Ελλάδα και 150 στην
Κύπρο, από τα 250 που είχε όταν ήταν ένας συνε-
ταιρισμός που ιδιωτικοποιήθηκε. 

Το 2023 η Δωδώνη κάτω από την καθοδήγηση
και τις αποφάσεις του Μιχάλη Παναγιωτάκη κατά-
φερε να αυξήσει τις πωλήσεις της κατά 11%. Όπως
εξηγεί ο ίδιος ήταν μία «ανάπτυξη που τροφοδο-

τήθηκε από το +17% των εξαγωγών και περίπου ένα +7%
με +8% πωλήσεων στην Ελλάδα». Ο κύκλος εργασιών
της Δωδώνης στη χώρα μας ήταν στα 115 εκατομμύρια
και στα 25 εκατομμύρια έφτασε ο τζίρος της κυπριακής
θυγατρικής. «Η χρονιά ήταν εξαιρετικά δύσκολη», συμ-
πληρώνει ο κ. Παναγιωτάκης. Τα πράγματα έμοιαζαν να
παίρνουν τη μορφή κρίσης, καθώς η εταιρεία βρέθηκε
από σπόντα στην επικαιρότητα λόγω του πολέμου στην
Ουκρανία, με την SI Foods που την είχε αποκτήσει το
2012 από την Αγροτική Τράπεζα να είναι εταιρεία ρωσι-
κών συμφερόντων. Ακόμη κι έτσι όμως, ο επικεφαλής
της την οδήγησε σε EBITDA 8,5 εκατομμυρίων ευρώ
όταν το 2022 ήταν στα 8 εκατομμύρια.

Τα πράγματα επανακτούν την ισορροπία τους
Αυτό που ο ίδιος λέει είναι ότι για να ξεπεραστούν οι

δυσκολίες, η διοίκηση έπρεπε να φτιάξει ένα εξαιρετι-
κό παραγωγικό πλάνο χωρίς λάθη, στο οποίο όμως
αφοσιώθηκε και το προσωπικό, ακολουθώντας τον εν-
θουσιασμό του επικεφαλής του. «Καταφέραμε να μη

γίνονται πράγματα περιττά, για να κρατήσουμε όσο το
δυνατόν υπό έλεγχο το κόστος, να παραμείνουμε αντα-
γωνιστικοί και στο τέλος να μην το μετακυλήσουμε
στην τιμή του προϊόντος. Διότι ούτε σοκ θέλαμε να προ-
καλέσουμε στους καταναλωτές ούτε να δεχθούμε
πλήγμα στην πιστότητα των πελατών, αν και συνολικά
όλος ο κλάδος δοκιμάστηκε και είχε συνέπειες».

Με αυτά τα λόγια ο Μιχάλης Παναγιωτάκης περιγρά-
φει την προηγούμενη χρονιά της Δωδώνης και θέλει
πλέον να ελπίζει ότι τα πράγματα επανακτούν την ισορ-
ροπία τους, καθώς το κόστος των ζωοτροφών έχει
υποχωρήσει, άρα αυτό θα φανεί στα προϊόντα της εται-
ρείας, «κάτι που ο καταναλωτής θα το δει πιο ξεκάθαρα
το 2025». Τα πράγματα για την εταιρεία που διοικεί ο κ.
Παναγιωτάκης δεν ήταν πάντα τόσο καλά. Όταν η Αγρο-
τική Τράπεζα την είχε πουλήσει στην SIF, για 21 εκατ.
ευρώ το 2012, ήταν η πρώτη ιδιωτικοποίηση του ελλη-
νικού κράτους κατά τη διάρκεια της οικονομικής κρί-
σης, που όμως άλλαξε την επιχειρηματική δραστηριό-
τητα της χώρας. Κι όμως τότε η Δωδώνη, παρά το γεγο-
νός ότι κατείχε τον άτυπο τίτλο του μεγαλύτερου παρα-
γωγού φέτας στη χώρα μας, βρέθηκε ένα βήμα πριν
από την  οριστική χρεοκοπία, με σημαντικά αδιάθετα
αποθέματα και υψηλά χρέη σε τράπεζες και αγρότες.
Τα ξεπλήρωσε όλα.

Από τότε, τα τελευταία 10 χρόνια -που θα μπορούσαν
να ονομαστούν «δεκαετία Παναγιωτάκη»- η Δωδώνη
κατάφερε σχεδόν να διπλασιάσει τις συνολικές πωλή-
σεις της και να τριπλασιάσει τις εξαγωγές της. Τώρα
όπως γράφει στο site της εταιρείας, έχει χιλιάδες συ-
νεργαζόμενους Έλληνες παραγωγούς στην ευρύτερη
περιοχή της Ηπείρου και ανά την επικράτεια, και με
ετήσια επεξεργασία άνω των 78.000 τόνων γάλακτος
μπορεί να ταξιδεύει τα επώνυμα προϊόντα «Δωδώνη»
σε περισσότερες από 50 χώρες ανά τον κόσμο, με τις
εξαγωγές να εκπροσωπούν το 50% των συνολικών πω-
λήσεων της εταιρείας. Η εταιρεία πλέον έχει περάσει
στην ιδιοκτησία της CVC, άρα είναι ομόσταυλη της άλ-
λης πολύ μεγάλης βιομηχανίας τροφίμων, της Δέλτα.
Κι όμως, ο Μιχάλης Παναγιωτάκης εξακολουθεί να
διατηρεί την ξεχωριστή πορεία της Δωδώνης, χωρίς
όμως να αποκλείει και τις λογικές συνέργειες που είναι
φυσιολογικό να υπάρξουν ανάμεσα σε δύο εταιρείες
που ανήκουν στον ίδιο όμιλο.

Τίποτα δεν πέτυχε τυχαία
Όλα αυτά ο Μιχάλης Παναγιωτάκης δεν τα πέτυχε τυ-

χαία. Στα 51 του χρόνια έχει καταφέρει τα 30 από αυτά
να τα έχει περάσει σε ανώτατες θέσεις διοίκησης, τόσο
στον χώρο των τροφίμων όσο και στη Δημόσια Διοίκη-
ση έχοντας διατελέσει κατά το παρελθόν γενικός διευ-
θυντής στη ΣΤΑΣΥ, στον ΕΟΜΜΕΧ και στην Τραμ ΑΕ.
Την επταετία 2000-2007 είχε διατελέσει γενικός διευ-
θυντής της εταιρείας Βιολογικών Προϊόντων και Ελαι-
όλαδου Blauel Co, ενώ έχει δραστηριοποιηθεί και στον
τουρισμό, καθώς το 2012 είχε ιδρύσει την Τhe Divine
Villas IKE, μία εταιρεία που διαχειριζόταν πολυτελή
τουριστικά καταλύματα σε όλη τη χώρα.

Κατέχει πτυχίο Οικονομίας και Master στη Διοίκηση
Επιχειρήσεων από το University of Hull στο Ηνωμένο
Βασίλειο.
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Στη «δεκαετία Παναγιωτάκη» 
η εταιρεία κατάφερε σχεδόν να

διπλασιάσει τις πωλήσεις της και 
να τριπλασιάσει τις εξαγωγές της -
Σήμερα επεξεργάζεται πάνω από

78.000 τόνους γάλα που 
τους ταξιδεύει σε 50 χώρες

ΜΙΧAΛΗΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤAΚΗΣ

Ο CEO που έφερε
στην κορυφή 
τη Δωδώνη

του Κωνσταντίνου
Δαυλού



Η Συνεταιριστική Τράπεζα Χανίων, αναγνωρίζοντας
τον σπουδαίο ρόλο της απέναντι στην κοινωνία, λει-
τουργεί πάντοτε με αίσθημα ευθύνης προς όλα τα
κοινά της και μέσα από ένα καλά δομημένο πρό-
γραμμα εταιρικής κοινωνικής ευθύνης αφήνει δια-
χρονικά το αποτύπωμά της στην κοινωνία. Όπως
αναφέρει σχετική ανακοίνωση, σε αυτή την κατεύ-
θυνση υλοποιεί το πρόγραμμα «Digital School by
Τράπεζα Χανίων». Το πρόγραμμα αφορά τη δωρεά
ψηφιακού εξοπλισμού για τον ευρύτερο εκσυγχρο-
νισμό των ελληνικών σχολείων μέσω της προώθη-
σης νέων και καινοτόμων μεθόδων εκμάθησης που
θα συμβάλλουν στη διαδραστική συμμετοχή των μαθητών στη διδασκαλία, ενδυναμώνοντας ταυτόχρονα την
ανάπτυξη των ψηφιακών δεξιοτήτων τους. Πιο συγκεκριμένα, η Συνεταιριστική Τράπεζα Χανίων προβαίνει
σε δωρεά 200 σταθερών υπολογιστών σε σχολεία της Κρήτης. Σήμερα δόθηκαν οι πρώτοι 40 υπολογιστές σε
20 σχολεία, ενώ το επόμενο διάστημα θα προχωρήσει και η δωρεά του υπόλοιπου αποθέματος. 

ΣΑΒΒΑΤΟ 7 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2024

ΡOLITICAL BUSINESS74

Ο
ΙΚ

Ο
Ν

Ο
Μ

ΙΑ

Επιμέλεια: Αμαλία Κάτζου

Μ
είωση ή ακόμα και μηδενι-
σμό προμηθειών σε βασικά
προϊόντα και υπηρεσίες της

προσφέρει η Alpha Bank, εξασφα-
λίζοντας, όπως αναφέρει σε ανακοί-
νωσή της, σημαντικά οφέλη για τους
πελάτες της. Συγκεκριμένα, περισ-
σότεροι από 1,5 εκατομμύριο πελά-
τες προβλέπεται να επωφεληθούν
από τις μειωμένες  προμήθειες υπη-
ρεσιών και προϊόντων, που αφορούν
σε:

• Εξερχόμενα εμβάσματα Ιδιωτών
μέσω myAlpha Web ή myAlpha Mo-
bile: Μείωση προμήθειας σε €1 για
ποσά  ύψους έως €1.000

• Επανέκδοση χρεωστικής κάρτας λόγω απώλειας ή
φθοράς: Δωρεάν

• Έκδοση και πρώτη φόρτιση προπληρωμένης κάρ-

τας Mastercard: Δωρεάν
• Επανέκδοση προπληρωμένης κάρτας Mastercard

λόγω απώλειας ή φθοράς: Δωρεάν

Morgan Stanley: Υποτιμημένες 
σε αδικαιολόγητο βαθμό 
οι μετοχές των τραπεζών

Η Morgan Stanley επισημαίνει ότι οι ελ-
ληνικές τράπεζες έχουν υποχωρήσει από
τα φετινά υψηλά τους 8%, παρά τη βελτίωση
κατά 12% του β’ τριμήνου φέτος και την αύ-
ξηση κατά 9% των προβλέψεων για τα κέρδη
ανά μετοχή της φετινής χρήσης. «Παραμέ-
νουμε overweight σε όλες τις ελληνικές
τράπεζες που καλύπτουμε και θεωρούμε
τις μετοχές τους υποτιμημένες σε αδικαιο-
λόγητο βαθμό. Οι τιμές στόχοι των ελληνι-
κών τραπεζών είναι για την Τράπεζα Πει-
ραιώς τα 5,51 ευρώ, για την Alpha Bank τα
2,5 ευρώ, για την Εθνική Τράπεζα τα 10,43
ευρώ και για τη Eurobank τα 2,66 ευρώ. Το
μέσο περιθώριο ανόδου στους στόχους τι-
μών των ελληνικών τραπεζών είναι 39% και
είμαστε αγοραστές σε όλες τις ελληνικές
μετοχές», εξηγεί ο οίκος.

Υπογράφηκε το SPA μεταξύ 
Ερρίκος Ντυνάν και Farallon 
για τις κλινικές της Euromedica

Στην τελική φάση εισέρχεται ένα από τα
μεγαλύτερα «deal» στον χώρο της ιδιωτικής
υγείας. Σύμφωνα με πληροφορίες του
ΑΠΕ-ΜΠΕ, η εταιρεία ΗΜΙΘΕΑ ΜΑΕ, ιδιο-
κτήτρια του νοσοκομείου «Ερρίκος Ντυ-
νάν», υπέγραψε δεσμευτική συμφωνία (S-
PA) με τη Farallon για την εξαγορά του δι-
κτύου κλινικών της Euromedica. Η δεσμευ-
τική συμφωνία προβλέπει, ειδικότερα, την
εξαγορά από το «Ερρίκος Ντυνάν» πέντε
γενικών και μαιευτικών κλινικών σε Θεσ-
σαλονίκη, Ρόδο και Κοζάνη, ενός κέντρου
αποκατάστασης στη Θεσσαλονίκη, καθώς
και εταιρειών Προμηθειών, Πληροφορικής
και Εκμετάλλευσης Ακινήτων. Πρόκειται
για τις κλινικές, Γενική Κλινική, Κυανούς
Σταυρός, Γένεσις και το κέντρο αποκατά-
στασης Αρωγή στη Θεσσαλονίκη, τη Γενική
Κλινική Δωδεκανήσου στη Ρόδο και τη
Ζωοδόχο Πηγή στην Κοζάνη.

Τράπεζα Ελλάδος: 
Ο Β. Κωτσοβίλης νέο μέλος 
του γενικού συμβουλίου

Στις 6 Σεπτεμβρίου 2024 πραγματοποι-
ήθηκε, σε συνεδρίαση του γενικού συμβου-
λίου της Τράπεζας της Ελλάδος, η ορκωμο-
σία του νέου μέλους του γενικού συμβουλί-
ου κ. Βασίλειου Δ. Κωτσοβίλη σύμφωνα με
το άρθρο 22 του Καταστατικού της Τράπε-
ζας. Ο κ. Κωτσοβίλης διορίστηκε ως μέλος
του Συμβουλίου Νομισματικής Πολιτικής
με το από 12.8.2024 Προεδρικό Διάταγμα
(ΦΕΚ τ. ΥΟΔΔ 873/12.8.2024) με εξαετή θη-
τεία, συμμετέχει δε και στο γενικό συμβού-
λιο της Τράπεζας σύμφωνα με τα άρθρα 21
και 35Α του Καταστατικού της.

Sato: Επικυρώθηκε 
η συμφωνία εξυγίανσης

Tη συμφωνία εξυγίανσης της Sato επικύρωσε το Εφετείο
Αθηνών, ενώ η εταιρεία ενέκρινε το σχέδιο εξυγίανσης.
Όπως υπενθυμίζεται σε σχετική ανακοίνωση, η επιχειρημα-
τική δραστηριότητα και το μεγαλύτερο μέρος του ενεργητι-
κού της Sato μεταφέρονται έναντι τιμήματος σε νέο φορέα,
καθώς και μέρος των υποχρεώσεών της. Τόσο το τίμημα όσο
και το προϊόν ρευστοποίησης των υπολοίπων περιουσιακών
στοιχείων θα χρησιμοποιηθούν για την εξόφληση των λοι-
πών υποχρεώσεών της και στη συνέχεια, όπως έχει ήδη
ανακοινωθεί τη 19/09/2019, η εταιρεία θα τεθεί σε λύση και
εκκαθάριση. Τέλος, σημειώνεται ότι θα ξεκινήσει να υλοποι-
εί άμεσα το επικυρωθέν σχέδιο εξυγίανσης και θα ενημε-
ρώσει το επενδυτικό κοινό για την πορεία υλοποίησης της
εξυγίανσής της.

Ομολογιακό μέχρι 13,7 εκατ. 
στη Random από Attica Bank

Στην υπογραφή σύμβασης για την έκδοση μακρο-
πρόθεσμου ομολογιακού δανείου έως 13,7 εκατ. ευ-
ρώ με την Attica Bank προχώρησε η Random, 100%
θυγατρική του Ομίλου Dimand, για τη χρηματοδότη-
ση της ανακατασκευής του ακινήτου που στέγαζε τις
εγκαταστάσεις της ΕΕΔΕ στα Κάτω Πατήσια. Tο ακί-
νητο αφορά σε επταώροφο κτήριο γραφείων 11.725
τ.μ. (συμπεριλαμβανομένων των υπόγειων χώρων
στάθμευσης). Το έργο αφορά στη μετασκευή του
ακινήτου σε σύγχρονο κτήριο γραφείων. Η Random
έχει έρθει σε συμφωνία για την εκμίσθωση του συ-
νόλου του ακινήτου στα ΕΛΤΑ, η δε έναρξη λειτουρ-
γίας του προγραμματίζεται εντός του πρώτου τριμή-
νου του 2025.

Alpha Bank: Μείωση έως και μηδενισμός προμηθειών
σε καθημερινές υπηρεσίες και συναλλαγές

Δωρεά 40 υπολογιστών σε σχολεία της Κρήτης από την Τράπεζα Χανίων
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Ημιμαραθώνιος 
στα χνάρια του Παυσανία

Τον 21ο ημιμαραθώνιο δρόμο «Στα Χνά-
ρια του Παυσανία» συνδιοργανώνουν για
την Κυριακή 13 Οκτωβρίου οι Δήμοι Μεγα-
ρέων και Ελευσίνας μαζί με τον Αθλητικό
Όμιλο Μεγάρων, τον ΑΠΣ «Απόλλων» Δυτι-
κής Αττικής και την Ελληνική Ομοσπονδία
Συλλόγων Λαϊκού Μαζικού Αθλητισμού και
Υπεραποστάσεων. Η εκκίνηση του ημιμαρα-
θωνίου θα γίνει στις 9 πμ εκείνης της ημέ-
ρας από το 2ο Δημοτικό Κλειστό Γυμναστή-
ριο Ελευσίνας «Παναγιώτης Βογιατζής», με
τερματισμό στο Στάδιο «Μεγαρέων Ολυμ-
πιονικών» του Δήμου Μεγαρέων. Η διαδρο-
μή των 21.079 μέτρων είναι ασφάλτινη, με
μικρές διακυμάνσεις σε υψόμετρο και με-
γάλη ευθεία, καθιστώντας την ιδανική για
αθλητές όλων των επιπέδων. Φέτος, ο ημι-
μαραθώνιος είναι ανοικτός σε άτομα με ει-
δικές ανάγκες, προσφέροντας μία πραγμα-
τικά συμπεριληπτική εμπειρία και αναδει-
κνύοντας τη σημασία της ίσης συμμετοχής
για όλους και όλες.

Δωρεάν συναυλίες 
στη Νίκαια και τον Ρέντη

Σε συναυλιακό χώρο μετατρέπονται οι
πλατείες του Δήμου Νίκαιας – Αγίου Ιωάννη
Ρέντη από τις 11 έως τις 17 Σεπτεμβρίου πα-
ρέχοντας στο κοινό πέντε δωρεάν συναυ-
λίες στο πλαίσιο το «Nikaia Rentis Music C-
ity Festival» με ήχους από την κλασική μέ-
χρι τη ροκ μουσική και από την τζαζ μέχρι
την παραδοσιακή κρητική μουσική και το
αγαπημένο λαϊκό τραγούδι. Την καλλιτεχνι-
κή επιμέλεια έχουν αναλάβει οι Στέλιος
Γκόλγκαρης και Βασίλης Μαστοράκης και
τη διοργάνωση η Διεύθυνση Πολιτισμού και
Παιδείας. Την επιδίωξή του «αυτό το φεστι-
βάλ να γίνει θεσμός για την πόλη και να ζων-
τανέψουν οι πλατείες μας μέσα από την τέ-
χνη και να ενισχύσουμε την αλληλεπίδραση
των δημοτών μας με διαφορετικά μουσικά
είδη», εκφράζει ο δήμαρχος, Κωνσταντίνος
Μαραγκάκης προσθέτοντας: «Είμαστε τυ-
χεροί γιατί στην πόλη μας λειτουργεί ένα
καταξιωμένο Δημοτικό Ωδείο».

Τσουχτερό πρόστιμο
Τσουχτερό πρόστιμο επι-

βλήθηκε στον Δήμο Σάμης

ύψους 1.565.672 ευρώ από την

Κτηματική Υπηρεσία Κεφαλ-

ληνίας, γιατί δεν τηρήθηκαν οι

διαδικασίες παραχώρησης της

παραλίας του Μύρτου, της δια-

σημότερης παραλίας του νησιού. Σαν να μην φτάνουν όλα αυτά, σε αιφνι-

διαστικό έλεγχο της ΑΑΔΕ αποδείχθηκε ότι η δημοτική καντίνα τις πρωι-

νές ώρες της Τετάρτης 4/9 δεν είχε κόψει τουλάχιστον 144 αποδείξεις πα-

ροχής υπηρεσιών για ενοικίαση ομπρελών. Ως εκ τούτου, η ΑΑΔΕ σφράγι-

σε τη δημοτική καντίνα. Η τοπική κοινωνία των 4.000 μόνιμων κατοίκων

είναι ανάστατη για το υπέρογκο πρόστιμο, με την αντιπολίτευση να ζητά

εξηγήσεις από τον δήμαρχο Παναγή Δρακουλόγκωνα. 

Τ
ο ζήτημα της προστασίας των
περιουσιών των κατοίκων της
Κερατέας και των γύρω οικι-

σμών θέτει με ομόφωνη απόφαση του
το δημοτικό συμβούλιο Λαυρεωτικής
εξουσιοδοτώντας τον δήμαρχο, Δημή-
τρη Λουκά, να κάνει τις αναγκαίες πα-
ρεμβάσεις στους αρμόδιους υπουρ-
γούς Περιβάλλοντος και Ψηφιακής
Διακυβέρνησης αναφορικά με τα προ-
βλήματα που έχουν ανακύψει στη δια-
δικασία καταχώρησης των στοιχείων
στο Εθνικό Κτηματολόγιο.  Το δημοτικό συμβούλιο Λαυρεωτικής ζητά ομόφωνα από το υπουργείο Ψηφια-
κής Διακυβέρνησης να τροποποιήσει το άρθρο 15 του σχετικού νομοσχεδίου για την κτηματολογική εγ-
γραφή σε περίπτωση απόφασης αποδοχής αντιρρήσεων κατά του δασικού χάρτη, ώστε «το φυσικό ή νομι-
κό πρόσωπο ή δικαιοπάροχος αυτών των οποίων το εμπράγματο δικαίωμα προκύπτει από δημόσιο έγγρα-
φο να μπορεί να αιτηθεί τη διόρθωση της κτηματολογικής εγγραφής υπέρ του ιδίου». 

Παράλληλα, το δημοτικό συμβούλιο Λαυρεωτικής ζητά να περαιωθεί η διαδικασία της Κτηματογράφη-
σης και να γίνουν οι πρώτες εγγραφές του Κτηματολογίου στους Καποδιστριακούς ΟΤΑ Λαυρεωτικής και
ΟΤΑ Αγίου Κωνσταντίνου της Περιφερειακής Ενότητας Αττικής. Επίσης, ζητά να στελεχωθεί κατάλληλα το
Δασαρχείο Λαυρίου προκειμένου να εκδίδει τις βεβαιώσεις μαζικά και σε εύλογο χρονικό διάστημα. Πα-
ράλληλα, ζητά να ανασταλεί προσωρινά και για όσο χρονικό διάστημα απαιτείται η διαβίβαση από το Γρα-
φείο Κτηματογράφησης των Ενστάσεων του Καποδιστριακού ΟΤΑ Κερατέας στις Επιτροπές εξέτασης των
ενστάσεων, προκειμένου οι πολίτες να λάβουν τις ανωτέρω σχετικές βεβαιώσεις για να τις καταθέσουν
στις αρμόδιες Επιτροπές. Τέλος, ζητά να ανασταλεί η έκδοση αποφάσεων από τις Επιτροπές Ενστάσεων
του Κτηματολογίου στον καποδιστριακό ΟΤΑ Κερατέας και να αναπεμφθούν στις Επιτροπές Ενστάσεων
του Κτηματολογίου, οι ενστάσεις επί των οποίων έχουν ήδη εκδοθεί αποφάσεις ερειδόμενες επί της υπ’
αριθμ. 1151/1872 απόφασης του Εφετείου Αθηνών και των συναφών δικαστικών αποφάσεων, προκειμέ-
νου να επανασυζητηθούν.

Συνεργασία για τη στήριξη εργαζόμενων 
και ανέργων
Τη συνεργασία τους εγκαινιάζουν το
ΙΝΕ – ΓΣΕΕ και ο Δήμος Αγίων Αναργύ-
ρων – Καματερού για τη δωρεάν παρο-
χή συμβουλευτικής υποστήριξης και
ενδυνάμωσης εργαζομένων και ανέρ-
γων. Προς τούτο, συνάντηση με εξειδι-
κευμένους νομικούς της ΓΣΕΕ θα έχουν όσοι δημότες επιθυμούν τη Δευ-
τέρα – απόγευμα, 16 Σεπτεμβρίου 2024 στην αίθουσα Δημοτικού Συμ-
βουλίου στο παλαιό Δημαρχείο Αγίων Αναργύρων. Η πληροφόρηση θα
αφορά ζητήματα κοινωνικής ασφάλισης και συνταξιοδότησης, εργασια-
κών σχέσεων, απασχόλησης και αντιμετώπισης της ανεργίας. 

Λύση αναζητούν οι κάτοικοι 
της Λαυρεωτικής με το Κτηματολόγιο

Έτοιμα τα γήπεδα! 
Έτοιμα να υποδεχθούν τους αθλούμενους κάθε

ηλικίας ενόψει της νέας αθλητικής περιόδου έχει
πλέον ο Δήμος Βριλήσσιων τα δύο γήπεδα ποδο-
σφαίρου της πόλης μετά από εργασίες αποκατά-
στασης φθορών που ολοκλήρωσαν τα εξειδικευ-
μένα συνεργεία του δήμου. Πρόκειται για τα γήπε-
δα στη συμβολή των οδών Ολυμπιονικών και Σπύ-
ρου Λούη και συμβολή των οδών Κισσάβου και
Μητροπούλου. 

Μάχη για την προστασία
των πεύκων 

Στην πιλοτική εφαρμογή ειδικού συστατικού
μέσω «Pine T Pro Ball» για την παρεμπόδιση της
σύζευξης του είδους της κάμπιας των πεύκων
προχωρά ο Δήμος Αμαρουσίου για να προστα-
τεύσει τα δέντρα.  Σημειωτέον ότι η κάμπια των
πεύκων θεωρείται από τους κυριότερους παρά-
γοντες αποφύλλωσης των πεύκων, η οποία μπο-
ρεί να οδηγήσει και στην πλήρη ξήρανσή τους
(ειδικά σε νεαρά δενδρύλλια). Η ζημιά προκαλεί-
ται από τις προνύμφες του εντόμου, οι οποίες
τρέφονται από τις πευκοβελόνες την περίοδο του
φθινοπώρου και του χειμώνα. «Η αντιμετώπιση
του φαινομένου της Κάμπιας των Πεύκων πρέπει
και μπορεί πλέον να είναι και προληπτική. Οφεί-
λουμε να προασπίσουμε τις δασικές μας εκτά-
σεις και την υγεία των πολιτών μας με σύγχρονες
μεθόδους», σχολιάζει ο δήμαρχος Αμαρουσίου,
Θεόδωρος Αμπατζόγλου.

Στήριξη στον Δήμο Σαρωνικού για 
τις ελεύθερες παραλίες

Την ομόθυμη στήριξή του στον αγώνα του Δήμου Σαρωνικού
για ελεύθερη πρόσβαση των πολιτών στην παραλία εκφράζει το
δημοτικό συμβούλιο Αγ. Δημητρίου. Ταυτόχρονα, δηλώνει την
«κατηγορηματική αντίθεσή του στην απόφαση της διοίκησης της
ΕΤΑΔ ΑΕ σχετικά με την κατεδάφιση των κατασκευασμένων υπαί-
θριων δημόσιων χώρων από το ΥΠΕΧΩΔΕ στο 41ο χιλιόμετρο της Λ. Αθηνών – Σουνίου (Θεατράκι) στο Λα-
γονήσι», πράγμα «που αμφισβητεί το δικαίωμα των πολιτών για ελεύθερη πρόσβαση στην παραλία αλλά και
στο δημόσιο αγαθό του κοινόχρηστου χαρακτήρα της θάλασσας». Το δημοτικό συμβούλιο Αγ. Δημητρίου
και τον δήμαρχο, Στέλιο Μαμαλάκη, ευχαρίστησε ο δήμαρχος Σαρωνικού, Δημήτρης Παπαχρήστου. Πα-
ράλληλα, ο δήμαρχος Σαρωνικού στο πλαίσιο συνέντευξης Τύπου το μεσημέρι της Πέμπτης δεσμεύτηκε για
«αγώνα μέχρι τέλους», προκειμένου να λυθεί οριστικά το ζήτημα της διεκδίκησης των ελεύθερων παρα-
λιών στα διοικητικά όρια και θα συνεχίσει τις επαφές με τους αρχηγούς των κομμάτων. 



Η
Lidl Ελλάς συμμετέχει ως Επίσημος Συνεργάτης
στην 88η Διεθνή Έκθεση Θεσσαλονίκης, μια
διοργάνωση ιδιαίτερα σημαντική για την εται-

ρεία, καθώς αποτελεί την πρώτη της συμμετοχή στην
Έκθεση και συμπίπτει με την 25η επέτειο από την ίδρυ-
σή της στην Ελλάδα.  Από την έναρξη της δραστηριότη-
τάς της το 1999, η Lidl Ελλάς έχει καταφέρει να εδραι-
ωθεί ως ένας από τους κορυφαίους παίκτες της χώρας
στο λιανεμπόριο, εισάγοντας μία νέα αντίληψη στον τρό-
πο που οι Έλληνες καταναλωτές αντιλαμβάνονται την
ποιότητα και την αξία. Η συμμετοχή της εταιρείας στην
Έκθεση σηματοδοτεί την εξέλιξή της μέσα στα χρόνια,
αναδεικνύοντας τα επιτεύγματα και τις πρωτοβουλίες
της καθώς και τη σταθερή δέσμευσή της για βιώσιμη
ανάπτυξη και εταιρική κοινωνική ευθύνη. 

Στο πλαίσιο της ολοκλήρωσης των εορτασμών για τα 25
χρόνια δραστηριότητας στην Ελλάδα, η Lidl Ελλάς θα έχει
δυναμική παρουσία στην Έκθεση. Στρατηγικά τοποθετη-
μένη ανάμεσα στους εκθεσιακούς χώρους όπου έχουν
εκπροσώπηση φορείς της ελληνικής κυβέρνησης και
πλήθος γερμανικών εταιρειών μέσω του Ελληνογερμανι-
κού Εμπορικού Επιμελητηρίου,  η εταιρεία αξιοποιεί την
ευκαιρία να αναδείξει τους τρόπους με τους οποίους γε-

φυρώνει την ελληνική και γερμανική κουλτούρα, έχοντας
κερδίσει την εμπιστοσύνη του Έλληνα καταναλωτή. 

Οι επισκέπτες της έκθεσης θα έχουν την ευκαιρία να
ανακαλύψουν τους τρόπους με τους οποίους η Lidl Ελ-
λάς κατάφερε να κατατάσσεται ανάμεσα στις Sustain-
able Companies και στις The Most Sustainable Compa-
nies in Greece για 7η συνεχή χρονιά, καθώς και γιατί
εδώ και 8 χρόνια αναγνωρίζεται σταθερά ως κορυφαίος
εργοδότης. Μέσω ειδικά διαμορφωμένων εκθεμάτων
θα ενημερωθούν για τα επετειακά προϊόντα και θα γνω-
ρίσουν τα βασικά ορόσημα που καθόρισαν την εξέλιξη
της Lidl Ελλάς στην ελληνική αγορά μέσα από αναδρομή
στα 25 χρόνια παρουσίας της εταιρείας στην Ελλάδα. 

Η συμμετοχή της Lidl Ελλάς στην 88η ΔΕΘ αποτελεί
σαφή απόδειξη της δέσμευσής της για την ενίσχυση της
συνεργασίας και του διαλόγου με την ελληνική κοινωνία
και τους συνεργάτες της, καθώς και της συνεχούς συμ-
βολής της στην ανάπτυξη και την καινοτομία στην ελλη-
νική αγορά, επιβεβαιώνοντας για άλλη μια φορά τον
σταθερό της προσανατολισμό στην αριστεία, στη βιώσι-
μη ανάπτυξη και στην κοινωνική ευθύνη, συνεχίζοντας
να πρωτοπορεί και να διαμορφώνει το μέλλον του λια-
νεμπορίου στην Ελλάδα.

ΣΑΒΒΑΤΟ 7 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2024
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Έντεκα νέες παραγωγές και συμπαραγωγές ντοκιμαν-
τέρ της COSMOTE TV έρχονται την τηλεοπτική σεζόν
2024-25 στο COSMOTE HISTORY HD, το μοναδικό κανά-
λι ντοκιμαντέρ αφιερωμένο αποκλειστικά στην ιστορία,
τον πολιτισμό, τις προσωπικότητες, τα ήθη και τα έθιμα
της Ελλάδας. Μέσα από το ανανεωμένο πρόγραμμα του
καναλιού οι τηλεθεατές θα κάνουν αναδρομή στο παρελ-
θόν και θα ανακαλύψουν κομμάτια και πτυχές της ιστο-
ρίας, «χτίζοντας γέφυρες» με το αύριο.

Αμέσως μετά την προβολή τους στο COSMOTE HISTO-
RY HD, τα ντοκιμαντέρ θα είναι διαθέσιμα για θέαση
οποιαδήποτε στιγμή μέσα από τον δωρεάν, on demand
κατάλογο της COSMOTE TV. 

Η πρεμιέρα της σεζόν έρχεται αύριο Κυριακή στις
21.00, με τη σειρά παραγωγής «Στα χνάρια των Ελλήνων
της Αιγύπτου», σε σκηνοθεσία Πάνου Αγγελόπουλου,

ακολουθεί τα βήματα των Ελλήνων που εγκαταστάθηκαν
στην Αίγυπτο από την κλασική αρχαιότητα έως σήμερα.
Μέσα από την Αλεξάνδρεια και το Κάιρο, δύο πόλεις με
βαθιά ελληνική ιστορία, αναδεικνύονται ο ρόλος και η
επιρροή των Ελλήνων στην κοινωνική και οικονομική
ανάπτυξη της χώρας. Οι άλλες 10 παραγωγές που τη νέα
σεζόν διατίθενται αποκλειστικά στο COSMOTE HISTORY
HD: Μηχανή του Χρόνου, 4-3-3, Σκοτεινοί θάνατοι στην
Αρχαιότητα, Η απελευθέρωση της Καστοριάς 1083 - Έλ-
ληνες εναντίον Νορμανδών, Η πολιορκία του Χάνδακα, Η
πολιτεία του Αιγαίου, Τόποι Ελληνισμού: Νάουσα & Κά-
σος, Τάναϊς: Στα βάθη της μνήμης και της Μεσογείου,
Mothers of the Minotaur: Rise, Reign and Ruin of the Mi-
noans, Οίνος.

COSMOTE HISTORY HD:
Νέα σεζόν με 11 

καινούργιες παραγωγές 
και συμπαραγωγές

ντοκιμαντέρ

� Η Περιφέρεια Πελοποννήσου αποφάσισε σε πρόσφατη συνεδρία-
σή της τη διενέργεια ηλεκτρονικού ανοικτού διαγωνισμού για την

ανάθεση υπηρεσιών με τίτλο «Σχεδιασμός Ταυτότητας Τόπου της Πε-
ριφέρειας Πελοποννήσου», στο πλαίσιο του Έργου «Προώθηση Του-
ρισμού (Εκδηλώσεις/ Διοργανώσεις/ Φεστιβάλ – Μελέτες – Ψηφιακά
Κανάλια) για το έτος 2024». Στόχος του έργου είναι η σχηματοποίηση
ενός Place Brand, το οποίο θα καλύπτει όλες τις ανάγκες της Περιφέ-
ρειας Πελοποννήσου, για χρήση σε διαφορετικούς τομείς της δραστη-
ριότητας του οργανισμού και της τοπικής κοινωνίας και θα απευθύνε-
ται σε όλα τα κοινά. Για την υλοποίηση του έργου απαιτείται η εφαρμο-
γή μιας ολοκληρωμένης και δομημένης μεθοδολογίας σχεδιασμού
Place Brand, η οποία ενδεικτικά περιλαμβάνει εκτεταμένη έρευνα και
ανάλυση της υφιστάμενης ταυτότητας τόπου και του υπάρχοντος συ-
στήματος διακυβέρνησης και εταίρων, διαμόρφωση του οράματος και
της κύριας στρατηγικής του νέου Place Brand, σχεδιασμό δημιουργι-
κών υλικών. Η αξία ανέρχεται σε 135.000 ευρώ, συμπεριλαμβανομέ-
νου ΦΠΑ, με διάρκεια έως 31/12/2024. 

� Metlen Energy & Metals συμμετέχει στην 88η Διεθνή Έκθεση Θεσσα-
λονίκης. Στο περίπτερό της, νούμερο 11 «Κύτταρο», η ομάδα της

Metlen Energy & Metals θα είναι
εκεί ώστε να υποδεχθεί το κοινό και
να παρουσιάσει τις δραστηριότητές
της σε Ελλάδα και σε 40 χώρες παγ-
κοσμίως. Σημειώνεται πως η διορ-
γάνωση της φετινής ΔΕΘ επικεν-
τρώνεται στις σύγχρονες προκλή-
σεις για τη χώρα και στους κρίσιμους τομείς της οικονομίας, δίνοντας έμ-
φαση στα νέα τεχνολογικά μέσα, την καινοτομία και τη βιώσιμη ανάπτυξη.

� Με στόχο τη βελτίωση της ταξιδιωτικής εμπειρίας των επιβατών
κρουαζιέρας, οι οποίοι έρχονται ή αναχωρούν με πτήση από την

Αθήνα, ο Διεθνής Αερολιμένας Αθηνών προσφέρει, από τις 7 του πε-
ρασμένου Ιουνίου, τη δυνατότητα για διαδικασία check-in εκτός αε-
ροδρομίου, συνδέοντας τον ΔΑΑ με τον Σταθμό Κρουαζιέρας στο λι-
μάνι του Πειραιά, σε συνεργασία με τους φορείς επίγειας εξυπηρέτη-
σης Skyserv και Swissport Greece, καθώς και με τη συμβολή του
ΟΛΠ. Βάσει της υπηρεσίας, οι επιβάτες κρουαζιέρας επιβιβάζονται
απευθείας σε πούλμαν, για να μεταφερθούν στο κρουαζιερόπλοιο,
ενώ οι Skyserv και Swissport Greece διαχειρίζονται τις αποσκευές
τους. Ομοίως κατά την έξοδο από τη χώρα, οι επιβάτες του κρουαζιε-
ρόπλοιου παραλαμβάνουν, κατά την έξοδό τους από το πλοίο, την κάρ-
τα επιβίβασης της πτήσης τους.

� Η Δημόσια Υπηρεσία Απασχόλησης προχώρησε στην ανάδειξη της
Choose ως οριστικού αναδόχου που θα αναλάβει την υλοποίηση τη-

λεοπτικής καμπάνιας για σχολές ΔΥΠΑ σχολικό έτος 2024-25 αρμοδιό-
τητας ΠΔΠΝ, συνολικής δαπάνης 36.580 ευρώ, συμπεριλαμβανομένου
του ΦΠΑ.

Mικρά - μικρά

Η Lidl Ελλάς, Επίσημος Συνεργάτης της 88ης ΔEΘ

Στο πλαίσιο του προγράμματος Vodafone Posidonia του
Ιδρύματος Vodafone, ο Ναυτικός Όμιλος Ελλάδος ξεκινά νέα
δράση ευαισθητοποίησης του κοινού για την υπεύθυνη αγκυ-
ροβολία και την ανάδειξη της αξίας της για την προστασία των
λιβαδιών Ποσειδωνίας. Κατά τη διάρκεια του «Open Πανελλή-
νιο Κύπελλο ORCi 2024» στον Σαρωνικό συμμετέχοντες και
επισκέπτες ενημερώθηκαν για τις υπεύθυνες πρακτικές αγκυ-
ροβόλησης. Το πρόγραμμα Vodafone Posidonia υλοποιείται
σε συνεργασία με το Oceanus-Lab του Τμήματος Γεωλογίας
του Πανεπιστημίου Πατρών και τελεί υπό την αιγίδα του

υπουργείου Περιβάλλοντος
και Ενέργειας. Από την
έναρξή του, τον περασμένο
Σεπτέμβριο, έχουν χαρτο-
γραφηθεί 325.000 στρέμματα πυθμένα, αποκαλύπτοντας
97.000 στρέμματα λιβαδιών Ποσειδωνίας σε συγκεκριμένες
περιοχές. Είναι ιδιαίτερα ευάλωτα στην ανθρώπινη δραστη-
ριότητα, μπορεί να υποστούν σοβαρές βλάβες ή να ξεριζω-
θούν από τις άγκυρες, ενώ το οικοσύστημά τους χρειάζεται πε-
ρίπου 100 χρόνια για να αναπτυχθεί οριζόντια 1-10 μέτρα.

Νέα δράση στο πλαίσιο του Vodafone Posidonia
για την υπεύθυνη αγκυροβολία 



Η
Λίτσα Πατέρα φαίνεται πως
βρίσκεται στο τέλος μιας
μακρόχρονης συνεργασίας

με την τηλεόραση του ΑΝΤ1. Σύμ-
φωνα με τις τελευταίες πληροφο-
ρίες μας, η γνωστή αστρολόγος δεν
θα συμμετάσχει σε καμία από τις
ψυχαγωγικές εκπομπές του σταθ-
μού την επόμενη τηλεοπτική σεζόν.

Οι διαπραγματεύσεις μεταξύ της
Λίτσας Πατέρα και του τηλεοπτικού
σταθμού συνεχίζονται, αλλά πλέον επικεντρώνονται σε διαφορε-
τικές πλατφόρμες. Η νέα κατεύθυνση αφορά την ενδεχόμενη
συμμετοχή της στα ψηφιακά μέσα του Ομίλου ΑΝΤ1, με έμφαση
στα σάιτ του καναλιού. Παρόλο που δεν έχει ακόμα επιβεβαιωθεί,
φαίνεται πως συζητείται η παρουσία της τόσο με γραπτές αστρο-
λογικές προβλέψεις όσο και με δική της διαδικτυακή εκπομπή. Οι
φήμες για αλλαγές στη συνεργασία της Λίτσας Πατέρα με τον

ΑΝΤ1 είχαν ξεκινήσει από τον περα-
σμένο Ιούνιο. Τότε, η αστρολόγος εί-
χε εκφράσει δημόσια τη δέσμευσή
της στο κανάλι: «Τα πλάνα μου είναι
πάντα ΑΝΤ1. Τώρα εδώ, εκεί, παρά
εκεί… 33 χρόνια είναι αυτά, κάπου
θα είμαι. Όπου και να με βάλουν, εγώ
είμαι ΑΝΤ1, θα συνεχίσω». Παρ’ όλα
αυτά, η νέα πραγματικότητα φαίνεται
να απέχει από τα αρχικά σχέδια. Επι-
πλέον, είχε κυκλοφορήσει έντονα η

φήμη πως η Λίτσα Πατέρα θα ενταχθεί στη νέα ψυχαγωγική εκ-
πομπή τα Σαββατοκύριακα, ωστόσο, όπως μαθαίνουμε, η αστρο-
λόγος δεν θα είναι ούτε σε αυτή την εκπομπή και η απόφαση φαί-
νεται να είναι οριστική. Μένει να δούμε αν οι συζητήσεις για την
παρουσία της στα ψηφιακά μέσα θα οδηγήσουν σε μια νέα μορφή
συνεργασίας, καθώς υπάρχει φημολογούμενη δυσαρέσκεια από
την πλευρά της Λίτσας Πατέρα.
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Γράφει ο Γιώργος Σκρομπόλας

Το «The Voice» επιστρέφει δυναμικά με-
τά από έναν χρόνο «ξεκούρασης» και τους
τελευταίους δύο μήνες, το τρέιλερ για δη-
λώσεις συμμετοχής προβάλλεται στον αέ-
ρα του ΣΚΑΪ. Αυτή τη φορά, η εκπομπή θα
έχει αρκετές ανανεώσεις, ιδιαίτερα όσον
αφορά τα πρόσωπα που θα πρωταγωνιστή-
σουν. Ένα από τα σημαντικότερα ερωτήμα-
τα που έχουν προβληματίσει τον ΣΚΑΪ και
την Acun Medya για αρκετό καιρό αφορά
τη σύνθεση των κριτών. Η επιλογή των κατάλληλων καλλιτεχνών
που θα καθηλώσουν το κοινό και θα προσδώσουν την απαραίτητη
λάμψη στο σόου είναι σημαντική. Από την ολοκλήρωση του τε-
λευταίου κύκλου ήταν φανερό πως υπήρχε η πρόθεση από το κα-
νάλι και την παραγωγό εταιρεία να προχωρήσουν σε ανανεώσεις
στις θέσεις της κριτικής επιτροπής.

Σύμφωνα με τις τελευταίες πληροφορίες μας, τρεις από τους

τέσσερις κριτές έχουν ήδη «κλειδώσει» και
θα βρίσκονται στις καρέκλες της κριτικής
επιτροπής. Η Έλενα Παπαρίζου και ο Πά-
νος Μουζουράκης, που συμμετείχαν και
στους προηγούμενους κύκλους, και η νέα
άφιξη που θα είναι ο Χρήστος Μάστορας. Η
τέταρτη καρέκλα ήταν αυτή που είχε το με-
γαλύτερο ερωτηματικό: θα καθίσει νέο
πρόσωπο ή θα συνεχίσει ο Σάκης Ρουβάς;
Οι πληροφορίες μας λένε πως το τελευταίο

διάστημα μοιάζει να απομακρύνεται το ενδεχόμενο να δούμε τον
σούπερ σταρ να επιστρέφει στο σόου. Αντ’ αυτού, μαθαίνουμε ότι
πολύ κοντά στο να πει το μεγάλο «ναι», χωρίς ακόμα να θεωρείται
απόλυτα σίγουρο, είναι ο Γιώργος Μαζωνάκης.

Όσο για την πρεμιέρα του «The Voice», δεν πρόκειται να πραγ-
ματοποιηθεί πριν από τα μέσα Οκτωβρίου. Ο λόγος είναι η κατα-
σκευή του σκηνικού.

ΜΙΚΡΑ... ΜΙΚΡΑ... 

� Ο Λάκης Λαζόπουλος έχει μπει και επίσημα
πλέον σε τροχιά τηλεοπτικής επιστροφής,

καθώς το «Αλ Τσαντίρι Νιουζ» έχει ανακοινωθεί
ήδη από το Mega και πρόκειται να κάνει πρεμιέρα
στο πρώτο μισό της νέας τηλεοπτικής σεζόν.
Όπως μαθαίνουμε, το «Αλ Τσαντίρι Νιουζ» θα
βγαίνει ζωντανά στον αέρα, όπως το ξέραμε και
στο παρελθόν δηλαδή, από στούντιο του Mega. Ο
Λάκης Λαζόπουλος θα είναι στη σκηνή και από
κάτω θα υπάρχουν θεατές που θα δίνουν τον δικό
τους παλμό στο live. Η πρεμιέρα του «Αλ Τσαντίρι
Νιουζ», σύμφωνα με τις πληροφορίες μας, προ-
γραμματίζεται για τα τέλη Οκτωβρίου και το αρχι-
κό πλάνο είναι να βγαίνει στον αέρα μία φορά τον
μήνα. Η μέρα μετάδοσης δεν έχει ακόμα προσ-
διοριστεί, όμως, με δεδομένο πως η σκέψη είναι
να υπάρχει συνοχή στο πρόγραμμα, δεν αποκλεί-
εται να το δούμε στις οθόνες μας Σάββατο, αντί
για Τρίτη, όπως μεταδιδόταν στο παρελθόν.

� Το «My Style Rocks» επιστρέφει για την
όγδοη σεζόν προβολής του στον ΣΚΑΪ

και αυτή τη φορά θα θυμίζει «GNTM» περισσό-
τερο από κάθε άλλη φορά. Η Κατερίνα Καρα-
βάτου υποδέχεται στην πασαρέλα του σόου
οκτώ fashionistas. Οι οκτώ διαγωνιζόμενες
βάζουν τα δυνατά τους να εντυπωσιάσουν την
κριτική επιτροπή, η οποία αποτελείται από
τους Στέλιο Κουδουνάρη, Έλενα Χριστοπού-
λου και Γιώργο Καράβα. Κάθε διαγωνιστική
εβδομάδα θα ολοκληρώνεται με ένα gala και
μία νικήτρια, η οποία θα λαμβάνει επιταγή
2.500 ευρώ. 

Με ένα μεγάλο ερωτηματικό ξεκινά η
νέα τηλεοπτική σεζόν για το Open. Στη
μετά Κοκλώνη εποχή, το κανάλι γυρίζει
για ακόμα μια φορά σελίδα, αλλά ακόμα
δεν έχει ξεκαθαρίσει ποια σελίδα θα εί-
ναι αυτή. Τι εννοούμε; Όσον αφορά τον
ενημερωτικό τομέα του σταθμού, τα
πράγματα έχουν πάρει τον δρόμο τους,
καθώς βρίσκονται ήδη στον αέρα οι πε-
ρισσότερες εκπομπές επικαιρότητας και
τα δελτία ειδήσεων. Το τμήμα ενημέρω-
σης του καναλιού, εξάλλου, κινείται με
μια σταθερότητα τα τελευταία χρόνια και
οι κατά καιρούς αναταράξεις θα λέγαμε
ότι δεν το έχουν επηρεάσει ιδιαίτερα.

Παρ’ όλα αυτά, η ψυχαγωγία είναι αυ-

τή που παραμένει μετέωρη. Η σεζόν ξε-
κινά και επίσημα σε μερικές ημέρες και
η μόνη αναμενόμενη πρεμιέρα ψυχαγω-
γικής εκπομπής στο Open είναι αυτή της
Ελένης Τσολάκη. Η πρωινή εκπομπή με
την Ελένη Τσολάκη θα επιστρέψει ανα-
νεωμένη και στην προετοιμασία της έχει
ρίξει το βάρος του ο σταθμός, ώστε το
προϊόν που θα βγει στον αέρα να είναι
ανταγωνιστικό, σε μια δύσκολη ζώνη με
πολλά αντίπαλα προγράμματα.

Από εκεί και πέρα τα πράγματα παρα-
μένουν θολά. Καθώς τα σενάρια για την
επόμενη μέρα του σταθμού είναι ενεργά,
παρουσιαστές και εργαζόμενοι βρίσκον-
ται σε μια αναμονή που δεν επιτρέπει

προς το παρόν να γίνουν περισσότερες
κινήσεις στον τομέα της ψυχαγωγίας.
Έτσι, τόσο πρόσωπα που υπήρχαν στο
περσινό πρόγραμμα του Open όσο και
άλλα που έχουν κάνει συζητήσεις για τη
νέα χρονιά δεν γνωρίζουν για την ώρα
ποιο θα είναι το μέλλον τους και μάλλον
θα χρειαστεί να περιμένουν μερικό και-
ρό ακόμα…

Σε αναμονή εξελίξεων στο Open - 
Ποιοι ξεκινούν στην αρχή της σεζόν;

Ποιοι θα καθίσουν στις καρέκλες του «The Voice»;

Η Λίτσα Πατέρα οριστικά εκτός τηλεόρασης ΑΝΤ1
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Αμείλικτος θα είναι ο αναθεωρημένος ΚΟΚ με τις επικίνδυνες παραβάσεις αλλά
και εκείνες που χαρακτηρίζονται ως Αντικοινωνικής Συμπεριφοράς που είναι πολύ
πιθανό να προκαλέσουν κάποιο τροχαίο ατύχημα.

Ωστόσο σύμφωνα με πληροφορίες της «Political» η πολιτική ηγεσία του υπουρ-
γείου Υποδομών και Μεταφορών έχει θέσει στο στόχαστρο δύο παραβάσεις. Η πρώ-
τη αφορά στη Ζώνη Ασφαλείας και η δεύτερη στο Κράνος! Για αυτές τις δύο παραβά-
σεις τα μέλη της Επιτροπής με την πολιτική ηγεσία έχουν συμφωνήσει ότι πρέπει να
εφαρμοστεί με κάθε τρόπο η νομοθεσία ώστε να καταγραφεί σημαντική μείωση των

τραυματισμών ή ακόμη και των θανάτων στα τροχαία ατυχήματα.
Στον αναθεωρημένο ΚΟΚ η μη χρήση της Ζώνης Ασφαλείας ή η μη χρήση Κρά-

νους θα τιμωρείται με βαρύ χρηματικό πρόστιμο που μπορεί να αγγίζει ακόμη και τα
700 ευρώ ενώ θα συνοδεύεται επίσης με επί τόπου αφαίρεση της άδειας οδήγησης
για τουλάχιστον 1 ή 2 μήνες.

Σήμερα η μη χρήση Ζώνης Ασφαλείας ή κράνους από τον οδηγό τιμωρείται με επί
τόπου αφαίρεση της άδειας ικανότητας οδήγησης για 10 μέρες και με διοικητικό
πρόστιμο 350 ευρώ.

Σε ποιες παραβάσεις αυξάνονται το πρόστιμο και οι ημέρες αφαίρεσης του διπλώματος;

O
ταν ακούει κανείς το όνομα Subaru αυτο-
μάτως η σκέψη του πηγαίνει σε μοντέλα
που κινούνται ακόμη και όταν ο δρόμος τε-

λειώνει ή σε τετρακίνητα αυτοκίνητα που προσδί-
δουν κορυφαίες επιδόσεις. Στα παραπάνω θα
πρέπει να προσθέσει κανείς και την ιαπωνική
αξιοπιστία που διαθέτουν τα μοντέλα τα μάρκας.

Το Crosstrek αποτελεί τον διάδοχο του γνωστού μον-
τέλου XV και σύμφωνα με την ιαπωνική εταιρεία αποτελεί
την τρίτη γενιά του μοντέλου.

Η τιμή εκκίνησης του νέου ιαπωνικού SUV έχει οριστεί
στα 41.945 ευρώ, ενώ όπως συμβαίνει και με τα υπόλοιπα
μοντέλα της ιαπωνικής αυτοκινητοβιομηχανίας, έτσι και
το καινούργιο Crosstrek καλύπτεται από εργοστασιακή
εγγύηση για 8 χρόνια με απεριόριστα χιλιόμετρα.

Πιο δυναμική εμφάνιση
Το νέο Subaru Crosstrek έχει υποστεί ορισμένες αλ-

λαγές στον σχεδιασμό του που το κάνουν πιο δυναμικό
και περισσότερο ελκυστικό. Με τις δυναμικές γραμμές
να είναι πλέον πιο αιχμηρές και στιβαρές κάνει την εμφά-
νισή της η νέα σχεδιαστική φιλοσοφία Dynamic x Solid
της Subaru. Πιο συγκεκριμένα στο εμπρόσθιο μέρος η
νέα γρίλια και οι LED προβολείς σε συνδυασμό με τα
προστατευτικά του προφυλακτήρα δίνουν έναν πιο σπορ
τόνο στην εμφάνιση.

Στο πίσω μέρος ακολουθείται το ίδιο μοτίβο με κυ-
ρίαρχα τα LED φωτιστικά σώματα ενώ τα προστατευτικά
πλαστικά γύρω από όλο το αυτοκίνητο υποδηλώνουν τον
off-road χαρακτήρα του μοντέλου.

Επίσης ο εκτός δρόμου χαρακτήρας του Subaru
Crosstrek ενισχύεται και από τα 220 χιλιοστά απόστα-
σης του αμαξώματος από το έδαφος αλλά και το λογότυ-
πο AWD που αποτελεί σήμα κατατεθέν για τα ιαπωνικά
μοντέλα.

Υψηλή δόση τεχνολογίας
Στην καμπίνα επιβατών οι αλλαγές είναι περισσότερες

και βέβαια οι επιβάτες θα βρεθούν αντιμέτωποι με μια
αρκετά υψηλή δόση τεχνολογίας.

Η πιο σημαντική και εντυπωσιακή αλλαγή αφορά στη
μεγαλύτερη, κάθετη οθόνη των 11,6 ιντσών για το info-
tainment η οποία και έχει «εξαφανίσει» τους φυσικούς
διακόπτες. Ο οδηγός ωστόσο αντικρίζει μπροστά του
έναν αναλογικό πίνακα οργάνων ο οποίος περιλαμβάνει
και μια οθόνη TFT στο κέντρο του. 

Οι επιβάτες θα απολαύσουν μια ευρύχωρη καμπίνα
και ακόμη και μετά από ένα πολύωρο ταξίδι δεν πρόκει-
ται να εξέλθουν πιασμένοι… H χωρητικότητα των 328 λί-
τρων του πορτ μπαγκάζ είναι επαρκής (υπαίτια γι’ αυτό το
πίσω διαφορικό αλλά και οι μπαταρίες του υβριδικού συ-
στήματος), τουλάχιστον τα πλαϊνά του τοιχώματα έχουν
σωστή διαρρύθμιση επιτρέποντας τη πλήρη εκμετάλλευ-
ση του.

136 ίπποι + 16,7 ίπποι
Tο νέο Subaru Crosstrek εφοδιάζεται αποκλειστικά

με τον υβριδικό κινητήρα e-BOXER που συνδυάζει τον
δίλιτρο κινητήρα βενζίνης 136 ίππων με έναν ηλεκτροκι-
νητήρα 16,7 ίππων προσαρμοσμένο στο αυτόματο κιβώ-
τιο ταχυτήτων CVT Lineartronic το οποίο βέβαια συνδυά-
ζεται με τη μοναδική Συμμετρική Τετρακίνηση της Sub-
aru. To εξελιγμένο Χ-MODE που απογειώνει τις off road
δυνατότητες και το SI-DRIVE (SUBARU Intelligent Drive)
προσαρμόζει την αναλογία κατανομής ισχύος μεταξύ του
κινητήρα και του ηλεκτροκινητήρα για να ταιριάζει με την
κατάσταση οδήγησης, αλλάζοντας ανάμεσα σε 3 τρόπους
οδήγησης με τον έναν από αυτούς να περιλαμβάνει την
EV οδήγηση, ενώ προσφέρει αναμενόμενα και βελτιωμέ-
νη κατανάλωση.

H συνολική απόδοση των δύο συνόλων (βενζινοκινη-

τήρας-ηλεκτροκινητήρας) είναι 152 ίπποι, που αρκούν
για να προσδώσουν στο βάρους 1.595 κιλών αμάξωμα
απλά αξιοπρεπείς επιδόσεις (0-100χλμ./ώρα σε 10,8
δευτ., τελική ταχύτητα 198 χλμ./ώρα), ενώ η μέση κατα-
νάλωση της δοκιμής δεν ξεπέρασε τα 8,2 λίτρα/100 χλμ.
τιμή που κρίνεται ως άκρως λογική.

Παντός εδάφους
Το νέο Subaru Crosstrek αποτελεί ένα μοντέλο το

οποίο πραγματικά μπορεί να κινηθεί ακόμη και όταν ο
δρόμος τελειώνει.

Στο εθνικό οδικό δίκτυο το νέο ιαπωνικό μοντέλο απέ-
δειξε ότι διαθέτει υψηλά επίπεδα άνεσης και ασφάλειας,
ενώ εξαιτίας του χαμηλού κέντρου βάρους δείχνει ακλό-
νητο έναντι των πλευρικών ανέμων ακόμη και όταν ο δεί-
κτης του ταχύμετρου ξεπερνά τα 160 χλμ./ώρα.

Στο επαρχιακό οδικό δίκτυο με συνεχείς στροφές η
συμμετρική τετρακίνηση κρατά το Subaru Crosstrek εν-
τός του δρόμου ακόμη και όταν ο οδηγός το πιέσει στα
όρια!

Μόλις ο δρόμος τελειώνει το Crosstrek ξεδιπλώνει τις
αρετές του και ο συνδυασμός της τετρακίνησης με τα
οδηγικά προγράμματα αλλά και τα νέα τεχνολογικά συ-
στήματα ασφαλείας προσδίδουν νέες δυνατότητες στο
ιαπωνικό μοντέλο.

Μάλιστα η επιλογή του X-Mode με την επιλογή «L» στο
κιβώτιο CVT Lineartronic συντονίζει ιδανικά τις λειτουρ-
γίες του κινητήρα, του σασμάν, της τετρακίνησης και των
φρένων στο έπακρο καθιστώντας το Crosstrek ένα γνή-
σιο Subaru!

Μέσα στην πόλη ο οδηγός θα εκτιμήσει δεόντως το αυ-
τόματο κιβώτιο ενώ η ανάρτηση φιλτράρει στον μέγιστο
βαθμό τις κακοτεχνίες του οδοστρώματος. Βέβαια οι
«αναρριχήσεις» ακόμη και σε υψηλά πεζοδρόμια είναι
παιχνιδάκι για το Subaru Crosstrek!

Δοκιμάζουμε το Subaru Crosstrek 2.0i 
eBoxer με 152 ίππους!

Γράφει ο Γιώργος Κ. Ανδρής
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Ο
Νάσος Γκαβέλας, με τη στήριξη (guide) του Γιάννη
Νυφαντόπουλου, έγραψε ιστορία στο «Σταντ Ντε
Φρανς» του Παρισιού κατακτώντας το χρυσό μετάλ-

λιο στα 100μ (Τ11) με 11.02 (+0,3). Είναι ο μοναδικός Έλληνας
αθλητής που έχει κάνει το back to back σε δρομικό αγώνισμα
στίβου κατακτώντας το χρυσό μετάλλιο, τόσο σε Παραολυμ-
πιακούς όσο και σε Ολυμπιακούς Αγώνες και μάλιστα στο

αγώνισμα που θεωρείται το Νο1 όλων των
Αγώνων. Και όλα αυτά ενώ είναι μόλις 24
χρόνων και ακόμα δεν έχει βρεθεί στην κο-
ρύφωση της καριέρας του, που για τους
σπρίντερ των 100μ είναι στα 30-32 χρόνια. 

Ο σπουδαίος Έλληνας Παραολυμπιονί-
κης μετά το τέλος του αγώνα συγκλόνισε
με τις δηλώσεις του τους πάντες. ««Ήμουν
σε πολύ δύσκολη ψυχολογική κατάσταση.

Όλοι μου έλεγαν τι έγινε, Γκαβέλα; Μήπως τελείωσες, μή-
πως δεν μπορείς να τρέξεις; Όχι μάγκες, μπορώ να τρέ-
ξω», είπε εμφανώς συγκινημένος.

«Δεν είμαι μόνος μου, είναι και ο Γιάννης, τρέξαμε μέχρι
τέλους. Μου είπε εγώ θα τρέξω, αν θέλεις πέσε κάτω να
συρθείς, πονάει, θα βγάλεις δέρμα. Κι έλεγα όχι, ρε φίλε,
μην κάτσω να σκοτωθώ, θα σκοτωθώ στον τερματισμό και

θα τους κερδίσουμε με τρία εκατοστά κι έτσι έγινε», είπε
στη συνέχεια. Ο Γκαβέλας πρόσθεσε ακόμα ότι: «Μαζί θα
το κάψουμε, ραντεβού τώρα στις Βρυξέλλες στο Diamond
League, τελευταία κουρσίτσα και θα πάμε να πανηγυρί-
σουμε με τον Καραλή και τον Τεντόγλου, διότι στο ΟΑΚΑ
δεν θα είναι μόνοι τους».

Μαχητής της ζωής
Ο Νάσος Γκαβέλας γεννήθηκε και μεγάλωσε στην Αθή-

να. Αποφοίτησε από το 1ο Γενικό Λύκειο Νέου Ψυχικού,
από το οποίο και πέτυχε στις Πανελλήνιες εξετάσεις και
εισήχθη στο Τμήμα Ψυχολογίας του Εθνικού και Καποδι-
στριακού Πανεπιστημίου Αθηνών το 2017.

Στην ηλικία των 10 ετών συνειδητοποίησε ότι η όρασή

του μειωνόταν -δεν έβλεπε καλά την δασκάλα, δυσκο-
λευόταν να διαβάσει και συλλάβιζε. Οι δυσκολίες αυτές
προέρχονταν από μία γονιδιακή ασθένεια (νόσος Στάργ-
καρντ 'Stargardt') η οποία εμφανίζεται σταδιακά και έχει
ως αποτέλεσμα την προοδευτική μείωση της όρασης. Παρ’
όλα αυτά, οι δυσκολίες αυτές δεν τον εμπόδισαν από την
πορεία του προς τον πρωταθλητισμό.

Πρωταθλητής διαρκείας 
Έχει συμμετάσχει και διακριθεί, πέρα από τα Πανελλή-

νια, αλλά και σε Ευρωπαϊκά και Παγκόσμια Πρωταθλήμα-
τα κατακτώντας υψηλές θέσεις, με αποκορύφωμα το Παγ-
κόσμιο Ρεκόρ στα 100μ. της κατηγορίας Τ11 με χρόνο 10,82
δευτερόλεπτα το καλοκαίρι του 2021 στους Παραολυμπια-
κούς Αγώνες «Τόκιο 2020» και το Παγκόσμιο Ρεκόρ στα
60μ. με 7,07 δευτερόλεπτα στο πλαίσιο της Ημερίδας Κλει-
στού Στίβου ΣΕΓΑΣ, τον Φεβρουάριο του 2022 στην Αθήνα.

Ο Γκαβέλας συνολικά έχει κατακτήσει έξι μετάλλια σε
μεγάλες διοργανώσεις. Πέρα από τα Παραολυμπιακά χρυ-
σά, έχει αναδειχθεί Παγκόσμιος Πρωταθλητής το 2023 στο
Παρίσι και πρωταθλητής Ευρώπης το 2018 στο Βερολίνο
και το 2021 στον Μπίντγκοζ, ενώ στο Βερολίνο είχε πάρει
ασημένιο μετάλλιο συμμετέχοντας και στην κατηγορία Τ12.

Με μία ακόμα σπουδαία επίδοση
ο Νάσος Γκαβέλας κατέκτησε δεύτερο 

συνεχόμενο χρυσό μετάλλιο 
σε Παραολυμπιακούς Αγώνες, σε ένα 

επίτευγμα μοναδικό για τα δρομικά αθλήματα

Γράφει 
o Χρήστος
Γιαννούλης

«Χρυσός» στο Παρίσι 
και τη ζωή



Στην ΕΡΤ το «Παύλος
Γιαννακόπουλος»

Το πολυαναμενόμενο και ιδιαίτερα ξεχωριστό

τουρνουά «Παύλος Γιαννακόπουλος» του φετι-

νού καλοκαιριού θα μεταδοθεί από την ΕΡΤ, η

οποία εξασφάλισε τα τηλεοπτικά δικαιώματα. Το

6ο τουρνουά «Παύλος Γιαννακόπουλος» θα γίνει

στις 21 Σεπτεμβρίου με τη συμμετοχή της Αναν-

τολού Εφές, της Μακάμπι και της Παρτίζαν και

φυσικά του οικοδεσπότη Παναθηναϊκού.

Επιτέλους… νικητές

Το Σαν Μαρίνο νίκησε 1-0 το Λιχτενστάιν και

αυτή ήταν η πρώτη επίσημη νίκη στην ιστορία της

εθνικής ομάδας της χώρας. Είχαν προηγηθεί 104

συνεχόμενες ήττες! Μέχρι σήμερα η εθνική τους

ομάδα μετρούσε μόλις μια νίκη κι αυτή σε φιλικό,

κόντρα στο Λιχτενστάιν ξανά, πριν από 20 χρόνια.

Πρώτα ο Βοτανικός
Τη διαβεβαίωση ότι πρώτα θα παραδοθεί το γή-

πεδο του Βοτανικού στον Παναθηναϊκό και στη συ-

νέχεια θα κατεδαφιστεί το «Απόστολος Νικολαΐ-

δης», έδωσε ο δήμαρχος Αθηναίων μιλώντας στον

ΣΚΑΪ. «Πρώτα θα μπει η ομάδα του Παναθηναϊκού

και θα δώσει το πρώτο παιχνίδι και στη συνέχεια

θα προχωρήσει η δεύτερη φάση της Διπλής Ανά-

πλασης», είπε μεταξύ άλλων ο Χάρης Δούκας. 

Σπάει όλα τα ρεκόρ
Στα 39 του συνεχίζει να γράφει ιστορία ο Κρι-

στιάνο Ρονάλντο. Ο Πορτογάλος σούπερ σταρ

σκόραρε στη νίκη της εθνικής ομάδας της χώ-

ρας του απέναντι στην Κροατία. Το γκολ που πέ-

τυχε ο «CR7» ήταν το 900ό στην τεράστια καριέ-

ρα του. Όπως είναι λογικό, το πανηγύρισε με την

ψυχή του καθώς έφτασε σε ένα ακόμα σπου-

δαίο ρεκόρ.

«Καμπανάκι» από τη FIFPro
Σήμα κινδύνου για τους ποδοσφαιριστές εξέπεμψε η FIFPro. «Η ερ-

χόμενη σεζόν θα είναι η χειρότερη στην ιστορία», αναφέρουν οι αρμόδι-
οι φορείς. H FIFPro έκανε μελέτη η οποία διήρκεσε έξι χρόνια και αφο-
ρά πάνω από 1.500 ποδοσφαιριστές. Τα αποτελέσματα είναι θλιβερά, σε
ό,τι αφορά τα σωματικά και ψυχολογικά προβλήματα που αποκτούν οι
ποδοσφαιριστές από τη σωρεία αγώνων στη διάρκεια κάθε σεζόν.
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Παρουσία Μακρόν

Ν
έα εποχή ξεκινά απόψε για την
Εθνική ομάδα ποδοσφαίρου, που
υποδέχεται στις 21:45 στο «Γεώρ-

γιος Καραϊσκάκης» τη Φινλανδία. Η «γαλα-
νόλευκη» θέλει να ξεκινήσει με το δεξί
στην πρεμιέρα του Nations League, που
συνδέεται και με την πρόκριση στο Παγκό-
σμιο Κύπελλο, αλλά και στην πρεμιέρα του
Ιβάν Γιοβάνοβιτς στον πάγκο της.

Ο Γιοβάνοβιτς εξαρχής έδωσε το στίγμα
του στους διεθνείς, λέγοντάς τους πως κι ο
ίδιος αισθάνεται Έλληνας και πως θέλει να
βγάλει τα καλύτερα δυνατά στοιχεία των
παικτών της χώρας μας.

Βλαχοδήμος, Μανδάς, Τζολάκης, Μαυ-
ροπάνος, Χατζηδιάκος, Κουλιεράκης, Γιαννούλης, Τσιμί-
κας, Βαγιαννίδης, Ρότα, Ντόη, Μπακασέτας, Μάνταλος, Γα-
λανόπουλος, Μπουχαλάκης, Χατζηγιοβάνης, Αλεξανδρό-
πουλος, Σιώπης, Ζαφείρης, Ιωαννίδης, Μασούρας, Πέλκας,

Τζόλης, Κωνσταντέλιας, Παυλίδης, Δουβίκας είναι οι 26
ποδοσφαιριστές που επέλεξε ο Σέρβος τεχνικός για το
αποψινό παιχνίδι και για αυτό της Τρίτης στο Δουβλίνο με
αντίπαλο την Ιρλανδία.

Επιμέλεια:  Χρήστος Γιαννούλης 

Με τον πρόεδρο της Γαλλίας, Εμaνουέλ Μακρόν, παρακολούθησε ο πρόεδρος της
Ελληνικής Παραολυμπιακής Επιτροπής, Γιώργος Καπελλάκης, τον Νάσο Γκαβέλα να
κατακτά το χρυσό μετάλλιο στα 100μ (Τ11) των 17ων Παραολυμπιακών Αγώνων.

Νέα εποχή για την Εθνική ποδοσφαίρου
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E
λαμψαν με τις εντυπωσιακές εμφανίσεις τους
στο «κόκκινο χαλί» του 81ου Διεθνούς Φεστι-
βάλ Βενετίας η παρουσιάστρια Βίκυ Καγιά και

οι ηθοποιοί Τόνια Σωτηροπούλου, Δανάη Παππά και
Μιχάλης Λεβεντογιάννης. Οι εγχώριοι celebrities
βρέθηκαν στο Φεστιβάλ Κινηματογράφου προσκε-
κλημένοι μεγάλων οίκων μόδας και καλλυντικών,
ποζάροντας με χαμόγελα στο Instagram.Κ
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Δανάη Παππά, Μιχάλης Λεβεντογιάννης Βίκυ Καγιά, Μιχάλης Λεβεντογιάννης, Δανάη Παππά

Ελληνίδες θεές 
+ 1 γόης στο Φεστιβάλ

Βενετίας

Μιχάλης Λεβεντογιάννης Δανάη Παππά, Βίκυ Καγιά, Μιχάλης Λεβεντογιάννης

Τόνια Σωτηροπούλου Βίκυ ΚαγιάΒίκυ Καγιά, Δανάη Παππά Δανάη Παππά, Βίκυ Καγιά

Θοδωρής Παπανδρικόπουλος, Τόνια Σωτηροπούλου,
Αλέξανδρος Μακρής
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Φ
θινοπωρινός αέρας πολιτισμού στη Δημοτική Πινακοθήκη Πειραιά. Ο εικα-
στικός Κώστας Ευαγγελάτος παρουσίασε σειρά έργων του με τίτλο «Εννοι-
ακές αποκρυσταλλώσεις», προσελκύοντας το ενδιαφέρον της κοσμικής ελίτ,

ανθρώπων των γραμμάτων και προσωπικότητες της Τέχνης.

Ο εικαστικός Σεπτέμβρης 
του Κώστα Ευαγγελάτου
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Κώστας Ευαγγελάτος, Ευαγγελία Νάκα, δρ Σοφία Μωραΐτη Ειρήνη Νταϊφά, Κώστας Ευαγγελάτος

Ειρήνη Νταϊφά, Άννα Καψοκώλη, Πέτρος Μπεκάκος

Κώστας Ευαγγελάτος, Κέλλυ Μέλη, 
Αργυρούλα Pappas-Τσιώτα Κώστας Ευαγγελάτος, Νικόλαος Αγγελής

Κώστας Ευαγγελάτος, Αναστασία Γκούβα, Δώρα Λοΐζου, Χριστίνα Μούρα, Χρήστος Πετρίδης

Ντάνυ Μαρτζώκας, Κασσάνδρα Αλογοσκούφη, Κώστας Ευαγγελάτος, Ευαγγελία Νάκα

Κασσάνδρα Αλογοσκούφη, Κώστας Ευαγγελάτος, 
Λεόντιος Πετμεζάς
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ΚΩΣΤΑΣ ΜΟΣΧΟΠΟΥΛΟΣ

Απαγορεύεται η αναδημοσίευση , 
αναπαραγωγή ή μετάδοση με οποιοδήποτε 

οπτικοακουστικό τρόπο όλου η μέρους  
του περιοδικού χωρίς την έγγραφη άδεια  
του εκδότη. Τα κείμενα που δημοσιεύονται 

δεν αντιπροσωπεύουν υποχρεωτικά  
τις απόψεις του εκδότη.

Ανθή Ιωαννίδου
Εditor in Chief

UPPER FOCUSSTORIES

Σεπτέμβριος με 
κινηματογραφική 
αύρα...

Άρωμα κινηματογράφου έφερε η 
άφιξη του Σεπτεμβρίου, αφού 
έλαβε χώρα το 81ο Φεστιβάλ της 
Βενετίας.

Με 21 ταινίες υποψήφιες φέτος για τον 
Χρυσό Λέοντα, το Φεστιβάλ έκανε πρε-
μιέρα την Πέμπτη 29 Αυγούστου με την 
ταινία «Beetlejuice Beetlejuice» του Τιμ 
Μπάρτον και ολοκληρώνεται στις 7 Σε-
πτεμβρίου.
Το εκτός συναγωνισμού «Σκαθαροζούμης 
Σκαθαροζούμης» του διάσημου σκηνο-
θέτη επέστρεψε στη μεγάλη οθόνη 36 
χρόνια μετά την πρώτη εμφάνισή του και 
με αφορμή την προβολή της επανέκδο-
σής του, η Μόνικα Μπελούτσι και ο Τιμ 
Μπάρτον εμφανίστηκαν στη Βενετία μαζί, 
χωρίς να κρύβουν τον έρωτά τους.
Η φετινή διοργάνωση είχε και έντονο 
ελληνικό ενδιαφέρον, καθώς η Αθηνά 
Ραχήλ Τσαγγάρη συμμετείχε στο επίσημο 
διαγωνιστικό πρόγραμμα με τη διασκευή 
του αριστουργηματικού μυθιστορήματος 
του Τζιμ Κρέις «Harvest» και ο Αλέξαν-
δρος Αβρανάς διαγωνίστηκε στο τμήμα 
Ορίζοντες με τη νέα του ταινία με τίτλο 
«Quiet Life».
Όπως ήταν φυσικό, το κόκκινο χαλί της 
πρεμιέρας έκλεψε για μια ακόμη φορά τις 
εντυπώσεις, με τις εκθαμβωτικές εμφανί-
σεις των κινηματογραφικών σταρ.
Μεταξύ των celebrities που ξεχώρισαν 
ήταν και η Αντζελίνα Τζολί. Η ταινία 
«Maria», στην οποία πρωταγωνιστεί, έκα-
νε πρεμιέρα και κέρδισε το δυνατό χειρο-
κρότημα του κοινού.

Σ το Κινηματογραφικό Φεστιβάλ της Βενετίας πραγμα-
τοποιήθηκε η πρεμιέρα της πολυαναμενόμενης ται-
νίας «Maria», που αναφέρεται στη ζωή της Μαρίας 
Κάλλας, και όπως ήταν αναμενόμενο, η πρωταγωνί-

στριά της Αντζελίνα Τζολί αποθεώθηκε. 
Η χολιγουντιανή ηθοποιός έφτασε ελαφρώς καθυστερημένη 
στη Sala Grande του Lido, ενώ το κοινό περίμενε υπομονε-
τικά την άφιξή της, παρουσία πολύ αυστηρής φύλαξης. Μετά 
το τέλος της ταινίας, που πραγματικά μεταφέρει πολύ εντυπω-
σιακά την ιστορία στη μεγάλη οθόνη, αφού σκιαγραφείται 

ο χαρακτήρας της Κάλλας μέσα από τους πιο κοντινούς της 
ανθρώπους, ο κόσμος αποθέωσε την Τζολί χειροκροτώντας 
την όρθιος για αρκετά λεπτά. Μάλιστα, ούτε και η ίδια μπό-
ρεσε να συγκρατήσει τη συγκίνηση και τα δάκρυά της, ενώ 
αντάλλασσε αγκαλιές με τον σκηνοθέτη, τον παραγωγό και 
τους συνεργάτες. 
Η 49χρονη celebrity εμφανίστηκε στο κόκκινο χαλί φορώντας 
ένα μακρύ κρεμ ντραπέ φόρεμα με ουρά και μια ψεύτικη γού-
να, ενώ ως μοναδικό κόσμημα επέλεξε μία καρφίτσα η οποία 
ανήκε στη θρυλική Μαρία Κάλλας.
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ΝΙΚΟΛ ΚΙΝΤΜΑΝ

Μαγνήτισε  
τα βλέμματα  

στο Φεστιβάλ Βενετίας
ΚΕΙΜΕΝΟ: ΑΝΘΗ ΙΩΑΝΝΙΔΟΥ

ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS /  
ΓΙΩΡΓΟΣ ΠΑΠΑΔΑΚΗΣ

Από τις πιο λαμπερές και καλοντυμένες παρου-
σίες του φετινού Φεστιβάλ Βενετίας, η Νικόλ 
Κίντμαν προκάλεσε αίσθηση φορώντας ένα 

εντυπωσιακό φόρεμα. Η 57χρονη ηθοποιός, που 
έφτασε στην 81η διοργάνωση για την πρεμιέρα της 
νέας της ταινίας, πόζαρε στον φακό αναδεικνύοντας 
με τον καλύτερο τρόπο αυτή τη δημιουργία αλλά και 
την άψογη σιλουέτα της.
Το «Babygirl», σε σκηνοθεσία Χαλίνα Ρέιν, όπου η 
Κίντμαν συμπρωταγωνιστεί με τον Χάρις Ντίκινσον 
και τον Αντόνιο Μπαντέρας, είναι ένα θρίλερ με κε-
ντρική ηρωίδα μια ισχυρή CEO, τη Romy, η οποία 
θέτει σε κίνδυνο την καριέρα και την οικογένειά της 
όταν αρχίζει ερωτική σχέση με έναν πολύ νεότερό 
της μαθητευόμενο υπάλληλο.
«Ήξερα εξαρχής ότι στα χέρια της Χαλίνα δεν υπήρχε 
περίπτωση να νιώθω ότι κάποιος με εκμεταλλεύεται. 
Η ταινία αφηγείται μια ιστορία που ήθελα κι εγώ να 
αφηγηθώ και όλο μου το είναι ήταν αφοσιωμένο σε 
αυτήν», υπογράμμισε η Νικόλ Κίντμαν και εξήγησε 
ότι με γυναίκα σκηνοθέτη ήταν διαφορετικά. «Έχω 
κάνει τόσες πολλές ταινίες και έχω συνεργαστεί με 
τόσους πολλούς σκηνοθέτες, αλλά ποτέ με γυναίκα 
στο συγκεκριμένο θέμα. Υπάρχουν πράγματα περί 
γυναικείου οργασμού που δεν μπορείς να συζητήσεις 
με τους άνδρες σκηνοθέτες. Η Χαλίνα μάς έδωσε 
πολλή αγάπη, σε εμένα, τον Αντόνιο Μπαντέρας, τον 
Χάρις Ντίκινσον, σε όλους. Ήταν ένα πολύ όμορφο 
περιβάλλον για να δουλέψει κανείς».
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ΔΕΣΠΟΙΝΑ ΜΟΙΡΑΡΑΚΗ

Ταξίδι στην Ιταλία
ΚΕΙΜΕΝΟ: ΑΝΘΗ ΙΩΑΝΝΙΔΟΥ

ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS /  
ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΠΕΛΕΚΗΣ

Σ τη γειτονική Ιταλία και συγκεκριμένα στη μα-
γευτική Βενετία ταξίδεψε πριν από λίγες μέρες 
η Δέσποινα Μοιραράκη, προκειμένου να πα-

ρευρεθεί στα Maria Callas Monaco Awards. Ο λα-
μπερός θεσμός ήταν μια καλή ευκαιρία για τη γνωστή 
επιχειρηματία να αφήσει για λίγο τις επαγγελματικές 
της υποχρεώσεις για να χαρεί το ταξίδι της και τη φα-
ντασμαγορική ατμόσφαιρα των βραβείων. 
Σε πρόσφατη τηλεοπτική συνέντευξή της, η παρουσι-
άστρια του «Cash or trash» είχε αναφερθεί και στο 
ενδεχόμενο να φτιάξει ξανά τη ζωή της μετά τον θά-
νατο του συζύγου της πριν από περίπου δύο χρόνια, 
αλλά και στην ανανέωση στη ζωή της. «Η ανανέωσή 
μου οφείλεται στην πολλή δουλειά. Αυτή ήταν και 
η συμβουλή των ειδικών μετά από όλο αυτό που 
συνέβη στην προσωπική μου ζωή, να προσπαθήσω 
να μη μείνω μόνη μου. Εργάστηκα και εργάζομαι γι’ 
αυτό και [προσπάθησα] να έχω πολλές και διάφορες 
ασχολίες», σχολίασε αρχικά.
«Είναι θέλημα Θεού αν θα γυρίσω σελίδα στην προ-
σωπική μου ζωή. Και αν σου πω ότι είμαι έτοιμη για 
έναν νέο έρωτα, μπορεί να είναι; Και αν σου πω όχι, 
θα γίνει; Ούτε εγώ η ίδια δεν το ξέρω. Θα ήθελα να 
χαμογελάω, να είμαι γερή και χαμογελαστή. Μου 
έχει λείψει το χαμόγελο», συμπλήρωσε.
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ΑΝΤΟΝΙΟ ΜΠΑΝΤΕΡΑΣ

Τιμήθηκε  
για το φιλανθρωπικό 

έργο του
ΚΕΙΜΕΝΟ: ΑΝΘΗ ΙΩΑΝΝΙΔΟΥ

ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS / 
ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΠΕΛΕΚΗΣ

Με μια πολύ σημαντική διάκριση για το φι-
λανθρωπικό του έργο αποχώρησε από τη 
Βενετία ο Αντόνιο Μπαντέρας.

Στο γκαλά της amfAR στο πλαίσιο του 81ου Φεστι-
βάλ Κινηματογράφου της Βενετίας –μια εκδήλωση 
γεμάτη αστέρια, όπως η Εύα Λονγκόρια, η Κέιτ Μπε-
κινσέιλ και πολλοί ακόμη– ο καταξιωμένος ηθοποιός 
τιμήθηκε με το amfAR Global Impact Award για την 
αφοσίωσή του στη φιλανθρωπία και τη δέσμευσή του 
να κάνει τη διαφορά στον αγώνα κατά του HIV, απο-
τελώντας πηγή έμπνευσης.
Ο Ισπανός σταρ έφθασε συνοδευόμενος από τη σύ-
ντροφό του Νικόλ Κίμπελ και έδειχναν και οι δύο 
υπέρλαμπροι. Ο Μπαντέρας αναφέρθηκε με μεγάλη 
συγκίνηση στη βράβευσή του, ανεβάζοντας σχετική 
φωτογραφία στον προσωπικό του λογαριασμό στο 
Instagram και στέλνοντας το δικό του μήνυμα για το 
έργο του: «Χθες το βράδυ, στην παραλαβή αυτού 
του βραβείου, που είναι κάτι περισσότερο από ένα 
βραβείο, είναι μια πρόσκληση για συνεργασία με το 
amfAR.
Εξαιρετική η δουλειά που έχουν κάνει εδώ και δε-
καετίες για να βρουν θεραπεία για τους ανθρώπους 
που έχουν μολυνθεί από HIV. Είμαι εδώ για ό,τι χρει-
αστείτε. Ένας πολύ όμορφος τρόπος να αποχαιρετή-
σεις το Φεστιβάλ της Βενετίας», επεσήμανε.
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Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

ΒΡΑΒΕΙΑ MARIA CALLAS

Με λάμψη πολλών αστέρων 
ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS / ΓΙΩΡΓΟΣ ΠΑΠΑΔΑΚΗΣ

ΚΕΙΜΕΝΟ: ΑΝΘΗ ΙΩΑΝΝΙΔΟΥ

Με επιτυχία και λάμψη αστέρων διοργανώθηκαν και φέτος τα διεθνή βραβεία 
Maria Callas Monaco Gala & Awards, που αυτή τη φορά από το Πριγκιπάτο 
του Μονακό μάς ταξίδεψαν στη μαγευτική Βενετία.

H επιλογή του προορισμού δεν ήταν τυχαία. Η πρόεδρος και ιδρύτρια του θεσμού, 
Ιωάννα Ευθυμίου, τον επέλεξε για δύο σημαντικούς λόγους. Πρώτον επειδή η Μαρία 
Κάλλας συνάντησε για πρώτη φορά τον μεγάλο έρωτα της ζωής της, Αριστοτέλη Ωνά-
ση, στο Lido της Βενετίας το 1957, κατά τη διάρκεια του 18ου Φεστιβάλ Κινηματογρά-
φου. Ο δεύτερος λόγος ήταν η ταινία «Maria» του γνωστού σκηνοθέτη Πάμπλο Λαρέν 
με βασική πρωταγωνίστρια την Αντζελίνα Τζολί.
Ο θεσμός Maria Callas Monaco Gala & Awards ανέλαβε τη διαφημιστική προβολή 
της ταινίας σε συνεργασία με τους παραγωγούς της, καθώς και τις εκδηλώσεις που 
συνόδευαν το φιλμ, στο 81ο Φεστιβάλ Κινηματογράφου της Βενετίας. Οι εκδηλώσεις 
ξεκίνησαν με τα επίσημα εγκαίνια της έκθεσης των πολύτιμων αντικειμένων της Μαρίας 
Κάλλας και του Αριστοτέλη Ωνάση, που σχετίζονται κυρίως με την ταινία «Maria», 

Nικόλ Κίντμαν
Ιωάννα Ευθυμίου Αντζελίνα 

Ζολί

Δέσποινα Μοιραράκη 
Ρούλα Ταχταρίδου 
Ρίτα Κατσαούνη

Χριστίνα Ζαφειρίου

Χριστίνα Πουλίτση
Simone Piazzola 

Greta Lirussi 
Lady Monika Bacardi 

Oxana Girko

UPPER SOCIETY
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του Έλληνα συλλέκτη Νίκου Χαραλαμπόπουλου, στο ιστορικό ξενοδοχείο Ausonia 
Hungaria στο Lido.
Στο πλαίσιο των διοργανώσεων, το κοινό μαγεύτηκε από τη λαμπερή επίδειξη μόδας 
της γνωστής Ελληνίδας σχεδιάστριας Χριστίνας Ζαφειρίου, με international μοντέλα 
που κατέφθασαν από πολλές χώρες του εξωτερικού για να συμμετάσχουν. Παρουσια-
στής της βραδιάς ήταν ο γνωστός σε όλους PR manager Γιώργος Ντάβλας. Τα βραβεία 
σχεδίασε ο καταξιωμένος designer artist Χρήστος Χατζηβασιλείου.
Στη συνέχεια, σειρά είχε το Φεστιβάλ Κινηματογράφου, όπου οι τυχεροί καλεσμένοι 
παρακολούθησαν γνωστές ταινίες που διαγωνίζονται στη Salle Grande και είχαν την 
ευκαιρία να περπατήσουν στο κόκκινο χαλί με λαμπερούς αστέρες, αλλά και να φωτο-
γραφηθούν μπροστά στους χιλιάδες θεατές που βρίσκονταν εκεί.

Θεοδώρα 
Μιχαλολιάκου

Σοφία Παθέκα 
Όλγα Καραβερβέρη 
Ρόη Πετροπούλου

Τάτη Μπόκοτση
Νίκος 

Χαραλαμπόπουλος
Μαρία Μάτσα 

Μαρίνα Γιαβρόγλου
Γιώργος Ντάβλας 

Αγγελική 
Μιχαλολιάκου 

Απόστολος Αλεξόπουλος 
Αγγελική Χόντου 

Χρήστος Χατζηβασιλείου

Μαρίνα Απέσσου 
Θωμάς Ντελιόπουλος

UPPER SOCIETY

Νίκη Γιαβρόγλου
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ΑΝΔΡΕΑΣ ΓΕΩΡΓΙΟΥ

Παντρεύτηκε με παραδοσιακό γάμο  
στην Κύπρο

ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS
ΚΕΙΜΕΝΟ: ΕΡΙΕΤΤΑ ΠΑΠΑΔΑΚΗ

Ο γνωστός σκηνοθέτης, σεναριογράφος και ηθοποιός ενώθηκε με την εκλεκτή της καρ-
διάς του Σιμώνη Χριστοδούλου στο εκκλησάκι του Αγίου Επιφανίου στην Αγία Νάπα 
της Κύπρου, παρουσία των δικών τους ανθρώπων, οι οποίοι βρέθηκαν στο πλευρό του 

ζευγαριού σε μία από τις πιο ευτυχισμένες ημέρες της κοινής πορείας τους.
Λίγο πριν από το μυστήριο, ο Ανδρέας Γεωργίου υποδέχθηκε στο σπίτι του φίλους και συγγενείς, 
για τα παραδοσιακά «αλλάματα», ένα από τα έθιμα του κυπριακού γάμου, ενώ λίγο νωρίτερα 
οι φίλοι και συνεργάτες του, ανάμεσά τους ο Θεοχάρης Ιωαννίδης, η Άντζελα Γκερέκου και οι 
κουμπάροι του Βάνα Δημητρίου και Κούλλης Νικολάου, τον έντυσαν γαμπρό.
Το ζευγάρι μετά το μυστήριο είχε διοργανώσει ένα πάρτι υπερπαραγωγή, με τραγουδιστή τον 
Κωνσταντίνο Αργυρό. Στο γαμήλιο γλέντι αντί για μπομπονιέρα, οι καλεσμένοι έλαβαν ένα μήνυ-
μα από τους νεόνυμφους που τους ενημέρωνε για τη συγκινητική πρωτοβουλία τους να στηρίξουν 
το ίδρυμα Μικροί Ήρωες.Ανδρέας Γεωργίου 

Σιμώνη Χριστοδούλου
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Το σχετικό γράμμα, ανέφερε χαρακτηριστικά: «Αγαπημένοι μου Αντρέα και Σι-
μώνη… Θέλω να σας ευχαριστήσω από τα βάθη της καρδιάς μου για την πράξη 
αγάπης σας σε αυτή την όμορφη μέρα της ζωής σας. Η απόφαση να στηρίξετε 
τους Μικρούς μας Ήρωες, τα παιδάκια μας που δίνουν τη μάχη τους στο παιδοο-
γκολογικό τμήμα του Μακάρειου Νοσοκομείου, μας γεμίζει δύναμη και ελπίδα».

Άντζελα Γκερέκου 
Μαρία Βοσκοπούλου

Ιφιγένεια Τζόλα 
Νίκος Κοσώνας

Γιώργος Ζένιος

Μάκης Πουνέντης 
Κοραλία Καράντη Γιάννης Λάτσιος

Ιζαμπέλα 
Σάσογλου
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ΕΛΛΗΝΕΣ ΠΡΩΤΟΠΟΡΟΙ  
ΣΤΙΣ ΕΠΙΣΤΗΜΕΣ ΚΑΙ ΤΑ ΓΡΑΜΜΑΤΑ

Στο BIO 3 Forum ’24
ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS / ΓΙΩΡΓΟΣ ΠΑΠΑΔΑΚΗΣ

ΚΕΙΜΕΝΟ: ΑΝΘΗ ΙΩΑΝΝΙΔΟΥ

Μεγάλη συμμετοχή και ενδιαφέρον είχε το διεθνές πρωτοποριακό 
συνέδριο Βιοτεχνολογίας στην Τεχνόπολη στο Γκάζι.
Το BIO 3 Forum ’24 είχε ως στόχο τη σύνδεση της Επιστήμης με 

τη Βιομηχανία. Σημαντικοί Έλληνες επιστήμονες, ερευνητές και επενδυτές 
από το εξωτερικό αλλά και την Ελλάδα έδωσαν το «παρών» και μίλησαν για 
καινοτομία, επενδύσεις και startups στα πεδία Biomedicine, Bioinformatics, 
Biotechnology & Business Collaboration.
Την εναρκτήρια μέρα του συνεδρίου, πραγματοποιήθηκε μια διαφορετική, 
θεματικά, συζήτηση στρογγυλής τράπεζας: Έλληνες Πρωτοπόροι στις Επιστή-
μες και τα Γράμματα, βασιζόμενη σε δύο σύγχρονες εκδόσεις, που προβάλ-
λουν τη δυναμική των Ελλήνων της Επιστήμης και Έρευνας, τόσο ιστορικά όσο 
και στο παρόν. 
Ομιλητές ήταν οι συγγραφείς των βιβλίων, ο ιστορικός της Επιστήμης Απόστο-
λος Γέροντας, που υπογράφει την έκδοση «1821-2021 – Έλληνες Πρωτοπό-
ροι στην Ιατρική και τις Βιοϊατρικές Επιστήμες», και η δημοσιογράφος Άννα 
Γριμάνη, η οποία υπογράφει την έκδοση «Πατριδογνωσία - 100 Προσωπι-
κότητες αναζητούν την Ελληνικότητα» – με έργα του Γιάννη Ψυχοπαίδη και 
χορηγό το NJV Athens Plaza.
Τη συζήτηση συντόνισε ο καθηγητής Φαρμακολογίας και Συστημικής Φυσι-
ολογίας στο University of Cincinnati, στις ΗΠΑ, Κωνσταντίνος Δροσάτος. Η 
μελέτη ζωής, για την εκπαίδευση και το επιστημονικό έργο πρωτοπόρων Ελ-
λήνων, από τον Απόστολο Γέροντα, φέρνει το έργο προσωπικοτήτων από το 
παρελθόν στο σήμερα και το βιβλίο της Άννας Γριμάνη αναδεικνύει επιφανείς 
Έλληνες της Επιστήμης και Τεχνολογίας που διαπρέπουν στο εξωτερικό σε 
σπουδαία ακαδημαϊκά ιδρύματα – όπως παρουσιάστηκαν στη στήλη της «Πα-
τριδογνωσία» (2007-2016) στο περιοδικό Κ της Καθημερινής της Κυριακής.
Όλοι τους, σύγχρονοι πρεσβευτές του Ελληνισμού και των αξιών του –
πρότυπο Ελλήνων για τις νεότερες γενιές–, καινοτόμοι, με επιδραστικό 
έργο στη διεθνή κοινότητα αλλά και νοσταλγία για την πατρίδα και όρα-
μα για μια Ελλάδα που αξεπέραστα αγαπούν.

Κωνσταντίνος Δροσάτος 
Άννα Γριμάνη 

Απόστολος Γέροντας

Γεωργία Κοκαράκη 
Τατιάνα Δρακάκη 

Ήβη Γόντικα

Ελένη Γιαννοπούλου 
Κλώντια Καρύδη

Θεοδώρα 
Βαρβαρίγου 
Στυλιανός 

Αντωναράκης

Έλενα Μαραγκού 
Αναστασία Δροσάτου Κωνσταντίνος 

Στρατάκης 
Σπύρος Αρταβάκης 

Τσάκωνας

Χαριέττα 
Ελευθεροχωρίνου

Χάρης Αντωνίου

Νίκος Κυρπίδης



Κ
άθε χρόνο 370 εκατομμύρια άνθρωποι σε όλο
τον κόσμο μολύνονται από σεξουαλικώς μετα-
διδόμενα νοσήματα, με τα υψηλότερα ποσοστά

να εμφανίζονται μεταξύ των εφήβων και των νεαρών
ενηλίκων. Η συχνότητα έχει αρχίσει να αυξάνεται μετά
τη μείωση που παρατηρήθηκε στα χρόνια της πανδη-
μίας, ιδίως στα άτομα μεταξύ 15 έως 24 ετών. Περίπου
το 35% των μολύνσεων από χλαμύδια, για παράδειγμα,
παρατηρείται σε αυτές τις ηλικίες.

Η πιο αποτελεσματική μέθοδος για τη μείωσή τους
είναι η σωστή και συνεπής χρήση προφυλακτικού.
Ωστόσο, μεγάλο ποσοστό εφήβων ακόμα και μεγαλύ-
τερων ατόμων είτε δεν τα χρησιμοποιούν καθόλου είτε
τα χρησιμοποιούν λανθασμένα. Έτσι, πολλοί δυστυ-
χώς μολύνονται. Μια ανασκόπηση μελετών που πραγ-
ματοποιήθηκε από Καναδούς ερευνητές, για να διε-
ρευνηθεί εάν οι έφηβοι μετά από μια ιάσιμη λοίμωξη
αλλάζουν συμπεριφορά ως προς τη χρήση προφυλα-
κτικού, έδειξε ότι ενώ τα κορίτσια διαπίστωσαν την
αξία τους, δεν συνέβη το ίδιο και με τα αγόρια. 

«Τα προφυλακτικά έχουν μακρά ιστορία, αλλά έγι-
ναν απαραίτητα από την εμφάνιση του HIV/AIDS στις
αρχές της δεκαετίας του 1980, ιδίως στους ανθρώ-
πους που απολαμβάνουν κολπικό, στοματικό ή πρω-
κτικό σεξ με διαφορετικούς ερωτικούς συντρόφους.
Ένα σημαντικό ποσοστό όμως τα χρησιμοποιεί περι-
στασιακά και μόνο λίγο πριν από τη διείσδυση, με
επακόλουθο την αύξηση του κινδύνου μόλυνσης αλ-
λά και διάδοσης των σεξουαλικώς μεταδιδόμενων
νοσημάτων. Αν και τα περισσότερα από αυτά είναι ιά-
σιμα, εάν αφεθούν χωρίς θεραπεία, μακροπρόθε-
σμα μπορεί να προκαλέσουν επιπλοκές και προβλή-

ματα υγείας», επισημαίνει ο  χειρουργός ανδρολό-
γος ουρολόγος δρ Αναστάσιος Λιβάνιος. Στο εμπό-
ριο κυκλοφορούν χιλιάδες διαφορετικά προφυλα-
κτικά σε διάφορα μεγέθη και πάχη, σχήματα, χρώ-
ματα, υλικά, γεύσεις και αρώματα, ωστόσο πολλοί
έφηβοι την αρνούνται και οι αιτίες είναι βιολογικοί,
συμπεριφορικοί και κοινωνικοί. Για την αποφυγή
τους οι ίδιοι κατηγορούν τη μειωμένη αίσθηση και
σεξουαλική ευχαρίστηση που δημιουργούν, καθώς
και τις δυσκολίες στύσης κατά την εφαρμογή και
χρήση τους. Αποτέλεσμα της επιλογής τους είναι τό-
σο οι ανεπιθύμητες εγκυμοσύνες όσο και οι λοιμώ-
ξεις. Η αποτελεσματικότητα των προφυλακτικών
στην αποφυγή της μόλυνσης και της μετάδοσής της
είναι αποδεδειγμένη, αρκεί να υπάρχουν οι εξής
προϋποθέσεις: να είναι κατασκευασμένα σύμφωνα
με αποδεκτά πρότυπα και να χρησιμοποιούνται σω-
στά. Η έρευνα έχει δείξει ότι γίνονται πολλά πρακτικά
λάθη, συμπεριλαμβανομένου του μη οπτικού ελέγ-
χου τους για φθορά, της χρήσης ακατάλληλου λιπαν-
τικού και της λανθασμένης τοποθέτησης. 
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kpapakosto@yahoo.gr

Πρόληψη και έγκαιρη
αντιμετώπιση
«Η πρόληψη συνεχίζεται με τον εμβολιασμό.
Παρότι δεν υπάρχουν εμβόλια για όλα τα σε-
ξουαλικώς μεταδιδόμενα νοσήματα, έχει
σημειωθεί τεράστια πρόοδος με τη δημιουρ-
γία και διάθεση εκείνων που προστατεύουν
από τον ιό της ηπατίτιδας Β και των ανθρωπί-
νων θηλωμάτων (HPV)» αναφέρει ο ειδικός
και συμπληρώνει ότι «ήδη η θεραπεία ορι-
σμένων βακτηριακών και παρασιτικών σε-
ξουαλικώς μεταδιδόμενων λοιμώξεων απο-
τελεί πρόκληση, εξαιτίας της αυξανόμενης
αντοχής στα αντιβιοτικά. Όσο για τα ιογενή,
αυτά είναι ανίατα και τα φάρμακα αντιμετω-
πίζουν μόνο τα συμπτώματα. Όσο συντομότε-
ρα εντοπιστούν τόσο ευκολότερη είναι η αν-
τιμετώπισή τους. Οι άνδρες που νιώθουν πό-
νο ή κάψιμο κατά τη διούρηση ή εκσπερμάτι-
ση, έχουν συχνουρία, εκκρίσεις από το πέος,
εξελκώσεις σε αυτό ή σε άλλα σημεία της
γεννητικής και πρωκτικής περιοχής, ιδίως
εάν συνοδεύονται από κόπωση, πυρετό ή άλ-
λα συμπτώματα που μοιάζουν με της γρίπης,
πρέπει να απευθύνονται στον ανδρολόγο
τους το ταχύτερο, προκειμένου να δοθεί η
κατάλληλη αγωγή για τη θεραπεία ή την αντι-
μετώπιση των συμπτωμάτων και την αποφυ-
γή δυσάρεστων εξελίξεων που θα ταλαιπω-
ρήσουν τους ίδιους και τις οικογένειές
τους», καταλήγει ο δρ Λιβάνιος.

Δρ Αναστάσιος Λιβάνιος,
Χειρουργός Ανδρολόγος

Ουρολόγος 

Ένα σημαντικό ποσοστό τα χρησιμοποιεί
περιστασιακά και μόνο λίγο πριν από 
τη διείσδυση, με επακόλουθο 
την αύξηση του κινδύνου μόλυνσης 
αλλά και διάδοσης των σεξουαλικώς
μεταδιδόμενων νοσημάτων

ΠΡΟΦΥΛΑΚΤΙΚΑ

Πότε δεν προστατεύουν 
από μολύνσεις



Γράφει
η  Αλεξάνδρα Καρτά

Oι καθημερινές προβλέψεις
www.facebook.com/alexandra.karta

astro.karta19@gmail.com - Τηλ.: 697 3232 775

Κριός
(21/3-20/4)
Η καθημερινότητά σας είναι γεμάτη υπο-
χρεώσεις, ενώ κάποια θέματα σας έχουν
γεμίσει με άγχος. Φροντίστε να εντοπίσετε
την εστία του άγχους σας και να την πατά-
ξετε σύντομα, πριν σας καταστρέψει.

Ταύρος
(21/4-20/5)
Τα πράγματα έχουν γίνει αρκετά εύθραυ-
στα στην προσωπική σας ζωή. Ίσως χρει-
άζεστε τον χρόνο σας για να δείτε εκ νέου
και τα δικά σας λάθη, πριν αποφασίσετε να
γίνετε ο δικαστής όλων. Επίσης δώστε έμ-
φαση στα οικονομικά σας, αλλά και στις με-
τακινήσεις που μπορεί να δημιουργήσουν
δυσάρεστες καταστάσεις. 

Δίδυμοι
(21/5-21/6)
Αυτό το Σαββατοκύριακο χρειάζεται σω-
στούς χειρισμούς στα επαγγελματικά σας.
Ίσως να έχετε κουραστεί αρκετά και ο χρό-
νος είναι λίγος για να ανανεώσετε τις δυνά-
μεις σας και να ξεκουραστείτε. Φροντίστε
να κλείσετε για λίγο τους διακόπτες της έν-
τασης.

Καρκίνος
(22/6-22/7)
Αυτό το διήμερο είναι αρκετά πιεστικό για
εσάς, καθώς η αντίθεση του Ήλιου με τον
Κρόνο θα φέρει παρανοήσεις στις επαφές
σας με τα κοντινά σας πρόσωπα. Απαγορευ-
τικό για αυτή τη χρονική στιγμή στις συμ-
φωνίες και σε κάθε συζήτηση που θα γί-
νουν η αιτία να παρθούν αποφάσεις. 

Λέων
(23/7-22/8)
Τα πράγματα στα οικονομικά σας, αλλά και
σε θέματα που σας εμπνέουν ασφάλεια,
δεν είναι ιδιαίτερα καλά. Φροντίστε αυτό το
διήμερο να μην είστε σπάταλοι και αφηρη-
μένοι με τα προσωπικά σας αντικείμενα. 

Παρθένος
(23/8-22/9)
Για εσάς τα πράγματα δεν είναι ιδιαίτε-
ρα ευχάριστα με την αντίθεση Ήλιου -
Κρόνου. Κάποιοι από εσάς θα έχουν
πολλές ανατροπές και στεναχώριες, αλ-
λά κάποιοι άλλοι θα ευνοηθούν αρκετά.
Οι τυχεροί είστε εσείς του πρώτου δε-
καημέρου, που απολαμβάνετε μακάρια
τη ζωή σας. 

Ζυγός
(23/9-23/10)

Η όψη του Ήλιου - Κρόνου σε αντίθεση γί-

νεται στον δωδέκατο τομέα σας, όπου δεί-

χνει τα προβλήματα να πολλαπλασιάζονται

λόγω της κακής ψυχολογίας σας. Παρεξη-

γήσεις και διαφωνίες θα σας σπρώξουν

μακριά από αγαπημένα σας πρόσωπα.

Σκορπιός
(24/10-21/11)

Δεν είναι ιδιαίτερα ευχάριστα τα θέματα αυ-

τό το διήμερο για εσάς τους Σκορπιούς. Μην

κάνετε σημαντικά πράγματα, ενώ αφήστε τα

επαγγελματικά σας ως έχουν, ιδίως αν ανή-

κετε στο τρίτο δεκαήμερο. 

Τοξότης
(22/11-21/12)

Οι υποχρεώσεις πολλές, ενώ ακόμη πιο έν-

τονα θα νιώσετε τα πράγματα να εξελίσσον-

ται μέσα στο οικογενειακό σας περιβάλλον.

Είναι πιθανό να κάνετε κάποιες κατα-

σκευές στο σπίτι σας ή θα έχετε την τάση να

κλειστείτε στον εαυτό σας.

Αιγόκερως
(22/12-19/1)

Ξεκινά ένα διήμερο αρκετά απαιτητικό για

εσάς. Μια έντονη αντιπαράθεση θα σας δη-

μιουργήσει εχθρικό κλίμα με το περιβάλ-

λον σας ή συγγενικά σας πρόσωπα. Καλό

είναι να αποφύγετε συζητήσεις.

Υδροχόος
(20/1-18/2)

Τα οικονομικά σας για ακόμη μία φορά θα

σας παιδέψουν αυτό το διήμερο, όπου συν-

δυαστικά θα νιώσετε να απομακρύνονται

από εσάς κάποια αγαπημένα σας πρόσωπα.

Προσοχή επίσης εσείς που ανήκετε στο

τρίτο δεκαήμερο, καθώς οι εντάσεις είναι

αναπόφευκτες.

Ιχθύες
(19/2-20/3)

Για εσάς του πρώτου δεκαημέρου τα

πράγματα κυλούν αρκετά καλά, αλλά εσείς

του δεύτερου και του τρίτου δεκαημέρου

θα γεμίσετε με σημαντικά διλήμματα και

ανατροπές σε προσωπικό επίπεδο. 
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A υτό το διήμερο είναι φτιαγμένο να μας
προβληματίσει, να μας δημιουργήσει αναστολές
και να παραδοθούμε σε καρμικά γεγονότα. Η

υγεία είναι το πιο σημαντικό αγαθό που μας έχει δοθεί
και θα πρέπει να τη φροντίσουμε. Η ενέργεια αυτό το
Σαββατοκύριακο είναι αρκετά πεσμένη και καλό είναι να
αποφεύγουμε κάθε δυσάρεστη συνάντηση. Αυτό το χρονικό
διάστημα θα υπάρξουν ανατρεπτικά γεγονότα, που θα
αφορούν σημαντικά πρόσωπα και καταστάσεις. 


